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Αθήνα, σήµερα στις 14 Ιουλίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.42’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΚΟΥΡΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, καληµέρα σας, αρχίζει η συνεδρίαση.

Eισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανάπτυξης και Τουρισµού: «Μέτρα ανακούφισης της λαϊκής οι-
κογένειας».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση νόµου αυτή εµπίπτει
στους περιορισµούς της παραγράφου 3 του άρθρου 73 του Συν-
τάγµατος. Θέλω να υπενθυµίσω στους κυρίους συναδέλφους ότι
σύµφωνα µε τη διάταξη αυτή, του άρθρου 73 παράγραφος 3,
δεν εισάγεται για συζήτηση πρόταση νόµου, εφόσον συνεπάγε-
ται εις βάρος του δηµοσίου, των οργανισµών τοπικής αυτοδιοί-
κησης ή άλλων νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου δαπάνες ή
ελάττωση εσόδων ή της περιουσίας τους για να δοθεί µισθός ή
σύνταξη ή γενικά όφελος σε κάποιο πρόσωπο. 

Πρέπει να σας πω ότι η πρακτική την οποία ακολουθούµε όλα
αυτά τα χρόνια είναι να συζητούµε αυτές τις προτάσεις νόµου
χωρίς να προχωρούµε σε ψηφοφορία. Τις εισάγουµε, γιατί έτσι
δίνεται η δυνατότητα -µε τη συζήτηση στη Βουλή- στα κόµµατα,
σε όλους τους Βουλευτές, αλλά και στην Κυβέρνηση να πάρουν
θέσεις σε σοβαρά ζητήµατα στα οποία αναφέρονται και επιχει-
ρούν να ρυθµίσουν οι προτάσεις νόµου, όπως κάνει και η πα-
ρούσα.

Πριν δώσω τον λόγο στον εισηγητή του ΚΚΕ έχω να κάνω µια
ανακοίνωση προς το Σώµα.

Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, καθώς και οι Αναπληρωτές Υπουργοί
Οικονοµικών και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης
κατέθεσαν στις 13-7-2016 σχέδιο νόµου: «Τροποποιήσεις του
Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα προς ενίσχυση της καταπολέµησης
της παράνοµης εµπορίας καπνού και βιοµηχανοποιηµένων κα-
πνών και ίδρυση συντονιστικού κέντρου για την καταπολέµηση
του λαθρεµπορίου, εναρµόνιση της ελληνικής νοµοθεσίας προς
την απόφαση 2009/017/ΔΕΥ του Συµβουλίου της 30ης Νοεµβρίου
2009 για τη χρήση της πληροφορικής για τελωνειακούς σκοπούς
και άλλες διατάξεις αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών και
ενσωµάτωση στην εθνική νοµοθεσία των άρθρων 15, 16 και 18

της Οδηγίας 2014/40/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου της 3ης Απριλίου 2014, για την προσέγγιση των νο-
µοθετικών, κανονιστικών και διοικητικών διατάξεων των κρατών-
µελών σχετικά µε την κατασκευή, την παρουσίαση και την πώλη-
ση προϊόντων καπνού και συναφών προϊόντων και την κατάργηση
της Οδηγίας 2001/37/ΕΚ».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Απλώς εδώ θέλω να τονίσω ότι εµείς ως ΚΚΕ, διαφωνούµε µε

τη συγκεκριµένη διαδικασία και να θυµίσω, µάλιστα, και παλαι-
ότερες τοποθετήσεις του Συνασπισµού, όπου διαφωνούσε και ο
ίδιος µε τη συγκεκριµένη διαδικασία, δηλαδή να µην επιτρέπον-
ται νοµοθετικές πρωτοβουλίες από την Αντιπολίτευση, να εισά-
γονται και να ψηφίζονται από τη Βουλή. 

Το Σύνταγµα, αν διαβάσετε, λέει ακριβώς αυτό το πράγµα.
Εδώ πέρα δεν πρόκειται για ωφέλεια ενός συγκεκριµένου προ-
σώπου. Εδώ µιλάµε για µια λαϊκή κατηγορία, για το σύνολο των
λαϊκών οικογενειών. Άρα από αυτήν την άποψη, λοιπόν, ξεπερ-
νάει τα όρια της απαγόρευσης του Συντάγµατος η συγκεκριµένη
πρωτοβουλία και, κατά τη γνώµη µας, θα έπρεπε και να συζητη-
θεί και να ψηφιστεί.

Από αυτήν την άποψη, εµείς σ’ αυτήν την κατεύθυνση επιµέ-
νουµε και θεωρούµε πρόκληση, κύριε Πρόεδρε, το να έχει µόνο
η Κυβέρνηση τη δυνατότητα νοµοθετικής πρωτοβουλίας, ακόµη
και µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και τη διαδικασία του
κατεπείγοντος και η Αντιπολίτευση να µην µπορεί να φέρει και
να ψηφίζονται προτάσεις νόµου στην Ολοµέλεια της Βουλής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κατανοώ αυτό που
λέτε και µπορώ να πω ότι και σε ένα βαθµό το συµµερίζοµαι.
Όµως αυτή η πρακτική έχει ακολουθηθεί εδώ και χρόνια. Αν νο-
µίζουµε ότι µπορεί να γίνει κάτι περισσότερο εποικοδοµητικό, να
το συζητήσουµε στη Διάσκεψη των Προέδρων και ίσως θα µπο-
ρούσαµε να οδηγηθούµε και σε µια τέτοια απόφαση.

Τον λόγο έχει ο εισηγητής του ΚΚΕ, ο κ. Χρήστος Κατσώτης,
για δεκαπέντε λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το ΚΚΕ επανέρχεται µε την πρόταση νόµου, µε την οποία προ-

βλέπεται η ελάφρυνση των λαϊκών οικογενειών. Την πρόταση
αυτή θυµίζουµε ότι την είχαµε καταθέσει ξανά το 2012, συζητή-
θηκε το 2013 και απορρίφθηκε από την τότε συγκυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ. Ο ΣΥΡΙΖΑ τότε –θυµίζουµε-
ως αξιωµατική αντιπολίτευση είχε ψηφίσει υπέρ της πρότασης. 

Η πρόταση συζητήθηκε στην επιτροπή και, βέβαια, υπήρχε
απόρριψη της πρότασης µε ενιαία αντίληψη απ’ όλα τα υπόλοιπα
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κόµµατα, µια αντίληψη για το ποιος πρέπει να χάσει και ποιος
πρέπει να προστατευθεί. Όλοι σας απλώνετε ασπίδα προστασίας
στο σύστηµα, στους µονοπωλιακούς οµίλους και στους τραπεζι-
κούς οµίλους. Τα επιχειρήµατα περί µη ρεαλιστικότητας της πρό-
τασης στις σηµερινές συνθήκες, έρχονται να δικαιολογήσουν την
ταξική σας επιλογή.

Το ρυθµιστικό πλαίσιο που διαµορφώθηκε µε τον ένα νόµο να
είναι χειρότερος από τον άλλο, είχαν ως κύρια κατεύθυνση τη
διασφάλιση των τραπεζών από τις επισφάλειες και την άσκηση
µεγαλύτερης πίεσης στις υπερχρεωµένες οικογένειες. Σήµερα
όλα τα στοιχεία αποκαλύπτουν πως η κατάσταση είναι χειρότερη
για τις υπερχρεωµένες λαϊκές οικογένειες.

Αποτέλεσµα του ρυθµιστικού πλαισίου που ψηφίστηκε, µε
βάση το τρίτο µνηµόνιο, σε συνδυασµό µε τη συνεχιζόµενη επί-
θεση στο λαϊκό εισόδηµα να είναι πάνω από το 85% των οικογε-
νειών να δυσκολεύεται, να αδυνατεί να αποπληρώσει τις δόσεις
των δανείων. Το ρυθµιστικό πλαίσιο που διαµορφώθηκε, ως συρ-
ρίκνωση του όποιου πλαισίου προστασίας υπήρχε, διευκόλυνε
τους πλειστηριασµούς της πρώτης κατοικίας. 

Σηµειώνουµε ότι για τη µεγάλη πλειοψηφία αυτήν την περίοδο
άλλαξαν ραγδαία οι συνθήκες ζωής. Φτωχοποιήθηκε ακόµα µε-
γαλύτερο ποσοστό, επιδεινώθηκε παραπέρα η θέση τους. Η µα-
κροχρόνια ανεργία, οι µειώσεις των µισθών και των συντάξεων,
οι γενικευµένες ελαστικές µορφές δουλειάς, η φοροληστεία δη-
µιουργούν συνθήκες κόλασης για τη µεγάλη πλειοψηφία του
λαού µας.

Σύµφωνα µα τα στοιχεία της ΕΡΓΑΝΗΣ, το 60% των εργαζο-
µένων απολύθηκε τουλάχιστον µια φορά το 2015. Έτσι, µ’ αυτόν
τον τρόπο ικανοποιούνται οι ανάγκες του κεφαλαίου, σαρώνον-
τας τη ζωή των εργαζοµένων και του λαού. 

Τα µέτρα, όµως, σε βάρος του λαού δεν έχουν τέλος. Η Συγ-
κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και τους εκ-
προσώπους του κεφαλαίου συνεχίζουν και υλοποιούν όλους
τους νόµους των προηγούµενων κυβερνήσεων της Νέας Δηµο-
κρατίας και του ΠΑΣΟΚ και πάνω σ’ αυτούς πρόσθεσαν τον Αρ-
µαγεδδώνα των µέτρων του τρίτου µνηµονίου. 

Μετά τη λεπίδα στις συντάξεις έρχεται η νέα επίθεση στα ερ-
γασιακά. Θέλετε για το 2017 νέο κατώτατο µισθό, τον οποίο θα
αποφασίζει η Κυβέρνηση, ακόµη πιο κάτω απ’ αυτόν που διαµόρ-
φωσε η προηγούµενη συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑ-
ΣΟΚ, δηλαδή τα 586 ευρώ και τα 511 για τους νέους, που θεω-
ρείτε ότι είναι µεγάλο ποσό.

Θέλετε να είναι χωρίς επίδοµα, χωρίς τριετίες. Θέλετε να κα-
ταργηθεί ο δέκατος τρίτος και ο δέκατος τέταρτος µισθός και
στον ιδιωτικό τοµέα. Θέλετε κατώτατο µισθό σταθερό, αµετά-
βλητο για όλον τον εργάσιµο βίο. Επιδιώκετε να βάλετε οριστική
ταφόπλακα στις συλλογικές συµβάσεις εργασίας µε τη ρύθµιση
για δυνατότητα µόνο για επιχειρησιακές πέρα από τις ατοµικές
που κυριαρχούν ή των ενώσεων προσώπων που έχουν δηµιουρ-
γήσει συνθήκες γαλέρας.

Οι όποιες συλλογικές συµβάσεις θέλετε να βρίσκονται στα
όρια του κατώτατου µισθού. Σχεδιάζετε αύξηση του ορίου των
απολύσεων στο 10% και χωρίς περιορισµούς στις οµαδικές απο-
λύσεις. Επιδιώκετε την περιστολή των συνδικαλιστικών ελευθε-
ριών, καταργώντας την προστασία όσων πρωτοστατούν και
οργανώνουν την πάλη των εργαζοµένων, των λεγόµενων συνδι-
καλιστών. Στην ουσία θέλετε να περιορίσετε, να καταργήσετε το
δικαίωµα της απεργίας, να θεσπίσετε την ανταπεργία των εργο-
δοτών. Το κεφάλαιο απαιτεί πλήρη υποταγή στις επιλογές του
και η Κυβέρνηση συζητά ακριβώς σε αυτή την κατεύθυνση. 

Όλα τα µέτρα που υλοποιούνται και όσα σχεδιάζουν κεφάλαιο-
Ευρωπαϊκή Ένωση-Κυβέρνηση φέρνουν δυστυχία στη ζωή των
εργαζοµένων και του λαού. Στοιχεία που δηµοσιεύονται, αποκα-
λύπτουν τη διαρκή φτωχοποίηση των εργαζοµένων και των συν-
ταξιούχων, ως αποτέλεσµα της επιλογής των κυβερνήσεων και
των κοµµάτων να στηρίξουν πάση θυσία το κεφάλαιο και να πε-
ράσουν όλες αυτές τις ανατροπές που απαιτεί, ώστε να µειωθεί
η τιµή της εργατικής δύναµης, να ανακάµψει και να µπει στη
σφαίρα της κερδοφορίας. 

Σύµφωνα µε τα στοιχεία τα οποία είναι αµείλικτα, σε σύνολο
οκτώ εκατοµµυρίων εργαζοµένων και συνταξιούχων τα επτά εκα-

τοµµύρια διαβιούν πια µε καθαρές αποδοχές κάτω των 12 χιλιά-
δων ευρώ τον χρόνο µε ένα µεγάλο ποσοστό να είναι κάτω από
τα όρια της φτώχειας και να ζει στην πλήρη ένδεια. 

Θεσµοθετήθηκε ο κόφτης, ώστε να διασφαλίζονται οι δόσεις
του χρέους των καπιταλιστών, καθώς και η χρηµατοδότηση της
καπιταλιστικής ανάπτυξης την επόµενη περίοδο, ο δότης, δη-
λαδή, προς τους µονοπωλιακούς οµίλους, όπως αυτή αποτυπώ-
θηκε στον αναπτυξιακό νόµο µε πακτωλό δισεκατοµµυρίων
στους σωτήρες, τους λεγόµενους επενδυτές. Ο κόφτης αφορά
κύρια µισθούς, συντάξεις, προνοιακά επιδόµατα, καθώς και τις
περικοπές από την υγεία, την παιδεία και την πρόνοια. 

Όλα αυτά έρχονται να επιδεινώσουν ακόµα παραπέρα τη θέση
των εργαζοµένων και του λαού και ιδιαίτερα όλων αυτών που
υποχρεώθηκαν σε δανεισµό την περίοδο της ανάπτυξης. Η υπερ-
χρέωση των λαϊκών νοικοκυριών έγινε σε συνθήκες καπιταλιστι-
κής ανάπτυξης της Ελλάδας και µάλιστα µε υψηλούς ρυθµούς.
Τα εισοδήµατα των οικογενειών από την εργασία, από την απα-
σχόλησή τους, που ήταν πολύ υψηλότερα, δεν µπορούσαν να
καλύψουν τις βασικές τους ανάγκες. Κατέφευγαν στα δάνεια για
την υγεία τους, τις σπουδές των παιδιών τους, τη στέγασή τους. 

Σήµερα σε συνθήκες καπιταλιστικής κρίσης αυτή την υπερχρέ-
ωση δεν µπορεί να την αντιµετωπίσει η λαϊκή οικογένεια, τη
στιγµή που της κουρέψατε τη ζωή, επιβάλατε την άγρια φορο-
ληστεία. Οδηγείτε χιλιάδες λαϊκές οικογένειες στα νύχια των κο-
ρακιών, στα διάφορα funds, που είναι έτοιµα να την κατασπαρά-
ξουν. Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ τους παραδίδει τα κόκκινα δά-
νεια µε ανυπολόγιστες συνέπειες στη ζωή των φτωχών, υπερ-
χρεωµένων οικογενειών.

Εκατοντάδες χιλιάδες εργαζόµενοι, αυτοαπασχολούµενοι,
φτωχοί αγρότες και κτηνοτρόφοι, που δεν µπορούν να ανταπο-
κριθούν στις οφειλές τους, έχουν οδηγηθεί κυριολεκτικά σε από-
γνωση. Κινδυνεύουν να χάσουν τα σπίτια τους σε πλειστηρια-
σµούς. Τα επίσηµα στοιχεία της Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων
δείχνουν το µέγεθος του προβλήµατος. Οι απλήρωτοι φόροι και
τα πρόστιµα προς τις ΔΟΥ έφτασαν για τον µήνα Μάιο τα 1,254
δισεκατοµµύρια ευρώ, εκτινάσσοντας τα νέα ληξιπρόθεσµα χρέη
του τρέχοντος έτους στα 5,584 δισεκατοµµύρια ευρώ και το σύ-
νολο των οφειλών, παλιών και νέων, στα 88,889 δισεκατοµµύρια
ευρώ. 

Αν δεν υπάρξει παρέµβαση για το κούρεµα και τη µακροχρόνια
διευθέτηση αυτών των δανείων σε συνδυασµό µε την απαγό-
ρευση των πλειστηριασµών και των κατασχέσεων, τα επόµενα
χρόνια χιλιάδες λαϊκά νοικοκυριά θα πιάσουν πάτο, θα κυλήσουν
στην απόλυτη εξαθλίωση, θα χάσουν και αυτά που τους έχουν
αποµείνει. Η κατάσταση είναι οριακή. Την παραδέχεστε όλοι σας.
Όµως τι λέτε όλοι; Ότι η πρόταση του ΚΚΕ δεν είναι ρεαλιστική.
Ότι είναι ανεδαφική, επειδή η εφαρµογή της προϋποθέτει να
επωµισθούν τα βάρη οι τράπεζες, δηλαδή το κεφάλαιο. Σε αυτό
καταλήγετε όλοι. Άρα ας οδηγηθούν στην εξαθλίωση.

Η πρόταση νόµου του ΚΚΕ ακριβώς µεταθέτει το βάρος της
κρίσης στους τραπεζικούς οµίλους. Προβλέπει τη δραστική µεί-
ωση των χρεών των λαϊκών οικογενειών προς τις τράπεζες. Αυτή
τη θέση του ΚΚΕ απέρριψαν όλα τα υπόλοιπα κόµµατα και διά-
λεξαν πλευρά. 

Η πρόταση του ΚΚΕ για τα υπερχρεωµένα λαϊκά νοικοκυριά
είναι συνεπής µε τη συνολική του πρόταση, µε τη συνολική του
στρατηγική. Απαντά στις λαϊκές ανάγκες και στην ικανοποίησή
τους. Αφορά και τα ενήµερα και τα καθυστερηµένα δάνεια της
λαϊκής οικογένειας. Προβλέπει κούρεµα και των τόκων και του
κεφαλαίου. Προβλέπει διαφορετική αντιµετώπιση των ανέργων
από τους υπόλοιπους. Βάζουµε οροφή µέχρι ενός ορίου δανείων
για τα στεγαστικά και για τα καταναλωτικά και για τις πιστωτικές
κάρτες και για τα επαγγελµατικά δάνεια. Προβλέπει την παύση
των κατασχέσεων, καθώς και κάθε πράξη αναγκαστικής εκτέλε-
σης ή οποιωνδήποτε άλλων αναγκαστικών µέτρων.

Θέτουµε ζήτηµα ρυθµίσεων υπό όρους και προϋποθέσεις
επαγγελµατικών καθώς και αγροτικών καλλιεργητικών δανείων.
Θέτουµε το ζήτηµα της προστασίας και της απαλλαγής από την
υποθήκευση που είχαν οι φτωχοί αγρότες απέναντι στην Αγρο-
τική Τράπεζα, που τώρα έγινε Πειραιώς. 

Τι προβλέπει η πρόταση του ΚΚΕ που συζητάµε σήµερα; 
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Πρώτον, από την κάθε είδους οφειλή από κάθε µορφής δάνειο
από τα πιστωτικά ιδρύµατα να διαγράφεται το σύνολο των κάθε
µορφής τόκων, κάθε ποσό από ανατοκισµό και ανακεφαλαιοποί-
ηση κάθε µορφής για οικογένειες µε ετήσιο οικογενειακό εισό-
δηµα µέχρι 40.000 ευρώ, προσαυξανόµενο κατά 5.000 ευρώ για
κάθε παιδί.

Δεύτερον, από τις οφειλές των λαϊκών νοικοκυριών, όπως αυ-
τές διαµορφώνονται µετά την εφαρµογή των παραπάνω, να δια-
γράφεται ποσό που αντιστοιχεί στο 50% αυτών, εφόσον το ύψος
των δανείων δεν ξεπερνά τις 200.000 ευρώ για στεγαστικά δά-
νεια, τις 30.000 ευρώ για καταναλωτικά δάνεια και τις 20.000
ευρώ για τις πιστωτικές κάρτες. 

Τρίτον, οι οφειλές των λαϊκών νοικοκυριών προς τα πιστωτικά
ιδρύµατα οι οποίες αποµένουν µετά τις παραπάνω διαγραφές να
παύουν να «γεννούν» τόκους για όσο διάστηµα διαρκεί η οικονο-
µική κρίση.

Τέταρτον, αναστέλλεται η πληρωµή για όσο διάστηµα διαρκεί
η οικονοµική κρίση των οφειλών, εφόσον αυτές αφορούν ανέρ-
γους.

Πέµπτον, οι οφειλές των ΕΒΕ προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, οι
οποίες αφορούν την επαγγελµατική τους δραστηριότητα, όπως
αυτές διαµορφώνονται µετά την εφαρµογή όλων των παραπάνω
διαγραφών, να µειώνονται σε ποσοστό 30%, εάν διατηρούν την
επιχείρησή τους, και κατά 50%, εάν την έχουν κλείσει και είναι
άνεργοι και για ύψος δανείων έως 300.000 ευρώ. 

Έκτον, αντιστοίχως οι οφειλές των φτωχών αγροκτηνοτρόφων
και ψαράδων προς τα πιστωτικά ιδρύµατα οι οποίες αφορούν την
επαγγελµατική τους δραστηριότητα µειώνονται και αυτές σε πο-
σοστό 30% και για ύψος δανείων έως τριακόσιες χιλιάδες ευρώ.
Με ευθύνη του κράτους διασφαλίζεται η παροχή από τα πιστω-
τικά ιδρύµατα άτοκων καλλιεργητικών δανείων σε µικρούς και
µεσαίους αγρότες και κτηνοτρόφους, για να ανταποκριθούν στην
αγορά καλλιεργητικών εφοδίων για την καλλιεργητική περίοδο.

Έβδοµον, από την έναρξη ισχύος της πρότασης νόµου παύει
αυτοδίκαια οποιαδήποτε πράξη αναγκαστικής εκτέλεσης ή άλλο
αναγκαστικό µέτρο εκ µέρους των πιστωτικών ιδρυµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση νόµου που καταθέτει
το ΚΚΕ είναι ρεαλιστική, γιατί ακριβώς ανταποκρίνεται στις αγω-
νίες, στις ανυπέρβλητες δυσκολίες της λαϊκής οικογένειας, γιατί
υπηρετεί τις ανάγκες της. 

Τι κατάλαβε, όµως, ο Γ.Π., όπως υπογράφει στην «ΕΦΗΜΕ-
ΡΙΔΑ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ» και αυτοχαρακτηρίζεται µε την υπο-
γραφή του; Γράφει ότι το ΚΚΕ κατέθεσε την πρόταση για προπα-
γανδιστικούς λόγους. Αυτό το ζήτηµα, όπως αποδίδει στο ΚΚΕ,
θα λυθεί στον σοσιαλισµό. Άξιος ο µισθός του και όσοι τον δια-
βάζουν ας βγάλουν τα συµπεράσµατά τους από τα ενεργούµενα
του σάπιου συστήµατος.

Βέβαια, ο αρµόδιος Υπουργός της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ,
ο κ. Σταθάκης, υποστήριξε ευθέως στην επιτροπή ότι δεν είναι
εφικτή η πρόταση, γιατί µεταθέτει το κόστος στις τράπεζες. Γι’
αυτές και για τις ανάγκες του κεφαλαίου δεν είναι ρεαλιστική η
πρόταση, καθώς και για όσους θέλουν να προστατεύσουν, να
σώσουν το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα της χώρας µας, θυσιά-
ζοντας, βέβαια, τα υπερχρεωµένα λαϊκά νοικοκυριά, τους επαγ-
γελµατίες και τους φτωχούς αγροκτηνοτρόφους.

Οι ισχυρισµοί ότι το ρυθµιστικό πλαίσιο διευκολύνει και ελα-
φραίνει τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά όχι µόνο δεν αποδεικνύον-
ται, αλλά και από τα στοιχεία που παραθέσαµε φαίνεται η επιδεί-
νωση της κατάστασης. Είναι ασυµβίβαστο και τα συµφέροντα
των τραπεζών και των καπιταλιστικών επιχειρήσεων να διασφα-
λίζονται και τα συµφέροντα της εργατικής τάξης και του λαού να
βρίσκουν ανταπόκριση. Τα συµφέροντα είναι αντικρουόµενα. Ο
δανεισµός αποτέλεσε ευκαιρία για να αποκοµίσουν τεράστια
κέρδη οι τράπεζες. Το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα µε τη δράση
του όξυνε τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο λαός. 

Μια άλλη πλευρά που αναδείχθηκε κατά τη συζήτηση στην επι-
τροπή, είναι στο σε ποιους αναφέρεται η πρόταση νόµου του
ΚΚΕ. Η βάση της είναι οι εργαζόµενοι µε σταθερή δουλειά και
συγκροτηµένα εργασιακά δικαιώµατα, αυτά που είχαν και ανα-
τράπηκαν µε τη µεγάλη αντεργατική επίθεση του κεφαλαίου, της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κοµµάτων που την υπηρετούν.

Το ΚΚΕ έχει καθαρή γραµµή πάλης απέναντι στις αντιλαϊκές,
αντεργατικές ανατροπές που επιβάλλονται. Ποτέ δεν συµβιβά-
στηκε µ’ αυτές και ούτε θα συµβιβαστεί. Στην ίδια γραµµή καλεί
όλους τους εργαζόµενους και τα συνδικάτα τους να µην κατε-
βάσουν τον πήχη των αναγκών τους και των απαιτήσεών τους,
να µην συµβιβαστούν, όπως τους καλείτε όλοι εσείς µε τη µείωση
των µισθών και των συντάξεων, µε το τσάκισµα των εργασιακών
και ασφαλιστικών κατακτήσεων, µε την εργασιακή ζούγκλα, να
µη συµβιβαστούν σ’ αυτό που τους καλείτε να συνηθίσουν να
ζουν µε 300 ή 400 ευρώ, µε µίζερη ζωή.

Η κρίση είναι καπιταλιστική. Το χρέος είναι των καπιταλιστών.
Το ΚΚΕ αγωνίζεται την κρίση να την πληρώσει η πλουτοκρατία
που έσκασε από τα κέρδη. Ακόµα και στην περίοδο της κρίσης
έβγαλε έξω πάνω από 140 δισεκατοµµύρια ευρώ, πλούτο που
δηµιούργησαν µε τον ιδρώτα και το αίµα τους οι εργαζόµενοι και
τα λαϊκά στρώµατα. 

Εσείς θέλετε να εξασφαλίσετε τη συναίνεση του λαού, για να
φτάσουν στον πάτο, ώστε να ανακάµψουν και να αρχίσουν ξανά
τη µεγάλη κερδοφορία οι µονοπωλιακοί και επιχειρηµατικοί όµι-
λοι. 

Εµείς τον καλούµε σε οργάνωση παντού για να φέρουν τα
πάνω κάτω. Γι’ αυτό φέρνουµε την πρόταση νόµου, για να γίνει
κτήµα στην ίδια την εργατική τάξη, στους αυτοαπασχολούµε-
νους, στους φτωχούς αγρότες, στους κτηνοτρόφους, στους ψα-
ράδες. Και τους καλούµε να αµφισβητήσουν τη δράση και τον
ρόλο των µονοπωλιακών και επιχειρηµατικών οµίλων. Σε αυτόν
τον δρόµο της αµφισβήτησης µπορεί να αποτινάξει από πάνω
του τα βάρη που του φορτώνουν. 

Αυτή η πολιτική στήριξη του κεφαλαίου, των τραπεζών, των
µονοπωλιακών οµίλων οδηγεί στην καταστροφή και την από-
γνωση. Η οριστική λύση για κάθε λαϊκή οικογένεια είναι να συµ-
βάλουν ώστε το πολιτικό σύστηµα του κεφαλαίου να γίνεται ανίσ-
χυρο. Η συµµαχία των εργαζοµένων, των αυτοαπασχολουµένων
στην πόλη και στο χωριό να ισχυροποιείται και να αποδυναµώ-
νεται ταυτόχρονα η γραµµή στήριξης των µονοπωλιακών οµίλων. 

Η οργάνωση και ο αγώνας για την αναχαίτιση της επίθεσης θα
έχει καλύτερα αποτελέσµατα, εάν είναι σε γραµµή σύγκρουσης
µε τις στρατηγικές επιλογές του κεφαλαίου µε τη συµµετοχή της
χώρας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και βέβαια για έξοδο από αυτήν,
για µονοµερή διαγραφή του χρέους, εάν είναι σε γραµµή συµ-
πόρευσης, µε την πρόταση του ΚΚΕ για την οριστική απαλλαγή
από την εξουσία των µονοπωλίων από τον καπιταλιστικό τρόπο
παραγωγής για κοινωνικοποίηση των µέσων παραγωγής για
λαϊκή εξουσία. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κατσώτη, εισηγητή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 
Προχωρούµε µε την κ. Αικατερίνη Ιγγλέζη, εισηγήτρια του ΣΥ-

ΡΙΖΑ, για δεκαπέντε λεπτά. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα την πρόταση

νόµου του ΚΚΕ: «Μέτρα ανακούφισης της λαϊκής οικογένειας».
Είναι µια πρόταση νόµου που έρχεται από την Αντιπολίτευση και
η συζήτησή της είναι απόδειξη ότι τα εργαλεία του κοινοβουλευ-
τικού ελέγχου και πολιτικού διαλόγου, αξιοποιούνται και προ-
άγονται. 

Η αξιοπρεπής διαβίωση εργαζόµενων και συνταξιούχων, η
ανακούφιση των λαϊκών νοικοκυριών και των οικογενειών µε χα-
µηλά εισοδήµατα από δυσβάσταχτα βάρη είναι ζητούµενο όλων
µας. Η καταπολέµηση της ανεργίας και η ανάσχεση της φτωχο-
ποίησης αποτελούν προϋπόθεση για να παραµείνει ζωντανή η
κοινωνία µας. Αποτελούν ακρογωνιαίο λίθο για τη διατήρηση της
κοινωνικής συνοχής, τη βιώσιµη και δηµοκρατική ανάπτυξη της
χώρας, αλλά και τη έξοδο από την κρίση. Αποτελούν ουσιαστική
προγραµµατική δέσµευση του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και βασική επιδίωξη
της κυβερνητικής πολιτικής. 

Ως εκ τούτου, δεν θα µπορούσε κανείς να διαφωνήσει στην
ουσία της παρούσας πρότασης νόµου. Και αυτό, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, γιατί η υπεράσπιση των κατακτήσεων των ερ-
γαζοµένων, η παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας, η απο-
δέσµευση της χώρας από το χρέος, παρ’ όλο το ασφυκτικό πλαί-
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σιο της µνηµονιακής δανειακής συµφωνίας, αποτελούν ταξική
επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ και της Κυβέρνησης. 

Έχει καταστεί σαφές από το νοµοθετικό έργο της Κυβέρνη-
σης, ότι για εµάς µοχλός ανάπτυξης δεν είναι µόνο τα µεγάλα
επιχειρηµατικά σχέδια, αλλά και το κοινωνικό κράτος. Βασική
στόχευση είναι η εξοικονόµηση πόρων για δικαιότερη, αποτελε-
σµατικότερη και ταχύτερη ανακατανοµή στα τµήµατα του πλη-
θυσµού που το έχουν πραγµατικά ανάγκη. 

Το δικό µας όραµα είναι η δίκαιη ανάπτυξη, δηλαδή βιώσιµη
και δηµοκρατική. Βιώσιµη, γιατί δεν εξαντλεί τους φυσικούς αλλά
και τους ανθρώπινους πόρους, αλλά µεριµνά για τη διατήρηση
και αναπαραγωγή τους. Δηµοκρατική, γιατί συνεπάγεται µοίρα-
σµα των ωφελειών, εµβάθυνση δηµοκρατικών θεσµών, ενσωµά-
τωση της κοινωνίας στην πολιτική ζωή. 

Το όραµα της δίκαιης ανάπτυξης εµπεριέχει τη σταδιακή έν-
ταξη στην παραγωγή όλου εκείνου του δυναµικού που βρίσκεται
στην γκρίζα ζώνη της ανεργίας. Κανείς δεν µπορεί να επαίρεται
για τη µεγέθυνση της οικονοµίας, εάν η ανεργία παραµένει στα
επίπεδα που την έφεραν οι καταστροφικές πολιτικές της προ-
ηγούµενης περιόδου. 

Και επιµένουµε να µιλάµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για
κοινωνικό κράτος και για µια άλλου τύπου ανάπτυξη και αναδια-
νοµή βαρών και πλούτου, σε αντίθεση µε τις πολιτικές της Νέας
Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ που οδήγησαν σε µαζική φτωχο-
ποίηση τον ελληνικό λαό, αντίθετα µε τις πολιτικές της περιόδου
2010-2015 που κατέγραψαν εκατοντάδες χιλιάδες λουκέτα σε µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις και έστειλαν στην ανεργία την πλειοψη-
φία.

Συζητάµε σήµερα την πρόταση νόµου του ΚΚΕ για την ανα-
κούφιση των λαϊκών νοικοκυριών, όχι γιατί η πρόταση αυτούσια
µπορεί να υλοποιηθεί, αλλά γιατί πρόκειται για µείζον πολιτικό
θέµα που µας αφορά. Μας αφορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
παρ’ όλο που η κατάσταση αυτή δεν προκλήθηκε από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

Τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά και οι επιχειρήσεις είναι προϊόν
της οικονοµικής κρίσης και των νεοφιλελεύθερων πολιτικών της
περιόδου 2010-2015. Την περίοδο εκείνη σηµειώθηκε η µεγαλύ-
τερη ύφεση της ελληνικής οικονοµίας και τα υψηλότερα ποσο-
στά αποεπένδυσης. 

Σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ καλείται να διαχειριστεί την κατάσταση αυτή.
Καλείται να αποτρέψει την περαιτέρω φτωχοποίηση των Ελλή-
νων και να βάλει τη χώρα σε τροχιά ανάπτυξης. Καλείται, παρ’
όλο το ασφυκτικό πλαίσιο της µνηµονιακής δανειακής συµφω-
νίας, να προχωρήσει. Και το κάνει σε πολιτικές πρωτοβουλίες
που αποτρέπουν την κατάρρευση των δηµοσίων δοµών, φορέων
και υπηρεσιών του κοινωνικού κράτους. 

Το κοινωνικό κράτος σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
βρέθηκε σ’ αυτή την κατάσταση λόγω κακοδιαχείρισης, αλλά και
σκληρών και στοχευµένων πολιτικών λιτότητας των προηγούµε-
νων κυβερνήσεων. Αυτοί που τα προηγούµενα χρόνια είχαν ως
δόγµα το µικρό κράτος, αυτοί που έστειλαν στο περιθώριο την
ανεργία και τα συσσίτια χιλιάδες συµπολίτες µας, αυτοί που απέ-
κλεισαν χιλιάδες κόσµου από την υγειονοµική περίθαλψη, έρχον-
ται σήµερα να ανακοινώσουν δράσεις αλληλεγγύης και µάλιστα
µε σύνθηµα: «Κανένας στο περιθώριο». Αυτό, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, είναι εµπαιγµός. 

Εµπαίζετε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, τους ανθρώπους
που εσείς στείλατε µε τις πολιτικές σας στο περιθώριο της ζωής,
που φτάσατε τους µισθούς και τις συντάξεις τους κάτω από τα
όρια της φτώχειας, που τους απολύσατε, κύριε Μητσοτάκη και
τώρα έρχεστε να τους βγάλετε από το περιθώριο. Ανακαλύψατε
την αλληλεγγύη; Μάλλον, λίγο αργά. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ και οι Βουλευτές του, ενισχύουν και εργάζονται για
δοµές αλληλεγγύης από το 2012 και σήµερα πιο οργανωµένα το
κάνει η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, που ευτυχώς δεν είναι κοινω-
νικά ανάλγητη σαν εσάς, που τότε λέγατε: «Προς Θεού, δεν
υπάρχει ανθρωπιστική κρίση». Απ’ ό,τι φαίνεται, παραδέχεστε ότι
δεν καταφέρατε να δηµιουργήσετε µια βιώσιµη οικονοµία που
θα στηρίξει µια βιώσιµη κοινωνική πολιτική, ώστε τώρα να ζητάτε
δράσεις αλληλεγγύης. Αλήθεια, µε τι χρήµατα θα τις χρηµατο-
δοτήσετε; Με τα δάνεια του «ΚΗΡΥΚΑ»; Εξάλλου, ποτέ δεν ήταν

στην ιδεολογία σας και την πολιτική σας η κοινωνική πολιτική και
οι λαϊκές οικογένειες. Στον νεοφιλελευθερισµό που εσείς πιστά
υπηρετείτε, ισχύει ο νόµος της αγοράς «όποιος επιβιώσει».

Η πρόταση νόµου που συζητάµε σήµερα, προσπαθεί να φέρει
στο επίκεντρο και να δώσει λύση στο υπαρκτό πρόβληµα της
υπερχρέωσης των λαϊκών νοικοκυριών και της αδυναµίας αντα-
πόκρισής του στα καθηµερινά βάρη. Όµως κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι του ΚΚΕ, η λαϊκή οικογένεια για µας δεν είναι οικο-
γένεια µε ετήσιο φορολογητέο εισόδηµα ως 50.000 ευρώ. Κά-
ποτε ήταν. Σας το είπε και ο Υπουργός στην επιτροπή. Δεν είναι
αριστερός αυτός ο ισχυρισµός. 

Σήµερα το 85% των φορολογούµενων δηλώνουν εισόδηµα ως
40.000 ευρώ. Τρεις στους πέντε αγρότες δηλώνουν εισόδηµα
χαµηλότερο από 5.000 ευρώ. Οκτώ στους δέκα ελεύθερους
επαγγελµατίες δηλώνουν εισόδηµα χαµηλότερο από 15.000
ευρώ. Όσον αφορά στα µη εξυπηρετούµενα ανοίγµατα σε κατα-
ναλωτικά δάνεια και πιστωτικές κάρτες, το 90% είναι ποσού ως
20.000 ευρώ. Σε στεγαστικά δάνεια, το 95% είναι ποσού ως
200.000 ευρώ. Σε δάνεια προς ελεύθερους επαγγελµατίες, το
97% είναι ποσού ως 250.000 ευρώ. Σε µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις, το 80% είναι ποσού ως 250.000 ευρώ. Το 67% των δανείων
των µεγάλων εταιρειών είναι ποσού ως 250.000 ευρώ. 

Είναι φανερό από τα στοιχεία ότι ο ορισµός που δίνετε στο
λαϊκό νοικοκυριό και στην υποχρέωσή του δεν ανταποκρίνεται
στη σηµερινή πραγµατικότητα. Ο ορισµός που δίνετε, ανταπο-
κρίνεται στο 90% των Ελλήνων. Αν µιλάµε για τέτοιο µέγεθος,
δεν µιλάµε προφανώς για λαϊκή οικογένεια αλλά το σύνολο της
κοινωνίας πλην µερικών εξαιρέσεων. Το λαϊκό νοικοκυριό έχει
πραγµατικά χαµηλό εισόδηµα. Δυσκολεύεται να συντηρηθεί.
Είναι αποδέκτης κρατικής αρωγής. Ακριβώς επειδή το λαϊκό νοι-
κοκυριό και η αξιοπρεπής του διαβίωση αποτελεί πραγµατική
αγωνία για τον ΣΥΡΙΖΑ, έχει παρθεί σειρά µέτρων που στοχεύουν
στην προστασία του και την εξασφάλιση της αξιοπρέπειάς του. 

Πρόκειται για µέτρα τα οποία στοχεύουν στη δηµιουργία του
αναγκαίου ρυθµιστικού πλαισίου διαχείρισης των υπερχρεωµέ-
νων νοικοκυριών και των κόκκινων δανείων, που απαντά στις
ανάγκες της κοινωνίας, ώστε να αποτρέψουµε την ελεύθερη
αγορά από το να δώσει τις δικές της λύσεις, λύσεις που στην πα-
ρούσα φάση θα ήταν καταστροφικές για την κοινωνία, θα εξα-
θλίωναν τις λαϊκές οικογένειες και θα έφερναν σε απόγνωση ένα
µεγάλο µέρος του πληθυσµού. 

Η διεθνής πολιτική συγκυρία µε τον νεοφιλελευθερισµό να επι-
τίθεται στο κοινωνικό κράτος και στις διαχρονικές κατακτήσεις
των εργαζοµένων, δυσχεραίνει - είναι αλήθεια- το έργο µιας Κυ-
βέρνησης που έχει άλλο όραµα και θέλει να προχωρήσει σε µια
διαφορετική κατεύθυνση. Πολύ περισσότερο δε, όταν έχει να αν-
τιµετωπίσει κι ένα εγχώριο κατεστηµένο που λειτουργεί προς
όφελος του ντόπιου και διεθνούς κεφαλαίου. 

Η πρόταση νόµου αποσκοπεί στο να µετακυλήσει το βάρος
που έχει δηµιουργηθεί όλα αυτά τα χρόνια της οικονοµικής κρί-
σης, από τα λαϊκά νοικοκυριά στα χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα.
Εάν εφαρµοστεί η πρόταση νόµου του ΚΚΕ ως έχει, θα κου-
ρεύονταν όλα τα δάνεια σε ποσοστό 50% αδιακρίτως, χωρίς να
υπάρχει διάκριση σε εξυπηρετούµενα και µη, και οι τράπεζες θα
σηµείωναν αντίστοιχες ζηµιές, γεγονός που σηµαίνει ότι θα χρει-
αζόταν νέα, άµεση και κολοσσιαία από πλευράς ποσών ανακε-
φαλαιοποίηση. 

Όταν, όµως, λέµε ότι αυτή η πρόταση δεν είναι ρεαλιστική και
ότι µια τέτοια εξέλιξη δεν θα ήταν προς όφελος των λαϊκών νοι-
κοκυριών, δεν υπερασπιζόµαστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
το τραπεζικό σύστηµα. Οι µονοµερείς ενέργειες δεν ήταν ποτέ
µέρος της πολιτικής του ΣΥΡΙΖΑ, όπως ούτε και η έξοδός µας
από το ευρώ. Από αυτό, όµως, µέχρι να πούµε ότι λειτουργούµε
προς όφελος των τραπεζών και εις βάρος των εργαζοµένων
υπάρχει µεγάλη απόσταση. 

Η πολιτική που µέχρι στιγµής έχει εφαρµοστεί, στηρίζεται στην
αναλογικότερη και βέλτιστη κατανοµή των βαρών ανάµεσα στις
τράπεζες, τους δανειολήπτες και το κράτος. Και µάλιστα έχει
γίνει σηµαντική προσπάθεια αποµείωσης των βαρών των δανει-
οληπτών µε τη δηµιουργία επιπέδων προστασίας. Έχει επιτευχ-
θεί η µέγιστη προστασία των χαµηλών εισοδηµάτων και της λαϊ-
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κής κατοικίας. 
Η προσπάθεια που γίνεται, είναι να αποφευχθούν οι διαδοχικές

ανακεφαλαιοποιήσεις των τραπεζών, χωρίς να έχει ρυθµιστεί το
θέµα των κόκκινων δανείων, γεγονός που θα δηµιουργούσε µε-
γαλύτερες ανάγκες ανακεφαλαιοποίησης. Έχουµε βιώσει τα
προηγούµενα χρόνια αντίστοιχες πολιτικές των κυβερνήσεων
Νέας Δηµοκρατίας, Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ.
Άρα βρισκόµαστε µπροστά σε µια εντελώς διαφορετική και από
την άλλη ολοκληρωµένη πολιτική που αποσκοπεί στο να µπορεί
ο κόσµος να ξαναβάλει τα χρήµατα στις τράπεζες, οι επενδυτές
να ξαναεπενδύσουν και να δώσει χώρο και χρόνο να ξεδιπλωθεί
η στρατηγική για την ανάπτυξη. 

Αυτό, συνάδελφοι, δεν αποτελεί υπεράσπιση του χρηµατοπι-
στωτικού συστήµατος, αλλά προστασία των εργαζοµένων, των
συνταξιούχων, των εµποροβιοτεχνών, των αγροτών και όλης της
κοινωνίας. 

Για τη διευκόλυνση των λαϊκών χρεωµένων νοικοκυριών, η Κυ-
βέρνηση τροποποίησε τον νόµο Κατσέλη για τα υπερχρεωµένα
νοικοκυριά τον Νοέµβριο του 2015 και στις προστατευτικές ρυθ-
µίσεις του νόµου εντάσσεται το 65% των δανειοληπτών. Μάλι-
στα, για τις πιο αδύναµες οικονοµικά περιπτώσεις προβλέφθηκε
η ενίσχυσή τους από το δηµόσιο, ώστε να µπορούν να ανταπο-
κριθούν. 

Με την τροποποίηση του ν.4354/15 για την πώληση και διαχεί-
ριση δανείων από µη τραπεζικά ιδρύµατα, προστατεύεται από
την πώληση µέχρι το 2018 η συντριπτική πλειοψηφία όλων των
κατηγοριών δανείων που συνδέονται µε την πρώτη κατοικία, εφό-
σον αυτή έχει αντικειµενική αξία έως 140.000 ευρώ, δηλαδή όχι
µόνο τα στεγαστικά δάνεια, αλλά και τα καταναλωτικά, τα επι-
σκευαστικά, τα δάνεια ελεύθερων επαγγελµατιών και επιχειρή-
σεων. 

Υλοποιείται συνάδελφοι -και είναι πολύ σηµαντικό- αυτό το
πρόγραµµα αντιµετώπισης ανθρωπιστικής κρίσης που θεσµοθε-
τήθηκε µε τον ν.4320/2015. Το πρόγραµµα αυτό κάλυψε τετρα-
κόσιους πέντε χιλιάδες συνανθρώπους µας και συνεχίζει. 

Ακόµη, η κάρτα ανεργίας είναι σήµερα ένα πάσο για τους
ανέργους σε όλα τα µέσα µαζικής µεταφοράς. Ο άνεργος δεν
είναι πλέον κλεισµένος σπίτι του, αλλά έχει παντού πρόσβαση,
ώστε να διεκδικήσει τη θέση τους στην κοινωνία και στην αγορά
εργασίας. 

Το κοινωνικό εισόδηµα αλληλεγγύης θα συνεχίσει µε την πα-
νελλαδική του εφαρµογή τον Ιανουάριο του 2017. Δηµιουργήθη-
καν διακόσια πενήντα κέντρα κοινότητας στους δήµους της
χώρας για την υποδοχή, εξυπηρέτηση και διασύνδεση των ευά-
λωτων πολιτών µε όλα τα προγράµµατα και υπηρεσίες κοινωνι-
κής προστασίας που υλοποιούνται στην περιοχή λειτουργίας
τους. 

Εφαρµόζονται προγράµµατα παροχής υπηρεσιών, στέγασης,
σίτισης, κοινωνικής στήριξης και εργασιακής επανένταξης βάσει
του ν.4254/2014 κι έχουν παραταθεί και για όλο το 2016. 

Η κάρτα αλληλεγγύης έχει ανανεωθεί εννέα φορές και αφορά
εκατόν σαράντα επτά χιλιάδες εννιακόσιους εξήντα επτά δι-
καιούχους. Έχει δοθεί επιδότηση ενοικίου σε είκοσι µία χιλιάδες
εκατόν ενενήντα οκτώ δικαιούχους του Προγράµµατος Ανθρω-
πιστικής Κρίσης. Έχει ολοκληρωθεί η διαβούλευση του Υπουρ-
γείου Εργασίας µε τις δεκατρείς περιφέρειες της χώρας και την
συνεργασία µε τις αρµόδιες υπηρεσίες του Ευρωπαϊκού Κοινω-
νικού Ταµείου, προκειµένου να εξειδικευτούν εθνικές πολιτικές
κοινωνικής προστασίας µε την λειτουργία δοµών και δράσεων
στο πλαίσιο των Περιφερειακών Επιχειρησιακών Προγραµµάτων
και των Περιφερειακών Στρατηγικών Κοινωνικής Ένταξης και ει-
δικότερα του Θεµατικού Στόχου 9, «Προώθηση της θεµατικής
ένταξης και καταπολέµηση της φτώχειας». 

Οι δοµές των οποίων θα επιδοτηθεί η λειτουργία είναι: Κέντρα
Κοινότητας, Κοινωνικά Παντοπωλεία, Δοµές Σίτισης, Κοινωνικά
Φαρµακεία, Ηµερήσια Κέντρα Φιλοξενίας και Υπνωτήρια Αστέ-
γων, Κέντρα Ηµερήσιας Φροντίδας Ηλικιωµένων και Κέντρα
Φροντίδας ΑΜΕΑ.

Υπολογίζεται ότι πανελλαδικά για το σύνολο των δοµών θα
προκηρυχθούν περί τις χίλιες πεντακόσιες θέσεις εργασίας. Το
µέτρο του ελάχιστου εγγυηµένου εισοδήµατος εντάσσεται σε

µια ευρύτερη πολιτική ανατροπή της ακραίας φτώχειας, περι-
στοιχίζεται και από άλλα µέτρα και λειτουργία δοµών, όπως ήδη
ανέφερα και αποσκοπεί στο να καταστήσει τους δικαιούχους του
οικονοµικά ενεργούς και όχι αιώνια επιδοτούµενους.

Από τις διακηρύξεις της Κυβέρνησης, διαφαίνεται ακόµα η επι-
δίωξη δηµιουργίας κατάλληλου πλαισίου εξωδικαστικών συµβι-
βασµών για υπερχρεωµένες µικρές, µεσαίες και µεγάλες επιχει-
ρήσεις και ελεύθερους επαγγελµατίες σε αντικατάσταση του
νόµου Δένδια, ο οποίος απέτυχε στην εφαρµογή του.

Συγκεκριµένα, η στόχευση αφορά σε έναν µηχανισµό που θα
αντιµετωπίζει συνολικά τα χρέη προς τράπεζες, δηµόσιο και
ασφαλιστικά ταµεία εξασφαλίζοντας παράλληλα την ίση και δί-
καιη µεταχείριση µικρών και µεγάλων οφειλετών.

Η Κυβέρνηση θα εγγυηθεί για τις βασικές αρχές του ελέγχου
βιωσιµότητας και για τα εργαλεία αναδιάρθρωσης µε γνώµονα
την εξυγίανση των επιχειρήσεων και την αξιοπρεπή διαβίωση των
ελεύθερων επαγγελµατιών.

Ακόµα, η επανεξέταση του κώδικα δεοντολογίας των τραπε-
ζών ώστε να αντιµετωπιστούν κενά και αδυναµίες, να καταστεί
προσιτός και λειτουργικός στην κατεύθυνση της ενίσχυσης της
προστασίας που προσφέρει σε όσους έχουν πραγµατικά ανάγκη
είναι αξιόλογη πρωτοβουλία.

Συνάδελφοι και συναδέλφισσες, πιστεύω ότι µε την πρόταση
νόµου που συζητάµε σήµερα, γίνεται αντιληπτό από όλους ότι,
πέρα από το περιοριστικό πλαίσιο ενός ανεπιθύµητου συµβιβα-
σµού, οι δράσεις στις οποίες µπορούµε να προχωρήσουµε για
να ανακουφιστεί το µεγαλύτερο µέρος του ελληνικού λαού είναι
πολλές και πολυεπίπεδες. 

Σε αυτόν τον αγώνα θεωρώ ότι η στυγνή αντιπαράθεση για το
µπλοκάρισµα πολιτικών και µέτρων που είναι θετικά για τον λαό
δεν είναι προς όφελος κανενός. Η πρόταση νόµου του ΚΚΕ, πα-
ρόλο που δεν µπορεί να γίνει αποδεκτή λόγω της δεδοµένης εγ-
χώριας, αλλά και διεθνούς οικονοµικής κατάστασης, µας επανα-
φέρει τις δράσεις που µπορούµε από κοινού να αναλάβουµε για
να βρεθεί ο λαϊκός κόσµος στο προσκήνιο ξανά, αλλά αυτή την
φορά όχι διαµαρτυρόµενος, αλλά επωφελούµενος από πολιτικές
µε βαθιά κοινωνικά και δηµοκρατικά χαρακτηριστικά. Η συνερ-
γασία των προοδευτικών και αριστερών δυνάµεων απέναντι στην
παγκόσµια κυριαρχία του νεοφιλελεύθερου δόγµατος µόνο όφε-
λος µπορεί να φέρει στους εργαζόµενους και στις λαϊκές οικο-
γένειας.

Συναδέλφισσες και συνάδελφοι του ΚΚΕ, άκουσα τον εισηγητή
σας να µιλάει για Αρµαγεδδώνα στα εργασιακά και αναρωτιέµαι
µήπως είναι δικοί σας ευσεβείς πόθοι αυτά, γιατί στο σχεδιασµό
της Κυβέρνησης ακριβώς τα αντίθετα υπάρχουν και για άλλη µια
φορά θα αποδειχθείτε Κασσάνδρες. Ο λαός πρέπει να σταθεί
γερά στα πόδια του -την επανάσταση δεν την κάνουν εξαθλιω-
µένοι- έτσι ώστε να µπορεί να διεκδικήσει τα δικαιώµατά του για
ένα καλύτερο µέλλον για αυτόν και τις επόµενες γενιές. Ας δου-
λέψουµε, λοιπόν, µαζί προς αυτήν την κατεύθυνση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Αικατερίνη Ιγγλέζη, εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ.

Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Παναγιώ-
της Μηταράκης, για δεκαπέντε λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή πρόταση νόµου του
ΚΚΕ µας δίνει την δυνατότητα να τοποθετηθούµε στα τεκταινό-
µενα, στην καθηµερινότητα των λαϊκών οικογενειών, της µεσαίας
τάξης, των ανθρώπων που αγωνίζονται σκληρά σε ένα δύσκολο
οικονοµικό περιβάλλον, των ανθρώπων που έχουν χάσει το αί-
σθηµα ασφάλειας στην κοινωνική και οικονοµική τους ζωή, των
ανθρώπων που βιώνουν πέρσι και φέτος την επιστροφή στην
ύφεση, την υψηλή ανεργία, την άνευ προηγουµένου φοροεπι-
δροµή, των ανθρώπων που έχουν χάσει την ελπίδα τους για το
µέλλον.

Και η απάντηση του ΣΥΡΙΖΑ σε αυτό, είναι µία διγλωσσία. Κατ’
αρχάς, να πω προς την εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ ότι ήταν πολύ
φθηνή η αναφορά σας στον «ΚΗΡΥΚΑ» Χανίων, στον οποίο έχει
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ήδη απαντήσει ο επίτιµος Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας ότι
πρόκειται για ενυπόθηκο και µε προσωπικές εγγυήσεις δάνειο,
όχι όπως άλλα δάνεια τα οποία έχουµε συζητήσει. 

Για να δούµε, όµως, τη διγλωσσία του ΣΥΡΙΖΑ. Ακούσαµε την
εισηγήτρια να λέει: «Γίνεται σαφές ότι η πρόταση νόµου αφορά
τη συντριπτική πλειοψηφία των νοικοκυριών, αλλά αγνοεί το
πλαίσιο στο οποίο εξελίσσεται η κοινωνία και η οικονοµία, ένα
πλαίσιο που τα πιστωτικά ιδρύµατα έχουν τον ρόλο τους. Κι επει-
δή ο ελληνικός λαός έχει πληρώσει ήδη την ανακεφαλαιοποίηση
των τραπεζών και µάλιστα µε σκληρό τρόπο, δεν µπορούµε να
δεχθούµε την πρόταση του ΚΚΕ». 

Στον αντίποδα, όµως, ο κ. Δηµήτριος Στρατούλης -αν τον θυ-
µάστε-, εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ Ενιαίο Κοινωνικό Μέτωπο, στις 2
Απριλίου του 2013, εισηγητής, τότε, πάλι στην πρόταση νόµου
του ΚΚΕ, είπε κατά λέξη: «Οι τράπεζες ληστεύουν τον ελληνικό
λαό µε ληστρικά επιτόκια, οδηγούν σε δυστυχία και απόγνωση
τα λαϊκά νοικοκυριά. Είναι δυνατόν να ρωτάτε όσους έχουν την
ευαισθησία να καταθέσουν πρόταση νόµου για την ανακούφιση
των λαϊκών νοικοκυριών αν έχουν υπολογίσει τι θα χάσουν οι τρά-
πεζες; Εσείς υπολογίσατε», είπε ο κ. Στρατούλης, «τις συνέπειες
που επιφέρουν οι µνηµονιακές σας πολιτικές; Το ερώτηµα του
ΣΥΡΙΖΑ είναι: Πού είναι το κυβερνητικό νοµοσχέδιο για τη ρύθ-
µιση των δανείων των υπερχρεωµένων νοικοκυριών στις τράπε-
ζες; Δεν σας έφταναν τότε έξι µήνες, που το µαγειρεύετε και το
κλωθογυρίζετε; Για πόσον καιρό ακόµα θα το µαγειρεύετε; Δεν
έχετε πάρει έγκριση από την τρόικα; Εσείς κυβερνάτε ή η τρόικα;
Ποιος είναι ο πραγµατικός κυβερνήτης αυτής της χώρας; Ψηφί-
ζουµε την πρόταση του ΚΚΕ».   

Αυτά είπε στον ελληνικό λαό ο ΣΥΡΙΖΑ πριν από τις εκλογές.
Όταν ο ΣΥΡΙΖΑ ψήφιζε την πρόταση νόµου του ΚΚΕ, µας κατη-
γορούσαν ότι έχουν ρίξει –λέει- στα ψυχοφάρµακα τον ελληνικό
λαό. Αυτή ήταν τότε η ορολογία των Βουλευτών σας. αυτές τις
φράσεις χρησιµοποιούσαν. Πείτε µας τώρα, λοιπόν. Μετά τη δι-
κιά σας φοροεπιδροµή, µετά τη µείωση των συντάξεων που τώρα
βιώνουµε, τη κατάργηση του ΕΚΑΣ που τώρα βιώνουµε, την αύ-
ξηση όλων των έµµεσων φόρων, τι έγινε; Τα κόψανε τα ψυχο-
φάρµακα;

Παρά τις µεθοδεύσεις της Κυβέρνησης και την καθυστέρηση
της συζήτησης της, η πρόταση νόµου του ΚΚΕ παραµένει επί-
καιρη και θα συνεχίσει µε αυτή την Κυβέρνηση να είναι επίκαιρη.
Γιατί η πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ όχι µόνο δεν αντιµε-
τωπίζει τα προβλήµατα των λαϊκών οικογενειών, αλλά τα διευρύ-
νει. 

Πριν από έναν χρόνο ο ΣΥΡΙΖΑ υποσχόταν αξιοπρέπεια, αξιο-
πρεπείς συντάξεις, αξιοπρεπείς µισθούς, ένα αξιοπρεπές κοινω-
νικό κράτος. Και τι έκανε στην πράξη; Ακριβώς τα αντίθετα. Την
περίοδο από τον Ιανουάριο του 2015 η Ελλάδα και το 2015 και
το 2016 –θα δούµε για το 2017- επέστρεψε στην ύφεση, µετά την
ανάκαµψη του 2014. Η διαπραγµάτευση Τσίπρα-Βαρουφάκη για
το τρίτο µνηµόνιο, σύµφωνα –προχθές- µε τον διοικητή της Τρά-
πεζας της Ελλάδος, µας κόστισε 86 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Ο ελληνικός λαός περιµένει να ακούσει µε την εξεταστική επι-
τροπή τι ακριβώς έγινε τότε µε το περίφηµο Plan B. Ακούσαµε
από τον κύριο Υπουργό στην κατάθεσή του στην επιτροπή, ότι ο
ίδιος δεν ήξερε για το σχέδιο. Θα µάθουµε από την επιτροπή
ποιοι ξέρανε και τι ξέρανε. 

Μετά τη δηµοσιοποίηση της Έκθεσης Συµµόρφωσης της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι τα συ-
νολικά µέτρα που ψήφισε η Κυβέρνηση, εσείς οι Βουλευτές της
Συµπολίτευσης, υπερβαίνουν ήδη τα 9 δισεκατοµµύρια ευρώ. Κι
αν οδηγηθούµε –που κανείς δεν το θέλει, κανείς δεν το ελπίζει-
στην ενεργοποίηση του κόφτη, ο λογαριασµός θα φτάσει τα 12,5
δισεκατοµµύρια, µε µείωση µισθών και συντάξεων, µισθών στο
δηµόσιο τοµέα. 

Εµείς λέγαµε από την αρχή, όταν γινόταν η συζήτηση για το
συνταξιοδοτικό, ότι η Κυβέρνηση θεσπίζει έναν µηχανισµό µεί-
ωσης των συντάξεων και η Κυβέρνηση µας έλεγε ότι κάνει µε-
ταρρυθµίσεις. Όταν, όµως, πήγαν οι συνταξιούχοι στο µηχάνηµα
και έβαλαν την κάρτα και πήραν την απόδειξη του ΑΤΜ και είδαν
τη µείωση των συντάξεών τους στην πράξη, µας είπατε ότι οι
συντάξεις «αναπλαισιώθηκαν». Αυτό τον όρο χρησιµοποιήσατε.

Και βέβαια, τώρα θα δούµε τις αλλαγές που θα φέρετε στο ερ-
γασιακό περιβάλλον. Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε
ότι οι διαβεβαιώσεις του κ. Κατρούγκαλου µόνο ανησυχία δηµι-
ουργούν στον ελληνικό λαό. 

Αυτός είναι, λοιπόν, ο λογαριασµός της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ. Αυτόν καλούνται να τον πληρώσουν οι λαϊκές οικογένειες.
Γιατί οι αυξήσεις των έµµεσων φόρων δεν πλήττουν τους πλού-
σιους, πλήττουν τους κοινωνικά ασθενέστερους.

Διαβάζω σήµερα, κύριε Υπουργέ, ότι θα καταργηθεί –λέει- και
η έκπτωση στον ΕΝΦΙΑ σε αυτούς που εισπράττουν από τόκους-
ακούστε- 300 ευρώ ετησίως!                    

Αν, λοιπόν, έχεις 300 ευρώ ετησίως από τόκους, είσαι πλέον
πλούσιος –εµφανέστατα, δεν νοµίζω ότι θα υπάρχει διαφωνία σ’
αυτό- και κατά συνέπεια δεν δικαιούσαι έκπτωση για τον ΕΝΦΙΑ.
Αυτό φαντάζοµαι ότι αφορά τις ανώτατες κοινωνικές τάξεις της
χώρας. 

Έχω τονίσει, όµως, πολλές φορές, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι η βιώσιµη κοινωνική πολιτική απαι-
τεί µια βιώσιµη οικονοµία, αλλά εσείς δεν είστε σε θέση να προ-
σελκύσετε σε αυτή τη χώρα νέες επενδύσεις. Δεν είστε σε θέση
να δηµιουργήσετε τον επενδυτικό στόχο που χρειάζεται, για να
καταπολεµήσουµε την ανεργία. Απλώς, τους τελευταίους δε-
καέξι µήνες –είναι θετικό αυτό, να το πω- υλοποιείτε το αποτέλε-
σµα των προσπαθειών της κυβέρνησης Σαµαρά. Ονοµαστικά:
TAP, Ελληνικό, Αστέρας, ΟΛΠ, περιφερειακά αεροδρόµια. Αλλά
κανένα καινούργιο έργο δεν δηµιουργείται, για να εκτελεστεί το
2018, το 2019, το 2020, για να στηρίξει αυτό που όλοι θέλουµε,
την επιστροφή στην ανάπτυξη.

Για τον αναπτυξιακό νόµο, τα πράγµατα είναι πολύ απλά.
Μηδέν νέες επενδύσεις το 2015, µηδέν νέες επενδύσεις το 2016
και από το 2017 και µετά βλέπουµε. 

Περιµένω και µια απάντηση σε µια ερώτηση που έχω κάνει, για
να δούµε γιατί υπάρχει µια µεγάλη επιβράδυνση στον έλεγχο πα-
λιών επενδύσεων, από τον Ιανουάριο του 2015 µέχρι σήµερα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι επίκαιρη η συζήτηση της
πρότασης νόµου του ΚΚΕ, γιατί όλα δείχνουν –και έτσι αναφέ-
ρεται σε πολλά δηµοσιεύµατα- ότι ξεκινά ένα µπαράζ κατασχέ-
σεων και πλειστηριασµών και από τις ελληνικές τράπεζες και από
το δηµόσιο. Και η απάθεια που επέδειξε εδώ και ενάµιση χρόνο
η Κυβέρνησή σας στο ζήτηµα των κόκκινων δανείων, είναι παροι-
µιώδης και αυτή η απάθεια οδήγησε στην αύξησή τους, αφού
ούτε το νόµο Δένδια καταφέρατε να εφαρµόσετε, ούτε βέβαια
τον τροποποιήσατε. Και λέτε διαρκώς από τον Ιανουάριο του
2015 και είπε και σήµερα η κυρία εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ ότι «θα
έρθουν νέες διατάξεις, θα φτιάξουµε τον κώδικα της Τράπεζας
της Ελλάδος», ενώ τα κόκκινα δάνεια πλέον αποτελούν βραχνά,
όχι µόνο, κύριοι συνάδελφοι του ΚΚΕ, για τις λαϊκές οικογένειες,
αλλά για όλες πλέον τις ελληνικές οικογένειες.

Τελικά, κάτω από το πλαίσιο της περήφανης διαπραγµάτευ-
σης, που όλοι γνωρίζουµε τα αποτελέσµατά της και κάτω από
την πίεση των δανειστών, φέρατε τη ρύθµιση για την πώληση
όλων των δανείων, όλων των κόκκινων δανείων στα ξένα funds.
Και µη µου πείτε ότι έχετε πάρει µέχρι το 2018 µια παράταση για
την πρώτη κατοικία, γιατί αντιλαµβανόµαστε ότι τα funds µέχρι
να είναι έτοιµα να τα αγοράσουν και να τα πουλήσουν, θέλουν κι
αυτοί ένα, δυο χρόνια  να οργανωθούν. 

Αυτά, λοιπόν, που κατηγορούσατε προεκλογικά ότι  θα τα κά-
νουµε εµείς, εµείς δεν τα κάναµε ποτέ. Δεν τα πιστεύαµε, δεν θέ-
λαµε να τα κάνουµε ποτέ. Τελικά, τα έκανε η δική σας Κυβέρ-
νηση, η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. 

Αυτά είπα στην επιτροπή τη Δευτέρα και η Κυβέρνηση αντί να
απαντήσει για τα δικά της πεπραγµένα, έκανε την εύκολη λύση,
επιτέθηκε στην προηγούµενη κυβέρνηση. Ο Υπουργός Οικονο-
µίας προσπάθησε ανεπιτυχώς να απαντήσει στη δίκαιη δική µας
κριτική, αλλά, κύριε Υπουργέ, έχετε δυο βασικά λάθη στη ρητο-
ρική σας.

Πρώτον, συγχέετε εσκεµµένα περιόδους διακυβέρνησης, συν-
δυάζοντας αδίκως την περίοδο µετά το 2012, την περίοδο Αν-
τώνη Σαµαρά µε τα πρώτα χρόνια του µνηµονίου, όπου ακολου-
θήθηκε ένα διαφορετικό δείγµα οικονοµικής πολιτικής στο οποίο
εµείς διαφωνήσαµε. Θέλετε να σας πω κάτι, κύριε Υπουργέ; Είναι

12838 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ακριβώς το µείγµα που επιλέγετε εσείς. Το πρώτο και το τρίτο
µνηµόνιο έχουν ένα κοινό χαρακτηριστικό. Κατά 2/3 στηρίζονται
στην αύξηση των φόρων, που οδηγεί σε ύφεση και σε φαύλο
κύκλο. Και δεύτερον, αγνοείτε µια πολύ βασική αρχή και έτσι
πρέπει να κρίνεται η κάθε κυβέρνηση µε το τι παρέλαβε και µε
το τι παρέδωσε. Έτσι θα κριθούµε εµείς, έτσι θα κριθείτε κι εσείς. 

Εµείς, λοιπόν, παραλάβαµε µια χώρα το 2012 µε διπλό έλ-
λειµµα. Παραδώσαµε διπλό πλεόνασµα και το 2013 και το 2014.
Και το πρωτογενές πλεόνασµα της προηγούµενης κυβέρνησης
δεν ήταν θεωρητικό, δεν ήταν στα χαρτιά του Υπουργείου Οικο-
νοµικών, µετουσιώθηκε σε κοινωνικό µέρισµα που πήγε στις λαϊ-
κές οικογένειες. Αν κάνετε κριτική ότι δεν ήταν αρκετό, θα συµ-
φωνήσω. Τίποτα δεν είναι αρκετό σε αυτήν την κρίση. Αλλά επε-
τεύχθη το πλεόνασµα και µετουσιώθηκε.

Πάµε στην ύφεση. Εµείς παραλάβαµε µια χώρα µε ύφεση το
2012, 7,3%. Παραδώσαµε το 2014 µια χώρα µε ανάπτυξη, 0,7%.
Μια στροφή οκτώ µονάδων του ΑΕΠ. Αυτό παραλάβαµε, αυτό
παραδώσαµε. Εσείς, αντί να µιλάτε διαρκώς για τη Νέα Δηµο-
κρατία, µιλήστε για το δικό σας έργο. Παραλάβατε µια χώρα µε
ανάπτυξη στο 0,7%. Για να δούµε τι έγινε από κει και πέρα. 

Επίσης, είπατε, ότι για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά και οι
υπερχρεωµένες επιχειρήσεις δεν φταίει η σηµερινή οικονοµική
κρίση, φταίει το 2010 και το 2012. Μήπως, λοιπόν, να δώσουµε
και συγχαρητήρια στον κ. Βαρουφάκη; Να τον καλέσουµε εδώ,
να του δώσουµε και ένα παράσηµο για την πολύ καλή διαπραγ-
µάτευση που έκανε και για τα «κανόνια» που σκάνε τώρα εξαιτίας
της δικής σας ανερµάτιστης πολιτικής! 

Η αλήθεια είναι ότι όσο και να ασκηθούµε, δεν θα σας φτά-
σουµε ποτέ, γιατί τόσα πολλά ψέµατα σε τόσο µικρό χρονικό διά-
στηµα πιστεύω ότι δεν έχει πει κανένα άλλο κόµµα στην Ελλάδα
-ούτε στην Ευρώπη- τα τελευταία πενήντα χρόνια. 

Πάµε τώρα να δούµε τη δική σας µηδενική ύφεση, στην οποία
αναφερθήκατε. Η διεθνής συγκυρία το 2015 ήταν θετική, ήταν
ευνοϊκή για την οικονοµία της χώρας. Μόνο από την πτώση της
τιµής του πετρελαίου από τα 60 δολάρια το βαρέλι στα 30 δολά-
ρια, η Ελλάδα εξοικονόµησε 4 δισεκατοµµύρια ευρώ, περίπου
2% µε 2,5% του ΑΕΠ. Επιπλέον, λόγω και εξελίξεων στην ευρύ-
τερη περιοχή της νοτιοανατολικής Μεσογείου, είχαµε αύξηση
της τουριστικής κίνησης κατά 8%, που πρέπει να δώσει 2,5 µε 3
δισεκατοµµύρια και 1,5% στο ΑΕΠ. 

Παράλληλα, σύµφωνα µε την µελέτη του ΚΕΠΕ -Μάιος του
2014- η χώρα από το 2012 παρήγαγε νέες επενδύσεις ύψους 37
δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αυτή τη µελέτη αξίζει να τη διαβάσετε,
γιατί λέει µε ονοµατεπώνυµο τις επενδύσεις. Δεν είναι µακροοι-
κονοµική µελέτη. Είναι καταγραφή συγκεκριµένων επενδύσεων.
Είναι µελέτη του ΚΕΠΕ του Μαΐου του 2014. Αυτές οι επενδύσεις
θα επηρέαζαν και το 2015.

Όλοι, λοιπόν, περίµεναν -καθώς και όλοι οι διεθνείς αναλυτές-
ανάπτυξη στην Ελλάδα το 2015 περίπου 3%. Και τι καταφέραµε
µε τα capital controls; Συρρίκνωση κατά 0,3%. Πέσατε, λοιπόν,
3,3% κάτω από εκεί που θα έπρεπε να ήταν  η ελληνική οικονοµία
το 2015. Αυτό δεν το λες µηδενική ύφεση. Το λες µάλλον µηδε-
νική επαφή µε την πραγµατικότητα. 

Και όσο για το θέµα της ανθρωπιστικής βοήθειας, κύριε
Υπουργέ, θυµάµαι ότι όταν ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν στην αντιπολίτευση,
είχατε κάνει σηµαία την αντιµετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης
µε το πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης. Λέγατε για δεκάδες δισε-
κατοµµύρια. Εντυπωσιακά πράγµατα! Και τελικά το 2014 εµείς
δώσαµε σε 700 χιλιάδες νοικοκυριά 450 εκατοµµύρια και εσείς
από τότε που εκλεγήκατε, έχετε δώσει 227 εκατοµµύρια. Απλά
πράγµατα. Μην µας πείτε τι θα κάνετε στο µέλλον. Όταν το κά-
νετε, να έρθετε εδώ να σας συγχαρούµε. 

Επίσης, προχωρήσαµε και στη θεσµοθέτηση του ελάχιστου εγ-
γυηµένου εισοδήµατος, το οποίο στην αρχή το εγκαταλείψατε,
µετά το κατακρίνατε, τώρα το εφαρµόζετε, αλλά µε µια µεγάλη
καθυστέρηση για τον κόσµο που περνάει άσχηµα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπε η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ
στην επιτροπή ότι η Κοινοβουλευτική της Οµάδα συµφωνεί µε
την ουσία της πρότασης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας, αλλά αν την υιοθετήσει, θα καταρρεύσει το τραπεζικό σύ-
στηµα. Και εσείς ο ίδιος, κύριε Υπουργέ, είπατε ότι δεν είναι

αριστερή πολιτική να χαρακτηρίζεται ως λαϊκή οικογένεια µια οι-
κογένεια µε εισόδηµα 40 χιλιάδες ευρώ. Αυτό το θέατρο του πα-
ραλόγου θα το  συνεχίζουµε για πολύ καιρό ακόµη; Θα είστε και
µε τον χωροφύλαξ και µε τον αστυφύλαξ; 

Για να τελειώνουµε µε τις θεωρίες, για να υπάρξει διατηρήσιµη
ανάκαµψη χρειαζόµαστε υψηλότερες επενδύσεις. Δυστυχώς, µε
την πολιτική που ακολουθείτε, διώχνετε τις επενδύσεις. Με τα
capital controls δηµιουργήσατε ένα επιπλέον επενδυτικό χάσµα.
Δεν διαφωνεί κανείς ότι το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα και η στα-
θερότητά του µπορούν και πρέπει να συµβάλουν αποφασιστικά
στην κάλυψη αυτού του χάσµατος. Οι τράπεζες επωµίζονται
τώρα αυτή την τεράστια ευθύνη για τη διασφάλιση της χρηµα-
τοπιστωτικής σταθερότητας, που είναι προϋπόθεση για να υλο-
ποιηθεί το έργο ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας. 

Όµως, πρέπει και εσείς να καταλάβετε ότι η περίοδος της
ανεύθυνης και ανέµελης αντιπολίτευσης τελείωσε. Κλείνετε σχε-
δόν δυο χρόνια και τώρα, τον τελευταίο καιρό, το µόνο µε το
οποίο ασχολείστε είναι τα εκλογοµαγειρέµατα, πώς θα µαζέψετε
τα κουκιά και πώς θα κάνετε αντιπολίτευση στην Αντιπολίτευση. 

Αυτό, που ακούσαµε στην επιτροπή την Δευτέρα, δεν έχει ξα-
ναειπωθεί. Όταν ήµασταν εµείς κυβέρνηση, φταίγαµε εµείς,
τώρα που είστε εσείς Κυβέρνηση, φταίµε πάλι εµείς. Θα ήταν
αστείο, αν δεν ήταν γελοίο. 

Και κάτι τελευταίο, κύριε Υπουργέ, για να είµαι εντός χρόνου.
Πήγατε πρόσφατα στην Κίνα. Είναι θετικό. Όµως, δεν φέρατε τί-
ποτα καινούργιο. Βαδίσατε πάνω στα χνάρια του Κώστα Καρα-
µανλή και του Αντώνη Σαµαρά, σε ένα χαλί που είχαµε στρώσει
και δεν βρήκατε ούτε µια κουβέντα να πείτε, εκεί στη συνέντευξη
Τύπου, στην ανακοίνωση. Τόση µικροψυχία; 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Παναγιώτη Μηταράκη, εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν προχωρήσουµε στον κ. Πα-
ναγιώταρο, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 15 Ιουλίου 2016.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1126/12-7-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Καρδίτσας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Χρυσούλας Κατσαβριά-Σιωροπούλου προς τον Υπουργό Παι-
δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις διαδικασίες µε-
τεγκατάστασης της Εθνικής Βιβλιοθήκης της Ελλάδος (Ε.Β.Ε.).

2. Η µε αριθµό 1114/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Σερρών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Αραµπατζή προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε το
καθεστώς της χρήσης σκόνης γάλακτος στην παρασκευή του ελ-
ληνικού γιαουρτιού.

3. Η µε αριθµό 1122/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κα-
σιδιάρη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυ-
γκρότησης, σχετικά µε τις «εγκληµατικές και τροµοκρατικές ορ-
γανώσεις που δρουν ανενόχλητες στο κεντρικότερο σηµείο της
πρωτεύουσας».

4. Η µε αριθµό 1119/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
τις περικοπές και τις καθυστερήσεις στην απονοµή συντάξεων.

5. Η µε αριθµό 1129/12-7-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµ-
µένου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την υπόθεση
της εταιρείας «Μαρινόπουλος Α.Ε.».

6. Η µε αριθµό 1120/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή A’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε το σύστηµα πυροπροστασίας του Σέιχ Σου.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1127/12-7-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Χανίων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγ-
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γελίας (Βάλιας) Βαγιωνάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις καταστροφές στην ελαι-
οκαλλιέργεια της Κρήτης την φετινή άνοιξη.

2. Η µε αριθµό 1115/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τη λει-
τουργία του Βυζαντινού Μουσείου Διδυµοτείχου.

3. Η µε αριθµό 1121/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ –
ΔΗΜΑΡ κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την αντισυνταγµατική διάταξη για τα δικαιώµατα του
φορολογούµενου.

4. Η µε αριθµό 1113/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Ευσταθίου (Στάθη) Παναγούλη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε πρόσφατα δηµοσι-
εύµατα περί αδήλωτης δραστηριότητας ελληνικών στοιχηµατι-
κών διαδικτυακών εταιρειών.

Τον λόγο έχει ο κ. Ηλίας Παναγιώταρος, ειδικός αγορητής του
Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή, για δεκαπέντε λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πριν ξεκινήσω να θυµίσω στους διάφορους «δηµοκράτες»,

υπερασπιστές των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, οι οποίοι πολλές
φορές κατά το παρελθόν έτρεχαν να υπερασπιστούν ή να προ-
συπογράψουν την απελευθέρωση των τροµοκρατών της «17 Νο-
έµβρη», ότι σαν σήµερα πριν είκοσι τέσσερα χρόνια ο Θάνος Α-
ξαρλιάν έπεφτε από µια οβίδα της «17 Νοέµβρη». 

Τόσα χρόνια «σύντροφοι» την ίδια κασέτα και δεν έχετε µάθει
ούτε να τη λέτε απ’ έξω. Θα πρέπει να τη διαβάζετε γράµµα-
γράµµα από µέσα. 

Σήµερα, ανήµερα των γενεθλίων της «σκληρής» -εντός πολλών
εισαγωγικών- δεκαεπτάωρης διαπραγµάτευσης που είχε ο κ. Τσί-
πρας µε τους δανειστές πέρυσι τέτοια εποχή -που αν κρίνουµε
και από τον έρπη που έχει βγάλει στο στόµα του κι από τα απο-
τελέσµατα, µάλλον δεν ήταν δανειστές, περισσότερο µε βιαστές
έµοιαζαν- καλούµεθα µόνο να συζητήσουµε µια πρόταση νόµου,
την οποία είχατε υπερψηφίσει ως αντιπολίτευση. Το µέγεθος της
υποκρισίας σας δεν έχει προηγούµενο. 

Το σηµερινό θέµα είναι, όπως λέτε, «Μέτρα ανακούφισης της
λαϊκής οικογένειας». 

Ας πάρουµε µία-µία τις λέξεις. Με τον όρο «ανακούφιση» κάτι
άλλο µας έρχεται στο νου. Σίγουρα όχι αυτά τα οποία πράττετε
µε τα απίστευτα µνηµονιακά µέτρα, τα οποία έχετε φέρει τους
τελευταίους δεκαέξι µήνες. 

Με τον όρο «λαϊκή οικογένεια» βλέπουµε µια παγκόσµια πρω-
τοτυπία από µεριάς ΚΚΕ -σε πανευρωπαϊκό επίπεδο, σε παγκό-
σµιο επίπεδο- όπου «λαϊκή οικογένεια» είναι ένα ζευγάρι, το
οποίο έχει 3.500 ευρώ εισόδηµα τον µήνα, το οποίο προσαυξά-
νεται για κάθε παιδί. 

Μάλλον αυτή η πρόταση νόµου θα έπρεπε να απευθύνεται
στην Ελβετία ή στη Νορβηγία και όχι στην Ελλάδα, όπου η συν-
τριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών -κοντά στο 80% των
πολιτών της πατρίδας µας- αυτή τη στιγµή έχει εισοδήµατα που
δεν ξεπερνούν τα 1.000 ευρώ τον µήνα, για να είχε και πιο ρεα-
λιστικό χαρακτήρα σε σχέση µε το τι συµβαίνει στην πατρίδα
µας. 

Θεωρούµε ότι αποτελεί ξεδιάντροπη υποκρισία από την
πλευρά των ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ η συζήτηση της εν λόγω προτά-
σεως νόµου λόγω της χρονικής συγκυρίας, κατ’ αρχάς διότι µετά
από ένα µνηµόνιο -το επαχθέστερο όλων- µετά από πολυνοµο-
σχέδια κι από µια πληθώρα µέτρων, τα οποία επί της ουσίας
σφίγγουν όλο και περισσότερο τη µέγγενη εις βάρος των Ελλή-
νων πολιτών, έρχονται και συµφωνούν µε µια πρόταση νόµου
σχετικά µε την ανακούφιση της λαϊκής οικογένειας. 

Και φυσικά µόνο για συζήτηση συµφωνούµε, όπως είπε και η
εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά δεν ψηφίζουµε. Φούµαρα περί αρι-
στερού συνασπισµού, κόντρα στη νεοφιλελεύθερη λαίλαπα και
διάφορα άλλα που ακούσαµε από την εισηγήτρια της πλειοψη-
φίας στην επιτροπή. Και κάτι παρόµοια µας είπε και τώρα εντός
του Ελληνικού Κοινοβουλίου. 

Διότι οι πραγµατικοί αριθµοί σας διαψεύδουν περίτρανα. Και
εννοώ τους αριθµούς αυτούς τους οποίους χρησιµοποιούσατε

κατά κόρον όταν ήσασταν στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αλλά
τώρα τους έχετε κάνει γαργάρα, για τους εκατοντάδες χιλιάδες
συµπατριώτες µας που εγκαταλείπουν την πατρίδα, για τους χι-
λιάδες άλλους που συνεχίζουν κι αυτοκτονούν καθηµερινά, για
το γεγονός ότι όλο και περισσότερες επιχειρήσεις κλείνουν και
τους επόµενους µήνες, τώρα µε τη νέα φοροεπιδροµή, µε τον
νέο ΕΝΦΙΑ, µε τον φόρο εισοδήµατος, θα έχουµε πολύ πιο τρα-
γικά αποτελέσµατα για όλους τους Έλληνες πολίτες, για αυτούς
που έχουν αποµείνει στην πατρίδα, για αυτούς οι οποίοι µέχρι
τώρα άντεχαν, για αυτούς οι οποίοι είναι στην εντατική, αλλά από
ό,τι φαίνεται δεν θα µπορέσουν να βγάλουν το έτος και όλους
αυτούς, πλην ελαχίστων, οι οποίοι επωφελούνται από αυτή την
κατάσταση. Όµως, πλέον για εσάς αυτό δεν είναι είδηση. Το θά-
βετε. Το εξαφανίζετε.

Επίσης, πρέπει να σχολιάσουµε εδώ και το αίσχος το οποίο
συνέβη µε τη SIEMENS, όπου βλέπουµε την τωρινή Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, βασικό πρωτεργάτη όλων αυτών των σκανδάλων
της «SIEMENS», να κουνάει το δάχτυλο και να κατηγορεί την Κυ-
βέρνηση και η Κυβέρνηση να λέει τι έκανε η Νέα Δηµοκρατία και
το ΠΑΣΟΚ παλαιότερα µε τη «SIEMENS». 

Το αποτέλεσµα, όµως, είναι ένα και είναι το ίδιο αποτέλεσµα
µε αυτό των off shore, όπου επί της ουσίας µε αυτή τη λάθος ψή-
φιση κάποιου άρθρου σε έναν νοµοσχέδιο και τη διόρθωσή του,
ο µόνος ο οποίος βγαίνει κερδισµένος είναι όποιος ήταν εµπλε-
κόµενος, που φυσικά θα βγει λάδι. 

Κάτι τέτοιο φαίνεται ότι θα γίνει τώρα και µε τη «SIEMENS»,
ασχέτως των διαξιφισµών µεταξύ σας. Η ουσία είναι ότι αναβάλ-
λεται επ’ αόριστον η δίκη, µε πολύ κοντινό τον κίνδυνο της πα-
ραγραφής, αφού έχουµε φτάσει κοντά στα είκοσι χρόνια από
τότε που ξεκίνησε αυτό το αίσχος. 

Και θα βγουν λάδι οι διάφοροι Μαντέληδες, οι οποίοι έπαιρναν
κατά εκατοντάδες χιλιάδες τις µίζες στους προσωπικούς τους
λογαριασµούς, οι Τσουκάτοι που παραδέχονταν ότι πήγαιναν τα
εκατοµµύρια ευρώ µε τις βαλίτσες στα γραφεία του ΠΑΣΟΚ, οι
διάφοροι κύριοι νυν Πρόεδροι της Νέας Δηµοκρατίας, οι οποίοι
δικαιολογούσαν τις µίζες από τη «SIEMENS» ύψους εκατοντά-
δων χιλιάδων ευρώ µε µεταχρονολογηµένα τιµολόγια ως προµή-
θειες και διάφορες άλλες τέτοιες αρλούµπες. 

Αυτά, όµως, ας τα βλέπει ο ελληνικός λαός για να καταλαβαί-
νει ποιους στηρίζει και ποιους θα έπρεπε να στηρίζει για την αλή-
θεια των πραγµάτων. 

Στην εν λόγω πρόταση νόµου, η οποία δεν έρχεται προς ψή-
φιση, απλά προς συζήτηση, αφιερώνεται ένα µεγάλο κοµµάτι
στις τράπεζες και λέµε ότι θα πρέπει να γίνει το ένα, να γίνει το
άλλο. 

Κατ’ αρχάς, υπάρχουν χιλιάδες πλέον τελεσίδικες αποφάσεις
δικαστηρίων υπέρ δανειοληπτών και όχι µόνο για ανθρωπιστι-
κούς λόγους, δηλαδή, για κάποιον ο οποίος είναι ήδη κατεστραµ-
µένος, αλλά για όλες τις κατηγορίες δανείων, για όλες τις κα-
τηγορίες πολιτών. Το Σύνταγµα του ελληνικού κράτους –και θα
σας το λέµε συνεχώς, µέχρι να το καταλάβετε- στο άρθρο 95
λέει: «Η Διοίκηση…» -εννοεί το κράτος- «…έχει υποχρέωση να
συµµορφώνεται προς τις δικαστικές αποφάσεις…» -δηλαδή,
προς τις χιλιάδες αυτές δικαστικές αποφάσεις, που είναι υπέρ
δανειοληπτών και κατά των τραπεζών- «…Η παράβαση της υπο-
χρέωσης αυτής από το κράτος, γεννάει ευθύνη για κάθε αρµόδιο
όργανο, όπως νόµος ορίζει». Και ο νόµος ορίζει τα αναγκαία
µέτρα για τη διασφάλιση, τη συµµόρφωση της διοίκησης. 

Αυτό σηµαίνει ότι το ελληνικό κράτος, η Κυβέρνηση θα πρέπει
να παίρνει αυτές τις αποφάσεις δικαστηρίων, να τις κάνει νόµο
του κράτους, να τρέχει προς αυτήν την κατεύθυνση και να διευ-
κολύνει τα εκατοµµύρια των Ελλήνων πολιτών, όπου το σηµαντι-
κότερο πρόβληµα το οποίο έχουν, είναι τα δάνεια προς τις
τράπεζες. 

Ένα άλλο πολύ σηµαντικό που θα έπρεπε να γίνει εάν θα θέ-
λαµε να µιλάµε για πραγµατική ανάκαµψη της οικονοµίας, που
ασφαλώς θα ανακουφίσει πραγµατικά τα εκατοµµύρια των συµ-
πολιτών µας, είναι η παράκαµψη των τραπεζών σε όλες τις ενέρ-
γειες που γίνονται για ανάπτυξη είτε του πρωτογενούς τοµέα είτε
για διευκολύνσεις είτε για οτιδήποτε. 

Εσείς κάνετε το αντίθετο: Το οτιδήποτε πρέπει να περάσει
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µέσα από τις πολλάκις χρεοκοπηµένες τράπεζες. Κι όταν οι πε-
ρισσότεροι από τους Έλληνες πολίτες είναι στη «µαύρη» λίστα,
όπως καταλαβαίνετε δεν µπορούν να έχουν κάποια από αυτά τα
λίγα ή πολλά ευεργετήµατα. 

Θα ήθελα να σχολιάσω και τα όσα είπε ο κ. Στουρνάρας, ο
οποίος προχθές ήρθε εδώ στη Βουλή, στις αρµόδιες επιτροπές
και µας έλεγε διάφορα. Ο κ. Στουρνάρας, αυτός ο απόλυτα απο-
τυχηµένος Διοικητής της Εµπορικής Τράπεζας, ο απόλυτα απο-
τυχηµένος Υπουργός Οικονοµικών, ο απόλυτα αποτυχηµένος
Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, αφού όλοι οι δείκτες
έχουν µια πορεία προς τα κάτω, µάς έλεγε ότι θα αποπληρωθούν
τα χρέη λέει, προς τους ιδιώτες µέχρι το 2017, σε ενάµισι χρόνο
από τώρα, όταν οι Έλληνες πολίτες, που τους οφείλει το ελλη-
νικό δηµόσιο τεράστια ποσά, δεν µπορούν να ανταπεξέλθουν
ούτε για τις επόµενες δεκαπέντε ηµέρες. Κι αυτό το φαύλο,
σάπιο, βρώµικο ανθελληνικό κράτος δεν τους αποπληρώνει, δεν
δέχεται να γίνει συµψηφισµός χρεών Ελλήνων πολιτών προς το
κράτος και ελληνικού κράτους προς τους πολίτες. Όχι, δεν δέ-
χεται τίποτα απολύτως. Δίνει κάποια χρήµατα µε το σταγονόµε-
τρο. 

Ακούσαµε, επίσης, ότι θα αποπληρωθούν πρωτίστως τα χρέη
σε πολύ µεγάλες εταιρείες και µετά στους µικρούς. Αυτό είναι
ένα τραγικό λάθος, διότι όπως γνωρίζουµε και όπως σας το λέµε
συνεχώς -και θα συνεχίσουµε να σας το λέµε- οι πραγµατικοί
στυλοβάτες κάθε εθνικής οικονοµίας είναι οι µικροί και οι µικρο-
µεσαίοι και όχι οι πολύ µεγάλοι, ο οποίοι έχουν τη δυνατότητα
σήµερα να είναι εδώ και αύριο να φεύγουν και να πηγαίνουν
οπουδήποτε αλλού στο εξωτερικό, είτε αυτοί, είτε οι εταιρείες
τους, είτε τα καράβια τους, είτε οι υπηρεσίες τους, είτε οτιδή-
ποτε. 

Ακούσαµε, ακόµα, τον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας να λέει
για την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών. Τα τελευταία έτη
έχουν γίνει τρεις ανακεφαλαιοποιήσεις, δεκάδες δισεκατοµµύρια
ευρώ. Δανείστηκε ο ελληνικός λαός για να τα δίνουµε στις πολ-
λάκις -επαναλαµβάνω- χρεοκοπηµένες τράπεζες, σε αυτούς
τους άθλιους τραπεζίτες, οι οποίοι έπαιρναν τα λεφτά του ελλη-
νικού λαού και δάνειζαν και έδιναν εκατοντάδες εκατοµµύρια
ευρώ στη Νέα Δηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ, των οποίων τα δάνεια
δεν είναι ενήµερα κατά 90%, 95%. Διακόσια και πλέον εκατοµµύ-
ρια χρωστάει η Νέα Δηµοκρατία, διακόσια και πλέον εκατοµµύ-
ρια χρωστάει και το ΠΑΣΟΚ. Κι έχουν το θράσος κι έρχονται εδώ
και µας λένε και µας υποδεικνύουν πώς θα πρέπει να λειτουργή-
σει η ανάκαµψη της οικονοµίας όταν µόνο οι δυο τους έχουν καµ-
µιά πεντακοσαριά εκατοµµύρια ευρώ φέσια προς τον ελληνικό
λαό. 

Ακούσαµε και την υποκρισία της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία
ψηφίζει τα πάντα και αυτά τα οποία φέρνει ο µνηµονιακότερος
όλων ΣΥΡΙΖΑ µαζί µε τους Ανεξάρτητους Έλληνες. Τα ψηφίζουν.
Τα περισσότερα νοµοσχέδια περνούν µε διακόσιους και πλέον
ψήφους. Παρόλα αυτά, κάνουν κριτική, για να έχουµε να λέµε. 

Βλέπουµε, δηλαδή, ότι υπάρχει αυτό το οποίο ήταν το όνειρο
των δανειστών, των κορακιών, των τραπεζιτών, µια άτυπη οικου-
µενική κυβέρνηση, όπου η πλειοψηφία του Ελληνικού Κοινοβου-
λίου ψηφίζει τον ανθελληνισµό των πάντων στην πατρίδα µας. 

Δεν έχετε, όπως είπε ο κ. Μηταράκης για το ΣΥΡΙΖΑ, µηδενική
επαφή µε την πραγµατικότητα. Αλήθεια είναι. Κι εσείς, όµως, δεν
έχετε καµµιά επαφή µε την πραγµατικότητα. Ζείτε αλλού. Δεν
βλέπετε ότι ο ελληνικός λαός σας έστειλε εκεί που σας έστειλε;
Ο ελληνικός λαός, µε το όσα συµβαίνουν µε την νυν συγκυβέρ-
νηση, θα έπρεπε να έχει την Αξιωµατική Αντιπολίτευση στο 60%,
αλλά σας έχει κι εσάς σε κάποια νούµερα της τάξεως του 22%
µε 23%. Δεν σας προβληµατίζει καθόλου αυτό; Όχι, φυσικά. Δεν
σας προβληµατίζει κι ενδεχοµένως δεν σας ενδιαφέρει. 

Αν θέλουµε να µιλήσουµε για πραγµατικά µέτρα ανακούφισης
του ελληνικού λαού, των Ελλήνων πολιτών, από τους απλούς
µέχρι τους πιο εύρωστους, θα έπρεπε -επαναλαµβάνω- πρωτί-
στως να έχουµε διαγραφή χρεών, κάτι το οποίο έχει γίνει κατά
το παρελθόν σε δύο φάσεις της ιστορίας στον 20ο αιώνα. Όµως,
τι να κάνουµε; Αυτά τα έκαναν οι κακοί. Οι καλοί και οι δηµοκρά-
τες δεν κάνουν τέτοια. Εξυπηρετούν µόνο τους τραπεζίτες.

Πρέπει να εφαρµοστεί, όπως είπαµε, ο νόµος του κράτος, το

Σύνταγµα υπέρ των δανειοληπτών όπως και να έχει. Χρειάζεται
άµεση απαίτηση του κατοχικού δανείου, ενός τεραστίου ποσού
το οποίο η ελληνική κυβέρνηση -και η προηγούµενη και η τωρινή-
απλώς το συζητά σε κάτι επιτροπές, έτσι για να περνάει η ώρα.
Φυσικά, ποτέ δεν θα υπάρξει κανένα αποτέλεσµα, διότι δεν
υπάρχει καµµία βούληση επ’ αυτού. 

Θα πρέπει, επιτέλους, να καταλάβουν ότι µέτρα ανακούφισης
λαϊκών οικογενειών όταν έχουµε εκατοµµύρια λαθροµεταναστών
στην πατρίδα µας και ξοδεύουµε δισεκατοµµύρια ευρώ για αυ-
τούς, δεν µπορούµε να έχουµε. Θα πρέπει επιτέλους να υπάρ-
χουν εθνικά κριτήρια σε όλες τις βαθµίδες της διοίκησης, σε
όλες τις βαθµίδες της διακυβέρνησης. 

Όσον αφορά την υπογεννητικότητα, θα πρέπει να δώσουµε κί-
νητρα υπέρ της γέννησης Ελλήνων από Έλληνες πολίτες. Πρέπει
να δώσουµε κίνητρα στα νοσοκοµεία όπου βλέπουµε ένα από-
λυτο µπάχαλο πλέον. Είδαµε και το χθεσινό αίσχος, όπου κά-
ποιος µεταφερόταν µέσα σε ένα καρότσι και µε µια φιάλη οξυ-
γόνου σε ένα αγροτικό για να πάει στην Εύβοια στο νοσοκοµείο,
διότι δεν υπάρχει, λέει, ασθενοφόρο. Βλέπουµε απίστευτα πράγ-
µατα, ράντσα παντού. Στο «Αττικό» νοσοκοµείο έχουν φτάσει
µέχρι τη Λεωφόρο Καβάλας. Η υγεία καταρρέει. Δεν υπάρχουν
γιατροί πουθενά, δεν υπάρχει προσωπικό, δεν υπάρχουν υλικά,
δεν υπάρχει τίποτα απολύτως και οι Έλληνες πολίτες, που πλή-
ρωναν δεκαετίες τα ασφαλιστικά τους ταµεία µε τον άλφα ή βήτα
τρόπο, βλέπουν να µην µπορούν να έχουν περίθαλψη παρά µόνο
αν έχει κάποιος µια ιδιωτική ασφάλιση. 

Επαναλαµβάνουµε, λοιπόν, παράκαµψη των τραπεζών σε
οποιεσδήποτε ενέργειες για την ανάκαµψη της οικονοµίας. Δεν
είναι δυνατόν να έχουµε ξανά ανακεφαλαιοποίηση στις τράπε-
ζες, οι µετοχές τους να µην αξίζουν τίποτα απολύτως και να βλέ-
πουµε νυχθηµερόν διαφηµίσεις των χρεωκοπηµένων τραπεζών
σε εφηµερίδες, περιοδικά παντού. Και τι διαφηµίζουν; Δηλαδή,
έδωσε 50.000.000.000 ο ελληνικός λαός στις τράπεζες για να
µας λένε ποια τράπεζα θα σου δίνει πιο γρήγορα το µηχανάκι
POS ή αν θα έχει µία εφαρµογή για το κινητό ώστε να µην περι-
µένεις στην ουρά για να πληρώσεις το λογαριασµό σου και θα
σε ενηµερώνει λίγο πριν για να πηγαίνεις. Για 50.000.000.000
άξιζε αυτό; Όχι δεν άξιζε αυτό. Δεν άξιζε επ’ ουδενί.

Πρωτογενής παραγωγή: Χρειάζεται ενίσχυση πάση θυσία της
πρωτογενούς παραγωγής. Και πρωτογενής παραγωγή δεν είναι
να ξεπουλάµε ούτε το Ελληνικό, ούτε τον Αστέρα, ούτε τίποτα
από την ελληνική περιουσία. Αντιθέτως, θα πρέπει να τα εκµε-
ταλλευόµαστε στο µέγιστο για να έχουµε το µεγαλύτερο δυνατό
οικονοµικό όφελος για τους Έλληνες πολίτες, γιατί είναι περιου-
σία του ελληνικού λαού. Κι αν εσείς είσαστε ανίκανοι να διοική-
σετε έστω και περίπτερο, δεν σηµαίνει ότι θα πρέπει να ξεπου-
λάτε τα πάντα επειδή δεν έχετε αυτή τη δυνατότητα.

Δηµόσια παιδεία. Βλέπουµε ότι οι Έλληνες πλέον δεν µπορούν
να πάνε τα παιδιά τους στους βρεφονηπιακούς σταθµούς. Αδυ-
νατούν. Δεν υπάρχουν νηπιαγωγοί, δεν υπάρχουν δάσκαλοι, δεν
υπάρχουν καθηγητές, δεν υπάρχει τίποτα απολύτως. Και µόνο
όποιος έχει τα χρήµατα να πάει σε ένα ακριβό ιδιωτικό, µπορεί
να είναι άνετος κι ωραίος ή να πληρώνει φροντιστήρια ή οτιδή-
ποτε άλλο. Οι υπόλοιποι µόνοι τους παλεύουν κι ό,τι γίνει.

Χρειάζονται ισχυρές Ένοπλες Δυνάµεις. Και ισχυρές Ένοπλες
Δυνάµεις δεν σηµαίνει µόνο ότι χιλιάδες στελέχη θα έχουν µισθό,
θα έχουν δουλειά. Είναι και τα χιλιάδες επαγγέλµατα τα οποία
ζούσαν από το Στρατό, από τα κέντρα εκπαίδευσης, από τις µο-
νάδες οπουδήποτε, όταν και όπου βρίσκονταν όλοι αυτοί. Αλλά
εσείς θέλετε ένα στρατό υποστελέχωµένο µε ό,τι σηµαίνει και σε
οικονοµικό επίπεδο όπως είπαµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά τα δηµόσια έργα, θέλουµε πραγµατικά δηµόσια

έργα και όχι να επωφελούνται µόνο οι µεγαλοεργολάβοι. Να γί-
νονται δηµόσια έργα για να βρίσκουν δουλειά οι Έλληνες πολί-
τες, να γίνονται πραγµατικοί διαγωνισµοί, να λειτουργεί η ΜΟΜΑ,
όπως λειτουργούσε παλαιότερα, προς όφελος του ελληνικού δη-
µοσίου.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να κάνω µια παρατήρηση. Ακούσαµε
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ότι το ΚΚΕ δεν συµβιβάστηκε ποτέ, εκτός βέβαια από τους ερ-
γαζόµενους της «ΤΥΠΟΕΚΔΟΤΙΚΗΣ» τότε, που τους ρίξατε τους
µισθούς µε το πρώτο µνηµόνιο και µετά τους απολύσατε. Και
συµβιβαστήκατε, βέβαια, και µε την πώληση του «902» σε διάφο-
ρες εφοπλιστικές offshore.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Παναγιώταρο, ειδικό αγορητή της Χρυσής Αυγής.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Κωνσταντόπουλος, ειδικός αγο-
ρητής από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, για
δεκαπέντε λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θετικές και επίκαιρες θα έλεγα ότι είναι οι προτάσεις που
περιλαµβάνονται στην πρόταση νόµου του ΚΚΕ. Είναι επίκαιρες
γιατί µας δίνουν την ευκαιρία να γίνει ένας κοινοβουλευτικός διά-
λογος γύρω από την κυβερνητική πολιτική και την απόστασή της
στις προγραµµατικές δεσµεύσεις του ΣΥΡΙΖΑ.

Ας δούµε, τελικά, τι απέγινε η ελπίδα που υποσχέθηκε η Κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. 

Συµπληρώνονται δεκαοχτώ µήνες διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ και αντί για το σκίσιµο του µνηµονίου, η Κυβέρνηση έφερε
ένα τρίτο µνηµόνιο. Η Κυβέρνηση έφερε ένα τρίτο µνηµόνιο 86
δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αντί για αξιοπρέπεια, προκάλεσε ουρές
συνταξιούχων στα ΑΤΜ. Αντί για προοπτική στην επιχειρηµατι-
κότητα, έφερε απόγνωση στις επιχειρήσεις. Αντί για ρευστότητα
στην αγορά, τα capital controls οδηγούν ξανά την οικονοµία στην
ύφεση.

Αποτέλεσµα; Το πλήγµα στις εξαγωγές να φτάνει το µείον
11,7%, στις επενδύσεις το µείον 2,7%, στη χρηµατοδότηση το
µείον 1,9%, στην κατανάλωση το µείον 4,3%. Και το δράµα κο-
ρυφώνεται για είκοσι έξι χιλιάδες επιχειρήσεις, οι οποίες σήµερα
βάζουν «λουκέτο». Δηλαδή, προστάτευσε ο κ. Τσίπρας τις τρά-
πεζες µε τα capital controls και τις δώρισε στους σηµερινούς
ιδιοκτήτες αντί πινακίου φακής, εξαφανίζοντας σε µια νύχτα, θα
έλεγα, την περιουσία του δηµοσίου άνω των 25 δισεκατοµµυρίων
ευρώ.

Έχει και συνέχεια το δράµα. Αντί για «κανένα σπίτι στα χέρια
τραπεζίτη», έβγαλε την πρώτη κατοικία στον πλειστηριασµό.

Έρχοµαι στον πρωτογενή τοµέα που είναι το στοίχηµα όλων
µας. Πώς στηρίζει η Κυβέρνηση την ελληνική οικογένεια, που
συντηρεί σήµερα την ελληνική ύπαιθρο; Με καθυστερήσεις στην
καταβολή των επιδοτήσεων και των αποζηµιώσεων; Με µετα-
φορά των αποθεµατικών του ΟΠΕΚΕΠΕ και του ΕΛΓΑ; Με φορο-
λόγηση των αγροτικών εισοδηµάτων µε συντελεστή από 22%
έως 45%; Με φορολόγηση των αγροτικών ενισχύσεων της ΚΑΠ;
Με αύξηση της προκαταβολής φόρου στο 100%; Με κατάργηση
του ΟΓΑ; Με τριπλασιασµό στις ασφαλιστικές εισφορές, που για
πρώτη φορά συνδέονται µε το φορολογητέο εισόδηµα και θα
φτάσουν µαζί µε τις εισφορές για την υγεία στο 27% του εισο-
δήµατος; Με την αύξηση στο ΕΝΦΙΑ και τους έµµεσους φόρους;
Βάζοντας συµπληρωµατικό ΕΝΦΙΑ ακόµα και στα αγροτεµάχια;

Είστε εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, που θα καταργούσατε τον
ΕΝΦΙΑ και σήµερα βλέπουµε ΕΝΦΙΑ και στα αγροτεµάχια. Από
τη µέρα που προβλέφθηκε ο ΕΝΦΙΑ, ο κύριος Πρωθυπουργός
έβγαλε λόγους επί λόγων για την κατάργησή του. Είναι απορίας
άξιον. 

Θεωρεί η Κυβέρνηση ότι ανταποκρίνεται στα όσα δεσµεύθηκε
προεκλογικά στους αγρότες ιδιαίτερα µε την αύξηση του ΦΠΑ
στο 24%, αυξάνοντας το κόστος παραγωγής, µε την κατάργηση
του ειδικού καθεστώτος ΦΠΑ στα νησιά του Αιγαίου, µε την επι-
βολή ειδικού φόρου κατανάλωσης στο κρασί, µε την κατάργηση
της επιστροφής του ειδικού φόρου κατανάλωσης του πετρε-
λαίου για τους αγρότες, µε τη µείωση του προϋπολογισµού για
τους αγρότες κατά 300 εκατοµµύρια ευρώ; 

Όλα αυτά συνθέτουν την υφαρπαγή της ψήφου των αγροτών.
Τους κοροϊδέψατε, κύριοι της Κυβέρνησης, για να σας ψηφί-
σουν. Και σήµερα να τα αποτελέσµατά σας.

Πάµε στην αγορά που είναι η πραγµατική οικονοµία. Θέλετε
τα εφιαλτικά στοιχεία της αγοράς για το 2016; Σύµφωνα µε τα
στοιχεία του Οικονοµικού Επιµελητήριου Ελλάδος, πάνω από δε-

καπέντε χιλιάδες επιχειρήσεις έβαλαν «λουκέτο» το πρώτο πεν-
τάµηνο του 2016. Τρεις χιλιάδες λιγότερες επιχειρήσεις ιδρύθη-
καν αυτό το πρώτο εξάµηνο σε σχέση µε το πρώτο εξάµηνο του
2015. Η κατάσταση επιδεινώνεται, αν συνυπολογιστεί ότι το τε-
λευταίο δεκαοκτάµηνο έχουµε µείωση της καταναλωτικής δαπά-
νης των νοικοκυριών, µείωση των εισαγωγών κατά 12,7%, µείωση
των εξαγωγών κατά 12,5%, αύξηση των ληξιπρόθεσµων οφειλών
και των επιστροφών φόρου του δηµοσίου προς τον ιδιωτικό το-
µέα στα 7 δισεκατοµµύρια ευρώ. Το πόσο βέβαια αντιλαµβάνεται
η Κυβέρνηση τα προβλήµατα της αγοράς φάνηκε στον νέο ανα-
πτυξιακό νόµο: ένας νόµος χωρίς ουσιαστικό περιεχόµενο, πολύ
κατώτερος των περιστάσεων, χωρίς ουσιαστικούς πόρους για
επενδύσεις.

Αγαπητοί συνάδελφοι, αναρωτιόµαστε πώς σκοπεύει η Κυβέρ-
νηση να στηρίξει την ελληνική οικογένεια, που πλήττεται από τις
συνέπειες της κρίσης. Με περικοπές στις συντάξεις, µε περικο-
πές 50% στη χρηµατοδότηση του προγράµµατος των παιδικών
σταθµών, µε περικοπές των δαπανών για τις υπηρεσίες, τα κέν-
τρα δηµιουργικής απασχόλησης παιδιών µε αναπηρίες, µε περι-
κοπές στους αναπήρους µε ποσοστό αναπηρίας πάνω από 80%,
οι οποίοι υφίστανται τόσο µεγάλη µείωση στη σύνταξή τους. Με
µείωση της κατώτερης σύνταξης. Στο ΙΚΑ ήταν 486 ευρώ µε τον
ν.3863/2010 και προβλεπόταν να πάει στα 495 ευρώ για το 2015.
Όµως, µε νόµο της σηµερινής Κυβέρνησης, τον ν.4387/2016, κα-
τέβηκε πού; Στα 345 ευρώ, µε κατάργηση του ΕΚΑΣ για εκατό
χιλιάδες συνταξιούχους και σχέδια για κατάργηση συνολικά για
άλλους τριακόσιες πενήντα χιλιάδες δικαιούχους. Θυµίζω εδώ
ότι το ΕΚΑΣ θεσπίστηκε το 1996 από το ΠΑΣΟΚ. Και επέτρεψε
σε περίπου τριακόσιες χιλιάδες συνταξιούχους να αποκτήσουν
αξιοπρεπείς όρους διαβίωσης.

Αυτό το χτύπηµα, κύριοι της Κυβέρνησης, είναι άραγε η δίκαιη
κατανοµή των βαρών που ευαγγελιζόσασταν ως αντιπολίτευση;
Είναι λογικό να λέτε «Σου κόβω το ΕΚΑΣ και θα σου δώσω ελά-
χιστο εγγυηµένο εισόδηµα»; 

Εσείς, κύριοι Υπουργοί, Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, υποσχεθήκατε
την αποκατάσταση της 13ης σύνταξης, όχι αυτή την ανελέητη
επίθεση στους συνταξιούχους. Και ακολουθούν το επόµενο διά-
στηµα διακόσιες πενήντα χιλιάδες συνταξιούχοι, στους οποίους
θα µειωθεί πια και η επικουρική σύνταξη και διακόσιες ογδόντα
τέσσερις χιλιάδες δικαιούχοι του Μετοχικού Ταµείου Πολιτικών
Υπαλλήλων, το µέρισµα των οποίων θα περικοπεί και αυτό ση-
µαντικά. 

Η ίδια επίθεση, βέβαια, και στους εργαζόµενους του ιδιωτικού
τοµέα, για τους οποίους δεσµευόταν ο σηµερινός Υπουργός, ο
κ. Κατρούγκαλος, για διατήρηση του 13ου και 14ου µισθού.
Ωστόσο, είδαµε ότι αντί αυτής της υπόσχεσης για 751 ευρώ ως
κατώτερο µισθό, οι χαµηλόµισθοι επιβαρύνονται µε νέα αύξηση
των εισφορών τους. 

Πώς µπορεί να µας αιτιολογήσει η Κυβέρνηση τη µείωση των
ποσών για την αντιµετώπιση της φτώχειας; Το 2014 δόθηκε κοι-
νωνικό µέρισµα 450 εκατοµµύρια ευρώ σε εξακόσιες πενήντα χι-
λιάδες νοικοκυριά. Το 2015 περιορίστηκε µόνο στα 108 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Πώς µπορεί, λοιπόν, να αιτιολογήσει η Κυβέρνηση
τη µετάθεση της καθολικής εφαρµογής του εγγυηµένου κοινω-
νικού εισοδήµατος κατά τουλάχιστον δύο χρόνια; Μια επιτυχη-
µένη πολιτική του ΠΑΣΟΚ που εφαρµόστηκε πιλοτικά σε δεκα-
τρείς δήµους, µε αποτέλεσµα χίλια πεντακόσια νοικοκυριά να
βγουν από το αδιέξοδο. Αυτά τα νοικοκυριά ήταν σε φτώχεια και
στηρίχθηκαν την ώρα που έπρεπε.

Το µοναδικό που έκανε σήµερα η Κυβέρνηση ήταν να αδρα-
νήσει και τελικά να ξεκινήσει και πάλι την εφαρµογή του προ-
γράµµατος µόλις τώρα σε τριάντα δήµους. Πώς όµως; Αλλά-
ζοντας το όνοµά του σε «κοινωνικό εισόδηµα αλληλεγγύης». 

Κι ερχόµαστε στα κόκκινα δάνεια. 
Παρακολουθήσαµε τις προηγούµενες µέρες την παράδοση

του management των ελληνικών τραπεζών στα ξένα χέρια. Δια-
δικασίες και κριτήρια επιλογής στελεχών του τραπεζικού χώρου,
που οδηγούν µε µαθηµατική ακρίβεια στον αφελληνισµό όχι µόνο
του τραπεζικού συστήµατος, αλλά και σηµαντικών κλάδων της
εγχώριας οικονοµίας. Με βλέµµα στραµµένο στη διαχείριση των
κόκκινων δανείων. Και αναφέροµαι στα επιχειρηµατικά, όπου οι
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ξένοι επενδυτές θα βάλουν το δάκτυλο στο µέλι, ρευστοποιών-
τας περιουσίες και λαµβάνοντας εύκολα και γρήγορα κέρδη. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ, η πρότασή µας:
Δώστε τη δυνατότητα στους δανειολήπτες να αγοράσουν τα δά-
νειά τους στην τιµή και µε τον τρόπο που θα τα δώσετε στα ξένα
funds. Τα δάνεια στους δανειολήπτες, όχι στα ξένα κοράκια. Αν
µη τι άλλο, παραδειγµατιστείτε από τους αδελφούς µας Κυπρί-
ους. Δεν είναι δυνατόν οι Έλληνες πολίτες να χάσουν τις περι-
ουσίες τους µέσα σε µια νύχτα. Μην ξεχνάτε ότι οι τράπεζες ανα-
κεφαλαιοποιήθηκαν τέσσερις φορές. Φτάνει πια. Φτάνει. Στήριξη,
λοιπόν, των δανειοληπτών. Στήριξη της ελληνικής οικογένειας.
Στήριξη των πολιτών.

Κύριοι της Κυβέρνησης, στενάζει η αγορά. Λουκέτα παντού:
στον «ΜΑΡΙΝΟΠΟΥΛΟ», στη «JET OIL», στον «ΠΥΡΣΟ», στην
«ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΑΘΗΝΩΝ», στο «LEDRA MARRIOT» και χιλιάδες
απολύσεις εργαζοµένων. Όλα αυτά δεν σας απασχολούν, κύριοι
της Κυβέρνησης;

Κύριοι της Κυβέρνησης, πολύ χρήσιµες οι προτάσεις που φέρ-
νει το ΚΚΕ µ’ αυτή την πρόταση νόµου, αλλά δυστυχώς θα πέ-
σουν στο κενό. Να θυµίσω ωστόσο ότι µέχρι χθες ο ΣΥΡΙΖΑ τις
ασπαζόταν. 

Τι άλλαξε, κύριε Υπουργέ; Τώρα συνθηκολογήσατε; Εµείς, η
Δηµοκρατική Συµπαράταξη, εκφράζουµε τη βαθιά µας απογοή-
τευση για µια Κυβέρνηση που µέσα σε δεκαοκτώ µήνες ξέχασε
το πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης για το οποίο ψηφίστηκε το Γε-
νάρη του 2015 και ξέχασε τις προγραµµατικές της δεσµεύσεις
του Σεπτέµβρη του 2015 για τις οποίες ξαναψηφίστηκε. 

Εµείς εδώ λέµε ότι η µόνη λύση που µπορεί να βγάλει τη χώρα
από το αδιέξοδο είναι η εθνική γραµµή που οδηγεί στην ανά-
πτυξη, η εθνική γραµµή που έχει τρεις στόχους. 

Πρώτον, προοδευτικές µεταρρυθµίσεις στο κράτος, στην
αγορά, στην οικονοµία, που ενισχύουν το επενδυτικό κλίµα, που
απελευθερώνουν τις δηµιουργικές δυνάµεις του τόπου, που δη-
µιουργούν νέες ποιοτικές θέσεις εργασίας και οδηγούν σε ανα-
πτυξιακή έκρηξη, σε έκρηξη κατά της ανεργίας.

Δεύτερον, επαναπροσδιορισµός του στόχου για το πρωτογε-
νές πλεόνασµα στο 2% από το 2018 µε παράλληλη αλλαγή-βελ-
τίωση των υφεσιακών και κοινωνικά άδικων όρων του προγράµ-
µατος.

Τρίτον, επιτάχυνση της συµφωνίας για την αναδιάρθρωση και
αποµείωση του δηµόσιου χρέους. Αυτός πρέπει να είναι ο στό-
χος όλων µας, ώστε να επανέλθει το κλίµα εµπιστοσύνης στην
Ελλάδα και να επανέλθει το κλίµα αυτό και στις ξένες αγορές για
να έλθουν ξένοι επενδυτές στη χώρα, για να υπάρξει εισροή κε-
φαλαίων στη χώρα µας. Πρέπει να υπάρξει δυνατή και ουσια-
στική στήριξη του πρωτογενούς τοµέα.

Κύριοι της Κυβέρνησης, τα δανεικά έλαβαν τέλος. Τα δανεικά
µε τα οποία ζούσαν οι Έλληνες πολίτες έλαβαν τέλος. Χρειάζεται
ένας νέος παραγωγικός ιστός που θα βγάλει τη χώρα από το
αδιέξοδο, που θα παράγει πλούτο και θα αναδιανέµεται δίκαια
στους πολίτες. Ανάπτυξη, λοιπόν. Αυτή είναι η απάντηση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Δηµήτριο Κωνσταντόπουλο, ειδικό αγορητή της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης.

Τον λόγο έχει ο κ. Ιάσων Φωτήλας από το Ποτάµι για δεκα-
πέντε λεπτά.

ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να καταλάβουν κατ’ αρχάς

οι πολίτες περί τίνος θέµατος πρόκειται να συζητήσουµε σήµερα
και γιατί έχουµε σοβαρές ενστάσεις στο Ποτάµι τόσο ως προς
τη διαδικασία που ακολουθείται, την οποία και καταγγέλλουµε,
αλλά ακόµα περισσότερο ως προς την ίδια την ουσία του θέµα-
τος.

Η Κυβέρνηση δέχεται να φέρει προς συζήτηση στην Ολοµέ-
λεια της Βουλής µια πρόταση νόµου άλλου κόµµατος. Επικαλεί-
ται το άρθρο 73 του Συντάγµατος και ταυτόχρονα µια πρακτική
που ακολουθείται από το 2001. 

Διαβάζω κατ’ αρχάς τι λέει ακριβώς το άρθρο 73 παράγραφος

3 του Συντάγµατος, για να απαντήσω: «Καµία πρόταση νόµου ή
τροπολογία ή προσθήκη δεν εισάγεται προς συζήτηση εφόσον
συνεπάγεται σε βάρος του δηµοσίου, των ΟΤΑ ή άλλων νοµικών
προσώπων δηµοσίου δικαίου, δαπάνες ή ελάττωση εσόδων ή της
περιουσίας τους για να δοθεί µισθός ή σύνταξη ή γενικά όφελος
σε κάποιο πρόσωπο». 

Στην παρούσα πρόταση που καλούµαστε να συζητήσουµε
συµβαίνουν όλα αυτά. Προκύπτει, δηλαδή, µείωση της περιου-
σίας του δηµοσίου, διότι πέρα από τις τράπεζες, τα δάνεια αυτά
αφορούν ακόµα και το Ταµείο Παρακαταθηκών και Δανείων, το
οποίο, όπως ξέρετε, είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου,
είναι το δηµόσιο. Αυτές οι διατάξεις, λοιπόν, αν εφαρµοστούν,
θα σηµάνουν τη µείωση της περιουσίας του δηµοσίου και ως εκ
τούτου, σύµφωνα µε το άρθρο 73, δεν µπορεί να εισαχθεί πρό-
ταση νόµου ούτε καν για συζήτηση στην Ολοµέλεια, εφόσον
αυτό γίνεται προς όφελος κάποιων προσώπων.

Επίσης, στο άρθρο 75 παράγραφος 3 προβλέπεται ρητά ότι
νοµοσχέδιο που συνεπάγεται δαπάνη ή ελάττωση εσόδων δεν
εισάγεται για συζήτηση, αν δεν συνοδεύεται από ειδική έκθεση
για τον τρόπο που θα καλυφθούν οι δαπάνες αυτές, η οποία υπο-
γράφεται από τον αρµόδιο Υπουργό και τον Υπουργό Οικονοµι-
κών.

Τέλος, στο άρθρο 85 παράγραφος 6 του Κανονισµού της Βου-
λής προβλέπεται ότι κάθε πρόταση νόµου διαβιβάζεται στους
αρµόδιους Υπουργούς, που έχουν υποχρέωση να απαντούν εάν
αυτή υπάγεται ή όχι στους περιορισµούς του άρθρου 73 παρά-
γραφος 3 του Συντάγµατος, καθώς και στο Γενικό Λογιστήριο
του Κράτους για τη σύνταξη της έκθεσης που ορίζει το άρθρο
75 παράγραφος 1 του Συντάγµατος.

Τώρα για να καταλάβω, η Πρόεδρος της επιτροπής µάς µίλησε
για συνήθη τακτική, για ένα είδος εθίµου θα έλεγα. Μάλιστα µας
είπε πως ακριβώς γι’ αυτόν τον λόγο δεν θα ψηφιστεί. Εγώ από
την πλευρά µου είµαι νέος Βουλευτής και το Ποτάµι είναι ένα νέο
κόµµα, αλλά αυτού του είδους τα εθιµικά δίκαια που παραβιά-
ζουν το Σύνταγµα δεν τα αντιλαµβάνοµαι. Και για να είµαι ειλι-
κρινής, τα φοβάµαι, τροµάζω και µόνο στην ιδέα του ποια άλλα
άρθρα του Συντάγµατος µπορεί αύριο να παραβιάσετε επικαλού-
µενοι κάποιο άλλο εθιµικό δίκαιο. 

Μας είπε η κυρία Πρόεδρος της επιτροπής ότι αυτό γίνεται
όταν οι προτάσεις αυτές βοηθούν στην επίλυση των προβληµά-
των. Παίρνουν θέση σε σοβαρά ζητήµατα και επιχειρούν να ρυθ-
µίσουν, όπως κάνει η παρούσα πρόταση του ΚΚΕ. Το συµπέ-
ρασµα, λοιπόν, είναι ότι όταν οι προτάσεις νόµου κρίνονται από
τον αρµόδιο Υπουργό ως αξιόλογες και ικανές να βοηθήσουν
στην επίλυση των θεµάτων που αφορούν, ο Υπουργός κάνει τα
στραβά µάτια και παραβιάζει τους θεσµούς. Μόνο που ο ίδιος ο
Υπουργός στην τοποθέτησή του είπε πως η συγκεκριµένη πρό-
ταση ανήκει σε µια άλλη πραγµατικότητα και στερείται σοβαρό-
τητας. 

Άρα, το εύλογο ερώτηµα είναι γιατί δέχτηκε να παραβιάσει το
Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής, έστω και µε τη δικαιο-
λογία ενός εθιµικού δικαίου, για µια πρόταση που στερείται σο-
βαρότητας και που ανήκει στη σφαίρα της φαντασίας και που
βεβαίως σε τίποτα δεν µπορεί να βοηθήσει στην επίλυση των
προβληµάτων; 

Παρεµπιπτόντως γεννιέται και ένα άλλο ερώτηµα: Γιατί ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ που τώρα τοποθετεί τη συγκεκριµένη πρόταση στη σφαίρα
της φαντασίας το 2013 την ψήφισε; Τότε αυτή η πρόταση ήταν
πραγµατοποιήσιµη; Μπορούσαµε το 2013 να εφαρµόσουµε όλα
τα µέτρα που αναφέρονται στην πρόταση; Μην ξεχνάτε ότι η
πρόταση είναι η ίδια ακριβώς. Γιατί τότε «ναι» και τώρα «όχι»;
Είναι απλό. Γιατί τότε ήσασταν Αντιπολίτευση. Τώρα είσαστε Κυ-
βέρνηση. Αυτός είναι ο λόγος, κανένας άλλος. 

Πριν δούµε τώρα την απάντηση στο ερώτηµα γιατί φέρνει η
Κυβέρνηση την πρόταση του ΚΚΕ ως χρήσιµη στον δηµόσιο διά-
λογο, όπως είπε η κυρία Πρόεδρος της επιτροπής, παρά το γε-
γονός ότι η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ τη χαρακτή-
ρισαν ουτοπιστική, ας δούµε αλήθεια πόσο σοβαρή είναι αυτή η
πρόταση του ΚΚΕ. 

Η πρόταση νόµου που συζητάµε σήµερα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχει τίτλο «Μέτρα ανακούφισης της λαϊκής οικογέ-
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νειας». Και ποια είναι σήµερα σύµφωνα µε τη συγκεκριµένη πρό-
ταση η λαϊκή οικογένεια, έτσι για να γελάσουµε και λίγο; Εάν έχει
δύο παιδιά, είναι τα 50.000 ευρώ ετησίως, δηλαδή 4.166 ευρώ
µηνιαίως. Αυτή είναι σύµφωνα µε την παρούσα πρόταση η λαϊκή
οικογένεια στην Ελλάδα. Τα σχόλια περιττεύουν. 

Περαιτέρω, η πρόταση νόµου προβλέπει τη διαγραφή όλων
των τόκων κάθε είδους, όλων των δανείων, στεγαστικών, κατα-
ναλωτικών, πιστωτικές κάρτες. Και από αυτό που θα µείνει, θα
διαγραφεί το 50%. Όλα αυτά πρέπει να συµβούν σε αυτόν που
βγάζει 400 ευρώ, 500 ευρώ το µήνα ή και τίποτα γιατί είναι άνερ-
γος, µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο που θα συµβεί και για αυτόν που
βγάζει 4.166 ευρώ τον µήνα. Τα σχόλια περιττεύουν πάλι. Λέει
και άλλα πολλά, αλλά δεν υπάρχει λόγος να ασχοληθώ περαι-
τέρω µε την πρόταση. 

Μένει, λοιπόν, το ερώτηµα: Γιατί ο Υπουργός αναστατώνει
ολόκληρη Βουλή; Γιατί χαραµίζει τον χρόνο τριακοσίων Βουλευ-
τών για µια πρόταση, που ανήκει στη σφαίρα της φαντασίας και
που τίποτα δεν πρόκειται να προσδώσει στην επίλυση του ζητή-
µατος; Και δεν είναι, βεβαίως, ο χρόνος των Βουλευτών που µας
ενδιαφέρει, όσο ο ευτελισµός των θεσµών, όλων των θεσµών
πλέον από αυτήν την Κυβέρνηση. Στο κάτω-κάτω εάν ήθελε ο
Υπουργός να προκαλέσει µια συζήτηση για τα προβλήµατα της
λαϊκής οικογένειας, θα µπορούσε να το κάνει µόνος του. Δεν
χρειαζόταν την ανεκδιήγητη πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος. 

Η αλήθεια είναι πως αυτή η κίνηση εξυπηρετεί δύο σκοπούς.
Ο πρώτος είναι να πει η Κυβέρνηση «ευχαριστώ» στο ΚΚΕ, γιατί
θα ψηφίσει την κατάργηση του µπόνους στον εκλογικό νόµο και
ο άλλος είναι να δείξει πως µια αριστερή Κυβέρνηση φέρνει προς
συζήτηση στη Βουλή προτάσεις, που έχουν να κάνουν µε τη φτω-
χολογιά των 4.166 ευρώ το µήνα. Γι’ αυτήν τη φτωχολογιά µι-
λάµε. Γιατί όσον αφορά την κανονική φτωχολογιά, αυτή της
ανεργίας ή των 400 ευρώ και 500 ευρώ βλέπουµε πόσο νοιάζεται
η Κυβέρνηση. 

Είναι µια Κυβέρνηση, που έχει οδηγήσει στη µαζική φτωχοποί-
ηση των Ελλήνων πολιτών, που φόρτωσε στην πλάτη του ελλη-
νικού λαού 86 δισεκατοµµύρια ευρώ µε την περήφανη διαπραγ-
µάτευση του κ. Βαρουφάκη, που έχει οδηγήσει σε νέα ύφεση την
ελληνική οικονοµία για το 2015 και το 2016, που ξεκίνησε τους
πλειστηριασµούς πρώτης κατοικίας, που παραδίδει τα δάνεια
των πολιτών σε κερδοσκοπικά funds, που έκοψε το ΕΚΑΣ και µας
λέει πως έτσι θα γινόταν από την πρώτη στιγµή, που έχει εξον-
τώσει µε τη λιτότητα και τη φορολογία πολίτες και επιχειρήσεις,
που έταζε κατάργηση του ΕΝΦΙΑ και τώρα ξεδιάντροπα µας λέει
ότι µπορεί να χρειαστεί να καταβληθεί και σε τέσσερις δόσεις. 

Αυτά έφερε η Κυβέρνηση για την πραγµατική λαϊκή οικογένεια.
Όλο αυτό, λοιπόν, είναι ένα αλισβερίσι, µια θεατρική παράσταση
µε θέατρο το Κοινοβούλιο. «Ψηφίστε εσείς το µπόνους και εµείς
θα σας παραδώσουµε την ολοµέλεια για µια µέρα ολόκληρη να
κάνετε το κοµµάτι σας». Μόνο που όλο αυτό το θεατρικό δρώ-
µενο γίνεται στην πλάτη του ελληνικού λαού. Δεν διστάζετε, προ-
κειµένου να πραγµατοποιήσετε τις µικροπολιτικές σας σκοπιµό-
τητες, να παίξετε µε την αγωνία και τον πόνο εκατοµµυρίων συ-
νανθρώπων µας, οι οποίοι βρισκόµενοι στα όρια της οικονοµικής
εξαθλίωσης αδυνατούν να εξοφλήσουν τα δάνειά τους και φο-
βούνται για τα σπίτια τους. Τους πλασάρετε φύκια για µεταξωτές
κορδέλες αδιαφορώντας για τις πραγµατικές τους ανάγκες. Χτί-
ζετε πάνω στην απόγνωση του κόσµου το πολιτικό σας µέλλον.
Ντροπή σας. 

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, η πολιτική σας αποτελεί
την επιτοµή του λαϊκισµού και η αλήθεια είναι πως σ’ αυτό είστε
άπαιχτοι. Τη στιγµή που βρίσκονται στο αποκορύφωµα οι δια-
πραγµατεύσεις για τα κόκκινα δάνεια, µε µέρος αυτών να προ-
βλέπεται ότι θα αποδοθούν στα funds, που καταγγέλλατε προ
ολίγων µηνών µόνο, φέρνετε προς συζήτηση διατάξεις που ανα-
φέρονται σε µια άλλη πραγµατικότητα, σε έναν άλλο κόσµο.
Πόσος εµπαιγµός πια; 

Ολοκληρώνω, λέγοντας τούτο. Όλα τα κόµµατα της Αντιπολί-
τευσης θα έπρεπε να απέχουν από το σηµερινό καραγκιοζιλίκι
και όχι να συµµετέχουν νοµιµοποιώντας µια διαδικασία τόσο πα-
ράνοµη όσο και γελοία επί της ουσίας. Τα κόµµατα της Αντιπο-

λίτευσης είναι συµµέτοχοι αυτού του ευτελισµού των κοινοβου-
λευτικών διαδικασιών. Το Ποτάµι αν παρέµεινε στην Αίθουσα
είναι µόνο για να καταγγείλει αυτή τη φαρσοκωµωδία, µια και κα-
νένα από τα άλλα κόµµατα δεν είδα να το κάνει. 

Σας ευχαριστώ. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ένα κακό θέατρο σαν ηθοποιός που

είσαι, έπαιξες σήµερα εδώ. Πολύ κακός ηθοποιός είσαι, Φωτήλα.
Ανησυχείς πολύ για το κεφάλαιο. Πάρα πολύ ανησυχείς. Φαρσο-
κωµωδία είσαι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Κατσώτη!
Ευχαριστούµε τον κ. Φωτήλα. 
Να µην κακοποιούµε τη λέξη θέατρο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Είναι καραγκιόζης, γι’ αυτό το λέω.

Ξέρει να το παίζει καραγκιόζης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κακοποιούµε την

έννοια θέατρο, όταν τη χρησιµοποιούµε µε άλλη έννοια απ’ αυτή,
που στην πραγµατικότητα έχει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπής Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµό-
σιας Τάξης και Δικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρό-
τησης: «Αναλογική Εκπροσώπηση των πολιτικών κοµµάτων, δι-
εύρυνση του δικαιώµατος εκλέγειν και άλλες διατάξεις περί
εκλογής Βουλευτών». 

Ο κ. Λαζαρίδης, ειδικός αγορητής από τους Ανεξάρτητους Έλ-
ληνες, έχει το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν κάνω τα σχόλια για την

πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, θα ήθελα να ξεκινήσω
την τοποθέτησή µου κάνοντας κάποια σχόλια σε κάποια πράγ-
µατα, που είπε προηγουµένως στην τοποθέτηση του ο εκλεκτός
συνάδελφος από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη. Μίλησε για
ΕΝΦΙΑ, µίλησε για ασφαλιστικό. Εν πάση περιπτώσει, όπως και
ο συνάδελφος προηγουµένως ο οποίος µίλησε από τη Νέα Δη-
µοκρατία, κι αυτός δίνει ευθύνες σ’ αυτή την Κυβέρνηση για όλα
αυτά τα προβλήµατα τα οποία βιώνει η κοινωνία, ο κόσµος, η
αγορά. 

Θα ξεκινήσω από τον συνάδελφο της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης. Μίλησε για τον ΕΝΦΙΑ. Δηλαδή, τόσο ρηχή µνήµη έχουµε;
Τον ΕΝΦΙΑ ποιος τον επέβαλε; Το ΠΑΣΟΚ όταν κυβερνούσε. Μά-
λιστα έναν µήνα πριν τον επιβάλει, τον έφερε ως ΕΕΤΗΔΕ, Ενιαίο
Τέλος Ηλεκτροδοτούµενων Δοµηµένων Επιφανειών. Πριν τον
επιβάλουν, είχε τοποθετηθεί ο Βαγγέλης Βενιζέλος τότε και είχε
πει ότι είναι αντισυνταγµατικό να επιβάλλονται να εισπράττονται
φόροι µέσω λογαριασµών κοινωφελών οργανισµών. Μετά από
ένα µήνα, σε υπουργικό συµβούλιο, που έγινε στον ΟΛΘ, στον
Οργανισµό Λιµένος Θεσσαλονίκης, εν όψει των εγκαινίων της έκ-
θεσης, ανακοίνωσε την επιβολή του ΕΕΤΗΔΕ. Εποµένως, µάλλον,
θα πρέπει να κοιτάζει κανείς τα του οίκου του και µετά να κάνει
κάποιες κριτικές. 

Μίλησε µετά για το ασφαλιστικό. Πράγµατι έχει προβλήµατα
το ασφαλιστικό. Υπάρχει όµως κάποιος ειδικός επί του ασφαλι-
στικού ο οποίος ισχυρίζεται ότι µπορεί να σταθεί όρθιο ένα ασ-
φαλιστικό σύστηµα µε 27% ανεργία στο σύνολο του πληθυσµού
και πάνω από 50% ανεργία στους νέους ανθρώπους; Κανείς. 

Το αποτέλεσµα αυτών των ποσοστών ανεργίας ποίων πολιτική
είναι; Πολιτική των κυβερνήσεων 2010-2014. Εποµένως, εγώ θα
ζητούσα από τους συναδέλφους να είναι πιο προσεκτικοί στις
τοποθετήσεις τους, γιατί για όλα αυτά τα προβλήµατα τα οποία
συζητάµε σήµερα και για την ανθρωπιστική κρίση αιτία είναι η
δικής τους πολιτική. 

Αλλοιώσανε την κοινωνική σύνθεση του πληθυσµού της
χώρας. Και, µάλιστα, κουνούν το δάχτυλο πολλές φορές και λένε
«η µεσαία τάξη» και «η µεσαία τάξη». Ναι, η µεσαία τάξη, πράγ-
µατι, χρειάζεται προσοχή, αλλά τη µεσαία τάξη ποιος είναι αυτός
ο οποίος την έπληξε και την κατέστρεψε; Η πολιτική των δύο
αυτών κοµµάτων, της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Αυτές
οι διακόσιες πενήντα χιλιάδες επιχειρήσεις που έκλεισαν, αυτά
εδώ τα µαγαζιά που βλέπουµε κλειστά στους δρόµους, αυτή
είναι η µεσαία τάξη. Αυτές οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, οι µε-
σαίες επιχειρήσεις, αυτή είναι η µεσαία τάξη. 
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Και µην έρχεστε υποκριτικά τώρα να κάνετε τους συνηγόρους
της µεσαίας τάξης. Εσείς τη σκοτώσατε τη µεσαία τάξη. Και ξέ-
ρετε, η µεσαία τάξη, παραδοσιακά, ήταν αυτή η οποία κινούσε
τη µηχανή της οικονοµίας της πατρίδας µας. Και µε απλά πράγ-
µατα. Ένας άνθρωπος της αγοράς, το αντιλαµβάνεται. Οι άν-
θρωποι των αγορών δεν µπορούν να το αντιληφθούν. Και
δυστυχώς συνοµιλητές δικοί σας είναι οι άνθρωποι των αγορών,
συνοµιλητές δικοί µας είναι οι άνθρωποι της αγοράς, είναι οι κα-
θηµερινοί άνθρωποι, αυτοί οι οποίοι µε µόχθο, µε αγώνα, µε
κόπο, βγάζουν το ψωµί τους. Αυτών τα µαγαζιά κλείσατε. 

Και ξέρετε, είναι απλά τα πραγµατάκια µε τα οποία κινούταν η
οικονοµία της πατρίδας µας. Αυτοί που είχαν τα µαγαζιά, ερχό-
ταν κάποια στιγµή που άνοιγαν ένα µαγαζί για τα παιδιά τους,
πήγαιναν αγόραζαν ένα σπίτι για να τακτοποιήσουν τα παιδιά
τους. Και κάντε ένα λογαριασµό µε αυτές τις απλές κινήσεις πώς
κινείται η οικονοµία µας χώρας. Ειδικά η δική µας η οικονοµία,
που εµείς δεν έχουµε εργοστάσια ούτε Mercedes να κάνουµε
ούτε Audi ούτε Volkswagen, δεν ξέρω εγώ τώρα, να µην αναφέ-
ρουµε µάρκες, δεν έχουµε βαριά βιοµηχανία. Και δεν έχουµε
γιατί και ιστορικά αν το δείτε οι Έλληνες µαζί µε τους Φοίνικες,
παραδοσιακά, ήµασταν έµποροι από την αρχαιότητα, εποµένως
δεν υπάρχει λόγος να χτυπήσει κανείς το εµπόριο στην Ελλάδα
ή τη µεσαία τάξη. Παραδοσιακά ήταν διευρυµένη η µεσαία τάξη.
Τέλος πάντων. Δεν θα κάνουµε τώρα ανάλυση.

Πήρατε το χρέος από το 120% και το πήγατε στο 185%. Τις
καταθέσεις των Ελλήνων τις κατεβάσατε στο µισό. Εποµένως,
θα πρέπει να είστε πιο προσεκτικοί. Κλείσατε τράπεζες. Τώρα
συζητάµε και για τις τράπεζες εδώ µε το σχέδιο νόµου, που κα-
τέθεσε το Κοµµουνιστικό Κόµµα. Και ποιες τράπεζες κλείσατε;
Τις τράπεζες, που ήταν σηµαίες για τον Έλληνα. Κλείσατε την
Εµπορική, η οποία ήταν συνώνυµο της επιχειρηµατικότητας, συ-
νώνυµο του επιχειρείν, του Έλληνα επιχειρηµατία, του Έλληνα
εµπόρου. Την κλείσατε την Εµπορική. Κλείσατε το Ταχυδροµικό
Ταµιευτήριο. Τι ήταν το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο; Το Ταχυδρο-
µικό Ταµιευτήριο ήταν η φωλιά των ανθρώπων οι οποίοι αποτα-
µίευαν. Ας θυµηθούµε οι παλαιότεροι, από παιδιά που γράφαµε
και τις εκθέσεις τότε, που µας έβαζαν και γράφαµε για την απο-
ταµίευση κ.λπ. και µας δίνανε δώρο κι έναν κουµπαρά. Λοιπόν,
την κλείσατε αυτήν την τράπεζα. Εσείς τα κάνατε αυτά. Όπως
κλείσατε και την Αγροτική, τράπεζα µοχλό ανάπτυξης για τους
γεωργούς. Γιατί την κλείσατε; Επί πέντε χρόνια γκρεµίζατε την
οικονοµία και τώρα καλείται αυτή η Κυβέρνηση να επουλώσει τις
βαθιές πληγές, τις οποίες ανοίξατε εσείς, στην κοινωνία, στον
κόσµο, στην οικονοµία. 

Αυτή η Κυβέρνηση στηρίζει τους συµπολίτες µας και έχει
πάρει και µέτρα συγκεκριµένα για τη στήριξη των συµπολιτών
µας. Συγκεκριµένα, έχει φροντίσει για δωρεάν επανασύνδεση
κοµµένων ηλεκτρικών παροχών κύριας κατοικίας και παροχή δω-
ρεάν ποσότητας ρεύµατος 300 κιλοβατώρων ανά µήνα, 1.200 κι-
λοβατώρων ανά τετραµηνία.

Επίδοµα ενοικίου για νέες µισθώσεις ή ανανεώσεις παλαιών
70 ευρώ ανά µήνα για το µεµονωµένο άτοµο και 30 ευρώ ανά
µήνα για κάθε επιπλέον άτοµο της οικογένειας µέχρι του ποσού
των 220 ευρώ µηνιαίως.

Επιδότηση σίτισης δίδεται υπό µορφή ηλεκτρονικής κάρτας
για την προµήθεια τροφίµων από καταστήµατα συνολικής αξίας
70 ευρώ ανά µήνα για το µεµονωµένο άτοµο και 30 ευρώ ανά
µήνα για κάθε επιπλέον άτοµο της οικογένειας µέχρι του ποσού
των 220 ευρώ µηνιαίως. 

Επίσης, τελευταία ανακοίνωσε η αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Θεανώ Φωτίου, σύσταση
φορέα στεγαστικής πολιτικής για ευάλωτες οµάδες 

Επίσης, έχει φροντίσει η Κυβέρνηση για σχολικά γεύµατα. Θυ-
µάστε ότι λιποθυµούσαν τα παιδιά στα σχολειά και δεν ήθελαν
να το παραδεχτούν. Το λέγαµε στις τηλεοράσεις και έβγαιναν οι
Υπουργοί και οι Βουλευτές των δύο κοµµάτων και δεν ήθελαν να
το παραδεχτούν ότι τα παιδιά λιποθυµούν στα σχολειά από την
πείνα. Αυτή η Κυβέρνηση έβαλε και τα σχολικά γεύµατα: δεκα-
τιανό στα σχολειά, ζεστά σχολικά γεύµατα.

Επίσης, µιλάµε για δοµή σίτισης και βασικών αγαθών µε κοι-
νωνικά παντοπωλεία και για κοινωνικά φαρµακεία και δοµές για

αστέγους. Δεν θα επεκταθώ άλλο εδώ.
Έρχοµαι στην πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Λέει

ότι «µε την υπ’ όψιν πρόταση νόµου προβλέπεται ότι από τις
οφειλές των λαϊκών νοικοκυριών οι οικογένειες µε ετήσιο εισό-
δηµα µέχρι 40.000 ευρώ, προσαυξανόµενο κατά 5.000 ευρώ για
κάθε παιδί κ.λπ.» και χαρακτηρίζει αυτές τις οικογένειες «λαϊκές
οικογένειες». Μια τετραµελής οικογένεια µε 50.000 ευρώ δεν νο-
µίζω ότι µπορεί να χαρακτηριστεί ως λαϊκή οικογένεια, δηλαδή
µε 4.500 ευρώ τον µήνα δεν µπορεί να χαρακτηριστεί ως λαϊκή
οικογένεια.

Άλλωστε, νωρίτερα ο καλός συνάδελφος από το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα είπε ότι το µεγαλύτερο ποσοστό των συµπατριωτών
µας δηλώνει κάτω από 12.000 ευρώ. Εποµένως µε το 50.000
αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι το σύνολο του πληθυσµού το χα-
ρακτηρίζουµε «λαϊκές οικογένειες». Δεν είναι έτσι. Εν πάση πε-
ριπτώσει, µε αυτόν τον τρόπο βάζουµε µέσα όλο τον κόσµο και,
κατά συνέπεια, δηµιουργείται σοβαρό πρόβληµα στις τράπεζες. 

Εν πάση περιπτώσει, εγώ το σέβοµαι. Είναι στη φιλοσοφία
σας, είναι στην ιδεολογία του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, το να
στέκεται απέναντι από τις τράπεζες και να µην σας ενδιαφέρει
εάν δηµιουργείται πρόβληµα είτε ανακεφαλαίωσης είτε ακόµα
και κλεισίµατος κάποιων τραπεζών εξαιτίας αυτών των προτά-
σεων. 

Επειδή δεν είναι στη δική µας φιλοσοφία το να πολεµήσουµε
τις τράπεζες, εµείς δεν µπορούµε να το στηρίξουµε αυτό. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Λαζαρίδη, ειδικό αγορητή από τους Ανεξάρτητους Έλληνες.
Θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα.
Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέ-

σεων καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας: «Ρύθµισης θεµάτων αρµοδιότητας Υ-
πουργείου Εθνικής Άµυνας».

Τελευταίος από τους ειδικούς αγορητές και εισηγητές έχει τον
λόγο ο κ. Μάριος Γεωργιάδης, από την Ένωση Κεντρώων, για
δεκαπέντε λεπτά.

ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, αγα-
πητοί συνάδελφοι, καλή σας µέρα.

Στην πολιτική έχουµε έρθει για να φέρουµε λύσεις. Το συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο, που φέρνει το ΚΚΕ δεν κινείται στο να προ-
σφέρει λύσεις, αλλά στοχεύει στον εντυπωσιασµό και στη
διατήρηση δυνάµεων. Εµείς δεν µπορούµε να το εξηγήσουµε
διαφορετικά, διότι δεν κινείται εντός της πραγµατικότητας.  

Το ιδανικό του Κοµµουνιστικού Κόµµατος είναι να επιβάλει µια
κοινωνία χωρίς τάξεις. Μέχρι τότε, σύµφωνα πάντα µε το ΚΚΕ,
οφείλουµε να κοινωνικοποιήσουµε τα µέσα παραγωγής και να
επιβληθεί η εξουσία της εργατικής τάξης. Η κοινωνικοποίηση των
µέσων παραγωγής δεν θα γίνει, φυσικά, µε δηµοκρατικό τρόπο,
αλλά µε κεντρική, κρατική διαχείριση, αυτό που λέτε εσείς «Γε-
νική Γραµµατεία» ή «Επιτροπή» ή κάτι παρεµφερές.

Εποµένως, µιλάµε καθαρά για ένα ολοκληρωτικό µοντέλο κοι-
νωνικής και οικονοµικής διοίκησης, στο οποίο τα ηνία θα έχουν
οι εκπρόσωποι της εργατικής τάξης. Η ιδεολογία αυτή αποτέ-
λεσε για χρόνια το καταφύγιο φτωχών και κατατρεγµένων. Γιατί;
Ο λόγος είναι απλός. Η ολοκληρωτική αυτή προσέγγιση καλύ-
πτεται από έναν ροµαντικό µανδύα περί ενίσχυσης των ασθενέ-
στερων κοινωνικών στρωµάτων. Φυσικά, όποτε εφαρµόστηκε
στην πράξη αυτή η ιδεολογία, ουδέποτε καλοπέρασαν οι ασθε-
νέστεροι. Ίσα ίσα, υπήρξε παντελής φτωχοποίηση -και αναφέρο-
µαι στο τέλος της κοµµουνιστικής περιόδου των εβδοµήντα
ετών- και διάλυση του κοινωνικού ιστού. 

Πάµε τώρα πιο συγκεκριµένα. Θα κρίνω, κατ’ αρχάς, το νοµο-
σχέδιο µέσα από τα δικά σας µάτια. Να δω, δηλαδή, πόσο πραγ-
µατικά υπερασπίζεστε τον αδύνατο, τον εργάτη, τον µη προνο-
µιούχο. Το κυρίως σώµα του νοµοσχεδίου βασίζεται στο εξής
σκεπτικό: Μία τριµελής οικογένεια µε εισόδηµα έως 3750 ευρώ
τον µήνα, όριο που προσαυξάνεται κατά 5000 ευρώ το έτος για
κάθε παιδί, πρέπει να απολαµβάνει τα εξής προνόµια: 

Πρώτον, να διαγραφεί το 50% των οφειλών, εφόσον τα δάνεια
της οικογένειας δεν ξεπερνούν τα 200 χιλιάδες ευρώ, δεύτερον,
να διαγραφούν οι τόκοι και, τρίτον, να παγώσουν οι αποπληρω-
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µές, µέχρι να ξεπεραστεί η κρίση. 
Από τις λέξεις, κιόλας, που χρησιµοποιείτε αβασάνιστα κατα-

λαβαίνουµε ότι περισσότερο λογοτεχνικό είναι το κείµενο παρά
τεχνοκρατικό. Να φέρω για παράδειγµα δύο βασικούς όρους του
κειµένου σας, τη λέξη «κρίση» και τη λέξη «λαϊκός».

Όταν λέτε ότι θα αρχίσει κάποιος να αποπληρώνει το δάνειό
τους, όταν ξεπεραστεί η κρίση, οφείλετε να µας ενηµερώσετε
για το τι εννοείτε εσείς µε τον όρο κρίση. Πότε θα καταλάβουµε
ότι έχει ξεπεραστεί η κρίση, µε βάση τα λεγόµενά σας; Όταν επι-
τύχουµε ανάπτυξη, όταν αποκτήσουµε υψηλά πρωτογενή πλεο-
νάσµατα ή µήπως όταν φύγουµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση; 

Αυτό δεν είναι χαρακτηριστική σας ιδεολογική φράση, «να
αποδεσµευθούµε από τη λυκοσυµµαχία»; Όλα τα άλλα είναι δευ-
τερεύοντα. Εσείς επιθυµείτε την αποµόνωση από τους λεγόµε-
νους «λύκους» της Ευρώπης. Εποµένως, έχουµε ένα εύλογο
ερώτηµα: Τι σας νοιάζει, η ανάπτυξη, το χρέος ή το πλεόνασµα;
Μονοµερή διαγραφή του χρέους δεν θέλετε; Εποµένως, λυµένα
τα προβλήµατα τα έχετε και µια απορία µας είναι γιατί ασχολεί-
στε µε τις κεφαλαιοκρατικές διαδικασίες.

Να δούµε, όµως, και τον όρο που αναφέρετε και στον τίτλο
του νοµοσχέδιου, «λαϊκή οικογένεια». Τι είναι λαϊκό; Στο νοµο-
σχέδιο αρκείστε σε οικονοµικό προσδιορισµό. Δηλαδή, αν κά-
ποιος δεν είναι λαϊκός τι είναι; Είναι αριστοκράτης, είναι ολιγάρ-
χης; Και πού σταµατάει το όριο της λαϊκότητας, σύµφωνα µε
εσάς; Σταµατάει στις 45.000 ευρώ τον χρόνο για µία τριµελή οι-
κογένεια, όπως αναφέρεται γραπτά στο νοµοσχέδιο; Δηλαδή,
στις 46.000 ευρώ τον χρόνο µία οικογένεια είναι πλούσια και αρι-
στοκρατική και στις 44.000 είναι φτωχή και λαϊκή; Όταν παίρνει
κάποιος 3.700 ευρώ τον µήνα είναι φτωχός και λαϊκός, ενώ, εάν
παίρνει 3.800 τον µήνα, είναι ολιγάρχης και πίνει το αίµα της λαϊ-
κής τάξης; Είναι πραγµατικά οξύµωρο το σκεπτικό αυτό και δεν
φαίνεται να αντέχει σε σοβαρή κριτική. 

Ας αντιµετωπίσω, λοιπόν, µε σοβαρότητα τον νόµο που λέτε
ότι εσείς θέλετε να φέρτε κι ας τον εξετάσω µε ένα συγκεκριµένο
παράδειγµα. Έχουµε έναν συνταξιούχο ΔΕΚΟ, µε µία γυναίκα κι
ένα παιδί, ο οποίος εισέπραξε εφάπαξ 150.000-200.000 ευρώ,
όχι φέτος, βέβαια, την προηγούµενη χρονιά. Φέτος, δηλαδή, δεν
είναι η πρώτη χρονιά της σύνταξής του και φέτος εισπράττει
3.000 ευρώ τον µήνα από τα δύο του ασφαλιστικά ταµεία κι έχει
κι ένα ενοίκιο 750 ευρώ κι έτσι φτάνει τα 3.750 ευρώ τον µήνα,
δηλαδή, το όριο που εσείς έχετε βάλει. Έστω ότι αυτός πήρε
200.000 ευρώ στεγαστικό δάνειο. Εσείς, λοιπόν, προτείνετε να
ισχύουν για εκείνον τα προνόµια αυτά.

Από την άλλη πλευρά, έχουµε έναν ιδιωτικό υπάλληλο. Έχει
και αυτός µία γυναίκα και ένα παιδί. Όταν πήγαιναν καλά οι δου-
λειές του και έπαιρνε κοντά στις 2.000 ευρώ το µήνα, η τράπεζα
του ενέκρινε στεγαστικό δάνειο ύψους 201.000 ευρώ. Σήµερα
είναι άνεργος, παίρνει επίδοµα πρόνοιας, για να εξασφαλίσει το
φαγητό και την οικογένειά του, και σ’ αυτόν, λοιπόν, εσείς δεν
προτείνετε να διαγραφεί το 50% του δανείου.

Με ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, κυρίες και κύριοι, σας
απέδειξα το εξής, ότι θεωρείτε µέλος της λαϊκής οικογένειας
έναν εισοδηµατία πολλαπλοσυνταξιούχο ΔΕΚΟ και όχι έναν, που
είναι όντως φτωχός και δεν µπορεί να διασφαλίσει ούτε την
τροφή για την οικογένειά του. Με αυτό το συγκεκριµένο παρά-
δειγµα θέλω να δείξω πόσο ουτοπική είναι η πρότασή σας. Δεν
χρειάζεται καν να σας κάνω κριτική, γιατί αυτοαναιρείστε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Τον ορθό σου λόγο πού τον βλέπεις; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Δεν διαβάζετε καλά. 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εάν εσείς θεωρείτε ότι δεν διαβάζω

καλά, θα σας πω ότι µας ακούει ο κόσµος και θα κρίνει εάν δια-
βάζω καλά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: «Λαγός» είσαι, εντάξει! 
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Έρχοµαι και στο επόµενο. Με προλά-

βατε τώρα! Γιατί το ποιος είναι «λαγός» το έχει αποδείξει η ιστο-
ρία.

Κατά καιρούς έχετε απευθύνει προσβλητικά σχόλια προς τον
Πρόεδρό µας και το κόµµα µας. Τολµήσατε µε ευθύτητα –και
τώρα το επιβεβαιώνετε, ήταν η επόµενη πρότασή σας, την οποία
προλαβαίνω µάλιστα- να κάνετε λόγο για «λαγούς» και πετραχή-

λια! 
Δυστυχώς, όµως, σήµερα µε την υπογραφή όλων αυτών των

Βουλευτών σας παίρνετε το µέρος αρκετών πλουσίων και νεό-
πλουτων. Εσείς εντάσσετε στη λαϊκή οικογένεια και τους συνδι-
καλιστές εργατοπατέρες, αλλά και τους νεόπλουτους προνο-
µιούχους, που έχουν µεγάλα εισοδήµατα. Δεν θέλετε καν να πει-
ράξετε το πελατειακό κράτος των τελευταίων δεκαετιών και µά-
λιστα όχι µόνο αυτό, αλλά το θέλετε και µε το µέρος σας. Και
δεν είναι µόνο αυτό, αλλά βαφτίζετε αυτούς τους προνοµιούχους
και «λαϊκή οικογένεια». Δηλαδή, λαϊκή οικογένεια είναι, για εσάς,
και ο οικογενειάρχης που εργάζεται και παίρνει 500 ευρώ βασικό
µισθό στα νταµάρια, αλλά και ο συνδικαλιστής, ο οποίος µε δε-
καπλάσιες απολαβές µπορεί να βγάζει και εµβάσµατα σε Ελβε-
τίες και offshore.

Και για να φανεί η πελατειακή σας λογική και η προσπάθεια
διατήρησης της εκλογικής σας βάσης, βάζετε και το άρθρο 7.
Εκεί -άκουσον-άκουσον!- κάνετε λόγο για µείωση οφειλών µόνο
αγροκτηνοτρόφων και ψαράδων. Άλλα επαγγέλµατα δεν είναι
άξια για να προστατευθούν; 

Εµείς σαν πολιτικός σχηµατισµός ουδέποτε διαχωρίσαµε τους
πολίτες ανάλογα µε την οικονοµική και κοινωνική τους θέση. Δεν
υπάρχουν προνοµιούχα επαγγέλµατα στη σηµερινή Ελλάδα.
Κάθε επάγγελµα συνεισφέρει στον κρατικό προϋπολογισµό.
Κάθε επαγγελµατίας συµβάλλει µε τους έµµεσους και τους άµε-
σους φόρους στην κοινωνική ευηµερία όλων των πολιτών.

Θα ήταν καιροσκοπικό από µέρους µας να διατυπώσουµε προ-
τίµηση υπέρ µίας συγκεκριµένης επαγγελµατικής τάξης. Τα κόµ-
µατα δεν είναι λόµπι ούτε συνδικαλιστές. Δεν είναι εκπρόσωποι
συντεχνιών και οικονοµικών µικροσυµφερόντων. Το Κοινοβούλιο
αντιπροσωπεύει το σύνολο των πολιτών, ανεξαρτήτως επαγγέλ-
µατος, καταγωγής, φύλου ή θρησκείας.

Ο πολίτης, που µας εµπιστεύεται επιδιώκει πρώτα την ευηµε-
ρία της πολιτείας και µέσα αυτής, βέβαια, και τη δική του. Γνω-
ρίζει καλά ότι µόνο µέσα από τη συνολική ευηµερία θα µπορεί
να ευηµερήσει και ο ίδιος. Δεν γίνεται ο ίδιος να κερδίζει και οι
υπόλοιποι γύρω του να λιµοκτονούν. Ούτε µπορεί να ζει ευτυχι-
σµένος και αµέριµνος µέσα σε µία κοινωνία που παρακµάζει.

Η Ένωση Κεντρώων, εκφράζοντας το δηµοκρατικό κέντρο,
είναι εξίσου κοινωνικά ευαίσθητη µε εσάς. Εµείς µπήκαµε στο
Κοινοβούλιο µε συνθήµατα την περικοπή προνοµίων εκείνων που
έχουν µεγάλα εισοδήµατα. Τέτοιοι είναι οι πολλαπλοσυνταξιού-
χοι, οι πλούσιοι που παίρνουν σύνταξη, οι αργόµισθοι σε κρατι-
κούς µηχανισµούς, οι υποτιθέµενοι εργαζόµενοι σε δηµοσίους
οργανισµούς-φαντάσµατα που δεν έχουν απογραφεί ποτέ κ.ο.κ..
Και όλα αυτά τα υποστηρίζουµε προς όφελος των οικονοµικά
αδυνάτων και του συνόλου, βέβαια, της κοινωνίας. Αυτές τις προ-
τάσεις θεωρητικά θα θέλαµε να κάνετε και εσείς. 

Το προτεινόµενο από εσάς νοµοσχέδιο θα επαναλάβω ότι είναι
τρανταχτή απόδειξη ουτοπίας. Ο µοναδικός πολιτικός σχηµατι-
σµός, που έχει κάτι να δώσει στις κοινωνικά ευαίσθητες και ασθε-
νείς τάξεις είναι η Ένωση Κεντρώων. Λεφτόδεντρα δεν υπάρ-
χουν, όπως δεν υπάρχουν και χρήµατα χωρίς παραγωγή και
χωρίς περικοπή περιττών δαπανών. 

Ο πολίτης πλέον πρέπει να ξυπνήσει, να µην δέχεται να τον
«καπελώνουν» διακινητές ελπίδας. Πάνω από όλα, τούτο, να µην
δέχεται να τον ισοπεδώνουν σε άµορφη µάζα. 

Δεν υπάρχουν λαϊκές και µη λαϊκές οικογένειες, αγαπητοί συ-
νάδελφοι. Δεν υπάρχει λαϊκόµετρο. Υπάρχουν οικογένειες, σκέ-
το. Πολίτες µε ανάγκες για τους ίδιους και τις οικογένειές τους.
Πολίτες ελεύθεροι, που σκέφτονται και δρουν, µε βάση τη δική
τους βούληση. Αυτούς τους πολίτες θέλουµε εµείς µαζί µας.
Έτσι θα κτιστεί ξανά η Ελλάδα. Mε παραγωγή, µε σεβασµό στις
ατοµικές ελευθερίες, µε δηµοκρατικές διαδικασίες και το κράτος
µε κοινωνικό πρόσωπο.

Με βάση τα παραπάνω, δεν µπορούµε να στηρίξουµε αυτό το
νοµοσχέδιο, που εισάγετε.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
ειδικό αγορητή της Ένωσης Κεντρώων, κ. Μάριο Γεωργιάδη.

Ο Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού κ. Γεώρ-
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γιος Σταθάκης, έχει τον λόγο, για δεκαπέντε λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, όπως φά-
νηκε και από την τοποθέτηση του εκπροσώπου της Νέας Δηµο-
κρατίας, διαφαίνεται µία τάση απόσυρσης της αρχικής στρατη-
γικής της ότι η έλευση του ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στην εξουσία προκά-
λεσε µία τροµακτική καταστροφή στην ελληνική οικονοµία και
ότι ό,τι συµβαίνει γύρω µας είναι προϊόν των τελευταίων δεκαο-
κτώ µηνών, διότι σήµερα διατήρησε ηπιότερους τόνους και µας
είπε να συγκρίνουµε δύο µεθοδολογικές παρατηρήσεις, τις
οποίες θα αναπαραγάγω επακριβώς. 

Πρώτον, να διακρίνουµε το πρώτο µνηµόνιο από το δεύτερο.
Το πρώτο είχε 2/3 αύξηση των φόρων και 1/3 µείωση των δαπα-
νών. Το δεύτερο είχε ακριβώς το ανάποδο -αυτό που είναι προ-
σφιλές στη Νέα Δηµοκρατία- περισσότερες περικοπές δαπανών
και µικρότερη µείωση φόρων. 

Η δεύτερη µεθοδολογική παρατήρηση ήταν ότι πρέπει να συγ-
κρίνουµε κάθε κυβέρνηση µε το τι παρέλαβε και το τι παρέδωσε. 

Ακολουθώ, λοιπόν, αυτές τις παρατηρήσεις, για να επικαλεστώ
για µία ακόµη φορά ότι η Κυβέρνηση παρέλαβε µία οικονοµία µε
οριακό πλεόνασµα, οριακή ανάπτυξη –το υπογραµµίζω για πολ-
λοστή φορά- και έχοντας κλείσει µία περίοδο κατά την οποία είχε
υποστεί µεγάλη συρρίκνωση η οικονοµία. Αυτό είναι αδιαµφισβή-
τητο. Το 25% της συρρίκνωσης του ΑΕΠ έγινε την προηγούµενη
εξαετία. 

Δεύτερον, η εκτίναξη της ανεργίας, τα κόκκινα δάνεια στις
τράπεζες 46%, όλα τα δεδοµένα, δηλαδή, είχαν ήδη προηγηθεί.
Αυτό παρέλαβε η Κυβέρνηση και αυτό δεν συγκρίνεται µε καµµία
εξέλιξη από εκεί και πέρα, η οποία να δικαιολογεί την περαιτέρω
επιδείνωση, µιας και τα δεδοµένα είναι σε βάρος της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

Άρα, αυτό παρέλαβε και υπό αυτούς τους όρους και επειδή
τα δεδοµένα είναι αυτά, 0% ύφεση, µείωση της ανεργίας 1,5%
και άλλα που έχουµε αναλύσει επί µακρόν, τίθεται το ερώτηµα τι
θα είχε συµβεί εάν δεν υπήρχε αυτή η Κυβέρνηση και συνέχιζε η
προηγούµενη. Αυτό είναι η τελευταία µεθοδολογική κριτική, που
ασκήθηκε σήµερα, γι’ αυτό και τη χαρακτηρίζω πιο µετριοπαθή
από τις προηγούµενες καταστροφολογικές. 

Πραγµατικά, τι θα είχε συµβεί, εάν συνέχιζε η κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας; Πώς θα προέκυπτε το πλεόνασµα 4,5 µονά-
δες του ΑΕΠ το 2015; Επαναλαµβάνω: Πώς θα προέκυπτε το
πλεόνασµα 4,5 µονάδες του ΑΕΠ από λιγότερο από 1%, που πα-
ραλάβαµε αρχές του 2015, µέσα στο 2015 και πώς θα διατηρείτο
το 2016 και το 2017;

Αυτό είναι ένας µύθος. Πώς θα γινόταν αυτό; Ας ακολουθήσω,
λοιπόν, τη γραµµή της Νέας Δηµοκρατίας, 2/3 περικοπές δαπα-
νών και 1/3 αύξηση φορολογικών εσόδων. 

Οι τρεις µονάδες του ΑΕΠ, που καλείτο να διορθώσει µέσα στο
2015, εάν τα µαθηµατικά µου είναι καλά, είναι περίπου 5,5 δισε-
κατοµµύρια µέτρα µόνο για το 2015. Θα περικόπτατε 4 δισεκα-
τοµµύρια από τις δηµόσιες δαπάνες; Και πώς θα το κάνατε µέσα
στο 2015;

Συνεπώς, ακολουθώ µε δέος και επαναλαµβάνω ότι η αµηχα-
νία της Νέας Δηµοκρατίας µετά την πρώτη αξιολόγηση είναι
πρωτόγνωρη, γι’ αυτό και κάνει δύο πράγµατα. 

Πρώτον, παρελθοντολογεί. Έτσι, χαρακτήρισα την εµµονή
της, να αναζητήσουµε τα αίτια -και δεν ξέρω τι- για το πώς φτά-
σαµε σε κάποιες αποφάσεις στο 2015 πριν από το δηµοψήφισµα.
Η περίφηµη «εξεταστική επιτροπή». Επαναλαµβάνω ότι αφ’ ενός
µεν παρελθοντολογεί, διότι δεν έχει πολιτική, και αφ’ ετέρου χρη-
σιµοποιεί διαφηµιστικά σποτάκια, όπως το «δυο, δυο, δυο», το
περίφηµο διαφηµιστικό σποτ, το οποίο χαιρετίζω ως επικοινω-
νιακό-διαφηµιστικό σποτάκι, αλλά προφανώς δεν αποτελεί σο-
βαρή πολιτική ή σοβαρή κριτική στην παρούσα Κυβέρνηση. 

Επαναλαµβάνω και επιµένω για πολλοστή φορά, επειδή το
ανέφερε και ο εισηγητής για µια ακόµα φορά και το ανέφερε και
η Δηµοκρατική Συµπαράταξη στην επιτροπή, ότι περιµένω για
µια φορά να έρθει η Νέα Δηµοκρατία να µας πει το κόστος ΣΥ-
ΡΙΖΑ πώς το βγάζει 86 δισεκατοµµύρια. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Γιατί δεν ρωτάτε τον κ. Στουρ-
νάρα; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Μην επικαλείστε τρίτους. Μια φορά θέλω να α-
ναλύσετε αυτό το καταπληκτικό νούµερο που βγάλατε, το οποίο
σας το αναλύω για πολλοστή φορά: 

Τα 86 δισεκατοµµύρια ήταν η συµφωνία του Ιουλίου, είναι ο
νέος δανεισµός της χώρας και αντικαθιστά 50 δισεκατοµµύρια
παλαιών δανείων µε νέα δάνεια, ευνοϊκότερα κατά πολύ, διότι
αντί να αποπληρωθούν σε έξι χρόνια, αποπληρώνονται σε τριά-
ντα –πάνε τα 50 δισεκατοµµύρια- και περιλαµβάνει τα 25 δισεκα-
τοµµύρια των τραπεζών, που δεν τα χρειαστήκαµε. Χρειαστή-
καµε µόλις 5,5 δισεκατοµµύρια και φτάσαµε στο 75. Τέλος, τα
11 δισεκατοµµύρια είναι χρέη του δηµοσίου προς τον ιδιωτικό
τοµέα, στα οποία συµφωνείτε. 

Επαναλαµβάνω για πολλοστή φορά: Εµείς σας το λέµε, δεν
υπάρχει τέτοιο κόστος. Εσείς να µας εξηγήσετε κάποια φορά
από πού τεκµαίρεται το κόστος ΣΥΡΙΖΑ 86 δισεκατοµµύρια. Το
επαναλαµβάνει και η Δηµοκρατική Συµπαράταξη. Επαναλαµ-
βάνω: Κάποια στιγµή να µας πείτε πώς κάνατε αυτήν την αριθ-
µητική. 

Έρχοµαι στο σηµερινό νοµοσχέδιο και στην πρόταση του ΚΚΕ.
Υπενθυµίζω ότι η παρούσα Κυβέρνηση στο θέµα των κόκκινων
δανείων έχει κλείσει όλον τον κύκλο των ρυθµίσεων, αποφάσεων
και επιλογών που καλείται να κάνει. Η θέση της Κυβέρνησης ήταν
πολύ σαφής, από την περίοδο που ήµασταν στην Αντιπολίτευση.
Το πρόβληµα των διαδοχικών ανά δυο ανακεφαλαιοποιήσεων
των τραπεζών χωρίς την αντιµετώπιση του προβλήµατος των
κόκκινων δανείων απλώς παρέτεινε τον κύκλο κρίσης του χρη-
µατοπιστωτικού συστήµατος. 

Η παρούσα Κυβέρνηση είπε ότι θα προχωρήσει και στα δυο,
και στην ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών και στη ρύθµιση των
κόκκινων δανείων. Από τον περασµένο Αύγουστο έχουµε ψηφίσει
το σύνολο των ρυθµίσεων για τη διαχείριση των κόκκινων δα-
νείων. Υπενθυµίζω ότι έχουµε κάνει δυο πράγµατα ως προς αυτό:
Πρώτον, διαµορφώσαµε το αυστηρότερο πλαίσιο που µπορεί να
υπάρξει και υπάρχει σε ευρωπαϊκό επίπεδο όσον αφορά διάφο-
ρους κανόνες κοινωνικής προστασίας, αλλά και ταυτόχρονα ρύθ-
µισης του τρόπου µε τον οποίον θα γίνει η διαχείριση αυτή και,
δεύτερον, διατηρήσαµε στο ακέραιο την προστασία της πρώτης
κατοικίας, ακριβώς όπως είχαµε δεσµευθεί. 

Επιτρέψτε µου να σας υπενθυµίσω µερικές από τις ρυθµίσεις
που έχουµε κάνει. Θα ξεκινήσω από την τροποποίηση του Νόµου
Κατσέλη. Αυτές οι τροποποιήσεις, που έγιναν τον Αύγουστο του
2015, εισήγαγαν επιπρόσθετα µέτρα ευνοϊκά για τα υπερχρεω-
µένα νοικοκυριά. 

Πρώτον, επεκτείναµε το πεδίο εφαρµογής του Νόµου Κατσέλη
και σε οφειλές υπερχρεωµένων νοικοκυριών προς το δηµόσιο,
τη φορολογική διοίκηση και τους φορείς κοινωνικής ασφάλισης.
Άρα, στον Νόµο Κατσέλη ένα υπερχρεωµένο νοικοκυριό µπορεί
να ενσωµατώσει και συνολικά άλλες κατηγορίες χρεών, που έχει
προς το δηµόσιο και τους ασφαλιστικούς φορείς. 

Δεύτερον, εισαγάγαµε τον θεσµό της ταχείας εκκαθάρισης
οφειλών των µικροοφειλετών έως 20.000 ευρώ χωρίς ακίνητη πε-
ριουσία και µε κάποιους άλλους περιορισµούς. Μετά την παρέ-
λευση δεκαοκτώ µηνών οι οφειλές τους διαγράφονται και παρέ-
χεται η δυνατότητα νέου ξεκινήµατος του υπερχρεωµένου φυσι-
κού προσώπου. 

Τρίτον, εισαγάγαµε το κριτήριο των εύλογων δαπανών διαβίω-
σης του οφειλέτη και της οικογένειάς του, που αποτελεί τον
κορµό του κώδικα δεοντολογίας των τραπεζών. 

Αυτές οι εύλογες δαπάνες διαβίωσης, µε βάση αποτιµήσεις
της ΕΣΥΕ και µε βάση τα σηµερινά δεδοµένα, υπολογίζεται ότι
είναι γύρω στα 1.100 ευρώ για µια τετραµελή οικογένεια. Άρα, η
κάλυψη δανειακών αναγκών, που καλείται να ρυθµιστεί σε σχέση
µε τις τράπεζες θα αφορά εισοδήµατα πάνω από αυτό. Άρα εξα-
σφαλίζονται οι ελάχιστες δαπάνες διαβίωσης. 

Τέταρτον, επιταχύνουµε τις διαδικασίες εκδίκασης του παλιού
νόµου Κατσέλη, στελεχώνοντας νέες οργανικές θέσεις µε ειρη-
νοδίκες και δικαστικούς υπαλλήλους, ούτως ώστε να αντιµετω-
πιστεί διοικητικά το πλήθος των υποθέσεων. 

Πέµπτον, παρέχουµε δυνατότητα επανυποβολής αιτήσεως και
επανυπαγωγής στον νόµο του 2010 µε παράταση που δόθηκε,
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προκειµένου να υπάρχει µια προστασία όλων των οφειλετών που
είχαν προβλήµατα γραφειοκρατικού τύπου. 

Τον περασµένο Νοέµβριο, του 2015, διαµορφώσαµε οριστικά
το νέο πλαίσιο, τον νέο νόµο Κατσέλη. Να υπενθυµίσω τι λένε οι
δύο βασικές αλλαγές που φέραµε: Πρώτον, ο οφειλέτης σε οποι-
αδήποτε απαίτηση µπορεί να ζητήσει την εξαίρεση της κύριας
κατοικίας του από την περιουσία του, εφόσον το διαθέσιµο εισό-
δηµά του δεν υπερβαίνει τις εύλογες δαπάνες διαβίωσης, προ-
σαυξηµένες κατά 70%, η αντικειµενική αξία είναι κάτω από
180.000 ευρώ, συν παιδιά κ.λπ. και ο δανειολήπτης υπήρξε συ-
νεργάσιµος κατά την έννοια του Κώδικα Δεοντολογίας. Αυτό
αφορά λοιπόν το 65% των δανειοληπτών. Άρα, η πρώτη κατοικία
για το σύνολο αυτών των κατηγοριών των δανειοληπτών προστα-
τεύεται µε τον νόµο αυτό. 

Τώρα, αυξηµένη προστασία υπάρχει και για τους οφειλέτες
των οποίων το διαθέσιµο οικογενειακό εισόδηµα δεν ξεπερνάει
ή είναι ίσο µε τις εύλογες δαπάνες διαβίωσης και η αντικειµενική
αξία είναι κάτω από 120.000 ευρώ. 

Στην περίπτωση αυτή, προβλέπεται η δυνατότητα συνεισφο-
ράς του δηµοσίου στην εξόφληση ων µηνιαίων καταβολών,
ύστερα από αίτηση του οφειλέτη. Αυτό αφορά το 25% των πλέον
ευάλωτων δανειοληπτών, όπου το κράτος έρχεται αρωγός για
να πληρώνει το στεγαστικό του δάνειο, προκειµένου προφανώς
και αυτονοήτως να µην χαθεί η πρώτη κατοικία. 

Επιπρόσθετα σε αυτά, επιτρέψτε µου να υπενθυµίσω ότι
έχουµε συγκροτήσει τη Ειδική Γραµµατεία Διαχείρισης του Ιδιω-
τικού Χρέους, η οποία θα διαχειρίζεται και τα τριάντα κέντρα εξυ-
πηρέτησης των δανειοληπτών στο σύνολο της χώρας. 

Ταυτόχρονα, ετοιµάζουµε να διαµορφώσουµε ένα εξωδικα-
στικό σύστηµα συµβιβασµών για υπερχρεωµένες µικρές, µεσαίες
και µεγάλες επιχειρήσεις και ελευθέρους επαγγελµατίες. Είναι
ένα σύνθετο σύστηµα. Παρατείναµε τον νόµο Δένδια για όσο διά-
στηµα χρειάζεται, αλλά θα είναι µια τοµή στον τρόπο µε τον
οποίο µπορεί να διευθετηθεί αυτό το σύστηµα. 

Ταυτόχρονα, ανοίγοντας την αγορά στην οποία µπορούν να
εµπλακούν µη τραπεζικά ιδρύµατα, κάναµε τρία πράγµατα, υπεν-
θυµίζω: Πρώτον, οι εταιρείες διαχείρισης αυτών των δανείων
είναι υποχρεωτικό να εδρεύουν στην Ελλάδα, να αδειοδοτούνται
από την Τράπεζα της Ελλάδος µε γνωµοδότηση της κυβέρνησης
και να λειτουργούν υπό ένα καθεστώς λειτουργίας, που ορίζεται
από την Τράπεζα της Ελλάδος και έχει µια σειρά από αυστηρούς
κανόνες. 

Επίσης, όσον αφορά την πώληση δανείων, που επιτρέπεται και
σε χώρες για εταιρείες που εδρεύουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
στην Αµερική ή σε άλλες χώρες -εξαιρούνται όλοι φορολογικοί
παράδεισοι, εξαιρούνται όλες οι µη συνεργάσιµες χώρες- προ-
βλέπουµε και αυτές οι εταιρείες, σε περίπτωση πώλησης ενός
δανείου, να είναι υποχρεωµένες να διαχειρίζονται τα δάνεια µέ-
σω των εταιριών διαχείρισης που εδρεύουν στην Ελλάδα.

Φτιάξαµε, λοιπόν, ένα πλαίσιο, το οποίο εκ των πράγµατων
είναι το πιο αυστηρό και το οποίο διαµορφώνει κάποιες ασφαλείς
συνθήκες διαχείρισης. 

Ταυτόχρονα, οποιαδήποτε πιθανή µεταφορά δανείου µεταφέ-
ρει ακριβώς τους ίδιους όρους. Είναι αυστηρός ο όρος ότι δεν
µπορεί να επιδεινωθεί η σχέση σε βάρος του δανειολήπτη. 

Και ταυτόχρονα, ισχύει όλο το θεσµικό πλαίσιο, που ισχύει για
οποιοδήποτε δάνειο υπάρχει και στην τράπεζα. Άρα, έχουµε
ακριβώς τους ίδιους κανόνες, ακριβώς την ίδια προστασία, ακρι-
βώς την ίδια λειτουργία, ως εάν παρέµενε το δάνειο υπό το
πνεύµα των τραπεζών. 

Τα υπογραµµίζω αυτά, ακριβώς επειδή αυτό είναι το θεσµικό
πλαίσιο της πολιτικής, όπως έχει διαµορφωθεί. Η εξαίρεση είναι
µέχρι τις αρχές του 2018 αυστηρά, αδιαπραγµάτευτα για την
πρώτη κατοικία, όχι µόνο για στεγαστικά δάνεια –εννοώ, που
απαγορεύεται η πώληση ρητά- αλλά και για το σύνολο των δα-
νείων που συνδέονται µε την πρώτη κατοικία. 

Όσον αφορά το θέµα της πρότασης αυτής καθ’ αυτής, στην
επιτροπή αναφέραµε τρία σηµεία βασικής κριτικής από την
πλευρά µας. Το πρώτο θέµα αφορά τον ορισµό της λαϊκής οικο-
γένειας. Θεωρήσαµε ότι έτσι όπως ήταν διατυπωµένο, περιλαµ-
βάνει και το σύνολο των µεσαίων στρωµάτων της ελληνικής

κοινωνίας. Θεωρούµε ότι ο ορισµός της λαϊκής οικογένειας είναι
πιο κοντά στο θεσµικό πλαίσιο, που έχουµε ψηφίσει -το ανέλυσα
προηγουµένως- για τους διαφορετικούς βαθµούς υψηλής προ-
στασίας, που παρέχουµε πραγµατικά στη λαϊκή οικογένεια στην
προστασία της πρώτης κατοικίας, στην ενίσχυσή της κ.ο.κ..

Συµπληρωµατικά, φυσικά, υπάρχει κοινωνική πολιτική, που θα
την αναλύσει η κυρία Φωτίου. 

Το δεύτερο σηµείο κριτικής ήταν φυσικά το θέµα των τραπε-
ζών. Προφανώς, εδώ υπάρχει ένα θέµα ουσίας. Εµείς είµαστε –
και παραµένουµε- έντονα κριτικοί και για τον τρόπο µε τον οποίο
οι τράπεζες λειτούργησαν στην περίοδο της οικονοµικής φού-
σκας, όταν δανειοδοτούσαν µε τον τρόπο που δανειοδοτούσαν,
και στον τρόπο που διαχειρίζονταν τα προηγούµενα χρόνια την
υπερχρέωση των νοικοκυριών. Προφανώς, οι τράπεζες µπορού-
σαν να κάνουν πολλά περισσότερα και για τα νοικοκυριά και για
τις επιχειρήσεις, να υπάρξει µια διαφορετική στρατηγική -ας το
πούµε έτσι- διαχείρισης των προβληµάτων που προκύπταν µέσα
από την κρίση. 

Εντούτοις, όλοι, όµως, αναγνωρίζουµε ότι υπάρχει ένα µείζον
θέµα, το οποίο αφορά τη σχέση τραπεζών, κράτους και δανει-
οληπτών. Μια οικονοµία, η οποία συρρικνώθηκε, όπου έπεσαν οι
αξίες των ακινήτων κ.ο.κ, δηµιουργεί ένα κόστος τεράστιο για
την οικονοµία, το οποίο καλούνται να επιµεριστούν µε διάφορους
τρόπους οι τράπεζες, το κράτος και οι δανειολήπτες. Και µέριµνα
ενός κράτους είναι το κόστος αυτό να µοιραστεί µε ένα τρόπο
δίκαιο και κυρίως αποτελεσµατικό. 

Συνεπώς, η στρατηγική η δική µας αυτό κάνει, προστατεύει να
µη µεταφερθεί το κόστος στους δανειολήπτες. Έτσι κι αλλιώς,
µεταφέρθηκε το κόστος, αφού έγιναν δυο ανακεφαλαιοποιήσεις,
στους µετόχους των τραπεζών. Οι µέτοχοι εκµηδενίστηκαν δια-
δοχικά τρεις φορές. Ταυτόχρονα, ένα µεγάλο µέρος το έφερε το
κράτος, το οποίο καλείται να λειτουργήσει εξισορροπητικά και
σε σταθερότητα του τραπεζικού συστήµατος, συµµετέχοντας σε
διαδοχικές ανακεφαλαιοποιήσεις και ταυτόχρονα, προσπάθησε
να στηρίξει τους δανειολήπτες, ένα µεγάλο µέρος τουλάχιστον
και µετά βεβαιότητας τις ευάλωτες οµάδες. 

Συνεπώς, η στρατηγική µας είναι δεδοµένη. Πρέπει να προχω-
ρήσουµε µε ισχυρούς κανόνες κοινωνικής προστασίας, άρα, να
προστατευθούν οι δανειολήπτες από µια ρύθµιση που είναι για
αυτούς αρνητική. Ταυτόχρονα, πρέπει να υπάρξει µια λογική πο-
λιτική απέναντι στην ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών και το
κράτος ταυτόχρονα να λειτουργήσει µε όρους σταθερότητας
της οικονοµίας και του χρηµατοπιστωτικού τοµέα. 

Προφανώς, οι τράπεζες σήµερα δεν είναι εφικτό να υποστούν
µια ζηµία των εβδοµήντα, ογδόντα δισεκατοµµυρίων, υπό τους
όρους που το θέτει η πρόταση. Αυτό θα είχε τεράστιες παρενέρ-
γειες. Θα απαιτούσε µια νέα ανακεφαλαιοποίση και προφανώς
µεγάλη κρατική αρωγή στην ανακεφαλαιοποίηση αυτή. Συνεπώς,
σε αυτό το σηµείο είναι ανεφάρµοστη. 

Εντούτοις, διατηρεί στοιχεία επιµερισµού αυτού του βάρους,
που εµείς θεωρούµε ότι ο επιµερισµός αυτός µπορεί να έχει κα-
νόνες δικαιοσύνης και αυτή είναι η πολιτική την οποία εφαρµόζει
η Κυβέρνηση. 

Ένα τελευταίο θέµα και µε αυτό θα ήθελα να κλείσω. Η πολι-
τική, όπως εφαρµόζεται και κατά την πράξη εφαρµογής της, θα
έχει χώρο προφανώς και για νέες παρεµβάσεις διορθωτικές. Η
πολιτική της Κυβέρνησης είναι σαφής. Διαµορφώθηκε το πλαί-
σιο, υπάρχει µια ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών, η οποία απο-
τυπώθηκε θετικά γιατί το κράτος δεν χρειάστηκε να βάλει πολλά
λεφτά, έβαλε πολύ λίγα, οι ιδιώτες έβαλαν τα πιο πολλά λεφτά.
Η Κυβέρνηση πρέπει να εφαρµόσει την πολιτική της µε σταθε-
ρότητα και από κει και πέρα, εάν και εφόσον η οικονοµία, που
όλοι φιλοδοξούµε επανέλθει σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης,
τα θέµατα της σταθεροποίησης του χρηµατοπιστωτικού συστή-
µατος και διατηρώντας ταυτόχρονα τον υψηλό βαθµό κοινωνικής
προστασίας αποτελούν µια εφικτή, ρεαλιστική στρατηγική µε την
οποία µπορεί να πορευτεί η Κυβέρνηση.

Θα κλείσω κάνοντας µια τελευταία παράκληση στη Νέα Δηµο-
κρατία. Ελπίζουµε ότι θέλετε να οξύνετε λίγο την κριτική σας για
το αύριο. Μην στραφείτε ξανά στο παρελθόν. Θα αποτύχετε για
τρίτη, τέταρτη συνεχή φορά.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙZA)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Σταθάκη για την τοποθέτησή του.

Τον λόγο έχει η κ. Κεραµέως, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος
της Νέας Δηµοκρατίας, µετά την κ. Βάκη, ο κ. Καραθανασόπου-
λος και ο κ. Δανέλλης και στη συνέχεια θα ανοίξουµε τον κατά-
λογο τον οµιλητών.

Έχετε τον λόγο, κυρία Κεραµέως.
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φαντάζοµαι ότι σήµερα είναι

άλλη µία από αυτές τις αµήχανες ηµέρες για τους Βουλευτές της
κυβερνώσας πλειοψηφίας. Συζητάµε µία πρόταση νόµου του
ΚΚΕ που τιτλοφορείται: «Μέτρα ανακούφισης της λαϊκής οικογέ-
νειας» και η οποία προβλέπει ανάµεσα σε άλλα την περίφηµη σει-
σάχθεια, τη διαγραφή οφειλών και τόκων των λεγόµενων λαϊκών
νοικοκυριών. 

Και λέω ότι πρέπει να είναι µια αµήχανη µέρα για τους Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ γιατί το περιεχόµενο της πρότασης νόµου,
που συζητάµε σήµερα ταυτίζεται µε όσα προεκλογικά είχε στη-
ρίξει ο ΣΥΡΙΖΑ. Είναι µία πρόταση νόµου, άλλωστε, που είχε συ-
ζητηθεί, κύριε Υπουργέ, ξανά το 2013 και που τότε ο ΣΥΡΙΖΑ είχε
στηρίξει και υπερψηφίσει µε πάθος. 

Είναι πάρα πολλά τα παραδείγµατα των Βουλευτών του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, που προεκλογικά υπόσχονταν αυτά ακριβώς που σήµερα
δεν ψηφίζουν, αυτά ακριβώς που σήµερα δεν νοµοθετούν. 

Θα πάρω µόνο δύο παραδείγµατα, πρώτα την οµιλία του κ.
Τσίπρα στη Θεσσαλονίκη το 2014. Τι έλεγε ο κ. Τσίπρας; Είναι
τα λόγια του. Έλεγε ότι θα θεσµοθετήσει τη νέα σεισάχθεια για
τη ρύθµιση των κόκκινων δανείων, που θα περιλαµβάνει µέρος
των οφειλών για όσους δανειολήπτες είναι κάτω από το όριο της
φτώχειας. Ό,τι ακριβώς, δηλαδή, λέει και σήµερα το ΚΚΕ.

Δεν µπορώ να αντισταθώ στο να σας διαβάσω µία άλλη πρό-
ταση του κ. Στρατούλη, τότε εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ, άλλη από
αυτή που διάβασε ο εισηγητής µας ο κ. Μηταράκης. Έλεγε ο κ.
Στρατούλης το 2013: «Ψηφίζουµε την πρόταση νόµου του ΚΚΕ
και θα επαναφέρουµε και τη δική µας πρόταση, πρώτον, για να
είµαστε συνεπείς σε όσα έχουµε πει προεκλογικά γιατί –και πα-
ρακαλώ την προσοχή σας εδώ- επιτέλους σε αυτή τη χώρα θα
πρέπει κάποιοι να συνηθίσουν ότι υπάρχουν και πολιτικές δυνά-
µεις στην Αριστερά οι οποίες ό,τι λένε προεκλογικά, το εννοούν
και το κάνουν µετεκλογικά, και κυρίως για να στηρίξουµε τη µάχη
που δίνει ο ελληνικός λαός για την επιβίωσή του». Αυτά τα έλεγε
ο εισηγητής σας το 2013 αναφορικά µε την ακριβώς ίδια πρό-
ταση νόµου.

Γιατί, λοιπόν, κύριοι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, δεν στηρίζετε
τώρα αυτή την πρόταση; Γιατί δεν νοµοθετείτε εσείς οι ίδιοι τη
σεισάχθεια που υποσχεθήκατε και βάσει της οποίας εκλεχθή-
κατε; Η απάντηση είναι βεβαίως προφανής. Γιατί τώρα µακριά
πλέον από τις προεκλογικές σας δεσµεύσεις, από τις προεκλο-
γικές σας υποσχέσεις, µακριά ακόµη και από τις ανεδαφικές
προεκλογικές σας δηλώσεις, αναγκάζεστε να οµολογήσετε την
πραγµατικότητα, µία πραγµατικότητα που επιδεινώσατε σηµαν-
τικά µε τις επιλογές που κάνατε εδώ και δεκαοκτώ µήνες ως Κυ-
βέρνηση µε αποτέλεσµα η ζωή των Ελλήνων πολιτών να χειρο-
τερεύει καθηµερινά. Είναι µία πραγµατικότητα, που τη βιώνουν
µε σφοδρότητα οι ελληνικές οικογένειες στο σύνολό τους -σχε-
δόν στο σύνολό τους- και όχι µόνο αυτές που αποκαλούνται εδώ
µέσα σήµερα λαϊκές οικογένειες.

Πάµε να δούµε, λοιπόν, ποια είναι η πραγµατικότητα αυτή εδώ
και δεκαοκτώ µήνες και γιατί θεωρούµε υποκρισία και εµπαιγµό
να ακούγεται σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα από την αρµόδια ειση-
γήτρια του ΣΥΡΙΖΑ και τους αρµόδιους Υπουργούς ότι η υπερά-
σπιση της αξιοπρεπούς διαβίωσης και της ανακούφισης των
λαϊκών νοικοκυριών και των οικογενειών µε χαµηλά εισοδήµατα
αποτελούν ακρογωνιαίο λίθο για τη διατήρηση της κοινωνικής
συνοχής, τη βιώσιµη και δηµοκρατική ανάπτυξη της χώρας, αλλά
και για τη διέξοδο από την κρίση και αποτελούν -άκουσον, άκου-
σον!- ουσιαστική, προγραµµατική δέσµευση του ΣΥΡΙΖΑ και βα-
σική επιδίωξη κυβερνητικής πολιτικής. Ακούσαµε ακόµη ότι για
την Κυβέρνηση το κοινωνικό κράτος αποτελεί µοχλό ανάπτυξης

παράλληλα µε τα µεγάλα επιχειρηµατικά σχέδια. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για ποιο κοινωνικό κράτος µι-

λάτε; Βασική προϋπόθεση για ένα βιώσιµο κοινωνικό κράτος
είναι µία βιώσιµη οικονοµία και το 2014 µετά από σκληρές θυσίες
ολόκληρης της ελληνικής κοινωνίας, η ελληνική οικονοµία είχε
δειλά δειλά γυρίσει τροχιά και µετά από χρόνια το πρόσηµο στην
ανάπτυξη ήταν θετικό.

Κύριε Υπουργέ, επειδή αναφερθήκατε προηγουµένως στο
πόσα µέτρα θα χρειαζόντουσαν, να σας θυµίσω -αναφερθήκατε
σε 5,5, δισεκατοµµύρια µέτρα- ότι η οικονοµία είχε ήδη µπει σε
τροχιά ανάπτυξης, να σας θυµίσω ότι ακόµη και οι απαιτήσεις
των δανειστών τότε -εγώ να µην αναφερθώ στο mail Χαρδούβελη
που ήταν 980 εκατοµµύρια- ήταν 1,5 δισεκατοµµύριο.

Πόσα µέτρα δισεκατοµµύρια έχετε πάρει εσείς, κύριε Υπουρ-
γέ; Έχετε πάρει 9 δισεκατοµµύρια µέτρα σίγουρα θεσµοθετη-
µένα και εν δυνάµει µέχρι 12,5 δισεκατοµµύρια, αν εφαρµοστεί
ο κόφτης, το οποίο όλοι απευχόµαστε.

Φτάσαµε, λοιπόν, σ’ ένα πραγµατικό πλεόνασµα και λέω πραγ-
µατικό, γιατί κι εσείς µιλάτε για πλεόνασµα, αλλά έχετε ληξιπρό-
θεσµες οφειλές προς τον ιδιωτικό τοµέα, που έχουν αυξηθεί
κατά 84%, κύριε Υπουργέ. Εµείς, όµως, είχαµε πραγµατικό πλε-
όνασµα, όχι στα χαρτιά και από αυτό δώσαµε 450 εκατοµµύρια
σε εφτακόσιες χιλιάδες νοικοκυριά και επιπλέον σας παραδώ-
σαµε κιόλας τα ταµεία µε άλλα 800 εκατοµµύρια ευρώ πλεόνα-
σµα, τα οποία ήταν στη διάθεσή σας.

Σταµατώ εδώ, γιατί οι πολίτες που µας παρακολουθούν και
µας κρίνουν για τις πράξεις µας ξέρουν πολύ καλά τι έκανε η Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µέσα στη δίνη της κρίσης.

Ναι, κυρίες και κύριοι, όλα τα προβλήµατα µπορεί να µην τα
έλυσε, αλλά κατόρθωσε στο τέλος του 2014 να οδηγήσει την οι-
κονοµία και την κοινωνία σε µία έστω περιορισµένη τροχιά ανά-
πτυξης.

Πώς διαµορφώνεται, όµως, η πραγµατικότητα σήµερα, επειδή
θέλετε να µιλήσουµε για το σήµερα, κύριε Υπουργέ, δεκαοκτώ
µήνες µετά την ανάληψη της εξουσίας από την Κυβέρνηση του
ΣΥΡΙΖΑ;

Ας δούµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ποιο κοινωνικό κράτος έχετε
οικοδοµήσει. Ας δούµε ποιες από τις προγραµµατικές σας δε-
σµεύσεις έχουν υλοποιηθεί και, τελικά, ας δούµε για ποια επι-
τεύγµατα µπορείτε πραγµατικά ανερυθρίαστα να υπερηφανεύε-
στε. Θα µιλήσω µε στοιχεία.

Πριν από λίγες εβδοµάδες άλλο ένα σαρωτικό κύµα µειώσεων
χτύπησε αδιακρίτως τις συντάξεις µετά το περσινό κύµα του 2%
µείωσης στις κύριες και 6% µείωσης στις επικουρικές. Η κατάρ-
γηση του ΕΚΑΣ είναι γεγονός. Τριακόσιες σαράντα χιλιάδες χα-
µηλοσυνταξιούχοι χάνουν το ΕΚΑΣ µέχρι το τέλος του 2017. Οι
περικοπές επεκτείνονται και στα µερίσµατα κατά 35% των µετο-
χικών ταµείων, αλλά και στις επικουρικές συντάξεις που θα ακο-
λουθήσουν σε δύο µήνες από τώρα µε µειώσεις από 20% έως
30%.

Συνεχίζω: Έχουµε µείωση των κύριων συντάξεων για όλους
τους νέους συνταξιούχους από 10% έως 30%, αύξηση στις ερ-
γατικές εισφορές υπέρ του ενιαίου ταµείου επικουρικής ασφά-
λισης αναδροµικά από 1η Ιουνίου 2016, η οποία, βεβαίως, οδηγεί
αντίστοιχα και σε µείωση των καθαρών αποδοχών των εργαζο-
µένων.

Ακόµη από την 1η Αυγούστου ή το αργότερο από την 1η Σε-
πτεµβρίου 2,3 εκατοµµύρια µισθωτοί του ιδιωτικού, αλλά και του
δηµοσίου τοµέα, θα κληθούν να συνεισφέρουν το 0,5% των απο-
δοχών τους στο ΕΤΕΑ, ενώ διακόσιοι εξήντα χιλιάδες συνταξιού-
χοι θα κληθούν να δώσουν έως το 40% των επικουρικών τους
συντάξεων.

Συνεχίζω, αν και αυτό το µαρτύριο δείχνει να µην έχει τέλος:
Το µέρισµα διακοσίων ενενήντα χιλιάδων συνταξιούχων του δη-
µοσίου του τριµήνου Απριλίου-Ιουνίου 2016 µειώθηκε κατά, κυ-
ρίες και κύριοι, 44% µέσο όρο, πάνω από είκοσι πέντε χιλιάδες
συνταξιούχοι του δηµοσίου έχασαν εντελώς το µέρισµα χηρείας
από 1ης Ιουνίου του 2016 και έντεκα χιλιάδες συνταξιούχοι τρα-
πεζοϋπάλληλοι θα υποστούν µειώσεις έως 37%.

Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι το αποτύπωµα της
Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στην οικοδόµηση του κοινωνικού
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κράτους.
Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ τιµωρεί την εργασία και επιλέγει

κοινωνικά άνισα µέτρα, οδηγώντας σε µία γενικευµένη κατά-
σταση της κοινωνικής αδικίας.

Σας είπε, κύριε Υπουργέ, ο κ. Μηταράκης να κάνετε µία υπό-
θεση εργασίας τι παραλάβατε και τι παραδώσατε. Το είπατε
εσείς ο ίδιος ότι παραλάβατε ανάπτυξη και αυτή τη στιγµή, µε
βάση τα τελευταία στοιχεία που έδωσε στη δηµοσιότητα ο Διοι-
κητής της Τράπεζας της Ελλάδος, έχουµε ύφεση για το 2016 της
τάξης του 0,3%. Με δικά σας λόγια παραλάβατε ανάπτυξη και
για την ώρα είµαστε στην ύφεση.

Θα ήθελα, όµως, κύριοι συνάδελφοι, να αναφερθώ και στη
δεινή κατάσταση, στην οποία έχει περιέλθει το τραπεζικό σύ-
στηµα τους τελευταίους δεκαοκτώ µήνες και πάλι µε στοιχεία
που, δυστυχώς, δεν αµφισβητούνται. Αυτό γιατί η πρόταση νό-
µου του ΚΚΕ, που τον Απρίλιο του 2013 ο ΣΥΡΙΖΑ στήριζε µε σθέ-
νος, τότε που ο ΣΥΡΙΖΑ έκανε προεκλογική σηµαία τη σεισάχ-
θεια, είναι πραγµατικά επίκαιρη. Είναι επίκαιρη, γιατί έρχεται
σήµερα που, όπως όλα δείχνουν, από τον Σεπτέµβρη επιταχύ-
νονται οι κατασχέσεις και οι πλειστηριασµοί και από το ελληνικό
δηµόσιο και από τις ελληνικές τράπεζες.

Αρχικά απαξιώθηκαν οι προηγούµενες ανακεφαλαιοποιήσεις
των τραπεζών και εξαϋλώθηκαν οι τραπεζικές µετοχές. Το δηµό-
σιο έχασε 25 δισεκατοµµύρια ευρώ και άλλα 15 δισεκατοµµύρια
ευρώ οι Έλληνες µικροµέτοχοι. Σύνολο; Περίπου 40 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Επιπλέον, χάθηκαν σοβαρές επενδύσεις, όπως για
παράδειγµα της Εθνικής Τράπεζας στην Τουρκία: Finance Bank.
Επιπλέον, χάθηκαν 21 δισεκατοµµύρια ευρώ από το γεγονός ότι
η οικονοµία επέστρεψε στην ύφεση. Θυµίζω ότι η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή προβλέπει το ΑΕΠ για το 2016 ότι θα ανέλθει στα 175
δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ το φθινόπωρο του 2014 προέβλεπε
πως θα διαµορφωνόταν στα 196 δισεκατοµµύρια ευρώ. Απώλεια
21 δισεκατοµµύρια ευρώ στη διετία 2015-2016 ή αλλιώς, 5.000
ευρώ για κάθε νοικοκυριό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥ-
ΛΟΥ)

Το Χρηµατιστήριο Αθηνών µέχρι τον Φεβρουάριο του 2016
απώλεσε το 45% της αξίας του.

Θα µπορούσα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να συνεχίσω µε
τη µείωση των εξαγωγών κατά 7,6%, µε τα λουκέτα των επιχει-
ρήσεων. Να θυµίσω ότι µε βάση τα δικά σας στοιχεία, τα επίσηµα
στοιχεία που δόθηκαν στη δηµοσιότητα, το πρώτο εξάµηνο του
2016 αυξήθηκαν τα λουκέτα στις επιχειρήσεις κατά 42%, ενώ οι
ιδρύσεις των νέων επιχειρήσεων µειώθηκαν κατά 17% έναντι του
αντίστοιχου εξαµήνου του 2015.

Κι επειδή, κύριε Υπουργέ, σας βλέπω να κάνετε µορφασµούς,
αυτά είναι τα επίσηµα στοιχεία του Γενικού Εµπορικού Μητρώου,
του ΓΕΜΗ.

Τι να πούµε για τη διαχείριση όσον αφορά τα εξυπηρετούµενα
δάνεια. Προχωράµε στη διαχείριση και πώληση όλων των δα-
νείων, κόκκινων και πράσινων, στα εγχώρια και ξένα funds, κάτι
που θα επιταχύνει φυσικά τους πλειστηριασµούς.

Οπότε, κύριε Υπουργέ, καµµία αλλαγή πλεύσης από τη Νέα
Δηµοκρατία. Φταίτε για όλα αυτά, τα οποία ανέφερα και για πάρα
πολλά άλλα. Αυτή είναι η ζοφερή πραγµατικότητα. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα του δεκαοκταµήνου της διακυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Ας αναλογιστούν οι κύριοι και οι κυρίες της συγκυ-
βέρνησης τις ευθύνες τους και ας µιλήσουν επιτέλους µε
ειλικρίνεια στους Έλληνες πολίτες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µπορούσα να µιλήσω πολύ
ακόµα για όλα τα κοµµάτια της πραγµατικότητας, την οποίαν
έχετε ισοπεδώσει µε τη δεκαοκτάµηνη διακυβέρνησή σας. Γιατί
είναι αµέτρητα. Κρίνω, όµως, ότι είναι εξίσου σηµαντικό να ανα-
φερθώ και σε κάτι που καθορίζει την προσωπική µου πορεία και
στο οποίο αναφέρθηκα και τον Μάρτη του 2015 στην πρώτη µου
οµιλία τότε ως Βουλευτού κατά τη συζήτηση στην Ολοµέλεια του
νοµοσχεδίου για την καταπολέµηση της ανθρωπιστικής κρίσης.
Τότε που η Νέα Δηµοκρατία, ως υπεύθυνη πολιτική δύναµη,
υπερψήφισε το νοµοθέτηµα για την ανθρωπιστική κρίση, παρά
το γεγονός ότι αυτά που δόθηκαν τότε στους πολίτες ήταν στα-

γόνα στον ωκεανό. Βεβαίως, σταγόνα σε σχέση µε αυτά που
είχαν υποσχεθεί. Θυµίζω: 108 εκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε
δύο δισεκατοµµύρια, που είχαν υποσχεθεί. Πενιχρά και χωρίς
στρατηγική στόχευση, όπως και αργότερα στο νοµοσχέδιο για
την επιτάχυνση του κυβερνητικού έργου. Όσα δόθηκαν ήταν
ακοστολόγητα. Πυροσβεστικές, πρόχειρες λύσεις εµβαλωµατι-
κού τύπου.

Κύριοι Υπουργοί, δεν λύνονται έτσι τα προβλήµατα της κοινω-
νίας. Όπως και σήµερα δεν θα λυνόντουσαν όλα τα προβλήµατα
των οφειλετών, ακόµα και στο φανταστικό σενάριο που θα πα-
ραγράφονταν µονοκοντυλιά όλες οι οφειλές τους. Η κάθε ρύθ-
µιση, όσο µικρή και αν είναι, οφείλει να γίνεται µέσα σε ένα
συγκεκριµένο πλαίσιο, µετά από έρευνα, µελέτη και ανάλυση των
αναγκών. Ακόµα βαθύτερα και µετά από συγκριτική µελέτη για
το τι συµβαίνει σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες. 

Θέλω να είµαι σαφής. Βεβαίως και είναι σηµαντικό, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, να προσφέρουµε στήριξη και ανακούφιση σε
κοινωνικά ευάλωτες οµάδες. Αυτές, όµως, οι όποιες λύσεις είναι
εφήµερες. Δεν λύνουν το πρόβληµα. Η πραγµατική πρόκληση
και η πραγµατική βοήθεια που µπορούµε ως πολιτικό σύστηµα
να προσφέρουµε είναι να βοηθήσουµε αυτές τις κοινωνικά ευ-
παθείς οµάδες να επανενταχθούν στην κοινωνία, να επανενταχ-
θούν στον κοινωνικό και εργατικό ιστό. Τότε λύνεται το πρό-
βληµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κλείσω λέγοντας το εξής:
Τον Μάρτιο του 2015 είχα αναφερθεί σ’ ένα ρητό που για µένα
αποτελεί στάση ζωής: Όταν δίνεις σε κάποιον ένα ψάρι, του δί-
νεις τροφή για µία µέρα. Όταν, όµως, του µαθαίνεις να ψαρεύει,
του δίνεις τροφή για µία ζωή. 

Θυµάµαι σαν χθες την κ. Φωτίου που καθόταν σε εκείνα τα
έδρανα να µου λέει από κάτω την ώρα που µιλούσα: «Ετοιµά-
ζουµε τέτοια µέτρα, ετοιµάζουµε µέτρα επανένταξης των ανθρώ-
πων στον κοινωνικό και εργατικό ιστό στο πλαίσιο µιας ολοκλη-
ρωµένης και συντονισµένης δράσης». 

Δυστυχώς, ενάµιση χρόνο µετά δεν έχουµε δει στο Κοινοβού-
λιο καµµία τέτοια ουσιαστική παρέµβαση, µία παρέµβαση όχι πυ-
ροσβεστική, όχι εφήµερη, αλλά µία παρέµβαση που πραγµατικά
να εντάσσει τις πολλές αυτές κοινωνικά ευπαθείς οµάδες στον
κοινωνικό και εργατικό ιστό της χώρας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε την κ. Κεραµέως.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για ένα
λεπτό για να κάνω µία παρέµβαση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,
έχετε τον λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Η κ. Κεραµέως µάλλον επανέφερε το κλίµα της
Νέας Δηµοκρατίας, πολεµική καταστροφολογία µε ανυπόστατα
στατιστικά στοιχεία.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Δικά σας είναι, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Επαναλαµβάνω, ανυπόστατα στατιστικά στοι-
χεία. Μίλησε για καταστροφολογία για εκατοστή φορά και περι-
µένω κάποια απάντηση. Ύφεση 0%, µείον 1,5% η ανεργία. Μας
χρεώσατε -νοµίζω- µέχρι και την Finance Bank στην Τουρκία. Και
γι’ αυτήν φταίει η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ; Όσον αφορά το τε-
λευταίο δεκαεξάµηνο, η αναδιάρθρωση της Εθνικής Τράπεζας
ήταν σχέδιο του τελευταίου δεκαεξαµήνου; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Για τις ανάγκες της ανακεφαλαι-
οποίησης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Μάλιστα, για τις ανάγκες της ανακεφαλαιοποί-
ησης. 

Θέτω, όµως, ξανά το ερώτηµα: Τα άκουσα όλα αυτά τα κατα-
στροφολογικά. Δεν άκουσα ούτε µία λέξη για την πολιτική της
Νέας Δηµοκρατίας και τι προτείνει η κ. Κεραµέως για την πολι-
τική των κόκκινων δανείων, για την πολιτική της προστασίας της
πρώτης κατοικίας, για την πολιτική του ρυθµιστικού πλαισίου
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προστασίας των αδύναµων οµάδων. 
Να υπενθυµίσω, βέβαια, και µερικά άλλα στοιχεία. Δεν θέλω

να πάρω τον λόγο από την κ. Φωτίου. Επιδεινώθηκε τόσο πολύ
το κοινωνικό κράτος; Όλες οι προσλήψεις που έχει κάνει η πα-
ρούσα Κυβέρνηση -όλες, το υπογραµµίζω- είναι στην υγεία και
στην εκπαίδευση. Είναι η πρώτη φορά που αυξήθηκαν οι δαπά-
νες για την υγεία και την παιδεία µέσα στην κρίση. Να υπενθυ-
µίσω ότι για πρώτη φορά το σύστηµα υγείας καλύπτει το σύνολο
των Ελλήνων πολιτών. Μπορώ να συνεχίσω λέγοντας και άλλα. 

Συνεπώς, επαναφέρω στην τάξη την προλαλήσασα, πρώτον,
µε στοιχεία υπαρκτά και όχι φαντασιακά. Δεύτερον, να ακού-
σουµε κάποια στιγµή επιτέλους τις θέσεις σας για τα θέµατα τα
οποία συζητάµε σήµερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Η κ. Βά-
κη έχει τον λόγο.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Επειδή

δεν προβλέπεται διάλογος, κ. Κεραµέως, µε άλλη ευκαιρία θα
απαντήσετε. Είναι ρητορικό το ερώτηµα.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κυρία Πρόεδρε, αναφέρθηκε ο Υπουργός
συγκεκριµένα σε µένα και οφείλω να απαντήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Η ανα-
φορά είναι γενική.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κυρία Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Μην

επιµένετε. Όπως καταλαβαίνετε, δεν προβλέπεται από τον Κα-
νονισµό. 

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Άµα δεν θέλετε η Βουλή των Ελλήνων να
ακούσει τις απαντήσεις, ευχαρίστως. Νοµίζω, όµως,… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν έχει
νόηµα αυτό.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: …ότι χρήζουν απάντησης αυτά τα οποία
είπε ο κύριος Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Μετά
θα σας απαντήσει πάλι ο Υπουργός. Δεν γίνεται αυτό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Καλό είναι αυτό, κυρία Πρόεδρε.
Λίγος διάλογος στη δηµοκρατία καλό κάνει.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Διάλογος γίνεται, κυρία Πρόεδρε. Κοινο-
βουλευτική Δηµοκρατία έχουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δηµο-
κρατία έχουµε, αλλά έχουµε και χρόνο περιορισµένο.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κατ’ αρχάς, θα αναφερθώ σε κάποια στοι-

χεία.
Κύριε Υπουργέ, αν καταλαβαίνω καλά, αµφισβητείτε τα στοι-

χεία των ίδιων των Υπουργείων σας. Τα στοιχεία τα οποία ανέ-
φερα, είναι στοιχεία των Υπουργείων σας. 

Επίσης, επειδή είπατε ότι δεν υπάρχει ύφεση, φαντάζοµαι ότι
αµφισβητείτε και τον Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, ο ο-
ποίος µίλησε ξεκάθαρα για 0,3% …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Να σας διακόψω για µία στιγµή;

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Κύριε Υπουργέ, αφήστε µε να ολοκλη-
ρώσω, σας παρακαλώ.

Μίλησε, λοιπόν, για 0,3% ύφεση για το 2016.
Δεύτερον, όσον αφορά στο πρόγραµµα της Νέας Δηµοκρα-

τίας, ο κ. Μητσοτάκης µίλησε ξεκάθαρα από το Βήµα αυτής της
Βουλής για το πρόγραµµά µας -εσείς το αποκαλέσατε «διαφηµι-
στικό σποτ»- για το 2% πρωτογενές πλεόνασµα και 4% ανάπτυξη
σε βάθος πενταετίας. Φαντάζοµαι ότι µετατρέψατε και τον κ.
Στουρνάρα σε διαφηµιστή, διότι και ο κ. Στουρνάρας εν συνε-
χεία, µετά τον κ. Μητσοτάκη, µίλησε για πρωτογενές πλεόνασµα
2%. 

Θα τα ακούσετε όλα αυτά πάρα πολύ αναλυτικά στις θέσεις
του κ. Μητσοτάκη στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης. Θα δείτε
ακριβώς ποιο είναι το πρόγραµµά µας. Εκεί, σε αντίθεση µε σας,
εµείς δεν θα υποσχεθούµε τα πάντα στους πάντες. Δεν θα υπο-
σχεθούµε κατάργηση του ΕΝΦΙΑ, δεν θα υποσχεθούµε δέκατο
τρίτο και δέκατο τέταρτο µισθό, δεν θα υποσχεθούµε αύξηση
του κατώτατου µισθού.

Επίσης, µία κουβέντα για την παιδεία και την υγεία. Ναι, θε-

σµοθετήσατε κάτι το οποίο είχε ήδη κάνει η Νέα Δηµοκρατία το
2014 για την κάλυψη των ανασφαλίστων. Όµως, κύριε Υπουργέ,
έχετε πάει πρόσφατα σε κανένα δηµόσιο νοσοκοµείο; Το λέω
αυτό γιατί εγώ πηγαίνω κάθε εβδοµάδα λόγω του γιού µου. 

Ξέρετε ποια είναι η κατάσταση στα νοσοκοµεία; Ξέρετε ότι δεν
υπάρχουν γιατροί; Ξέρετε ότι τις έντεκα χιλιάδες προσλήψεις
που είχατε το 2015, τις δαπανήσατε όλες σε οριζόντιες επανα-
προσλήψεις; Τις έντεκα χιλιάδες προσλήψεις που είχατε αντί να
κάτσετε κάτω να δείτε ποιες είναι οι ανάγκες του κάθε Υπουρ-
γείου, επαναπροσλάβατε οριζοντίως αυτούς που είχαν τεθεί σε
διαθεσιµότητα από την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. 

Ένα τελευταίο στοιχείο -επίσης επίσηµο- που νοµίζω ότι τα
λέει όλα, είναι η µελέτη της Τράπεζας της Ελλάδος για το 2015.
Αποδεικνύει –και θα το καταθέσω για τα Πρακτικά- ότι το 2015
ό,τι µέτρα και αν πήρε η κ. Φωτίου –την οποία σέβοµαι απολύ-
τως- είχαµε τη µεγαλύτερη αύξηση της φτώχειας. Είχαµε αύξηση
8% ενώ το 2014 είχαµε µείωση 7,1%. Ό,τι και να έκανε η Κυβέρ-
νησή σας, κάτι δεν έκανε σωστά, κύριε Υπουργέ. Στη σελίδα εκα-
τόν εξήντα έξι της µελέτης της Τράπεζας της Ελλάδος δείχνει
ότι το 2015 είχαµε αύξηση της φτώχειας κατά 8% ενώ το 2014
είχαµε µείωση 7,1%. 

Ευχαριστώ. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Νίκη Κεραµέως καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-
γο έχει η κ. Βάκη, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, για
δώδεκα λεπτά. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, επιτρέψτε µία παρέκβαση

στα όσα είπε η προλαλήσασα. Ακούσαµε από τους περισσότε-
ρους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης έµπλεες πά-
θους οµιλίες υπεράσπισης της ζωντανής εργασίας και του κοι-
νωνικού κράτους. 

Ακούσαµε, ακόµα, να εισάγετε αίφνης στο λεξιλόγιό τους ο
όρος «αλληλεγγύη». Καλώς ήλθατε στον κόσµο της αλληλεγ-
γύης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, έστω και αργά. Αναρωτιέµαι, όµως, για το θράσος και
την υποκρισία σας. Πού την ανακαλύψατε την αλληλεγγύη; Στα
συντρίµµια του κοινωνικού κράτους που κατεδαφίσατε συστηµα-
τικά, στην εργασία, στην αξιοπρέπεια, στην παιδεία και την υγεία
που παραδώσατε βορά στις αγορές και στους ιδιώτες; Τολµάτε
να µιλάτε για την υγεία όταν δεν είχε γίνει ούτε ένας διορισµός,
ενώ αντίθετα δώσαµε το δικαίωµα σε δυόµισι εκατοµµύρια ανα-
σφάλιστους συµπολίτες µας να έχουν δωρεάν πρόσβαση στην
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη; 

Την ίδια στιγµή που κατεδαφίζατε, την ίδια στιγµή υπήρχαν θα-
λασσοδάνεια µε µία απλή υποσχετική και χωρίς καµµία εγγύηση,
δώρα, τηλεφωνικά κέντρα από τη «SIEMENS», «µαύρα» ταµεία
για τα οποία τώρα ολοφύρεστε. Σε λίγο θα αρχίσετε να εγκαλείτε
και την Κυβέρνηση για αυτό; Μήπως και για την περίεργη φυγή
του κ. Χριστοφοράκου; Αιδώς! 

Θα µπω τώρα στην πρόταση νόµου. Με µεγάλο ενδιαφέρον
µελέτησα την πρόταση νόµου που κατέθεσε το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας και αφορά ένα µείζον θέµα της ελληνική κοινω-
νίας, τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά. Επιτρέψτε µου αρχικά την
κατάθεση µιας διαφωνίας -ειπώθηκε και από τον Υπουργό- περί
της σήµανσης του όρου «λαϊκή οικογένεια». 

Δεν θεωρώ ούτε Αριστερό, ούτε ταξικό τον όρο «λαϊκή οικο-
γένεια», αν µε το τελευταίο αναφέρεστε σε κάθε οικογένεια µε
φορολογητέο εισόδηµα τα 50.000 ευρώ. Η εν λόγω κατηγορία
καλύπτει σήµερα το 90% της ελληνικής κοινωνίας και συνεπώς
περιλαµβάνει και τα µεσαία στρώµατα. Ωστόσο, τούτο δεν αναι-
ρεί ένα υπαρκτό πρόβληµα, ότι η κρίση έπνιξε την πλειονότητα
των κοινωνικών τάξεων στα χρέη και συνέθλιψε την πάλαι ποτέ
µεσαία τάξη. 

Η κρίση και τα σκληρά µνηµόνια της περιόδου 2010-2015 οδή-
γησαν στην απώλεια του � του εθνικού πλούτου της χώρας. Η
κρίση κοκκίνισε δάνεια και γέννησε ενάµιση εκατοµµύριο ανέρ-
γους. Τα µεγέθη που αποτυπώνουν το βαθύ σκοτάδι της περιό-
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δου 2010-2015 είναι αµείλικτα: 25% απώλεια του ΑΕΠ τουτέστιν
25% ύφεση, εκτόξευση από το 7% προ κρίσης στο 27% της ανερ-
γίας και 63% αποεπένδυση της ελληνικής οικονοµίας. 

Στα έωλα επιχειρήµατα περί της καταστροφής της οικονοµίας
επί Κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ από τις γνωστές Κασσάνδρες
της καταστροφολογίας που κάνουν πολιτική µε βάση αστυνοµικά
µυθιστορήµατα, που τέρπουν µεν τον αναγνώστη, αλλά υποσκά-
πτουν και την αξιοπιστία της χώρας και το δηµόσιο συµφέρον,
απαντώ µονολεκτικά: 0% ύφεση τον τελευταίο χρόνο και 1,5%
πτώση της ανεργίας. Δεν θριαµβολογεί κανείς. 

Χωρίς ανέξοδες θριαµβολογίες, αλλά και χωρίς τη µελαγχολία
της παραίτησης από την ανάληψη της ευθύνης διακυβέρνησης
σε ένα περιβάλλον παγκοσµιοποιηµένου, ανάλγητου και ασύδο-
του νεοφιλελευθερισµού, θα µου επιτρέψετε να πω δύο λόγια
για το νοµοθετικό έργο της Κυβέρνησης ως προς την προστασία
των υπερχρεωµένων νοικοκυριών. 

Πρώτον, µε την τροποποίηση του νόµου Κατσέλη τον Νοέµ-
βριο του 2015 όχι µόνο διασφαλίζεται απολύτως η προστασία
των νοικοκυριών µε εισοδήµατα ως 19.000 ευρώ που αντιστοι-
χούν στο 25% της ελληνικής κοινωνίας, αλλά το κράτος συνδρά-
µει απολύτως όσους οφειλέτες αδυνατούν να αποπληρώσουν τη
δόση του δανείου της πρώτης κατοικίας τους. Όσον αφορά το
υπόλοιπο 65% της ελληνικής κοινωνίας.

Δεύτερον, στην αποπληρωµή του δανείου λαµβάνεται υπ’ όψιν
η πραγµατική εµπορική αξία και όχι η αξία που είχε το ακίνητο
πριν το 2008, πριν την κρίση. 

Τρίτον, στεγαστικά δάνεια πρώτης κατοικίας, αλλά και επαγ-
γελµατικά δάνεια µε υποθήκη την πρώτη κατοικία, µε βάση την
τροποποίηση του 4354/2015 που αφορά στην πώληση δανείων
από µη τραπεζικά ιδρύµατα, προστατεύονται πλήρως µέχρι το
2018 εάν και εφόσον η πρώτη κατοικία έχει αντικειµενική αξία ως
140.000 ευρώ. Σε αυτή την κατηγορία εµπίπτει το 93% των κα-
τηγοριών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είναι 14η Ιουλίου, ηµέρα
της Γαλλικής Επανάστασης και της κατάληψης της Βαστίλης. Η
Ευρώπη, λοιπόν, που γέννησε την έννοια των δικαιωµάτων του
ανθρώπου και του πολίτη, που γέννησε το κοινωνικό κράτος και
την ιδέα της προόδου, έµελλε τον 21ο αιώνα να εισάγει και έναν
άλλο όρο στο λεξιλόγιό της. Αυτόν της ανθρωπιστικής κρίσης. 

Η χώρα µας που επελέγη ως πειραµατόζωο του πιο σκληρού
καπιταλισµού, κατακλύστηκε από τα χαρτόκουτα των νεόπτωχων
αστέγων, από τη νέα γενιά µεταναστών πολύ υψηλών προσόν-
των, από εφεδρικό στρατό των ανέργων, από τα delivery boys,
τη συνέντευξη για θέση σερβιτόρου πολλών µεταπτυχιακών τίτ-
λων, τη µαύρη, κατάµαυρη και ανασφάλιστη εργασία. Το µπλο-
κάκι και η περιπλάνηση στις ατραπούς της αγοράς µιας ρηµαγ-
µένης γης, έγιναν τα σήµατα κινδύνου µιας γενιάς που της έλαχε
η ιστορία να ζει µε πολύ χειρότερους όρους από την προηγού-
µενη γενιά, παρωδώντας και την ιδέα της προόδου που µας δί-
δαξε η διαφωτισµένη Ευρώπη άλλων εποχών. Τα συσσίτια για τα
κοινωνικά ιατρεία τα προηγούµενα χρόνια, έγιναν κανόνας και
υπόµνηση µιας πολιτείας ηχηρά απούσας. Τα θύµατα της ανθρω-
πιστικής κρίσης δεν µπορούν να κάνουν οικογένεια και ενδεχο-
µένως δεν χωρούν και στον όρο «λαϊκή οικογένεια». 

Τι έκανε αυτή η κυβέρνηση για την ανθρωπιστική κρίση; Επι-
τρέψτε µου δυο λόγια. 

Παράλληλα µε τους κόφτες των ευρω-ιερατείων της λιτότη-
τας, ήτοι τα άτεγκτα δηµοσιονοµικά εργαλεία της νεοφιλελεύθε-
ρης Ευρώπης, αυτή η Κυβέρνηση εισάγαγε «κόφτες φτώχειας»
ή «δότες αλληλεγγύης». Κάποια στοιχεία: 

Δώσαµε δωρεάν ρεύµα και νερό σε οικογένειες που βυθίστη-
καν στο σκοτάδι και δεν έγιναν µετανάστες σε µία άλλη χώρα
αλλά µετανάστες στην ιστορία. Μετανάστευσαν στην περίοδο
της Πρώτης Βιοµηχανικής Επανάστασης. Δώσαµε επιδότηση
ενοικίου σε είκοσι µία χιλιάδες εκατόν ενενήντα οκτώ δικαιού-
χους, κάρτα αλληλεγγύης σε εκατόν σαράντα επτά χιλιάδες εν-
νιακόσιους εξήντα επτά δικαιούχους η οποία έχει ανανεωθεί,
όπως ξέρετε, δέκα φορές. Δώσαµε δωρεάν πρόσβαση για τετρα-
κόσιες χιλιάδες άτοµα σε µουσεία και αρχαιολογικούς χώρους,
γιατί και ο πολιτισµός είναι οξυγόνο και όρος ζωής, δεκατιανό σε
εντεκάµισι χιλιάδες µαθητές, διότι κάτω από το λούστρο των

«success stories» του κ. Σαµαρά, κείτονταν παιδιά ηµιλιπόθυµα
από την πείνα. Από σήµερα ξεκινάει και το πιλοτικό σχέδιο του
κοινωνικού εισοδήµατος αλληλεγγύης σε τριάντα δήµους. 

Καταργήσαµε το 5ευρω στα νοσοκοµεία και επιτρέψαµε τη
δωρεάν πρόσβαση δυόµισι εκατοµµύριων ανασφάλιστων συµπο-
λιτών µας στη δηµόσια υγεία, αυξάνοντας παράλληλα τον προ-
ϋπολογισµό για την υγεία κατά 300 εκατοµµύρια για πρώτη φορά
µετά από έξι χρόνια. Όλα τα παραπάνω, µε ένα ριζικά διαφορε-
τικό πνεύµα και φιλοσοφία. 

Το δικό µας όραµα δεν είναι το «success story» του φιλάνθρω-
που φιλοδωρήµατος και των ψιχίων που υπαγορεύει είτε η ψη-
φοθηρία είτε η νεοφιλελεύθερη αποχώρηση της πολιτείας. Το
δικό µας όραµα εµφορείται από την άοκνη προσπάθεια να ξανα-
δώσουµε ένα µέλλον και µία προοπτική ζωής στους ναυαγισµέ-
νους της κρίσης, οικοδοµώντας εδραίες, στέρεες δοµές που θα
επιτρέψουν την επανένταξη στην εργασία και στην αξιοπρέπεια.
Η δική µας φιλοσοφία δεν είναι να µοιράσουµε την πίτα άδικα
και άνισα και να πετάξουµε τα περισσεύµατα των vouchers στους
φτωχούς, αλλά να δηµιουργήσουµε εφαλτήρια µετάβασης σε µία
ανθρώπινη ζωή.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος, διαισθάνοµαι ήδη τη θυµηδία στα προαναφερθέντα. Θα
µας κατηγορήσετε για πρόσκαιρα καταπραϋντικά της δυστυχίας
και αριστερά άλλοθι µιας κοινωνικής πολιτικής µεσούσης της µε-
γαλύτερης κρίσης, ενός άδικου και εκµεταλλευτικού συστήµα-
τος. 

Αναλάβαµε µία ιστορική ευθύνη, αυτή της διακυβέρνησης
µέσα στην τρικυµία του παγκόσµιου χρηµατοπιστωτικού συστή-
µατος. Επιλέξαµε να µην αποδράσουµε στις λείες και στιλπνές
επικράτειες της θεωρίας. Επιλέξαµε να µην µείνουµε στα µετε-
ρίζια της αντιπολίτευσης µονίµως διαµαρτυρόµενοι. Είναι βαριά
η ευθύνη. 

Το µεγάλο, λοιπόν, στοίχηµα που θα το κρίνει ο ελληνικός
λαός και η ιστορία, δεν είναι να κάνουµε µία διαχείριση της µιζέ-
ριας και της φτώχειας, δεν είναι να παρασκευάσουµε γιατροσό-
φια της δυστυχίας. Αντίθετα, είναι να εξαλείψουµε τις αιτίες που
τη δηµιουργούν. 

Ο αναπτυξιακός νόµος που ψηφίσαµε πρόσφατα, ο νόµος για
τους αγροτικούς συνεταιρισµούς και το ΕΣΠΑ που στοχεύει
πλέον στην ενίσχυση άνεργων επιστηµόνων και νεοφυών επιχει-
ρήσεων, κινείται προς αυτήν την κατεύθυνση. Δυστυχώς, τα οι-
κονοµικά θαύµατα και τα µαγικά ραβδιά που αίφνης µεταµορ-
φώνουν την πραγµατικότητα, ανήκουν στη σφαίρα του µύθου.
Σίγουρα ο δρόµος που επιλέξαµε να βαδίσουµε, δεν είναι στρω-
µένος µε ροδοπέταλα. Άλλωστε, δεν υπάρχει δρόµος. Τον δρόµο
τον φτιάχνεις περπατώντας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των Ανε-

ξαρτήτων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε, κ. Βάκη και για τον χρόνο.
Κυρία Φωτίου, έχετε ζητήσει τον λόγο;
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Μετά τον κ.
Καραθανασόπουλο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ελάτε,
κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, έχω ζητήσει κι εγώ
τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Είναι οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Εδώ µου έχουν σηµειώσει αυτήν
τη σειρά. Γιατί έχουν ζητήσει τον λόγο η Χρυσή Αυγή τέταρτη
κ.λπ.. Θέλετε να µιλήσετε εσείς µετά;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ο Προεδρεύων πριν
από σας, είχε ανακοινώσει τη σειρά µε την οποία θα τοποθετού-
µασταν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Μα,
υπάρχουν σηµειωµένα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Θα ήµουν αµέσως µετά τον κ. Καρα-
θανασόπουλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τρίτος
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είναι ο κ. Καραθανασόπουλος, µετά είναι ο κ. Δανέλλης και πέµ-
πτη είναι η Χρυσή Αυγή. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Έχω ζητήσει κι εγώ τον λόγο,
κυρία Πρόεδρε, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ναι.
Μετά θα είναι η Δηµοκρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ,
έκτη και µετά κατά τη σειρά σας. Όλοι θα µιλήσετε. 

Ορίστε, κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο για δώδεκα
λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Αποκαλυπτική η συζήτηση όχι µόνο για την Κυβέρνηση, αλλά
και για τα άλλα κόµµατα. Δεν ξέραµε αν θα έπρεπε την επόµενη
φορά να ζητήσουµε την άδεια από το Ποτάµι για το αν θα πρέπει
να καταθέσουµε µια πρόταση νόµου. Τι εισαγγελικό ύφος ήταν
αυτό που είχε ο εισηγητής του Ποταµιού; Σε ποιον δίνει εξετά-
σεις; Στο σύστηµα; Ότι µπορεί να σηκώσει το αντιΚΚΕ µέτωπο
και ότι µπορεί να το πάει µέχρι τέλους; Ωραία αντίληψη για τη
δηµοκρατία έχετε! Η Αντιπολίτευση δεν µπορεί να καταθέσει
πρόταση νόµου και να απαιτήσει και να ψηφιστεί κιόλας; Μπρά-
βο, υποκλίνοµαι -πραγµατικά το λέω- στην αντίληψη περί δηµο-
κρατίας που έχει το Ποτάµι.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Θα σας απαντήσω µετά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Να απαντήσετε όσο θέ-

λετε, αλλά τέτοια αισχρή στάση και συµπεριφορά δεν την είχαµε
δει. Πραγµατικά το λέω, τέτοια αισχρή στάση και συµπεριφορά.
Φαίνεται ότι ο εισηγητής σας κάθε φορά που κοιτάζει το πρό-
σωπό του στον καθρέφτη νοµίζει ότι βλέπει και το ΚΚΕ. Τι είπε;
Δούναι και λαβείν του ΚΚΕ µε την Κυβέρνηση για τον εκλογικό
νόµο; Είστε καλά; Μήπως τα δικά σας ενδεχόµενα καµώµατα θέ-
λετε να πείτε ή και κάποιων άλλων κοµµάτων; 

Το ΚΚΕ είναι καθαρό για τον εκλογικό νόµο: Απλή ανόθευτη
αναλογική. Τι ψηφίζουµε; Ψηφίζουµε µόνο την κατάργηση του
µπόνους των 50 εδρών. Ούτε µπαίνουµε σε παζάρια για τα όρια,
για το ένα, για το άλλο. Τίποτα! Μας κάνει χάρη η Κυβέρνηση
που µας έφερε την πρόταση νόµου, για να ψηφίσουµε τον εκλο-
γικό νόµο; Αν είναι δυνατόν! Τι διεστραµµένη φαντασία πρέπει
να έχει για να πει κάποιος τέτοια πράγµατα όταν η ίδια πρόταση
νόµου έχει συζητηθεί και το 2013 επί συγκυβέρνησης Νέας Δη-
µοκρατίας – ΠΑΣΟΚ.

Δεν δίνει, όµως, µόνο το Ποτάµι εξετάσεις, δίνει και η Ένωση
Κεντρώων για ακόµη µία φορά. Μισή αλήθεια, δηλαδή ψέµατα.
Ή δεν ξέρετε να διαβάζετε ή πρέπει να πείτε ότι λέτε µόνο την
µισή πραγµατικότητα, που είναι το ψέµα. 

Λέµε µόνο για τους αγροτοκτηνοτρόφους και τους ψαράδες
στην πρόταση νόµου; Τους επαγγελµατίες δεν τους είδατε; Τους
βιοτέχνες δεν τους είδατε, τους αυτοαπασχολούµενους, τους
έµπορους; Δεν ξέρετε ότι περιλαµβάνει και αυτούς η πρόταση
νόµου; Τους συνταξιούχους και τους µισθωτούς δεν τους ξέ-
ρετε;

Ποιους δεν περιλαµβάνει; Τους βιοµήχανους και τους εφοπλι-
στές. Εκτός αν θέλετε να τους συµπεριλάβουµε και αυτούς στην
πρόταση νόµου, αν είστε υπερασπιστές αυτών που τους απο-
κλείουµε από την πρόταση νόµου. Γιατί µόνο αυτούς αποκλεί-
ουµε από την πρόταση νόµου. Συµπεριλαµβάνουµε τους άνερ-
γους, τους πάντες. Αυτούς θέλετε να συµπεριλάβουµε; Είσαστε,
δηλαδή, οι δικηγόροι των εφοπλιστών και των βιοµηχάνων;
Πέστε το, γιατί ακριβώς αυτών τα συµφέροντα υπερασπίζεστε.
Δεν λέτε κουβέντα για αυτούς, απολύτως τίποτα. Τι λέτε; Ποιους
στοχοποιείτε; Κάποια στρώµατα, τα οποία µπορεί να επωφελή-
θηκαν, να πήραν κάποια παραπάνω ψίχουλα και στοχοποιείτε µε-
γαλοσυνταξιούχους, δηµοσίους υπαλλήλους για να αφήσετε στο
απυρόβλητο τους βιοµήχανους και τους εφοπλιστές. 

Γιατί τι θέλετε να κάνετε; Θέλετε να τους κάνετε όλους φτω-
χούς για να έχουν οι κεφαλαιοκράτες τα προνόµιά τους.

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν...
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν σε διέκοψα και δεν

σου επιτρέπω να µε διακόπτεις!
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν σου επιτρέπω να µε

διακόπτεις!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σας πα-

ρακαλώ, κύριε Γεωργιάδη, κύριε Καραθανασόπουλε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Από αυτήν την άποψη,

λοιπόν, ρωτάµε τον ΣΥΡΙΖΑ: Αλήθεια, τι άλλαξε από το 2013;
Τότε την ψηφίσατε την πρόταση νόµου του ΚΚΕ. Άλλαξε µήπως
η πρόταση νόµου του ΚΚΕ; Όχι, η ίδια είναι. Δεν αλλάξαµε τί-
ποτα. Τι άλλαξε; Από Αντιπολίτευση γίνατε Κυβέρνηση. Τότε
ήταν ρεαλιστική η πρόταση νόµου του ΚΚΕ και σήµερα δεν είναι;
Σήµερα είναι στη σφαίρα της φαντασίας;

Εσείς αλλάξατε στάση. Βεβαίως, εµείς το ξέραµε και από το
2013 ότι ήταν υποκριτικά όλα αυτά τα οποία λέγατε και τις προ-
τάσεις νόµου που καταθέτατε. Γιατί ακριβώς ξέραµε πολύ καλά
ότι το µόνο που σας απασχολεί είναι να κερδίσετε από την λαϊκή
δυσαρέσκεια για να µπορέσετε µετά να σύρετε τον λαό σε ένα
νέο µνηµόνιο ως κυβέρνηση διαχειριζόµενη το αστικό σύστηµα
και τα συµφέροντα του κεφαλαίου. Πουλάγατε φύκια, δηλαδή,
για µεταξωτές κορδέλες.

Από αυτήν την άποψη και γενικά µε τις προτάσεις νόµου του
το ΚΚΕ και µε τη στάση του, προσπαθεί ακριβώς να υπερασπιστεί
τα συµφέροντα του συνόλου του λαού απέναντι στην αστική
τάξη και στα πιο πλούσια µεσαία στρώµατα που κέρδιζαν και την
περίοδο της ανάπτυξης και την περίοδο της κρίσης.

Εµείς, αυτό το οποίο λέµε είναι ότι σήµερα µία οικογένεια για
να µπορέσει να ζήσει µε αξιοπρέπεια, για να µπορέσει, δηλαδή,
να ικανοποιεί το σύνολο των αναγκών, να µπορεί να πάει διακο-
πές δεκαπέντε µέρες σε πεντάστερο ξενοδοχείο χρειάζεται
πραγµατικά 40.000 ευρώ για να µπορεί να τα φέρει βόλτα. Είναι
πολυτέλεια αυτό; Ποιοι το έχτισαν; Τόσα χρειάζεται για να µην
έχει πρόβληµα να της κόψουν το ρεύµα, για να µπορεί τα παιδιά
της να τα ντύνει, να µπορεί να έχει τα πάντα. 

Αυτό χρειάζεται σήµερα µια οικογένεια και όχι τα 500 ευρώ
που της δίνετε εσείς. Μάλιστα, λέτε ότι από 500 και πάνω είναι
προνοµιούχοι και πως µπορεί να ζήσει µία οικογένεια µε 500
ευρώ.

Αυτή είναι η διαφορά µας. Η διαφορά µας είναι ότι εµείς δεν
θέλουµε ο λαός να βολευτεί στη µιζέρια και στην εξαθλίωση. Δεν
θέλουµε να είναι πολυτέλεια το θέατρο, το σινεµά, οι συναυλίες,
οι διακοπές, η αναψυχή, τα ταξίδια στο εξωτερικό, το καλό βι-
βλίο. Τα δικαιούνται και πρέπει να τα έχουν. Για εσάς όλα αυτά
είναι πολυτέλεια. Δεν µπορεί να τα έχει ο λαός, οι άνεργοι, τα
λαϊκά νοικοκυριά και πρέπει να βολεύονται στα διάφορα ξερο-
κόµµατα. 

Είστε υποκριτές, ο ΣΥΡΙΖΑ, γιατί λέτε ότι 40.000 δεν είναι λαϊκή
οικογένεια. Θα το καταλάβαινα, αν το λέγατε αυτό από αριστερή
σκοπιά, αν κάνατε την κριτική και λέγατε: «Ας µειώσουµε κι ας
το πάµε στις 20.000 κι ας διαγράψουµε το 100% των οφειλών,
να γίνουµε πιο γενναιόδωροι». Τότε θα καταλάβαινα ότι µπορεί
να έχει µια βάση ο συλλογισµός σας. Εδώ, όµως, δεν λέτε καν
αυτό. Δεν τολµάτε να πείτε ούτε καν αυτό, για να µας κάνετε,
υποτίθεται, µία κριτική επί της ουσίας από τα αριστερά. 

Εµείς, λοιπόν, λέµε καθαρά ότι για την κατάσταση που βιώνουν
τα υπερχρεωµένα λαϊκά νοικοκυριά πρέπει να πληρώσουν οι
υπεύθυνοι. Αλήθεια, ποιος οδήγησε στην υπερχρέωση τα λαϊκά
νοικοκυριά από το 2000; Δεν ήταν οι ίδιες οι τράπεζες, που στο
όνοµα του να σπρώξουν τα υπερσυσσωρευµένα κεφάλαια και να
παρατείνουν την εκδήλωση της κρίσης, έδιναν αφειδώς δάνεια,
από διακοποδάνεια, εορτοδάνεια και ό,τι άλλο µπορεί να φαντα-
στεί κανένας και µε υψηλότατα επιτόκια; Γιατί το κάνατε; Έχασαν
ή κέρδισαν από αυτή τη διαδικασία οι τράπεζες; Κέρδισαν. Μόνο
τους τόκους που έπαιρναν όλα αυτά τα χρόνια τους φτάνει.
Έβγαλαν τα κεφάλαια πολλαπλάσια. Αυτό είναι το πρώτο. 

Δεύτερον, δεν ήταν οι κυβερνητικές πολιτικές που δεν µπο-
ρούσε ο λαός να ικανοποιήσει µία σειρά ανάγκες από τη στέ-
γαση, µέχρι οτιδήποτε άλλο και αναγκαζόταν να καταφύγει στον
τραπεζικό δανεισµό για να ικανοποιήσει αυτές τις ανάγκες, γιατί
δεν µπορούσε µε το µεροκάµατο και την εργασία να τα φέρει
βόλτα; 

Τρίτο στοιχείο. Ποιος µείωσε τους µισθούς και τις συντάξεις;
Τους µείωσαν οι κυβερνήσεις -κι εσείς το κάνετε και σήµερα και
η σηµερινή Κυβέρνηση µειώνει µισθούς και συντάξεις- και το µε-
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γάλο κεφάλαιο, το οποίο θέλει πολύ φθηνούς εργαζόµενους. 
Ποιος οδήγησε στην ανεργία εκατοντάδες χιλιάδες κόσµου; Η

καπιταλιστική κρίση και τα συµφέροντα των κεφαλαιοκρατών, οι
οποίοι µεταφέρουν αλλού τις επιχειρήσεις ή που κλείνουν τις επι-
χειρήσεις, βάζουν λουκέτο, όπως έκανε ο Μαρινόπουλος, µετα-
φέροντας τα κέρδη στο εξωτερικό και ζώντας αυτοί ζωή χαρι-
σάµενη.   

Ποιος φταίει για τα λουκέτα που έχουν οι επαγγελµατίες; Δεν
φταίει η ασύδοτη δράση του µεγάλου κεφαλαίου; Δεν φταίει η
απελευθέρωση της αγοράς, η µονοπώλησή της; Αυτά δεν συνε-
χίζετε κι εσείς µε την εργαλειοθήκη του ΟΟΣΑ; Δεν φταίει η
υπερφορολόγηση, από πλευράς των κυβερνήσεων, απέναντι σε
αυτές τις κατηγορίες; 

Ποιος οδηγεί στο ξεκλήρισµα τη φτωχοµεσαία αγροτιά και να
εγκαταλείπει τα χωράφια της; Δεν φταίει η Κοινή Αγροτική Πολι-
τική που υπερασπίζεστε; Δεν φταίνε τα συµφέροντα των µεγα-
λέµπορών και των βιοµηχάνων τροφίµων, που τα παίρνουν φθη-
νά, για ένα κοµµάτι ψωµί, τα αγροτικά εµπορεύµατα;

Αυτούς υπερασπίζεστε και σήµερα. Αυτοί, λοιπόν, φταίνε για
την κατάσταση που βιώνουν τα λαϊκά νοικοκυριά και εµείς λέµε
ότι αυτοί πρέπει να πληρώσουν. Βεβαίως, πρέπει να πληρώσουν
οι τράπεζες, για να µπορέσει να ανακουφιστεί ο λαός από την
υπερχρέωση. Γι’ αυτό καταθέτουµε τη συγκεκριµένη πρόταση
νόµου. 

Τουλάχιστον, κύριε Υπουργέ, ας παραδεχθούµε µία πραγµα-
τικότητα. Μιλήσατε για µία σχέση ανάµεσα σε τρεις, τις τράπε-
ζες, το κράτος και τους δανειολήπτες. Με την πολιτική σας,
αλήθεια, µε το χέρι στην καρδιά, ποιους ωφελήσατε; Τις τράπε-
ζες δεν στηρίζετε; 

Με τις ανακεφαλαιοποιήσεις τις οποίες κάνετε, και τις προ-
ηγούµενες και τη σηµερινή, και µε τους νόµους τους οποίους
φέρνετε, πλήρωσαν τίποτα οι τράπεζες; Όχι. Στηρίχθηκαν µε
χρήµατα του ελληνικού δηµοσίου, δηλαδή του φορολογούµενου,
των λαϊκών στρωµάτων που φορολογούνται. Γιατί κάποιοι δεν
φορολογούνται.

Πληρώνουν και οι δανειολήπτες, οι οποίοι εξακολουθούν να
είναι δέσµιοι του τραπεζικού δανεισµού και θα παραµείνουν δέ-
σµιοι. Επεκτείνεται αυτή την δέσµευση την οποία έχουν απέναντι
στις τράπεζες. Την παρατείνετε ακόµη περισσότερο.

Γι’ αυτό εµείς λέµε ότι µε τη σηµερινή σας πολιτική στηρίζετε
τις τράπεζες. Στο κάτω κάτω της γραφής, επί της δικής σας Κυ-
βέρνησης –όχι ότι οι προηγούµενες ήταν άµοιρες των ευθυνών-
ξεκίνησε το ξήλωµα του πουλόβερ για τους πλειστηριασµούς. 

Φτάσατε στο σηµείο να φέρνετε µία τροπολογία στις 2 το µε-
σηµέρι, για να ψηφιστεί στις 4, που δίνατε το δικαίωµα στα διά-
φορα funds να διαχειρίζονται τα κόκκινα δάνεια της πρώτης
στεγαστικής κατοικίας που προστατεύονται, αυτό το 25%. Ναι,
την φέρατε στις 2 το µεσηµέρι, όχι για να πωληθούν, αλλά για
να µπορούν να τα διαχειρίζονται και να παραχωρείται η διαχεί-
ρισή τους. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Δεν ισχύει. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό κάνατε και είναι
φανερό. Βγήκαµε µάλιστα και το καταγγείλαµε πολύ καθαρά και
σας είπαµε «αποσύρτε το ή δώστε µας τη δυνατότητα να φέ-
ρουµε ονοµαστική ψηφοφορία». Και δεν κάνατε ούτε το ένα ούτε
το άλλο. Μία τροπολογία, η οποία ήταν από την προηγούµενη
µέρα υπογεγραµµένη και δεν τη φέρατε µαζί µε τις άλλες. Το
«στήσατε», δηλαδή, το πράγµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου του
κυρίου Βουλευτή)

Απ’ αυτήν την άποψη, εµείς λέµε καθαρά -και ολοκληρώνω µε
αυτό- ότι το µόνο που κάνουν και η Κυβέρνηση και τα άλλα κόµ-
µατα που σας αντιπολιτεύονται είναι πώς θα γίνει διαχείριση της
φτώχειας, αφήνοντας στο απυρόβλητο το µεγάλο κεφάλαιο και
τα συµφέροντα τα οποία έχει. Ίσα ίσα, που µε την πολιτική σας
αυτά τα συµφέροντα εξυπηρετείτε και λέτε στον λαό να µάθει
να ζει µε τη µιζέρια και την εξαθλίωση. Γι’ αυτό προσπαθείτε να
δασκαλέψετε τον λαό, περιορίζοντας τις όποιες απαιτήσεις του
στα κάποια ξεροκόµµατα της υποτιθέµενης ανθρωπιστικής σας
πολιτικής. 

Όσο για το «Κασσάνδρες», καλά θα κάνετε να προσέχετε τι
λέτε. Ήµασταν Κασσάνδρες για τη Συνθήκη του Μάαστριχτ που
ψηφίσατε; Ήµασταν Κασσάνδρες, όταν λέγαµε ότι έρχεται η κα-
πιταλιστική κρίση; Ήµασταν Κασσάνδρες, όταν σας λέγαµε ότι
θα φέρετε το τρίτο µνηµόνιο; Ήµασταν Κασσάνδρες, όταν σας
λέγαµε ότι θα ξηλώσετε το ασφαλιστικό σύστηµα; Να τι επιβε-
βαιώνεται στην πράξη! 

Αυτό που λέµε, λοιπόν, είναι ότι τα επόµενα µέτρα θα είναι
ακριβώς η µεγαλύτερη απελευθέρωση της αγοράς εργασίας,
που την βρήκατε σε µεγάλο βαθµό απελευθερωµένη και τη δια-
τηρείτε, γιατί για τα voucher δεν µπορείτε να σφυρίζετε αδιάφο-
ροι. Τα έκαναν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και εσείς τα
συνεχίζετε και τα αξιοποιείτε και στο δηµόσιο. Τους ενοικιαζόµε-
νους εργαζόµενους τους έκαναν η Νέα Δηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ και εσείς τους επεκτείνετε και στο δηµόσιο τοµέα τώρα,
να µπορούν και οι δηµόσιοι οργανισµοί να έχουν ενοικιαζόµενους
εργαζόµενους. Αυτό κάνετε. 

Βρήκατε, λοιπόν, ένα ολοκληρωµένο θεσµικό πλαίσιο, το οποίο
καταργεί οποιοδήποτε συλλογικό δικαίωµα στην εργασία και
στην ασφάλεια και το επεκτείνετε ακόµη παραπέρα, µέχρι να κα-
ταλυθεί τελείως οτιδήποτε έχει εναποµείνει. Και αυτό θα το κά-
νετε µε τα επόµενα µέτρα τα οποία θα φέρετε στο πλαίσιο της
αξιολόγησης του φθινοπώρου, της δεύτερης αξιολόγησης, στην
απελευθέρωση της αγοράς εργασίας και στον συνδικαλιστικό
νόµο και στο δικαίωµα των οµαδικών απολύσεων και στον κατώ-
τερο µισθό. Εδώ είµαστε και θα το θυµηθείτε και θα είναι και
ντάλα µεσηµέρι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε, κύριε Καραθανασόπουλε. 

Τον λόγο έχει η κ. Φωτίου για πέντε λεπτά. 
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ. 
Ένα θέµα που συνεχώς επανέρχεται στη συζήτηση, εάν θέλετε

να κάνω µια γενικότερη κριτική, είναι αυτό που µοιάζει ότι υπάρ-
χει µια ενιαία αντιπολιτευτική πολιτική στο επίπεδο, κατ’ αρχάς,
της ηθικής. Προσπαθούν όλοι, λοιπόν, από το ΚΚΕ µέχρι τη Νέα
Δηµοκρατία, να πείσουν τον ελληνικό λαό ότι έχουν να κάνουν
µε µια κυβέρνηση απατεώνων και υποκριτών, χωρίς διαχωριστι-
κές γραµµές σ’ αυτό. Μου προξενεί εντύπωση. 

Δεύτερον, το άλλο πολύ ενδιαφέρον που συµβαίνει εδώ είναι
ότι χρησιµοποιούµε, ανεξαρτήτως πηγών, στατιστικά δεδοµένα,
υπερβάλλοντας όπως νοµίζουµε και όσο νοµίζουµε, για να ενι-
σχύσουµε τις απόψεις µας -από την µια άκρη µέχρι την άλλη- ότι
η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ µέσα σ’ αυτό τον ενάµιση χρόνο έχει φέρει
την πλήρη καταστροφή. Αυτό είναι το δεύτερο οµοιογενές, εάν
θέλετε, συµπέρασµα. Μου κάνει και αυτό κατάπληξη, πώς δη-
λαδή δεν υπάρχουν διαχωρισµοί, πώς δεν µπορεί κανείς να κα-
ταλάβει εδώ πώς συµποσούνται όλες οι παρατάξεις, ανεξαρ-
τήτως ιδεολογικού, πολιτικού κ.λπ. περιεχοµένου. 

Το τρίτο που σήµερα αναδεικνύεται είναι τελικά εάν υπάρχει
αυτό που ειπώθηκε, τα συµφέροντα του λαού έναντι της αστικής
τάξης, ή εάν η έννοια της αστικής τάξης καταργείται και ενσω-
µατώνεται στη λαϊκή οικογένεια, στα δικαιώµατα του λαού. Αυτό
πράγµατι είναι ενδιαφέρον. Αν έχει πολλές ανάγκες ο καθένας
µας σήµερα να πάει σε πεντάστερο που µας είπε ο κ. Καραθα-
νασόπουλος; Έχει. Αλλά εδώ πράγµατι στο τέλος θα καταργή-
σουµε και την πάλη των τάξεων. Διότι όσο συνεχίζουµε µε αυτήν
την επιχειρηµατολογία, πιστεύω ότι δεν είναι διακριτά τα όρια.

Εγώ θα µιλήσω πάντα γι’ αυτόν τον τοµέα, που πάλι όλη σύσ-
σωµη η Αίθουσα, αδιακρίτως ιδεολογικών διαφορών, χαρακτη-
ρίζει ότι αυτή η Κυβέρνηση δίνει ξεροκόµµατα στον λαό και
µάλιστα σχεδόν χειρότερα και από πριν, αν θέλετε, ακριβώς για
να τον κρατήσει οι µεν λένε στη φτώχεια, οι δε λένε «διότι αυτή
η Κυβέρνηση είναι ανίκανη». Εκείνοι ξέρουν το αστικό κράτος κα-
λύτερα, ξέρουν τι θα πει αλληλεγγύη κ.ο.κ. και προχωρούν.

Μου κάνει και σε αυτό το σηµείο εντύπωση ότι πάλι δεν υπάρ-
χουν διαχωριστικές γραµµές, ότι δεν µπορεί να δει κανείς δια-
φορές στο πώς υπάρχουν πολιτικές για τις ευάλωτες οµάδες,
έτσι ώστε να υπάρχει αξιοπρέπεια γι’ αυτές τις οµάδες, έτσι ώστε
να υπάρχει µακροπρόθεσµος σχεδιασµός για το τι θα γίνει. Έχω
αναφέρει πάρα πολλές φορές στην επιτροπή και γι’ αυτό το νο-
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µοσχέδιο, αλλά και συγκεκριµένα σε αυτήν την Αίθουσα, τι ακρι-
βώς σχεδιάζουµε: Έναν νέο νόµο-πλαίσιο που ξηλώσει όλο το
προνοιακό κράτος της δεξιάς, που θα ξηλώσει όλο το προνοιακό
κράτος, το οποίο έχει δοµηθεί από το 2014, αλλά κυρίως έχει
στηθεί µε τη Φρειδερίκη.

Είναι τυχαίο ότι άρχισαν οι επισκέψεις των επιτελικών της
Νέας Δηµοκρατίας σήµερα –έτσι εξαγγέλλονται- σε όλες τις
ΜΚΟ, σε όλα τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου που σήµερα
ακριβώς αφήνουν απλήρωτους τριάντα µήνες τους εργαζοµέ-
νους, ενώ έχουν αµύθητες περιουσίες, όπως το Γηροκοµείο Αθη-
νών κ.ο.κ.;

Όλοι είµαστε το ίδιο; Αυτό είναι που πρέπει να καταλάβει ο ελ-
ληνικός λαός; Και ποιον εξυπηρετεί στο τέλος αυτό άλλον από
τη Χρυσή Αυγή; Μπορεί να εξυπηρετεί κανέναν άλλον;

Σήµερα άνοιξε το κοινωνικό εισόδηµα αλληλεγγύης σε τριάντα
δήµους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Αναπληρώτριας Υπουργού)

Θέλω λίγο χρόνο ακόµα, κυρία Πρόεδρε.
Έχω κάνει κριτική για το πώς εφαρµόστηκε την περασµένη

φορά. Έχω κάνει κριτική και έχω πει ποια διαφορετικά µέτρα κά-
νουµε εµείς. Δεν θα σταθώ σήµερα σε αυτό, θα σταθώ στο εξής
πολύ απλό. Εµείς για πρώτη φορά, πρώτον, εκπαιδεύσαµε τους
ανθρώπους µε τα ΚΔΑ, δεύτερον, αλλάξαµε όλο το πληροφο-
ριακό σύστηµα και, τρίτον, ενηµερώσαµε πόρτα-πόρτα τους Έλ-
ληνες πολίτες για τα δικαιώµατά τους µε όλο το έντυπο υλικό
-πόρτα-πόρτα, για να ξέρει ο Έλληνας πολίτης πού να πάει και
τι να κάνει- και του δώσαµε και το µεγάλο δικαίωµα µέσα από
αυτή τη διαδικασία αµέσως να ξέρει αν είναι δικαιούχος ή όχι.

Από το πρωί που ανοίξαµε µέχρι τώρα διακόσιοι δικαιούχοι
έχουν κατοχυρωθεί. Δηλαδή, δεν χρειάζεται ούτε να ταλαιπωρεί-
ται ο άνθρωπος ούτε να περιµένει τα αποτελέσµατα µετά από
έναν-δύο µήνες ούτε τίποτα. Αλλά όταν θα διαπιστώνει ότι τους
τελευταίους έξι µήνες έχει µπει σε αυτό που λέµε ακραία φτώ-
χεια, θα µπορεί να υποβάλλει αίτηση και την ίδια ώρα -εφόσον
αυτά που υποβάλλει είναι ορθά- θεωρείται δικαιούχος. 

Αυτό δεν είναι τίποτα; Όλα είναι -δεν βαριέσαι- ένα ξεροκόµ-
µατο; Η αξιοπρέπεια των ανθρώπων δεν µετράει τελικά καθόλου;
Αυτό είναι η ανικανότητα, για να µιλήσω για τους «άξιους» της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ που δεν κατάφεραν να σχε-
διάσουν ένα ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα και που τα έκαναν
µαντάρα και που οι άνθρωποι το έµαθαν εκ των υστέρων, οι
δήµοι δεν ήταν εκπαιδευµένοι, κανείς και εµείς αναγκαστήκαµε
να το ξανασχεδιάσουµε από την αρχή µε άλλη αντίληψη και θε-
ωρία; 

Αυτά είναι που επαναλαµβάνουν τα µίντια της διαπλοκής,
πρωί, µεσηµέρι, βράδυ. Άκουσα συγκλονιστικά πράγµατα για τις
συντάξεις. Όλες οι πτέρυγες! Κόπηκαν οι µισθοί, άκουσα µόλις
τώρα και από το ΚΚΕ. Ποιοι µισθοί κόπηκαν; Δηλαδή, πόσο αν-
τέχετε –ας πούµε- όλοι να έχετε µια φωνή εδώ µέσα χωρίς δια-
φοροποιήσεις; Πρέπει να επικαλούµαστε µόνο το ιδεολογικό µας
υπόβαθρο για να αναδεικνύουµε τις διαφοροποιήσεις; Επί της
ουσίας ο λόγος είναι ίδιος. Το τέλος. Παρ’ όλη αυτή την ιστορία
που γίνεται καθηµερινά, µια καθηµερινή πλύση στον ελληνικό
λαό από τα µίντια, στο τέλος ο ελληνικός λαός θα καταλάβει
πολύ καλά και την προσπάθεια που γίνεται και τι αξιοποιούµε και
θα κρίνει όταν έρθει η ώρα του αυθεντικά, όπως µόνο αυτός
ξέρει να κρίνει.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε την κ. Φωτίου.
Θα σας παρακαλούσα να αρχίσουµε να σεβόµαστε τον χρόνο.
Κύριε Δανέλλη, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φαντάζοµαι συµφωνούµε όλοι

εδώ ότι το πώς λειτουργεί και το πώς οργανώνεται η δικαιοσύνη
σε µια ευνοµούµενη πολιτεία καταδεικνύει την ποιότητα της δη-
µοκρατίας αλλά και την αποτελεσµατικότητα της εκτελεστικής
εξουσίας. 

Υπόθεση «SIEMENS». Χύθηκε άφθονο µελάνι, κατηγορήθηκαν
στελέχη, λοιδορήθηκαν, δικαίως ή αδίκως, πολιτικοί και δηλητη-

ριάστηκε, ίσως ανεπανόρθωτα, ο δηµόσιος διάλογος υπό τον
αφορισµό του «όλοι το ίδιο είναι, όλοι τα παίρνουν». Και τώρα
που έφτασε η στιγµή της κρίσης, η υπόθεση «SIEMENS» αναβάλ-
λεται επ’ αόριστον. Είναι προφανές ότι υπάρχουν τραγικές ανε-
πάρκειες και παθογένειες στη λειτουργία της δικαιοσύνης. Το
ξέρουµε και το επαναλαµβάνουµε µονότονα όλοι. Όµως, δεν
µπορούµε να µετατρέψουµε τη δικαιοσύνη σε αποδιοποµπαίο
τράγο σε µια τόσο ευαίσθητη υπόθεση όπου η πολιτεία και το
πολιτικό προσωπικό της έχει επενδύσει τόσο µεγάλη υπεραξία,
πολιτική υπεραξία και ενώ θα έπρεπε να πρόκειται για ζήτηµα
τιµής του πολιτικού κόσµου και εποµένως, να έχει αντιµετωπιστεί
από όλες τις πλευρές όλα τα χρόνια αυτά που απασχολεί το δη-
µόσιο διάλογο µε την ανάλογη σοβαρότητα, παρ’ όλα αυτά, αφή-
σαµε τον χρόνο να φύγει, επιτρέποντας το µοιραίο της αναβολής
της δίκης να µας προλάβει. Φοβάµαι πως τα ίδια θα µας βρουν
και στην υπόθεση της δίκης της Χρυσής Αυγής. Καλοµελέτα κι
έρχεται. Ας το προλάβουµε. 

Όµως, πρέπει να αναρωτηθούµε γιατί τα θέµατα που µας δυ-
σκολεύουν συλλογικά ως κοινωνία και ως πολιτικό σύστηµα τε-
λικώς συνήθως παραπέµπονται στις καλένδες. Δεν επιθυµούµε
στ’ αλήθεια ως πολιτικό σύστηµα να τα θεραπεύσουµε όλα αυτά;
Μας αρκούν τα εκ των υστέρων κροκοδείλια δάκρυα της εκά-
στοτε εκτελεστικής εξουσίας που κανέναν τελικά δεν πείθουν;
Αυτές είναι παθογένειες που µας χαρακτηρίζουν διαχρονικά και
εν πολλοίς µας οδήγησαν στη γενικότερη -και όχι µόνο στην οι-
κονοµική- χρεοκοπία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΚΚΕ διακρίνεται διαχρονικά
για τη σταθερότητα των απόψεων και των ιδεών του, για τη στα-
θερότητα των αναφορών και των δράσεών του και είναι άξιο σε-
βασµού για αυτό. Με την πρόταση νόµου που συζητάµε σήµερα
το ΚΚΕ φιλοδοξεί να βοηθήσει τη λαϊκή οικογένεια, προτείνοντας
έναν πολύ συγκεκριµένο τρόπο λειτουργίας του τραπεζικού συ-
στήµατος, του πολύπαθου ελληνικού τραπεζικού συστήµατος,
συνεπές µε τις πάγιες απόψεις του. Οι υπόλοιποι, συµπεριλαµ-
βανοµένου και του ΣΥΡΙΖΑ, σε αντίθεση µε ό,τι έλεγε, βεβαίως,
δυο χρόνια πριν γι’ αυτά τα ζητήµατα, αναγνωρίζοντας το ουτο-
πικό των προτάσεων για τη σηµερινή πραγµατικότητα και το ανε-
φάρµοστό τους βεβαίως, παραπέµπουν την πρόταση νόµου σε
ένα απροσδιόριστο µέλλον. 

Προφανώς και είναι δικαίωµα του ΚΚΕ, όπως και όλων των
υπολοίπων κοµµάτων της Αντιπολίτευσης -και ίσως και υποχρέ-
ωση- να προτείνουν σχέδια νόµου. Το Ποτάµι κάθε άλλο παρά
αµφισβητεί αυτό το δικαίωµα και αυτή την υποχρέωση.

Απλά, επειδή η διαδικασία, όπως εξελίσσεται, όπως έχει υιο-
θετηθεί να εξελίσσεται, φαίνεται να είναι προσχηµατική, γιατί δεν
οδηγείται σε καµµία ουσιαστική ολοκλήρωση, ίσως θα πρέπει για
την προάσπιση του κύρους του θεσµού της κοινοβουλευτικής
διαδικασίας να ξαναδούµε τις προτάσεις νόµου των κοµµάτων
της Αντιπολίτευσης. 

Επιστρέφοντας στο σήµερα και στο τώρα, στον πραγµατικό
κόσµο, ας αναλογιστούµε την κρισιµότητα των στιγµών για το
ευρύτερο ευρωπαϊκό τραπεζικό σύστηµα, αναπόσπαστο κοµµάτι
του οποίου βεβαίως είναι και το ελληνικό. 

Το ευρωπαϊκό τραπεζικό οικοδόµηµα βρίσκεται σε φάση οδύ-
νης, παρατεταµένης οδύνης, σε µια περίοδο αυξηµένων σεισµι-
κών δονήσεων, όπου πίσω από κάθε χτύπηµα καιροφυλακτεί
ένας πιθανός «Αρµαγεδδών» για το σύνολο της πραγµατικής οι-
κονοµίας. 

Υπάρχουν καθυστερήσεις στην ουσιαστική ευρωπαϊκή τραπε-
ζική ένωση. Χρειάζεται ένα συνολικό ευρωπαϊκό σχέδιο αντιµε-
τώπισης των κόκκινων δανείων, µε τη δηµιουργία ενός Ευρω-
παϊκού Ταµείου Εγγύησης Καταθέσεων, έτσι όπως προβλέπεται
εξάλλου στον αρχικό σχεδιασµό της ευρωπαϊκής τραπεζικής
ένωσης. Αυτά αν δεν πραγµατοποιηθούν σύντοµα, πιθανόν να
αποτελέσουν έναν νέο πυροκροτητή µιας πιθανώς πολύ µεγαλύ-
τερης κρίσης από αυτή που ζήσαµε µέχρι σήµερα.

Είναι ήδη γνωστό το µέγεθος του προβλήµατος των ιταλικών
τραπεζών, καθώς επίσης και τα όσα ψιθυρίζονται για τις πορτο-
γαλικές τράπεζες. Τα κόκκινα δάνεια των ιταλικών τραπεζών
ανέρχονται στο δυσθεώρητο ποσό των 360 δισεκατοµµυρίων
ευρώ. 
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Τα ανοίγµατα των κεντρικών τραπεζών του Ευρωπαϊκού
Βορρά προς τον Νότο αυξάνονται. Τα ανοίγµατα της Deutsche
Bank σε παράγωγα ανεβαίνουν σε ένα δυσθεώρητο επίπεδο, που
κανείς δεν µπορεί να προβλέψει πώς µπορούν να αντιµετωπι-
στούν. 

Η ανάγκη ριζικής αλλαγής του ευρωπαϊκού τραπεζικού παρα-
δείγµατος είναι πλέον εµφανής. Οι τράπεζες στην Ευρώπη πρέ-
πει να χωριστούν ως προς τις λειτουργίες τους και αυτό ίσως να
σηµαίνει πως οι τράπεζες δεν θα πρέπει να ασχολούνται µε
πάσης φύσεως οικονοµική δραστηριότητα. 

Πρέπει να εξευρεθεί επειγόντως µια λύση που θα ενισχύει την
ασφάλεια των καταθέσεων των πολιτών και των ίδιων των χρη-
µατοπιστωτικών ιδρυµάτων, αλλά και των θέσεων εργασίας που
αυτά δηµιουργούν, ώστε να µην φτάνουµε συνεχώς σε µια επα-
πειλουµένη νέα µη αντιµετωπίσιµη, µάλιστα, κρίση. 

Γιατί τίθεται πάλι το ερώτηµα του ποιος θα πληρώσει αυτή την
κρίση. Πάλι ο Ευρωπαίος φορολογούµενος πολίτης; Δεν φτά-
νουν τα ως τώρα άνω των 3 τρισεκατοµµυρίων ευρώ που του κό-
στισαν οι περιπέτειες του τραπεζικού συστήµατος µέχρι σήµερα
από την έναρξη της κρίσης; Πάλι θα πληρώσει ο Έλληνας πολί-
της, που έχει ανακεφαλαιοποιήσει τρεις φορές τα εγχώρια χρη-
µατοπιστωτικά ιδρύµατα, έστω και εν µέρει; 

Επειδή πολύς λόγος γίνεται για τον αφελληνισµό των τραπε-
ζών, θα ήθελα να προσθέσω πως, δυστυχώς, µάλλον είναι πολύ
αργά πια για δάκρυα. Πρόκειται για µια εξέλιξη που έχει συµβεί
εδώ και πολύ καιρό, αν θέλουµε να µην κοροϊδευόµαστε. 

Το 2013 το ελληνικό δηµόσιο δανείστηκε περίπου 25 εκατοµ-
µύρια ευρώ για την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών. Οι ιδιο-
κτήτες έχασαν τότε τις τράπεζες, αλλά και τα κεφάλαια που
επένδυσαν. Οι τράπεζες πέρασαν στον έλεγχο του δηµοσίου σε
ποσοστό µέχρι και 94%. 

Υπό κανονικές συνθήκες, το δηµόσιο, όποτε έκρινε εύλογο, θα
έπρεπε να έχει πωλήσει τις µετοχές, προκειµένου να έχει κέρδος.
Αν το σενάριο αυτό εξελισσόταν οµαλά µέχρι το 2013, µετά το
2013 το ελληνικό δηµόσιο εύλογα θα µπορούσε να προσδοκά
πωλήσεις των µετοχών αυτών έναντι σχετικά υψηλού τιµήµατος. 

Στα µέσα του 2014 η χρηµατιστηριακή αξία των µετοχών που
απέκτησε το δηµόσιο ανερχόταν στα 18,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Στα τέλη του 2015 και µετά τους γνωστούς τραγικούς χειρισµούς
της Κυβέρνησης η τιµή των ελληνικών τραπεζών έφτασε να απο-
τιµάται σε µόλις 800 εκατοµµύρια ευρώ. 

Ήταν η περίοδος που είχε ακουστεί το γνωστό ανέκδοτο, ότι
µε ένα επίδοµα ΟΑΕΔ µπορούσε κάποιος να γίνει µεγαλοµέτοχος
σε ελληνική τράπεζα -πικρόχολο ανέκδοτο. Τελικά, οι ελληνικές
τράπεζες αγοράστηκαν, όπως ήταν επόµενο, από ξένα funds. 

Αυτός ήταν ο πραγµατικός αφελληνισµός των τραπεζών και
συντελέστηκε εκείνη την όχι και τόσο µακρινή περίοδο µε –φο-
βάµαι- τη µέγιστη ευθύνη της σηµερινής Κυβέρνησης. Τότε συ-
νέβη και όχι τώρα, που βρισκόµαστε εν µέσω της άγονης διαµά-
χης για τα διοικητικά συµβούλια, τη σύνθεσή τους και τη στελέ-
χωση του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας από Έλλη-
νες ή ξένους µάνατζερ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και σε αυτό το µείζονος σηµα-
σίας για την πραγµατική ελληνική οικονοµία, το αύριο, την ανά-
καµψη, τη σταθεροποίηση, τη δυνατότητα του να ξαναβρούµε
την αυτοπεποίθησή µας, στηρίζοντας αυτό που µας λείπει, δηµι-
ουργώντας τις προϋποθέσεις για µια ουσιαστική παραγωγικό-
τητα, για µια ουσιαστική παραγωγή εθνικού πλούτου, που θα
φέρει και στέρεες θέσεις εργασίας, που είναι το µείζον κοινωνικό
πρόβληµα, για όλα αυτά, δυστυχώς, µιλάµε εν παραλλήλω και
σε ζητήµατα τα οποία δεν νοµίζω ότι θα µας φέρουν στο ποθητό
αποτέλεσµα. Ως συνήθως, καταπίνουµε την κάµηλο και διυλί-
ζουµε τον κώνωπα και σε αυτό το θέµα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε και για τον χρόνο. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κασιδιάρης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Χρυσής Αυγής, για δώδεκα λεπτά. 

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Κατ’ αρχάς, θα καταγγείλω ότι ο Λαϊκός
Σύνδεσµος - Χρυσή Αυγή και η Κοινοβουλευτική του Οµάδα

έχουµε καταθέσει σειρά προτάσεων νόµου για µείζονα εθνικά και
κοινωνικά ζητήµατα, όπως είναι η ανακήρυξη της Ελληνικής Απο-
κλειστικής Οικονοµικής Ζώνης, η κατάργηση της χρηµατοδότη-
σης προς τα κόµµατα, η πάταξη της λαθροµετανάστευσης, που
αποτελεί πληγή αυτή τη στιγµή για το σώµα της Ελλάδος. Καµµία
από αυτές τις προτάσεις νόµου δεν έχουν έρθει για συζήτηση ή
ψήφιση στην Ολοµέλεια. Αυτή ήταν µια πάγια αρχή της παλαιάς
συγκυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ, που συνεχίζει ακρι-
βώς την ίδια τακτική και η νυν συγκυβέρνηση του µνηµονίου ΣΥ-
ΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ. 

Θα έρθω σε ένα ζήτηµα επικαιρότητας αρχικά. Το πανελλήνιο
αυτή τη στιγµή βοά για τα αίσχη, εις ό,τι αφορά την περιβόητη
υπόθεση, το περιβόητο σκάνδαλο της «SIEMENS». 

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει στραφεί κατά του Προϊσταµένου της Εισαγγε-
λίας Εφετών, ενός διεφθαρµένου εισαγγελέα, του περιβόητου
εισαγγελέα Ντογιάκου, γνωστός ως «ψηλός Παναθηναϊκάκιας».
Να µη µιλάει ο ΣΥΡΙΖΑ για την υπόθεση Ντογιάκου, γιατί τα ξέ-
ρατε όλα από το Απρίλιο του 2014, όταν από αυτά εδώ τα έδρανα
είχα καταγγείλει τον συγκεκριµένο επίορκο παράγοντα για πολύ
συγκεκριµένες εγκληµατικές πράξεις. Μάλιστα, είχα καταθέσει
στοιχεία και ντοκουµέντα, τα οποία είναι πασίγνωστα και βρί-
σκονται στη διάθεση της Βουλής. Και δεν έχει γίνει απολύτως τί-
ποτα. 

Μη µιλάει, λοιπόν, ο ΣΥΡΙΖΑ, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ ανέχεται και υπο-
στηρίζει αυτήν την εγκληµατική οµάδα, η οποία συνεχίζει να δρα
µέσα στο εφετείο και µέσα στον Άρειο Πάγο. Διότι το συγκεκρι-
µένο πρόσωπο, µαζί µε την εγκληµατική οργάνωση την οποία
έχει δηµιουργήσει, είναι πίσω από τη σκευωρία κατά της Χρυσής
Αυγής, πίσω από το σκάνδαλο Βγενόπουλου, πίσω και από την
υπόθεση «SIEMENS» πλέον. Είναι πολύ βολικό για τον ΣΥΡΙΖΑ
να υπάρχει ο Ντογιάκος, ούτως ώστε να εκτελεί ο ΣΥΡΙΖΑ τις εν-
τολές της Μέρκελ και να λέει ότι για όλα φταίει ένα παλιό κύ-
κλωµα του Σαµαρά. 

Ο Σαµαράς, όµως, έχει «πεθάνει». Είναι ένα πολιτικό πτώµα
πλέον και δεν υφίσταται στην πολιτική ζωή της χώρας. Σας βο-
λεύει να λειτουργεί ακόµα αυτό το κύκλωµα, για να κάνει αυτήν
τη βρώµικη δουλειά. Διότι είναι γνωστό ότι έχει δοθεί εντολή από
τη Μέρκελ να θαφτεί το σκάνδαλο της «SIEMENS». Και δεν είναι
απευθείας εντολή της Μέρκελ. Είναι οι Γερµανοί βιοµήχανοι,
αυτοί οι οποίοι ελέγχουν τη Μέρκελ και τον Σόιµπλε και µέσω
αυτών διαβιβάζουν τις εντολές στην Κυβέρνηση της Ελλάδος.

Σας έχει βολέψει το ότι παραγράφεται το σκάνδαλο της
«SIEMENS». Σε λίγο καιρό θα βλέπουµε τον Καραβέλα και τον
Χριστοφοράκο να κάνουν µπάνια στη Μύκονο µε την ανοχή αυτή,
την οποία επιδεικνύει η Κυβέρνηση σας σε αυτό το παραδικα-
στικό κύκλωµα. 

Απαιτείται µια εθνική κυβέρνηση στην Ελλάδα, µια κυβέρνηση
της Χρυσής Αυγής, για να χτυπηθούν αυτά τα κυκλώµατα, για να
πάνε στη φυλακή όλοι οι υπεύθυνοι για τη διασπάθιση και την
κλοπή του δηµοσίου χρήµατος. 

Όπως θυµάστε, πριν από λίγες εβδοµάδες, είχαν έρθει εδώ
στη Βουλή Γερµανοί Βουλευτές, να τους µιλήσουµε για τα προ-
βλήµατα της Ελλάδος. Μόνο η Χρυσή Αυγή τους είπε ότι το κρά-
τος τους είναι ένας διαφθορέας, ότι εξάγουν διαφθορά, ότι
αρνούνται να στείλουν στην Ελλάδα για να δικαστεί τον νούµερο
ένα παράγοντα του σκανδάλου «SIEMENS», τον Χριστοφοράκο.
Τίποτα δεν είπαν οι εκπρόσωποι του ΣΥΡΙΖΑ. Τίποτα δεν είπαν οι
εκπρόσωποι όλων αυτών που κάποτε παρίσταναν τους αντι-Γερ-
µανούς και σήµερα µετατραπεί σε τσιράκια της γερµανικής οι-
κονοµικής ολιγαρχίας. 

Να έρθω και στο ζήτηµα του εκλογικού νόµου, ένα άλλο µείζον
ζήτηµα της επικαιρότητας. Έχει µεγάλο ταλέντο ο Πρωθυπουρ-
γός σας να πετάει την µπάλα στην εξέδρα. Όταν η χώρα ξεπου-
λιέται, όταν η χώρα προδίδεται, όταν αλλοδαποί εγκληµατίες
µέσα στην Οµόνοια δολοφονούν πολίτες µε δέκα σφαίρες και
δεν συλλαµβάνονται, είναι πολύ βολικό να συζητούν όλοι για τον
εκλογικό νόµο. 

Κι εµφανίζεται η εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, η Φώφη Γεννηµατά,
και λέει ότι η Χρυσή Αυγή τείνει να καταστεί ρυθµιστής στα πο-
λιτικά πράγµατα της Ελλάδος. Για πρώτη φορά θα συµφωνήσω
µε την εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ. Ασφαλώς και η Χρυσή Αυγή είναι
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ο ρυθµιστής στα πολιτικά δρώµενα της χώρας. 
Και βέβαια, αν δεν είχε γίνει αυτή η άθλια δίωξη σε βάρος µας

και αν δεν είχαµε πάει όλοι φυλακή µε όλες αυτές τις παρανο-
µίες, που από κοινού συνωµοτήσατε και διαπράξατε όλα τα κόµ-
µατα του τόξου αυτού που εµείς ονοµάζουµε αντισυνταγµατικό,
ασφαλώς και σήµερα µπορεί να ήµασταν και κυβέρνηση. Παρα-
µένουµε, όµως, ρυθµιστές στα πολιτικά πράγµατα της Ελλάδος. 

Διάβασα µάλιστα στο ίντερνετ σε ό,τι αφορά τον εκλογικό
νόµο, ότι τώρα πάτε να µειώσετε και το ποσοστό του 3% για την
είσοδο στη Βουλή. Ενηµερώνουµε, λοιπόν, την Κυβέρνηση ότι
όχι µόνο είναι αντισυνταγµατική η µείωση του 3%, είναι και αντε-
θνική, γιατί το συγκεκριµένο ποσοστό θεσπίστηκε, ούτως ώστε
να µην µπορούν να λειτουργήσουν στην Ελλάδα κυκλώµατα και
πράκτορες ξένης δύναµης, µην µπορούν πράκτορες της ΜΙΤ να
στήσουν ανθελληνικό κόµµα το οποίο θα µπει µέσα στη Βουλή
των Ελλήνων. Είναι, λοιπόν, όχι µόνο αντισυνταγµατική µία τέτοια
προοπτική, αλλά και ξεκάθαρα αντεθνική. 

Και προειδοποιούµε προς κάθε κατεύθυνση: Όσοι πάνε για µι-
κροκοµµατικές σκοπιµότητες να δηµιουργήσουν τέτοια ζητή-
µατα που αφορούν εθνικά θέµατα, ευθύνονται για εθνική
προδοσία. Το 3% είναι αδιαπραγµάτευτο. Και µπορεί ο Καµµένος
να θέλει τη µείωση αυτού του ποσοστού και ο Θεοδωράκης το
ίδιο, γιατί δεν πρόκειται να ξαναδούν τη Βουλή ούτε µε το κυάλι,
όµως, επαναλαµβάνω ότι το 3% αφορά το ζήτηµα της Θράκης,
το ζήτηµα της τουρκικής προπαγάνδας και τις δράσεις πρακτό-
ρων µέσα στο έδαφος της Ελλάδας και είναι ένα ζήτηµα αδια-
πραγµάτευτο και η Χρυσή Αυγή θα δώσει αγώνα, για να πάψει
ακόµη κι αυτή η συζήτηση περί της µείωσης του ποσοστού αυ-
τού.

Όταν ο Υπουργός Εθνικής Αµύνης πλέον αποδέχεται τις αντε-
θνικές προτάσεις και τη γραµµή του ΣΥΡΙΖΑ για δηµιουργία συν-
δικαλιστικών φορέων µέσα στον στρατό, ότι φτάσαµε στο σηµείο
ένας αυτοπροσδιοριζόµενος πατριώτης Υπουργός Άµυνας να εγ-
κρίνει τη δηµιουργία συνδικαλιστικών φορέων µέσα στον στρατό,
καταλαβαίνουµε πόσο προδίδεται αυτή η χώρα, σε τι έσχατο ση-
µείο διαφθοράς, διαπλοκής και προδοσίας έχει φτάσει αυτή η
χώρα. 

Συζητάτε µήνες τώρα ότι θα πατάξετε τη διαπλοκή και σήµερα
πάλι ο Τσίπρας είναι καλεσµένος «πρώτο τραπέζι πίστα» στο κα-
νάλι του Αλαφούζου. Μέχρι χθες ο «ΣΚΑΪ» θα έκλεινε. Τώρα λέει
ο Τσίπρας ότι είναι καλεσµένος του Παπαχελά. Ξέρετε τι εστί Πα-
παχελάς, his master voice, η φωνή των Ηνωµένων Πολιτειών. 

Και όλως τυχαίως, όταν φτάσαµε στο σηµείο να µιλάµε για το
κλείσιµο ενός τηλεοπτικού σταθµού που έχει παράνοµη άδεια,
την επόµενη µέρα να είναι «πρώτη τραπέζι πίστα» στην πιο δια-
πλεκόµενη µε ξένα συµφέροντα εκποµπή και δηµοσιογράφο του
συγκεκριµένου σταθµού, να είναι καλεσµένος ο Πρωθυπουργός
σας. 

Η χώρα αυτή τη στιγµή ξεπουλιέται. Αυτό είναι ο µείζον ζή-
τηµα. Οι Έλληνες πένονται, οι Έλληνες δολοφονούνται µέσα στο
κέντρο των Αθηνών και η Κυβέρνησή σας δεν είναι απλά ανύπαρ-
κτη, αλλά τα έχει δώσει όλα σε ξένες δυνάµεις. Η Χρυσή Αυγή
θα αντισταθεί, ούτως ώστε να λάβει τέλος το ξεπούληµα της
χώρας. Είµαστε οι ρυθµιστές της πολιτικής ζωής της Ελλάδος,
είτε αυτό σας αρέσει είτε όχι.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε τον κ. Κασιδιάρη.

Τώρα τον λόγο έχει ο κ. Αρβανιτίδης από τη Δηµοκρατική Συµ-
παράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, για δώδεκα λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρία Υπουργέ,
όπως δεν θέλετε να σας κατηγορούν ότι για όλα φταίτε εσείς,
έτσι κι εσείς πρέπει να εγκαταλείψετε την άποψη ότι για όλα
φταίνε οι προηγούµενοι και φταίει η Ευρώπη. 

Πληρώσαµε ακριβά τον λογαριασµό για τις αυταπάτες και την
εκπαίδευσή σας. Είναι λογικό να υπερασπίζεστε την προσπάθειά
σας, µόνο που και άλλοι προσπάθησαν έστω και µε λάθος τρόπο,
όπως εσείς πιστεύετε. Σας κρίνουµε, όµως, γιατί διακόψατε την
προσπάθεια της χώρας για δεκαπέντε µήνες. Είχατε αυταπάτες,
όπως λέτε, και αφήσατε να χαθούν τα αποτελέσµατα και οι κόποι

του ελληνικού λαού. Αφήσατε την πέτρα να κυλήσει πάλι πίσω
από την κορυφή και καλείτε τον ελληνικό λαό, ως άλλο Σίσυφο,
να την ανεβάσει πάλι πάνω, µόνο που τώρα πια τρέµουν τα πόδια
του και του φαντάζει ακατόρθωτο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα χρόνια της κρίσης ένα από
τα µεγαλύτερα ζητήµατα που απασχόλησε και συνεχίζει να απα-
σχολεί το πολιτικό σύστηµα και τους πολίτες είναι το τι πραγµα-
τικά φταίει για τη σηµερινή κατάσταση της χώρας: το έλλειµµα
ή το χρέος;

Θυµάµαι τη σηµερινή Κυβέρνηση, όταν έσκιζε τα µνηµόνια, µε
το ένα χέρι να διακηρύσσει τη διαγραφή του χρέους ως το θαυ-
µατουργό φάρµακο για πάσα νόσο και την ίδια στιγµή, µε το
άλλο χέρι, να κλείνει το µάτι στην ελληνική κοινωνία, υποσχόµενη
πράγµατα, το πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης, τα οποία ήταν αδύ-
νατον να κάνει χωρίς να δηµιουργήσει νέα ελλείµµατα. Μάλιστα,
ο ΣΥΡΙΖΑ τότε, θέλοντας να αποφύγει τη συζήτηση επί της ου-
σίας, απαντούσε µε κάτι σαν χρησµό, ο οποίος έλεγε: «Τα λογι-
στικά πλεονάσµατα δηµιουργούν κοινωνικά ελλείµµατα».

Έτσι, τα προβλήµατα κρύφτηκαν µέχρι να τα φέρει ξανά µπρο-
στά µας η ίδια η πραγµατικότητα. Σ’ αυτήν τη λογική κινείται και
η πρόταση νόµου του ΚΚΕ, στην οποία τα µέτρα για την ανακού-
φιση της λαϊκής οικογένειας αφορούν µόνο διαγραφή χρεών και
διευκολύνσεις αποπληρωµής.

Πρέπει, επιτέλους, να µιλήσουµε καθαρά στους πολίτες. Αυτό
που προτείνετε είναι επιµέρους µέτρα. Ανακουφίζουν, βέβαια,
και αυτό είναι πολύ σηµαντικό, αλλά δεν λύνουν από µόνα τους
το πρόβληµα. Ακόµη κι αν µπορούσαµε να προχωρήσουµε σε
διαγραφή χρεών, αυτά αργά ή γρήγορα θα δηµιουργούνταν
ξανά, αφού το διαθέσιµο εισόδηµα δεν φτάνει να καλύπτει τις
ανάγκες των οικογενειών.

Κατά συνέπεια, το βασικό θέµα για συζήτηση είναι πώς θα δη-
µιουργήσουµε πραγµατικό πλούτο, πλούτο χωρίς ελλείµµατα,
πώς θα αυξήσουµε το ΑΕΠ της χώρας, πώς θα δηµιουργήσουµε
θέσεις εργασίας σταθερές και καλά αµειβόµενες, πώς θα αυξή-
σουµε εν τέλει το εισόδηµα της ελληνικής οικογένειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να παραγάγουµε πραγ-
µατικό πλούτο και να τον κάνουµε µε όρους και προϋποθέσεις
που το κάνει το σύνολο του δυτικού κόσµου. Εάν δεν το κάνουµε
αυτό, η συζήτηση για το πώς θα µοιράσουµε τον πλούτο δεν θα
γίνει ποτέ. Το µόνο που θα µοιράζουµε µέχρι τότε είναι ό,τι πε-
ρισσεύει από τα δανεικά.

Για να παραγάγουµε πλούτο πρέπει πρώτα να τελειώνοµε µε
τους µύθους, πρέπει να τελειώνουµε µε τους ψεύτικους διαχω-
ρισµούς, όπως το κακό δηµόσιο που κάθεται από τη µια πλευρά
και η καλή αγορά που τα λύνει όλα από την άλλη. Κανείς δεν µπο-
ρεί µόνος τους. Χρειαζόµαστε έναν αποτελεσµατικό δηµόσιο
τοµέα, που θα δουλεύει για να στηρίξει τον πολίτη και την ιδιω-
τική πρωτοβουλία, ώστε αυτή µε τη σειρά της να δηµιουργήσει
θέσεις εργασίας, εισόδηµα για τους πολίτες, έσοδα για το κρά-
τος.

Πρέπει, επίσης, να σταµατήσουµε την ισοπέδωση. Δεν είµαστε
ούτε θα γίνουµε όλοι ίδιοι. Διάβαζα τις προάλλες µια εξαιρετική
έρευνα, η οποία µιλούσε για 16 δισεκατοµµύρια ετήσια φοροδια-
φυγή στην Ελλάδα, σχεδόν δυο φορές πάνω, δηλαδή, από τα
µέτρα που έχετε πάρει ήδη µε το τρίτο µνηµόνιο, το δικό σας
µνηµόνιο. Το ενδιαφέρον µε την έρευνα αυτή είναι ότι δεν πετάει
απλώς ένα νούµερο έτσι στην τύχη, αλλά πάει ένα βήµα παρα-
πέρα και βλέπει ποιοι κλάδοι φοροδιαφεύγουν και τι µερίδιο φο-
ροδιαφυγής αντιστοιχεί στον καθένα. 

Αν, λοιπόν, η Κυβέρνηση δεν χρησιµοποιήσει τέτοια αναλυτικά
εργαλεία, ώστε να ξέρει από πού πόσους φόρους µπορεί να ει-
σπράξει, τότε θα πληρώνουν µονίµως οι ίδιοι και οι ίδιοι, που, δυ-
στυχώς, πια δεν έχουν να πληρώσουν. Θα κυνηγάµε τον περι-
πτερά που δεν έκοψε απόδειξη, θα συνεχίσουµε να µιλάµε µε γε-
νικότητες ότι όλοι οι επιχειρηµατίες είναι κακοί και κλέβουν το
κράτος.

Το αναζητούµενο µοντέλο ανάπτυξης έχει γίνει πια το τοτέµ
της πολιτικής αντιπαράθεσης. Όσο προσπαθούµε να συντηρή-
σουµε µια οικονοµία, η οποία στηρίζεται σχεδόν αποκλειστικά
στην κατανάλωση και ελάχιστα στην παραγωγή, δεν πρόκειται
να πάµε πουθενά. Αυτές είναι καθαρές κουβέντες.
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Αυτήν τη στιγµή οι εργαζόµενοι στη χώρα απασχολούνται κατά
73% στον τριτογενή τοµέα και µόλις το 27% απασχολείται στον
πρωτογενή και δευτερογενή τοµέα της παραγωγής, της µετα-
ποίησης, των κατασκευών, της βιοµηχανίας. Αυτό δεν µπορεί να
συνεχιστεί. Πρέπει να δώσουµε κατεύθυνση και κίνητρο για νέες
επενδύσεις. Για να γίνει, όµως, αυτό, υπάρχουν ορισµένα βασικά
προαπαιτούµενα.

Πρώτον, πρέπει να κάνουµε ανάλυση του ΑΕΠ σήµερα, να
δούµε σε ποιους κλάδους πάµε καλά, ποιους και πόσο πρέπει να
ενισχύσουµε, σε ποιους έχουµε συγκριτικό πλεονέκτηµα, να µι-
λήσουµε συγκεκριµένα και όχι στη λογική «πάρτε όλοι από λίγο».

Δεύτερον, πρέπει, εκτός από οριζόντιες επενδυτικές πολιτικές,
να εκπονήσουµε τοπικά σχέδια ανά κλάδο, ακόµη και ανά προϊόν,
να δηµιουργήσουµε τοπικές συνέργειες, να αξιοποιήσουµε µε
τον καλύτερο δυνατό τρόπο τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα κάθε
τόπου, να στηριχθούµε στους µικροµεσαίους, οι οποίοι αποτε-
λούν διαχρονικά τον κορµό της ελληνικής επιχειρηµατικότητας.

Τρίτον, πρέπει να δηµιουργήσουµε ένα αξιόπιστο πλαίσιο δεύ-
τερης ευκαιρίας για τους έντιµους επιχειρηµατίες, που χτυπήθη-
καν από την οικονοµική κρίση. Αν αυτοί δεν δώσουν το στίγµα
της επανεκκίνησης, κανείς δεν πρόκειται ξανά να τολµήσει να
επιχειρήσει σ’ αυτήν τη χώρα.

Βέβαια, πρέπει να πούµε καθαρά ποιους θα αφορά το αποτέ-
λεσµα της ανάπτυξης. Εµείς έχουµε µιλήσει έγκαιρα για την
ανάγκη ενός νέου κοινωνικού συµβολαίου µε τους πολίτες.
Έχουµε παρουσιάσει τις προτάσεις µας για το ριζοσπαστικό και
κοινωνικά δίκαιο εκσυγχρονισµό της χώρας. Έχουµε τονίσει ότι
η ανάπτυξη πρέπει να συνδέεται µε οριζόντια ρήτρα απασχόλη-
σης σε κάθε τοµέα της οικονοµίας. Για µας η ανάπτυξη πρέπει
να αφορά την καθηµερινότητα και το εισόδηµα των πολιτών και
όχι τις αποταµιεύσεις σε φορολογικούς παράδεισους. Θέλουµε
ανάπτυξη για τους πολίτες, τα φτωχά λαϊκά στρώµατα, τις οικο-
γένειες που πασχίζουν να τα βγάλουν πέρα, τους νέους που αν-
τιµετωπίζουν το τέρας της ανεργίας και µεταναστεύουν µαζικά.

Προσωπικά πιστεύω ότι αυτό είναι το πολιτικό στοίχηµα για τις
πολιτικές δυνάµεις του τόπου. Πρέπει να συνθέσουµε απόψεις,
να παρουσιάσουµε ένα νέο επενδυτικό µοντέλο µε τη µέγιστη
δυνατή συναίνεση, να δώσουµε την ασφάλεια και τη σιγουριά σε
Έλληνες και ξένους επενδυτές ότι µπορούν να επενδύσουν στη
χώρα µας, χωρίς τον φόβο ότι όλα θα ανατραπούν αργά ή γρή-
γορα από µια επόµενη κυβέρνηση.

Κυρία Υπουργέ, επειδή η συζήτηση γίνεται για την ανακούφιση
της λαϊκής οικογένειας, θέλω να καταθέσω µια πρόταση, την
οποίαν έχω κάνει εδώ και περίπου έξι µήνες και δυστυχώς δεν
έχω λάβει καµµία απάντηση. Είναι γνωστό ότι οι ελληνικές τρά-
πεζες προσφέρουν τη δυνατότητα δανειοδότησης για την ανέ-
γερση ή ολοκλήρωση της πρώτης κατοικίας µε στεγαστικό
δάνειο επιδοτούµενο από το ελληνικό δηµόσιο µε συγκεκριµένες
προϋποθέσεις. Έχει παρατηρηθεί ότι αρκετοί δανειολήπτες τα
προηγούµενα χρόνια, µη γνωρίζοντας τη δυνατότητα αυτή, δεν
έκαναν χρήση του επιδοτούµενου επιτοκίου, µε αποτέλεσµα να
προκύπτουν σηµαντικά περιθώρια ανακούφισής τους, εφόσον η
Κυβέρνηση αποφασίσει να τους δώσει τη δυνατότητα αυτή ανα-
δροµικά. Το έχετε µελετήσει αυτό; Έχω καταθέσει σχετική ερώ-
τηση στον Υπουργό Οικονοµικών από τον Φεβρουάριο. Νοµίζω
ότι είναι ένα θέµα, το οποίο µπορείτε να δείτε µε ενδιαφέρον. Αν
υπάρχει τέτοια δυνατότητα και µπορείτε να το κάνετε, στα πλαί-
σια φυσικά της οµαλής λειτουργίας του τραπεζικού συστήµατος
και των δεσµεύσεων που έχει αναλάβει η χώρα, κάντε το. Θα
ανακουφίσει πολύ κόσµο.

Το ίδιο ισχύει και µε την πρόταση νόµου που έχουµε καταθέσει
για το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα. Αυτή τη στιγµή τα µέλη των
ελληνικών οικογενειών που βρίσκονται σε ακραία φτώχεια είναι
επτακόσιες χιλιάδες. Αν είχατε πατήσει πάνω στον σχεδιασµό
που σας παρέδωσε η προηγούµενη κυβέρνηση, αυτή τη στιγµή
το πρόγραµµα θα είχε εφαρµοστεί πλήρως σε όλη τη χώρα και
θα είχε ανακουφίσει χιλιάδες οικογένειες που το έχουν πραγµα-
τικά ανάγκη. Χρειάστηκαν δεκαέξι µήνες για να µετονοµάσετε το
πρόγραµµα από εγγυηµένο κοινωνικό εισόδηµα σε κοινωνικό ει-
σόδηµα αλληλεγγύης. Και σήµερα µας λέτε ότι θα εφαρµόσετε
πιλοτικά µόνο τον πρώτο από τους τρεις πυλώνες του προγράµ-

µατος. Αρκεί, λοιπόν, ένα νέο πρόγραµµα µε τη δική σας σφρα-
γίδα για να προχωρήσουµε, γκρεµίζοντας κάθε προσπάθεια που
έχει γίνει µέχρι τώρα.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Να σας
δώσω αυτό το φυλλάδιο να το διαβάσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Με χαρά. Θα περάσω να το πάρω.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Να το πά-
ρετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Μου το προτείνατε. Άρα, θα έχω
πρόσβαση στα στοιχεία να τα δω.

Σας καλούµε για µια ακόµη φορά να αλλάξετε γραµµή και να
υιοθετήσετε, έστω και τώρα, την πρόταση νόµου της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση απέδειξε για µια
ακόµη φορά ότι η βαθµολογία της στα θέµατα της δικαιοσύνης
παραµένει σταθερά κάτω από τη βάση. Είναι εντυπωσιακό και
συνάµα λυπηρό να ακούει ο Έλληνας πολίτης ότι η δίκη για την
υπόθεση «SIEMENS» αναστέλλεται επ’ αόριστον, επειδή η Κυ-
βέρνηση χάθηκε στη µετάφραση. Μετά το «χαθήκαµε στη δια-
πραγµάτευση»…

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Εσείς τα πα-
γώσατε τόσα χρόνια.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Εδώ είναι. Πεδίον δόξης λαµπρόν.
Σας λείπουν οι Γερµανοί µεταφραστές µάλλον. Και έχουµε αδυ-
ναµία να µεταφράσουµε όλα αυτά. Αφού χαθήκατε στη διαπραγ-
µάτευση και στις αυταπάτες σας, χαθήκατε και στη µετάφραση. 

Και βέβαια, αντί οι υπεύθυνοι να απολογηθούν για το φιάσκο,
ξεκίνησε το γνωστό παιχνίδι της µετάθεσης ευθυνών. Για την Κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, πάντα κάποιος άλλος φταίει: οι προ-
ηγούµενοι, οι δανειστές, η διαπλοκή. Πάντα κάποιος άλλος φταί-
ει κι εµείς που έχουµε καλή πρόθεση αδυνατούµε να κάνουµε
αυτό που ονειρευόµαστε. Ένα φιάσκο που, δυστυχώς, έρχεται
να συµπληρώσει τα τραγικά λάθη της κυβέρνησης της Νέας Δη-
µοκρατίας µε τη φυγή των πρωταιτίων της υπόθεσης στο εξωτε-
ρικό.

Ζητάµε από αυτό εδώ το Βήµα να ενηµερωθεί άµεσα η Βουλή
και ο ελληνικός λαός από τους Υπουργούς Δικαιοσύνης και Εξω-
τερικών για τους πραγµατικούς υπεύθυνους αυτής της υπόθε-
σης και τις συνέπειες των πράξεων και των παραλείψεών τους.
Η προσπάθεια ορισµένων να εµπλέξουν τη δικαιοσύνη, για να θο-
λώσουν τα νερά δεν οδηγεί πουθενά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σας ευ-

χαριστούµε κι εµείς.
Ο χρόνος τηρείται καλά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο πρώην Πρωθυπουργός, κ. Αντώνης Σαµαράς,
ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό από τις 18 έως
τις 22 Ιουλίου 2016.

Επίσης, η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης, κ. Αικατερίνη Μάρκου,
ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό από τις 17 έως
τις 20 Αυγούστου 2016, για ιδιωτική επίσκεψη στην Ίµβρο.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς η Βουλή ενέκρινε τις ζητηθείσες άδειες.
Κύριε Παπαχριστόπουλε, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Παρακολουθώ εδώ και ώρες ολόκληρες όλη την κουβέντα που

γίνεται σήµερα στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου. Ο συνεχής κα-
ταγγελτικός λόγος πρέπει κάποτε να σταµατήσει, αλλά όταν
προκαλείσαι, είσαι υποχρεωµένος να απαντήσεις. Θέλω, λοιπόν,
να πω τα εξής τρία-τέσσερα πράγµατα: 

Πρώτα απ’ όλα, µετά το τέλος της αξιολόγησης τα πρώτα
οκτακόσια εκατοµµύρια εκταµιεύονται τις επόµενες µέρες, για
να δοθούν για ληξιπρόθεσµες οφειλές στα δηµόσια νοσοκοµεία,
στον ΕΟΠΥΥ και στο Υπουργείο Υποδοµών και Δικτύων. 
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Θέλω ακόµα να θυµίσω ότι κάπου εξήντα τρεις χιλιάδες δηµό-
σιοι υπάλληλοι θα αρχίσουν να παίρνουν πάλι –µειωµένο, ναι,
αλλά θα αρχίσουν να το παίρνουν- ένα εφάπαξ που είχε σχεδόν
ανασταλεί επί τέσσερα χρόνια. 

Θέλω ακόµα να θυµίσω ότι όλοι οι οικονοµολόγοι του πλανήτη,
ουδενός εξαιρουµένου, προβλέπουν στη χειρότερη περίπτωση
ανάπτυξη στη χώρα µας –ακόµα και η Moody’s που δεν µας χαϊ-
δεύει- 1,7% για το 2017. Κάποιοι είναι πιο αισιόδοξοι και προβλέ-
πουν 2%, 3% και πάει λέγοντας.

Θέλω ακόµα να θυµίσω ότι υπάρχει µία απίστευτη διαστρέ-
βλωση της πραγµατικότητας ότι αυτή η Κυβέρνηση –έχει γίνει
σλόγκαν πλέον- δεν θέλει τις επενδύσεις και ακούω συνέχεια τα
ίδια πράγµατα εδώ και ενάµιση χρόνο. Ο ΤΑP είναι γεγονός, το
αεροδρόµιο του Ελληνικού είναι γεγονός, η «COSCO» είναι γε-
γονός, σαράντα ένα ήδη προγραµµατισµένες επενδύσεις από το
πακέτο Γιούνκερ είναι γεγονός. Νοµίζω ότι καθηµερινά γίνεται
µία γιγάντια προσπάθεια απ’ αυτή την Κυβέρνηση, ώστε η χώρα
να αλλάξει σελίδα και να προχωρήσει.

Θα µπορούσα να πω κι άλλα. Πραγµατικά δεν νοµίζω να έχει
υπάρξει άλλη κυβέρνηση -και κυρίως Πρωθυπουργός- που να
έχει δεχθεί τέτοια συκοφαντική δυσφήµιση, όχι τόσο από ανθρώ-
πους του εξωτερικού που έχουν σταµατήσει πια να το κάνουν,
αλλά από εγχώριους πολιτικούς. Ακούµε ακόµα απίστευτα πράγ-
µατα, την ίδια στιγµή που ο Γκάµπριελ έρχεται και λέει άλλα
πράγµατα, την ίδια στιγµή που το ταξίδι στην Κίνα –χωρίς εγώ
να λέω µεγάλες κουβέντες- είναι θετικό, την ίδια στιγµή που Ευ-
ρωπαίοι πολιτικοί έχουν αρχίσει πια να συµβιβάζονται µε την έν-
νοια ότι αυτή η Κυβέρνηση είναι θετική, είναι σωστή για τους
Έλληνες πολίτες. 

Θέλω να πω δυο κουβέντες για την πρόταση που κάνει το ΚΚΕ
το οποίο πάντα σεβόµουν, σέβοµαι και συνεχίζω να σέβοµαι. Μου
έκανε και µένα κακή εντύπωση κάτι - και µάλιστα σε διαφορετικό
κλίµα άκουσα τον κ. Δανέλλη από τον κ. Φωτήλα. Δεν κατάλαβα
ακριβώς τι ήθελε να πει ο κ. Φωτήλας. Δεν έχει δικαίωµα ένα
κόµµα, στην προκειµένη περίπτωση το ΚΚΕ, να κάνει µία πρό-
ταση και η Κυβέρνηση να την ακούσει, έστω και αν δεν την υλο-
ποιεί; Αναφαίρετο δικαίωµά του είναι. Ούτε έξω από την κοινο-
βουλευτική διαδικασία είναι ούτε τίποτα. Ο κ. Δανέλλης χρησι-
µοποίησε άλλη γλώσσα. Ο κ. Φωτήλας τι κατάλαβε; Θα πρέπει
να απαντηθεί αυτό, ειδικά για τα µικρότερα κόµµατα. 

Έχω κι εγώ αντιρρήσεις για τον εκλογικό νόµο. Το λέω ευ-
θέως. Απλώς εµείς στην Κοινοβουλευτική µας Οµάδα λειτουρ-
γούµε µε δηµοκρατικές διαδικασίες. Η άποψη της πλειοψηφίας
περνάει, τελεία και παύλα. Το λέω αυτό για το παραλήρηµα του
κ. Φωτήλα, που µου έκανε φοβερή εντύπωση και δεν µπορούσα
να το καταλάβω. Δεν τον ενοχλεί που δύο µεγάλα κόµµατα, στην
προκειµένη περίπτωση η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ, θα διεκ-
δικήσουν πενήντα έδρες κάλπικες, ο ένας Βουλευτής να βγαίνει
µε διακόσιες χιλιάδες ψήφους και ο άλλος να βγαίνει µε τρεις;
Τι είναι αυτά τα πράγµατα; Η έννοια της απλής αναλογικής δεν
έχει νόηµα για τα µικρά κόµµατα ή σε ενδιαφέρει εσένα για το
µπόνους; Δεν το κατάλαβα. 

Έχω την αίσθηση ότι κάπου κάποιοι Βουλευτές δίνουν εξετά-
σεις, γιατί άκουσα τον Πρόεδρο της Νέας Δηµοκρατίας να λέει
«δεν έχουν θέση στα ψηφοδέλτιά µας όσοι συνταχθούν µε την
απλή αναλογική». Κάτι τέτοια έχω ακούσει.

Και εγώ έχω αντιρρήσεις για τον εκλογικό νόµο και τις λέω κιό-
λας. Στο κόµµα το δικό µας υπάρχει δηµοκρατία. Εγώ θέλω να
καταργηθούν και οι δώδεκα Βουλευτές του ψηφοδελτίου Επι-
κρατείας. Δεν κατάλαβα γιατί εγώ πρέπει να φτύνω αίµα, να
λιώνω σόλες σε σαράντα οκτώ δήµους και ο άλλος να έρχεται
φυτευτός, όσο προσωπικότητα και αν είναι. Και ποιος ορίζει
ποιος είναι και ποιος δεν είναι προσωπικότητα;

Όσο για την κατάτµηση των περιφερειών, και εγώ έχω αντιλή-
ψεις εδώ και τριάντα χρόνια. Άκουσα µια επαναστατική πρόταση
της Νέας Δηµοκρατίας –γεµάτη επανάσταση- να κοπούν σε
τρεις. Όχι, ρε φίλε, όχι! Σε δέκα, ναι. Να µπορεί ο υποψήφιος,
που είναι στην Πετρούπολη, στη Νέα Ιωνία, στο Καµατερό και
που δεν έχει πρόσβαση στα media ούτε έχει χρήµατα, να ανα-
δειχτεί και να έρθει νέο αίµα στη Βουλή. Έχω αυτήν την άποψη,
αλλά δεν θεωρώ ότι είναι το µείζον από τη στιγµή που βλέπουµε

µια κίνηση θετική γενικότερα. Και οι τριακόσιες χιλιάδες νεολαίοι
που έφυγαν πρόσφατα και είναι εγγεγραµµένοι στους εκλογι-
κούς καταλόγους το σωστό για εµένα θα ήταν να ψηφίζουν. Τις
λέω αυτές τις απόψεις µου στην Κοινοβουλευτική Οµάδα, για να
µην παρεξηγούµε. Σέβοµαι την απόφαση της πλειοψηφίας που
την ξέρω από πριν και ξέρω ποια είναι. Τελεία και παύλα. 

Θέλω, όµως, να θυµίσω κάτι, γιατί άκουσα πάλι τόνους λά-
βρους. Δεν µου αρέσει ο καταγγελτικός λόγος, αλλά θέλω να
φρεσκάρω τη µνήµη κάποιων για το τι ακριβώς συνέβαινε σε
τούτη τη χώρα. Γιατί έχει καταντήσει τελικά για όλα να φταίει ο
Βαρουφάκης. Το ακούω και το ξανακούω. Δεν µου ήταν συµπα-
θής εµένα ο κ. Βαρουφάκης, αλλά από το πρωί ως το βράδυ σχε-
δόν δεν ακούω τίποτα άλλο. 

Θέλω να θυµίσω τα εξής: Ο κ. Μπερνίτσας, προσφιλής και
φίλος του πρώην Προέδρου και Πρωθυπουργού, κ. Σαµαρά – ο
άνθρωπος τον πήρε µαζί του στο Κατάρ- είχε µπερδευτεί µε το
C4i, µε τις αποκρατικοποιήσεις, είναι µέλος του κολεγίου όπου
ο αδερφός του Σαµαρά είναι πρόεδρος, µέλος του Φυτοπαθο-
λογικού Ινστιτούτου και είναι ο άνθρωπος ο οποίος διαπραγµα-
τεύτηκε τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ, που καταλόγισε η εξεταστική
επιτροπή οµόφωνα στη Βουλή, να τα κάνει 160 εκατοµµύρια
ευρώ. Λέω πώς έφτασε η χώρα εδώ. Ο άνθρωπος δούλεψε πραγ-
µατικά µε πάθος. Φίλος του Σαµαρά. Δηλαδή, ο άνθρωπος της
«SIEMENS». Τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ µας τα έφερε στα 160
εκατοµµύρια ευρώ τα οποία δεν πήραµε κιόλας! Μάλιστα φρόν-
τιζε τις διαπραγµατεύσεις να τις κάνει η σύζυγος του κ. Παπα-
σταύρου, η κ. Αγαλιώτου η οποία κατά σύµπτωση είναι µέλος της
«SIEMENS». Και κατά σύµπτωση ο κ. Μπερνίτσας έχει offshore
στα Panama Papers. 

Να θυµίσω ακόµα ότι ο Σίκατσεκ –είναι πρόσφατο αυτό που
έγινε µε τη «SIEMENS»- έχει δηλώσει πάνω από εκατό ονόµατα
Ελλήνων πολιτικών, επίσηµα σε γερµανικό δικαστήριο. Θέλω επί-
σης να θυµίσω ότι στη λίστα της κ. Τσακάλου, της γραµµατέως
του κ. Χριστοφοράκου, δεν υπάρχει όνοµα κανενός κόµµατος
πλην δύο, του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Υπάρχει Βου-
λευτής που είχε τριακόσια είκοσι ραντεβού µε τον Χριστοφο-
ράκο. Δεν σηµαίνει ότι είναι υπεύθυνος. Μπορεί να είχε κοινω-
νικές σχέσεις. Εγώ δεν είπα τίποτα. Έχουν δηµοσιευτεί σε τέσ-
σερις εφηµερίδες αυτές οι λίστες. Διαβάστε τες. Διαβάστε αυτές
τις λίστες να δείτε ποιοι άνθρωποι είχαν συναλλαγή τότε µε τον
Χριστοφοράκο και τη «SIEMENS» και γιατί δεν έγινε κάποια κί-
νηση να µάθουµε αυτά τα ονόµατα που έδωσε ο Σίκατσεκ επί-
σηµα στη γερµανική δικαιοσύνη. Έτσι κυβερνιόταν η χώρα µέχρι
πριν. Γιατί για όλα φταίει ο Βαρουφάκης! Τελικά έχω τρελαθεί.
Θα αρχίσω να το πιστεύω και εγώ. 

Έχουµε δικαστικούς, προέδρους, πολύ δυνατά ονόµατα να δί-
νουν τράπεζες σε ανθρώπους που είναι υπόδικοι αυτήν τη
στιγµή. Να θυµίζω ότι πέντε επιθεωρητές της Τράπεζας της Ελ-
λάδος έλεγαν στον Προβόπουλο να µην δώσει την τράπεζα στον
Λαυρεντιάδη. Ποιος πολιτικός πίεζε και ποιανού πολιτικού ο
αδερφός της γυναίκας του ήταν στο διοικητικό συµβούλιο της
Proton Bank; Πώς µοίρασε ο Λαυρεντιάδης τα λεφτά; 

Στην εξεταστική επιτροπή που γίνεται για τα δάνεια που πήραν
τα ΜΜΕ και τα δυο κόµµατα υπάρχουν απίστευτα πράγµατα. Τα
πρώτα όπλα του συστήµατος ήταν όλα δωροδοκηµένα. Όλα µη-
δενός εξαιρουµένου! Όχι µόνο δεν έκαναν δηλώσεις «πόθεν
έσχες», όχι µόνο δεν πλήρωναν ποτέ τα δάνεια, αλλά ανεβοκα-
τέβαζαν κανονικά τις συνθέσεις των τότε Υπουργικών Συµβου-
λίων. 

Γιατί να το κρύψουµε, άλλωστε; Ανεβοκατέβαζαν πρωθυπουρ-
γούς. Μιντιακή δικτατορία εν δράσει.

Και έρχεται για πρώτη φορά µια κυβέρνηση που προσπαθεί να
βάλει τάξη στα αυτονόητα. Ποιος αντιδρά εκεί; Το ΠΑΣΟΚ, η Νέα
Δηµοκρατία και το Ποτάµι. Τρία σε ένα, που λέω εγώ. 

Θα µπορούσα να µιλάω µέχρι το πρωί για το πώς έφτασε η
χώρα στη χρεοκοπία, πώς βράδυ, µε προεδρία του φίλου µου
του Γιάννη Τραγάκη, του σεβαστού, µε τροπολογία, που την ψή-
φισαν οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και οι Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας, απαλλάχθηκαν όλοι οι τραπεζικοί για τα δάνεια χωρίς
εγγύηση, αυτά που εξετάζει σήµερα η επιτροπή. Ούρλιαζε τότε
ο Παπαδηµούλης εδώ µέσα, ο Καµµένος και οι άλλοι. Δεν τους
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άκουσε κανείς. 
Πόσα έφυγαν τότε για λογαριασµούς; Πώς έφυγαν τα λεφτά

για λογαριασµούς; Ρωτήστε οικονοµολόγους κι αν είναι λιγότερο
από 400 δισεκατοµµύρια, να µου το πείτε. Φταίει ο Βαρουφάκης
για τη χρεοκοπία, ε; Όχι, κύριοι. Η διαφθορά και η διαπλοκή εν
πλήρη δράσει. Σας το λέω να το ξέρετε. Κάποιοι έχουν τελειώσει,
απλά δεν θέλουν να το πάρουν απόφαση. Ναι, αυτή η Κυβέρνηση
κάνει λάθη. Ναι, ήταν άπειρη. Ναι, είπε  υπερβολές. Ξαναλέω. Το
χέρι στο µέλι δεν το έβαλε. Δεν το βάζει. 

Θέλω να πω µπράβο στη Θεανώ Φωτίου. Πραγµατικά νοιάζεται
για το κοινωνικό κράτος. Για πρώτη φορά. Πέρυσι όλοι µίλαγαν
για ύφεση. Το ξέρετε. Το -0,3% έγινε +7%. Περίσσεψε 1,8 δισε-
κατοµµύριο. Δεν  πήγαν σε τσέπες ειδικών και φίλων. Πεντακόσια
χρέος, 500 ληξιπρόθεσµες οφειλές και 800 στη Θεανώ Φωτίου
να κάνει αυτό που θα έπρεπε να έχουµε κάνει εδώ και χρόνια.
Να µην ξαναδούµε ανθρώπους να πηγαίνουν στους κάδους
απορριµµάτων. Αυτοί δεν έχουν πρόσβαση στην τηλεόραση. Δεν
θα τους ακούσετε ποτέ. Με λογαριασµούς, µε ΔΕΗ, µε νερά, µε
όλα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου της οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό έχω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ανεβάζω τους τόνους,

γιατί η υποκρισία πρέπει να έχει όρια. Γιατί εµάς τους Ανεξάρτη-
τους Έλληνες –σας το λέω να το ξέρετε- µας ενώνουν, σαν τα
σιαµαία, τέσσερις κοινές επιδιώξεις. 

Φοροδιαφυγή: Μεγάλη µάστιγα, για την οποία δεν κάνατε τί-
ποτα, κύριοι. Τίποτα απολύτως. 

Διαφθορά, διαπλοκή: Δεν κάνατε τίποτα. Με δουλοπρέπεια αν-
τιµετωπίζατε τότε. Ο Ψυχάρης ούτε καν σας υπολόγιζε. Ούτε καν
καταδεχόταν να κάνει δήλωση για το «πόθεν έσχες». 

Μιντιακή δικτατορία και κάθαρση του πολιτικού συστήµατος:.
Πόσος κόσµος µάς λέει «κάποιοι έκλεψαν, κάποιοι πήραν τα
λεφτά». Δεν µιλάω ρεβανσιστικά. Αυτά µας ενώνουν µε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ και θα συνεχίσουν να µας ενώνουν, µέχρι να φτάσουν στο
τέλος. Είµαστε κάποιοι που δεν ήρθαµε στη Βουλή για να πλου-
τίσουµε. Μπορούσα κι εγώ να έχω ιατρείο στο Κολωνάκι, όπως
έχουν δικηγορικά γραφεία, και να βγάζω δέκα βουλευτικές απο-
ζηµιώσεις. Σαν και µένα είναι πάνω από εκατό Βουλευτές εδώ
µέσα, σεµνά, ταπεινά παιδιά, που δεν τους ξέρετε. Ένα πράγµα
δεν θα συγχωρήσουµε. Πολιτικό προσωπικό, αν βάλει το χέρι στο
µέλι, δεν θα το ξαναβάλει. Σας το λέω να το ξέρετε και δεσµευό-
µαστε γι’ αυτό. Κι αυτή είναι η µεγάλη εγγύηση για το αύριό µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε τον κ. Παπαχριστόπουλο.
Τελευταίος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο οποίος θα λάβει

τον λόγο, είναι ο κ. Καρράς. Μετά µπαίνουµε στον κατάλογο των
οµιλητών. Για να είµαστε σίγουροι ότι είναι όλοι εδώ, πρώτος οµι-
λητής είναι ο κ. Συντυχάκης. 

Κύριε Καρρά, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, ελπίζω να

είµαι ο συντοµότερος οµιλητής σήµερα. Ελπίζω, λέω.
Μια συζήτηση στη σηµερινή κατάσταση της κρίσης, που

αφορά µέτρα ανακούφισης ευρύτερων στρωµάτων του ελληνι-
κού λαού, είναι πάντοτε χρήσιµη. Και για ποιον λόγο το λέµε
αυτό; Διανύουµε τον όγδοο χρόνο κρίσης και ο αντίκτυπος είναι
φανερός. Δεν χρειάζεται να αναφερθούµε ούτε σε αριθµούς
ούτε σε ποσοστά. Είναι γνωστή η µείωση του ΑΕΠ, είναι γνωστή
η µείωση του εισοδήµατος, είναι γνωστά τα µέτρα που λαµβά-
νονται, είτε αναγκαστικά είτε µε τη βούληση των κυβερνήσεων
που υποτίθεται ότι θα οδηγήσουν στην ανάκαµψη, στην επανεκ-
κίνηση της οικονοµίας. Τελικά το ζητούµενο στο τέλος θα είναι
η άνοδος του εισοδήµατος των οικογενειών. 

Δεν το είδαµε, δυστυχώς, απόψε. Δεν το είδαµε στη σηµερινή
συζήτηση. Απλούστατα διαπιστώσαµε µια φορά ακόµα ότι υπάρ-
χει µια έντονη αντιπαράθεση, µε την οποία προσπαθεί να ανα-
δείξει η κάθε πλευρά -και ιδιαίτερα από τα µεγάλα κόµµατα- τα
σφάλµατα της άλλης πλευράς και τις καλές πράξεις τις δικές
της. 

Όµως, αν τα βάλουµε όλα µαζί σε ένα καλάθι, όλη αυτή την
οκταετία, εµείς τουλάχιστον πρέπει να πούµε ότι καλές πράξεις
δεν διαπιστώσαµε. Δεν διαπιστώσαµε πράξεις, οι οποίες θα οδη-
γήσουν σε αντιµετώπιση καθηµερινών, ζωντανών, προβληµάτων
που αντιµετωπίζουν οι επαγγελµατίες, οι οικογένειες, που αντι-
µετωπίζει η νεολαία, η οποία ξενιτεύεται και πάλι, για µια ακόµη
φορά, από την Ελλάδα. 

Εποµένως, µε αυτή την έννοια δήλωσα, κυρία Πρόεδρε, ότι θα
είναι σύντοµη η παρέµβασή µου. Και θα πρέπει να είναι σύντοµη,
για να µην αναµασήσω δεδοµένες κορόνες, να µην αναµασήσω
γνωστά πράγµατα. Θέλω, όµως, να κάνω µια παρατήρηση και θα
µου το επιτρέψουν οι συνάδελφοι του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος, επειδή η συζήτηση ξεκίνησε µε δική τους πρωτοβουλία. 

Εµείς, προεκλογικά, πριν µπούµε στη Βουλή, τοποθετηθήκαµε
στα γνωστά εννέα σηµεία της Ένωσης Κεντρώων, τα οποία ανα-
φέροντο σε «πολυσυνταξιούχους», αναφέροντο σε εισοδηµατικά
κριτήρια για τις συντάξεις, για τους µισθούς, και είχαµε ξεκαθα-
ρίσει ότι θα πρέπει να γίνουν οικονοµίες κλίµακος µέσα και στο
δηµόσιο, µέσα και στην κρατική οντότητα, ούτως ώστε να µπο-
ρέσουν να καλυφθούν όχι µόνο ανάγκες της κοινωνίας, αλλά και
δηµοσιονοµικές ανάγκες, διότι πιστεύουµε ότι, αν καλυφθούν εξ
ιδίων µέσων οι δηµοσιονοµικές ανάγκες, δεν θα υπάρξει ανάγκη
περαιτέρω µέτρων. Και είχαµε δηλώσει ότι προτείνουµε αυτά τα
λεγόµενα εννέα σηµεία στο πρόγραµµά µας, αλλά ότι θεωρούµε
πως αυτά είναι προσωρινά, ότι είναι µέτρα αναστολής και µε την
επάνοδο της οικονοµίας, οποτεδήποτε έλθει, θα πρέπει να απο-
κατασταθεί κάθε αδικία, καθετί το οποίο προέκυψε στη δια-
δροµή.

Δυστυχώς, όµως, αυτό δεν καθίσταται δυνατό, για τον λόγο ό-
τι τα εννέα σηµεία, τελικά, αποδεικνύεται ότι δεν µπορούν να
εφαρµοστούν, γιατί δεν υπάρχει µια ευρύτερη συναίνεση, δεν
υπάρχει µια ευρύτερη συγκατάθεση, να αντιληφθεί κανείς ότι η
χώρα εξακολουθεί να βρίσκεται µέσα σε περίοδο κρίσης. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, απευθυνόµενος στους συναδέλφους του
ΚΚΕ, σχολιάσαµε την πρότασή σας και είπαµε το εξής, ότι εκ των
πραγµάτων αποδεικνύεται ανεδαφική, διότι ξεκινάει από ένα πλα-
φόν 40.000 ευρώ ετήσιο. 

Άκουσα τον κ. Καραθανασόπουλο, που δικαιολόγησε ότι πράγ-
µατι υπάρχουν δαπάνες που πρέπει να καλύπτονται στο σύνολο
του πληθυσµού. Όµως αυτό, αγαπητοί φίλοι, δεν καθίσταται δυ-
νατόν σήµερα. Αυτό το 40.000, το νούµερο το οποίο προτείνατε,
είναι ουτοπικό, είναι ανεδαφικό, αν θέλετε και την έκφραση. Ευ-
χαρίστως να καθίσουµε να συζητήσουµε και λεπτοµέρειες σε
πραγµατικές ανάγκες. Υπάρχουν εισοδήµατα των 500 ευρώ σή-
µερα. Τα παιδιά µας δουλεύουν για 242 ευρώ πωλητές, σε ταµεία
σουπερµάρκετ. Αυτά είναι γνωστά. Δεν θα τα κρύψουµε. Και
είναι καθαρά χρήµατα 242 ευρώ, µε τα λεγόµενα ελαστικά ωρά-
ρια, µε τη µειωµένη απασχόληση, µε προγράµµατα. Αυτά είναι
ζητήµατα. Δεν είναι ζητήµατα να σταθούµε και να πούµε ότι θα
πρέπει να έχουν όλοι στην παρούσα κρίση το ίδιο επίπεδο. 

Είπε ο κ. Γεωργιάδης –και σωστά το είπε, αν θέλετε την άποψή
µου- ότι δεν µπορούµε να µιλάµε µόνο για αγρότες, για αλιείς,
αλλά πρέπει να µιλάµε για το σύνολο των µικροεπαγγελµατιών,
των επαγγελµατιών, να δούµε πώς θα παραχθεί το εισόδηµα.

Η πλευρά σας, αγαπητοί συνάδελφοι, το θεώρησε ότι εµείς
τοποθετηθήκαµε στην πλουτοκρατία. Και µάλιστα ήταν το γνω-
στό επιµύθιον, ότι εξυπηρετούµε το µεγάλο κεφάλαιο, τους βιο-
µηχάνους. 

Αν τους εξυπηρετούσαµε, δεν θα ήµασταν εννέα µήνες εδώ,
θα ήµασταν πολλά χρόνια, αν θέλετε να τα πούµε ανοιχτά αυτά
τα ζητήµατα, και η φωνή µας εδώ µέσα θα ήταν πολύ ισχυρό-
τερη.

Λοιπόν, δεν θέλω, παρακαλώ, να τα ξανακούσω αυτά τα επι-
χειρήµατα, τουλάχιστον για την Ένωση Κεντρώων, η οποία επι-
χειρεί να διατηρήσει ζωντανό τον χώρο του Κέντρου, ο οποίος
στην παρούσα περίοδο είναι ιδιαίτερα πολύτιµος και χρήσιµος
για τη χώρα.

Γιατί το λέω αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι; Το λέω για τον λόγο
ότι βλέπουµε ότι αποκλίνουν πλέον οι ιδεολογίες, όπως έχουν
διαµορφωθεί. Για τον λόγο αυτό εµείς τοποθετηθήκαµε θετικά
και στον εκλογικό νόµο, ζητώντας την κατάργηση του µπόνους,
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ζητώντας την αναλογικότερη δυνατή εκλογική σύνθεση της
χώρας, ούτως ώστε να καταστεί και η φωνή των µικρότερων κοµ-
µάτων ισχυρή και να µπορέσουν να συµµετέχουν πραγµατικά
στις πολιτικές εξελίξεις της χώρας και όχι να αποτελούν δεκανίκι
µεγαλύτερων κοµµάτων, τα οποία µε το µπόνους των πενήντα
εδρών στηρίζονται, αποκτούν ηγεµονία, αν θέλετε. Και αυτό το
απέδειξε η κρίση, το απέδειξε από το 2003 και µετά, που εισήχθη
ο αριθµός των τριάντα, σαράντα, πενήντα εδρών –προοδευτικά
φτάσαµε τις πενήντα έδρες–, αυτό το απέδειξε. 

Η ηγεµονία ενός κόµµατος οδήγησε στη δεκαετία 2000 - 2009
στους ειδικούς λογαριασµούς, στα µεγάλα ελλείµµατα, στον
υπερδανεισµό της χώρας. Η ηγεµονία µεγάλου κόµµατος το
2009 -42%, αν δεν κάνω λάθος, είχε το ΠΑΣΟΚ τότε- οδήγησε
στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, διότι η ηγεµονία απαγόρευσε
να υπάρξει συναίνεση. Βεβαίως, η συνέχεια των κυβερνήσεων
είναι γνωστή, είναι πρόσφατη. Δεν θέλω να µιλήσω περισσότερο
για τα µνηµόνια. Ήδη βρισκόµαστε στο τρίτο, ήδη ακούµε ότι θα
υπάρξουν νεότερα αυστηρά µέτρα και δεν ξέρουµε πού θα οδη-
γηθούµε.

Απευθύνουµε, λοιπόν, έκκληση -και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε-
για συνεννόηση όχι στα µεγάλα, στα καθηµερινά αν µπορέσουµε.
Αν επιτευχθεί αυτό, θα θεωρήσουµε ότι η παρουσία της Ένωσης
Κεντρώων στη Βουλή είναι πολύ χρήσιµη, ενισχύεται πια η φωνή
της δηµοκρατίας και µέσω ηµών.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε, κύριε Καρρά.
Τώρα µπαίνουµε στον κύκλο των οµιλητών. 
Κύριε Μωραΐτη, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Για µια ακόµα φορά το ΚΚΕ µε πρόταση νόµου φέρνει στη

Βουλή τη δύσκολη κατάσταση που βιώνουν οι λαϊκές οικογέ-
νειες, οι άνθρωποι του µόχθου και προτείνει συγκεκριµένα µέτρα
ανακούφισης. Τα µέτρα αυτά, που προτείνουµε, δίνουν µια ανά-
σα σε αυτές τις οικογένειες για το σήµερα. Δεν λύνονται οριστικά
τα βάσανά τους, γιατί µέσα σε αυτή τη βάρβαρη πολιτική του κα-
πιταλιστικού δρόµου παραγωγής τα βάρη των κρίσεων, του συ-
στήµατος τα φορτώνετε στις πλάτες των εργαζόµενων των
λαϊκών στρωµάτων, για να βγαίνει το µεγάλο κεφάλαιο, τα µονο-
πώλια αλώβητα από τις καπιταλιστικές κρίσεις ή µε λιγότερες
απώλειες από τον ανταγωνισµό, από τις ενδοκαπιταλιστικές αν-
τιθέσεις.

Όλα τα αστικά κόµµατα µε µια φωνή κάνατε κριτική στην πρό-
ταση του ΚΚΕ, βέβαια από τη σκοπιά των αναγκών του κεφα-
λαίου, του αστικού συστήµατος που υπηρετείτε. Κάποιοι
φάνηκαν βασιλικότεροι του βασιλέως και αυτό το βροντοφώνα-
ξαν, όπως ο αγορητής του Ποταµιού, ο κ. Φωτήλας, που φαίνεται
ότι ανησυχεί για τα συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου. Δεν
είναι βέβαια κάτι το καινούργιο, αλλά σήµερα δεν κράτησαν ούτε
τα προσχήµατα. Από τον κ. Φωτήλα δεν κρατήθηκαν τα προσχή-
µατα και φάνηκε καθαρά ότι υπηρετεί τις τράπεζες και τους επι-
χειρηµατίες. Βέβαια, έδωσαν και άλλοι εξετάσεις και πέρασαν µε
άριστα, όπως ήταν ο αγορητής της Ένωσης Κεντρώων.

Μας λέτε ότι η πρόταση του ΚΚΕ δεν είναι ρεαλιστική, ότι είναι
ουτοπική. Δεν περιµέναµε, βέβαια, κάτι το διαφορετικό. Εµείς,
όµως, κάναµε την πρόταση από τη µεριά των λαϊκών αναγκών
και το εργατικό λαϊκό κίνηµα µπορεί να την επιβάλλει σήµερα,
µέσα και σε αυτές τις συνθήκες, µε την πάλη του.

Υπάρχει εµπειρία, υπάρχουν κατακτήσεις, µε τους αγώνες των
εργαζόµενων. Σας ρωτάµε: Δεν είναι ρεαλιστικό να ζουν µε αξιο-
πρέπεια οι εργαζόµενοι, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα, να απολαµ-
βάνουν τον µόχθο τους, να έχουν υγεία, παιδεία, κοινωνική
ασφάλιση. Είναι ρεαλιστικό να βυθίζονται στη φτώχεια και στην
εξαθλίωση; Είναι ρεαλιστικό να λιποθυµούν τα παιδιά από την
πείνα στα σχολειά, άνθρωποι να ψάχνουν στους κάδους των
σκουπιδιών για φαγητό και από την άλλη µεριά να µένουν ακαλ-
λιέργητα εκατοµµύρια στρέµµατα χωράφια των αγροτών, που
θα µπορούσαν να παράγουν τα πάντα σε αφθονία για τις διατρο-
φικές ανάγκες του λαού µας; Είναι ρεαλιστικό να πεθαίνουν παι-
διά από τις αναθυµιάσεις των µαγκαλιών, οι οικογένειες να
παγώνουν χωρίς θέρµανση, να έχουν ενεργειακή φτώχεια, την

ώρα που η χώρα διαθέτει τεράστιες δυνατότητες να καλύψει
αυτές τις ανάγκες;  Όλα αυτά είναι σύµφυτα του βάρβαρου συ-
στήµατος του καπιταλισµού.

Αναρωτήθηκαν ακόµη η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ και άλλοι ει-
σηγητές και στην επιτροπή και σήµερα: «Για το ΚΚΕ, ποιες είναι
οι λαϊκές οικογένειες; Ποιο είναι το εισόδηµα;». Σας απαντάµε.
Είναι το εισόδηµα που πρέπει να καλύπτει τις σηµερινές διευρυ-
µένες λαϊκές ανάγκες. Αυτό για εµάς είναι το κριτήριο.

Εσείς, όµως, στοχεύετε να εξοικειωθούν, να συµβιβαστούν οι
εργαζόµενοι µε τη φτώχεια, να χαµηλώσουν τον πήχη των απαι-
τήσεων, των διεκδικήσεων, να ξεχάσουν τις απώλειες. Εφαρµό-
ζετε πολιτικές για την ανθρωπιστική κρίση, όπως λέτε. Τα παίρ-
νετε από τους φτωχούς για τους εξαθλιωµένους. 

Η κ. Φωτίου αναρωτήθηκε -και ήταν εντυπωσιασµένη- γιατί,
αφού η Κυβέρνηση παίρνει µέτρα για τους αδύνατους, το ΚΚΕ
διαφωνεί. Ακούστε, κύριοι της συγκυβέρνησης, κυρία Φωτίου, τι
µέτρα παίρνετε: 200 ευρώ κάρτα σίτισης για τετραµελή οικογέ-
νεια και πάνω, για πολύτεκνη οικογένεια. Δηλαδή, τι τους λέτε;
Τους λέτε να ζήσουν µε 7 ευρώ την ηµέρα. Δίνετε δωρεάν ρεύµα,
τόσο που µία οικογένεια πρέπει να διαλέξει: ή θα µαγειρέψει ή
θα έχει ζεστό νερό ή θα έχει θέρµανση τον χειµώνα.   

Αυτά τα µέτρα που υλοποιούνται σήµερα, τα εφάρµοζαν και
οι προηγούµενες κυβερνήσεις. Είναι µέτρα που υλοποιούνται
στις κατευθύνεις των προγραµµάτων της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
που επιδιώκει να διαχειριστεί ένα µικρό µέρος όσων ανήκουν
στην ακραία φτώχεια. 

Μάλιστα, ο ΣΥΡΙΖΑ και τα άλλα αστικά κόµµατα επιδιώκουν να
καταγράφονται αυτά τα µέτρα στις λαϊκές συνειδήσεις ως από-
δειξη φιλολαϊκής πολιτικής, αφού σε τέτοιες δύσκολες συνθήκες
και κρίσεις παίρνουν έστω αυτά τα ελάχιστα µέτρα, για να απο-
δεικνύεται το δήθεν ανθρώπινο πρόσωπο του καπιταλισµού, να
ενισχύουν την προσµονή και την ελπίδα στα λαϊκά στρώµατα ότι
τώρα παίρνονται αυτά τα µέτρα, αλλά, όταν µε το καλό έρθει η
καπιταλιστική ανάπτυξη, θα ικανοποιούνται περισσότερο οι λαϊ-
κές ανάγκες.  

Όµως, η εκτεταµένη και η ακραία φτώχεια, που παίρνει µεγά-
λες διαστάσεις στις περιόδους της καπιταλιστικής κρίσης, είναι
αποτέλεσµα του καπιταλιστικού τρόπου παραγωγής. Αυτόν στη-
ρίζετε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και οι άλλες αστικές πολιτικές δυνά-
µεις, ανεξάρτητα από τις επιµέρους διαφορές. 

Με βάση αυτό, η ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών θα βρίσκε-
ται όλο και σε µεγαλύτερη διάσταση από τις τεράστιες δυνατό-
τητες που υπάρχουν σήµερα, αφού αυτές αξιοποιούνται είτε σε
περιόδους οικονοµική κρίσης είτε ανάπτυξης για τους επιχειρη-
µατικούς οµίλους και για τα κέρδη τους. 

Από αυτή την πολιτική έχει περιέλθει σε άσχηµη κατάσταση
και µεγάλο µέρος των φτωχοµεσαίων αγροτών, κτηνοτρόφων και
ψαράδων, που πνίγονται στα χρέη. Είναι µία ιστορία που ξεκί-
νησε από παλιά, µε δίκες και καταδίκες των αγροτών, που δεν
µπορούσαν να πληρώσουν τα χρέη τους στην Τράπεζα Πειραιώς,
που εξαγόρασε την παλιά Αγροτική Τράπεζα. Πρόκειται για δά-
νεια τα οποία έχουν πολλαπλασιαστεί, έχουν γιγαντωθεί, µε συ-
νεχείς προσαυξήσεις και απανωτά πανωτόκια. Είναι θηλιά στον
λαιµό των φτωχών αγροτών, που δεν µπορούν να τα ξεπληρώ-
σουν, καθώς το αγροτικό εισόδηµα έχει συρρικνωθεί. 

Βέβαια, εσείς δίνατε προτεραιότητα, όπως τονίσατε, στη σω-
τηρία των τραπεζών. Η αδυναµία, όµως, των φτωχών αγροτών
να ανταποκριθούν στις δανειακές υποχρεώσεις πολλαπλασιάζε-
ται και λόγω των χαµηλών τιµών του παραγωγού στα αγροτικά
προϊόντα, λόγω της αύξησης του κόστους παραγωγής, των πε-
ρικοπών και των παρακρατήσεων στις επιδοτήσεις και στο ότι
δεν αποζηµιώνονται οι παραγωγοί µας για τις ζηµιές που παθαί-
νουν, µέσω ΕΛΓΑ.   

Η απληρωσιά από τους εµπόρους έχει πάρει διαστάσεις επι-
δηµίας, όπως, για παράδειγµα, απλήρωτοι είναι για έναν χρόνο
οι τευτλοπαραγωγοί από τη Βιοµηχανία Ζάχαρης. Απλήρωτοι
είναι οι καπνοπαραγωγοί στην Αιτωλοακαρνανία, οι αγρότες-
προµηθευτές στον Μαρινόπουλο και αλλού.

Σε αυτά έρχονται να προστεθούν η αύξηση του ΦΠΑ από το
13% στο 23% και τώρα στο 24% στα βασικά µέσα και εφόδια, ο
ΕΝΦΙΑ στην αγροτική κατοικία, στις αποθήκες, στα µαντριά, στα
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βοσκοτόπια -όπου έρχονται και νέες αυξήσεις- η κατάργηση της
επιστροφής φόρου στο πετρέλαιο. Έχετε αφορολόγητο πετρέ-
λαιο για τους εφοπλιστές, που αυτούς υπηρετείτε, για τα καρά-
βια των εφοπλιστών, όχι όµως για τα τρακτέρ των αγροτών. Και
ο κατάλογος των αντιλαϊκών, αντιαγροτικών µέτρων δεν έχει τε-
λειωµό.

Μέσα σε όλα αυτά η συγκυβέρνηση εξαπολύει σαφάρι και
απειλές για κατασχέσεις σε βάρος εκατοντάδων χιλιάδων φτω-
χών αγροτών, φτωχών αυτοαπασχολούµενων, ελεύθερων επαγ-
γελµατιών. Είναι το κυνήγι των φτωχών αγροτών, που δεν µπο-
ρούν να καταβάλουν ασφαλιστικές εισφορές, σήµερα που τα
ασφάλιστρα αυξάνονται αλµατωδώς, µε Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, που
πήγατε σε αύξηση από το δεύτερο εξάµηνο του 2015. Το 50%
των Ελλήνων αγροτών δεν µπορεί να πληρώσει τα χρέη. Εβδο-
µήντα µία χιλιάδες αγρότες που χρωστούν πάνω από 5.000 ευρώ
έχουν πάει στο Κέντρο Είσπραξης Ασφαλιστικών Οφειλών, στο
ΚΕΑΟ, που απειλεί µε κατασχέσεις των επιδοτήσεων. Τα ραβα-
σάκια έρχονται βροχή στους αγρότες. Δεν προλαβαίνουν οι τα-
χυδρόµοι να τα µοιράζουν στα χωριά. Και θα έρθουν στη
συνέχεια για ακόµη διακόσιες ογδόντα χιλιάδες, που χρωστούν
πάνω από 2.000 ευρώ.

Με τις αυξηµένες εισφορές που έφερε η Κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, όπως ανέφερα, στο δεύτερο εξάµηνο του 2015, θα φθά-
σουν οι αγρότες που χρωστούν στον ΟΓΑ να είναι το 60% ή το
70%. Αυτό αποδεικνύεται από το γεγονός ότι στις 30 του Ιούνη,
που έληγαν -πριν δώσετε παράταση- τα ασφάλιστρα του ΟΓΑ,
µόνο το 10% των αγροτών πλήρωσε. Όσες παρατάσεις και να
δώσετε, δεν πρόκειται να πληρώσουν, γιατί δεν έχουν. Γιατί εκεί
τους οδήγησε η πολιτική σας, η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, η Κοινή Αγροτική Πολιτική. 

Να γιατί η πρόταση του ΚΚΕ είναι ρεαλιστική και επίκαιρη:
Γιατί απαντά στα µεγάλα προβλήµατα των εργαζοµένων, των
πλατιών λαϊκών στρωµάτων, γιατί γι’ αυτούς είναι ζήτηµα επιβίω-
σης για το σήµερα. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Παρα-

καλώ, επειδή είστε και πολλοί οµιλητές από το ΚΚΕ -τέσσερις-
να τηρείτε τον χρόνο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κυρία Πρόεδρε, τρεις οµιλητές είµαστε και θα δευτερολογήσει
και ο κ. Κατσώτης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, η πρόταση νόµου δική
µας είναι, τι να κάνουµε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Λέω
µόνο να τηρείτε τον χρόνο.

Τον λόγο έχει ο κ. Συντυχάκης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Η πρόταση νόµου του ΚΚΕ για µέτρα που θα βελτιώνουν τη

ζωή της λαϊκής οικογένειας είναι αναγκαία, ρεαλιστική και άµεσα
εφαρµόσιµη. Αφορά το σύνολο των λαϊκών στρωµάτων, εργάτες,
αυτοαπασχολούµενους, φτωχούς αγρότες, άνεργους που έχουν
υποστεί τις συνέπειες των τριών µνηµονίων, της αντιλαϊκής πο-
λιτικής της συγκυβέρνησης, προηγούµενων κυβερνήσεων, Νέας
Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης και κινδυ-
νεύουν να χάσουν το σπίτι τους, το µαγαζί τους, να χάσουν την
ίδια τους τη ζωή.

Το κριτήριο για εµάς είναι η κάλυψη των λαϊκών αναγκών και
όχι η διάσωση των τραπεζών, που είναι έτοιµες να ανατροφοδο-
τήσουν εκ νέου τους επιχειρηµατικούς οµίλους στο επόµενο γι-
ουρούσι, στη νέα ληστεία των λαϊκών εισοδηµάτων, του παρα-
γόµενου πλούτου.

Η µόνιµη και σταθερή δουλειά, οι αξιοπρεπείς µισθοί και συν-
τάξεις, το δικαίωµα στην καθολική δηµόσια και δωρεάν κοινωνική
ασφάλιση, στην υγεία, στη µόρφωση των νέων, στο δικαίωµα για
ξεκούραση και διακοπές, η απαλλαγή από τα χαράτσια, από τα
χρέη των τραπεζών στην εφορία, αυτοί είναι οι βασικοί άξονες
που διέπουν τη λογική της πρότασής µας.

Για εσάς, αυτά είναι πολυτέλεια, είναι υπερβολή. Εσείς θεω-
ρείτε µεγάλο το όριο έως 40.000 ευρώ, προσαυξανόµενο κατά
5.000 ευρώ για κάθε παιδί και φθάνετε στο σηµείο να διαστρε-
βλώνετε, να προβοκάρετε την πρότασή µας, αποκρύπτοντας το

βασικό, ότι, για να µπορέσει να ζήσει µια οικογένεια µε αξιοπρέ-
πεια, πρέπει να ικανοποιήσει τις στοιχειώδεις, τις βασικές ανάγ-
κες της. 

Αφού, λοιπόν, τσακίσατε µισθούς και συντάξεις, αφού εξα-
θλιώσατε τον λαό, έρχεστε σήµερα και του λέτε ότι είναι υπερ-
βολή τα 40.000 ευρώ εισόδηµα. 

Μισθωτοί και συνταξιούχοι των 800, των 1.000, των 1.200 ευρώ
για εσάς είναι ρετιρέ. Πρέπει να έχουν και ενοχές από πάνω! Να
συµβιβαστούν, δηλαδή, µε τα 300, µε τα 400, µε τα 500 ευρώ.
Αυτό επιδιώκετε. Δηλαδή, να πείσετε τον λαό ότι πρέπει να ζει
ως εξαθλιωµένος, µε µειωµένες απαιτήσεις, στη φτώχεια και
στην κακοµοιριά του και, όταν του δίνετε τα ψίχουλα του κοινω-
νικού επιδόµατος αλληλεγγύης, να λέει και ευχαριστώ από πάνω.
Ε, όχι δα! 

Η πρόταση του ΚΚΕ αφορά το σήµερα. Δεν αφορά ούτε το
αύριο ούτε τη Δευτέρα Παρουσία. Η πείνα, η εξαθλίωση, ο εξευ-
τελισµός της ζητιανιάς για ένα πιάτο φαΐ δεν αντέχεται! Αυτό που
θέλουν οι εργαζόµενοι σήµερα είναι να ζήσουν µε αξιοπρέπεια. 

Από τη µια, µας λέτε ότι δεν διαφωνείτε µε την πρόταση του
ΚΚΕ και από την άλλη, µας λέτε ότι είναι άκαιρη, ανεδαφική, µη
ρεαλιστική, λόγω του ασφυκτικού δηµοσιονοµικού πλαισίου. Ό,τι
δηλαδή έλεγαν οι προηγούµενες κυβερνήσεις, Νέας Δηµοκρα-
τίας και ΠΑΣΟΚ, το αναπαράγετε σήµερα εσείς. Αυτή είναι η
κοινή γραµµή πλεύσης όλων σας. Γι’ αυτό, άλλωστε, σας χειρο-
κροτούν και οι εργοδοτικές οργανώσεις. Δεν σας νοιάζει ούτε η
ανάκτηση των απωλειών του λαού ούτε η απαλλαγή από τις συσ-
σωρευµένες οφειλές για στεγαστικά, καταναλωτικά δάνεια ούτε
η ικανοποίηση σύγχρονων λαϊκών αναγκών. 

Εδώ ακριβώς βρίσκεται, κυρίες και κύριοι, και η ουσία της τα-
ξικής σας επιλογής. Γι’ αυτό δεν αναγνωρίζετε όλοι σας, από τη
συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ έως και τους φασίστες της Χρυσής
Αυγής, ως ρεαλιστική την πρόταση του ΚΚΕ. 

Ο µικρέµπορος της γειτονιάς, ο κάθε µικρός επαγγελµατίας,
ο αυτοκινητιστής που παλεύει για το µεροκάµατο, αποκλείονται
εξ ορισµού από τον νέο αναπτυξιακό νόµο, από τη µοιρασιά της
λείας, ενώ δίνει σε µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους, σε ιδιώ-
τες, 20 εκατοµµύρια ευρώ, χωρίς ίδια κεφάλαια, χωρίς καµµία
επενδυτική υποχρέωση, χωρίς συγκεκριµένες προϋποθέσεις
ελέγχου. Εξυπηρετεί και διευκολύνει την παραπέρα µονοπώληση
της αγοράς και τον εκτοπισµό των µικρών επιχειρήσεων των αυ-
τοαπασχολούµενων. Και όλα αυτά στο όνοµα της ανάπτυξης.
Μα, δεν πρόκειται να γίνει η ανάπτυξη έτσι προς όφελος του
λαού. Αυτό είναι ανάπτυξη για τους λίγους. 

Ας πάρουµε το παράδειγµα των αυτοαπασχολούµενων, των
µικροεπαγγελµατιών, εµπόρων, βιοτεχνών και αυτοκινητιστών.
Τα λουκέτα αυξήθηκαν κατά 78% τους πρώτους µήνες του 2016,
σε σχέση µε το αντίστοιχο περσινό ποσοστό, µε βάση τα επίσηµα
στοιχεία του Γενικού Εµπορικού Μητρώου. Έκλεισαν είκοσι χι-
λιάδες επιχειρήσεις. Με την απελευθέρωση των επαγγελµάτων
θα αυξηθούν δραµατικά τα λουκέτα. 

Στην επταετία της κρίσης έβαλαν λουκέτο διακόσιες σαράντα
πέντε χιλιάδες περίπου επιχειρήσεις. Δηλαδή, µία στις τρεις κα-
ταστράφηκε στο διάστηµα των επτά ετών, ενώ παράλληλα χά-
θηκαν περίπου οκτακόσιες πενήντα χιλιάδες θέσεις εργασίας.
Πεντακόσιες πενήντα τέσσερις χιλιάδες είναι οι ασφαλισµένοι
του ΟΑΕΕ που χρωστούν εισφορές και δεν µπορούν να τις πλη-
ρώσουν. 

Ο αντιασφαλιστικός νόµος που ψηφίστηκε από εσάς, τσακίζει
στην κυριολεξία τους αυτοαπασχολούµενους, τους επαγγελµα-
τίες, τους βιοτέχνες, τους µικρούς εµπόρους και αυτοκινητιστές.
Συνδέει την ασφαλιστική εισφορά µε το εισόδηµα, πράγµα που
θα οδηγήσει αυτόµατα στη δραστική µείωση των συντάξεων, σε
συντάξεις-επιδόµατα φτώχειας. 

Η φοροεπιδροµή συνεχίζεται και µε τον νέο νόµο, που φορο-
λογεί τους αυτοαπασχολούµενους µε 22% από το πρώτο ευρώ,
χωρίς την ύπαρξη αφορολόγητου ποσού. Συνεχίζεται το χαράτσι
των 650 ευρώ του τέλους επιτηδεύµατος και η αύξηση της ει-
σφοράς αλληλεγγύης. 

Το ΚΚΕ, µάλιστα, είχε καταθέσει και σχετική τροπολογία κατά
τη συζήτηση του αναπτυξιακού νόµου στη Βουλή, την οποία βέ-
βαια και απορρίψατε. Απορρίψατε, δηλαδή, τι; Ένα δίκαιο αί-
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τηµα, απόλυτα ρεαλιστικό, γιατί πατάει στην ανάγκη να στηριχ-
θούν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις και οι αυτοαπασχολούµενοι
µπροστά στην επίθεση των µονοπωλιακών οµίλων. Είναι αυτό της
καθιέρωσης του αφορολόγητου ορίου, τουλάχιστον στα επίπεδα
που προβλέπεται για τους εργαζόµενους και τους συνταξιού-
χους.

Κοντολογίς, η καπιταλιστική ανάπτυξη, κυρίες και κύριοι, δεν
είναι ούτε µπορεί να γίνει ποτέ δίκαιη ανάπτυξη και δηµοκρατική
για τον εργάτη, τον αυτοαπασχολούµενο, τον φτωχό αγρότη. 

Η Κυβέρνηση έκανε την ταξική της επιλογή. Οµολογήθηκε
προχθές στην επιτροπή από τον κ. Σταθάκη, ο οποίος, απορρί-
πτοντας την πρόταση νόµου του ΚΚΕ, υπερασπίστηκε τις τράπε-
ζες, που έχουν ρουφήξει το αίµα του λαού, λέγοντας σε δυο
σηµεία της οµιλίας του ότι δεν είναι εφικτό το κόστος για την
ανακούφιση του λαού να το επωµισθούν οι τράπεζες ούτε να
επωµισθούν το κόστος της µείωσης των αξιών κατοικιών και επι-
χειρήσεων εξίσου τράπεζες, νοικοκυριά και κράτος. 

Όχι, δεν είναι παραλογισµός αυτός. Είναι πονηριά, είναι ταχυ-
δακτυλουργικός ελιγµός, για να καταλήξει ότι οι µόνοι που δεν
φταίνε για την κρίση και τη χρεοκοπία του λαού είναι το µεγάλο
κεφάλαιο. Ακόµα και η θεώρηση των τριών υποκειµένων -τράπε-
ζες, εργαζόµενοι και κράτος- που εξίσου όλοι πρέπει να πληρώ-
σουν, οδηγεί στο ότι οι µόνοι που δεν πλήρωσαν και δεν θα
πληρώσουν ποτέ είναι τα αφεντικά. 

Αυτό είναι το πατριωτικό καθήκον που µας προτρέπει ο ΣΥΡΙΖΑ
και η συγκυβέρνηση. Δεν διαφέρει σε τίποτα από την περίφηµη
φράση του Πάγκαλου, «όλοι µαζί τα φάγαµε, άρα όλοι πρέπει να
πληρώσουµε». Ουσιαστικά µε αυτόν τον τρόπο βγάζετε λάδι τις
τράπεζες, τους βιοµήχανους και τους εφοπλιστές και όλα τα
βάρη τα µετακυλίετε στα λαϊκά νοικοκυριά. 

Την κρίση, λοιπόν, δεν την προκάλεσε ο λαός, κυρίες και κύ-
ριοι, αλλά οι ίδιοι, οι  καπιταλιστές.  Ούτε τα έφαγαν όλοι µαζί
και ούτε είναι πατριωτικό καθήκον να συµβάλουµε όλοι για την
έξοδο από την κρίση. Ο µόνος, όµως, που πληρώνει και συνεχίζει
να πληρώνει διπλά, τριπλά και τρίδιπλα είναι ο λαός. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, οι εργαζόµενοι, οι εργάτες, οι αυτοαπασχο-
λούµενοι, οι φτωχοί αγρότες, οι νέοι, η εργαζόµενη γυναίκα, οι
πολύτεκνοι, οι τρίτεκνοι, τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες δεν έχουν
πολλές επιλογές στη ζωή τους. Η επιλογή, που έχουν να κάνουν,
είναι µία και είναι µονόδροµος. Ποια είναι; Να έρθουν πραγµα-
τικά σε ρήξη, σε σύγκρουση µε αυτό το σύστηµα, που τους κα-
ταδυναστεύει. Και αν πραγµατικά αναζητούν τη λύτρωση από
αυτή τη µισθωτή σκλαβιά, ο µόνος τρόπος, η µόνη διέξοδος είναι
αυτή που προτείνει το ΚΚΕ σε αντικαπιταλιστική, αντιµονοπω-
λιακή κατεύθυνση για τη νέα κοινωνία, όπου πραγµατικά, µε κοι-
νωνικοποιηµένα τα µέσα παραγωγής, θα υπάρξει κεντρικός
σχεδιασµός της οικονοµίας και ο παραγόµενος πλούτος θα επι-
στρέφει στους ίδιους, όπου µπορεί να βρουν την πραγµατική δι-
καίωση των ονείρων. Για αυτό, λοιπόν, τα όνειρα πρέπει να
πάρουν εκδίκηση. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε, κύριε Συντυχάκη. Όµως, ο χρόνος έχει γίνει λάστιχο. 
Τον λόγο έχει ο κ. Δελής, µήπως είµαστε πιο τυχεροί. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα µιλήσει πρώτα ο κ. Λαµ-

προύλης. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ.

Λαµπρούλης είναι τρίτος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Όχι, κυρία Πρόεδρε. Θα µιλήσω πριν από τον κ. Δελή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Νόµιζα

ότι θέλατε να κλείσετε εσείς τον κύκλο των οµιλητών. 
Ορίστε, κύριε Λαµπρούλη, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Το είχαµε καθορίσει αυτό από τη αρχή της συνεδρίασης. Δεν

γίνονται αλλαγές, παρά µόνο λόγω απροόπτου. 
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα µε τη συγκεκριµένη πρόταση νόµου,

«Μέτρα ανακούφισης της λαϊκής οικογένειας», αποδεικνύει ότι
παρεµβαίνει και αγωνίζεται να υπάρξουν λύσεις σήµερα για την
ανακούφιση των λαϊκών νοικοκυριών και αποστοµώνει τα διά-

φορα επιτελεία, αλλά και κόµµατα, που ισχυρίζονται ότι δεν έχει
προτάσεις ή ότι τα παραπέµπει όλα στο µέλλον. 

Αποδεικνύει µε την πρόταση νόµου ότι η πολιτική του στάση
καθορίζεται µε κριτήριο το συµφέρον της εργατικής τάξης και
των λαϊκών στρωµάτων. Και µε αυτό το συµφέρον συγκρούεται
µε την Κυβέρνηση και το σύνολο των πολιτικών, των µέτρων, που
έχουν οδηγήσει και οδηγούν σε µεγαλύτερη πτώχευση τις εργα-
τικές λαϊκές οικογένειες. Αποδεικνύει ότι πιστεύει βαθιά πως ο
λαός δεν έχει καµµία δέσµευση απέναντι στο µεγάλο κεφάλαιο,
στην Ευρωπαϊκή Ένωση και επιβάλλεται να διεκδικήσει την ανα-
τροπή της αντιλαϊκής πολιτικής. 

Η πολιτική κατεύθυνση της πρότασης νόµου, το πλαίσιο στό-
χων πάλης που θέτει για διεκδίκηση, είναι σε αντιστοιχία µε τις
λαϊκές ανάγκες. Και θεωρούµε πως µπορούν να γίνουν όπλο στα
χέρια του εργατικού λαϊκού κινήµατος και να συµβάλουν στην
ενδυνάµωση της πάλης του. 

Αυτό είναι πολλαπλά χρήσιµο στις σηµερινές συνθήκες, που
η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, παίρνοντας τη σκυτάλη από τις
προηγούµενες κυβερνήσεις και µαζί µε την Ευρωπαϊκή Ένωση,
κλιµακώνει την επίθεση κατά των εργαζοµένων, που στενάζουν
από την καπιταλιστική βαρβαρότητα και την αντιλαϊκή πολιτική.
Πρέπει να βγουν συµπεράσµατα για τη στάση όλων των άλλων
πολιτικών δυνάµεων, να επανεξεταστούν οι πολιτικές προτάσεις
και η πρακτική του κάθε κόµµατος, µε κριτήριο ποια πολιτική αν-
τιστοιχεί στα συµφέροντα και στην κοινωνική θέση της εργατικής
τάξης, των λαϊκών στρωµάτων, της νεολαίας, που προέρχεται
από τις εργατικές λαϊκές οικογένειες. 

Κριτήριο, επίσης, θα πρέπει να αποτελέσει και το γεγονός της
απόρριψης της συγκεκριµένης πρότασης νόµου του ΚΚΕ από
την Κυβέρνηση, εµπειρία που είχαµε και από τις προηγούµενες
κυβερνήσεις, που είχαν απορρίψει την ίδια πρόταση νόµου. 

Έτσι, λοιπόν, κριτήριο θα πρέπει να αποτελέσει και η απόρ-
ριψη από την Κυβέρνηση του αιτήµατος για ανακούφιση των
υπερχρεωµένων νοικοκυριών την περίοδο της κρίσης. Γιατί στην
πράξη τίθεται ξεκάθαρα η µεγάλη αναντιστοιχία ανάµεσα στην
πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ, της συγκυβέρνησης, και στα συµφέροντα
των εργαζοµένων. 

Το ότι απορρίπτεται η πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος από όλα τα κόµµατα αναδεικνύει πως, ανεξάρτητα
από τους µεταξύ τους τσακωµούς για τα επιµέρους κ.λπ., έχουν
κοινή γραµµή πλεύσης, κοινή στρατηγική, όταν είναι να αντιπα-
ρατεθούν µε αιτήµατα και στόχους πάλης που αµφισβητούν ευ-
θέως την κερδοφορία των επιχειρηµατικών οµίλων και των
τραπεζικών οµίλων, που είναι η καρδιά του ίδιου του καπιταλιστι-
κού συστήµατος. 

Με αφορµή το γεγονός πως δεν πρόκειται να τεθεί σε ψηφο-
φορία στη Βουλή η πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος, βάσει ερµηνείας του Συντάγµατος, ότι δεν πρέπει να λαµ-
βάνονται από τη Βουλή αποφάσεις που ανεβάζουν το δηµοσιο-
νοµικό κόστος, επί της ουσίας εµείς καλούµε τον λαό να βγάλει
ένα ακόµα συµπέρασµα: Αυτό το Κοινοβούλιο, το αστικό Κοινο-
βούλιο, έχει θωρακιστεί µε πάρα πολλούς τρόπους συνταγµατικά
και νοµοθετικά, έτσι ώστε οι αποφάσεις που λαµβάνονται να µη
δηµιουργούν ρωγµές στα τείχη και στα βάθρα του συστήµατος.

Απέναντι στην πρόταση του Κοµουνιστικού Κόµµατος η Κυ-
βέρνηση τι προωθεί; Προωθεί τους πλειστηριασµούς και, συντη-
ρώντας το πρόβληµα, δεν δίνει απάντηση στο αδιέξοδο των
λαϊκών οικογενειών, παρά σφίγγει τη θηλειά των χρεών στον
λαιµό τους. 

Αποτελεί υποκρισία, την ίδια στιγµή που αρνείστε τα µέτρα
ανακούφισης που προτείνουµε, να οδηγείτε τον λαό σε πιο βαθιά
φτώχεια. Κόβετε συντάξεις και µοιράζετε εκατοµµύρια στα µο-
νοπώλια. Επιβάλλετε φόρους στα λαϊκά νοικοκυριά, απαλλάσ-
σοντας από φόρους και πρόστιµα τα µονοπώλια. Μοιράζετε
κρατικό χρήµα µέσω ανακεφαλαιοποίησης στους τραπεζικούς
οµίλους, που θα την επιβαρυνθούν ποιοι; Τα λαϊκά στρώµατα.
Παράλληλα, σχεδιάζετε να πετάξετε έξω από τα σπίτια τους φτω-
χούς ανθρώπους ή, στην καλύτερη περίπτωση, να τους κάνετε
νοικάρηδες στα σπίτια τους. 

Κι έρχεστε µε περίσσιο πολιτικό θράσος και λέτε στον λαό πως
η λύση των προβληµάτων του θα έρθει σε ένα ουτοπικό µέλλον,
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όπου µε µαγικό τρόπο καπιταλιστική οικονοµία και κερδοφορία
θα εξυπηρετήσουν τα λαϊκά δικαιώµατα. Δηλαδή, ποτέ. 

Να γιατί όλα τα κόµµατα εχθρεύεστε και πολεµάτε κάθε διεκ-
δίκηση για βελτίωση της ζωής του λαού, για επαναφορά στοιχει-
ωδών δικαιωµάτων, που έγιναν παρανάλωµα, για να ξεπεράσει
το κεφάλαιο την κρίση, αφού από κοινού υπηρετείτε την αντα-
γωνιστικότητα των επιχειρηµατικών οµίλων και τον στόχο ανά-
καµψης της καπιταλιστικής οικονοµίας. 

Και αφού η Κυβέρνηση συνεχίζει να τσακίζει τον λαό µε µέτρα-
κόλαση, έρχεται προκλητικά και εξαντλεί τη «γαλαντοµία» της σε
ελάχιστες και περιορισµένες παροχές πτωχοκοµείου, οι οποίες
δεν δίνονται ούτε καν σε όλους όσοι ζουν σε συνθήκες εξαθλίω-
σης και ανέχειας, αλλά µόνο σε ένα πολύ µικρό τµήµα τους, όταν
ο αριθµός των ατόµων –ακόµα και µε αυτούς τους επαίσχυντους
δείκτες φτώχειας που έχετε προσδιορίσει– που ζουν κάτω από
το όριο της φτώχειας είναι δυόµισι εκατοµµύρια, ενώ αυτοί που
το προσεγγίζουν είναι τρία εκατοµµύρια οκτακόσιες χιλιάδες κό-
σµος. 

Μάλιστα, το ταβάνι της «γαλαντοµίας» της Κυβέρνησης είναι
το κάτι παραπάνω από 7 ευρώ την ηµέρα για µια οικογένεια, δη-
λαδή ένα πιάτο φαΐ ή η επιδότηση ενοικίου για ελάχιστο αριθµό
νοικοκυριών, όταν προ κρίσης η επιδότηση ενοικίου αφορούσε
πολλαπλάσιο αριθµό νοικοκυριών. Και η «γαλαντοµία» στην πα-
ροχή ρεύµατος αγγίζει τα όρια της επιλογής αν θα ζεσταθούν οι
οικογένειες ή αν θα ανάψουν θερµοσίφωνα, αν θα µαγειρέψουν
ή αν θα ανάψουν το φως. 

Σε ό,τι αφορά -επειδή ακούστηκε- τα νοσοκοµεία, σηκώνετε
και κουρνιαχτό ότι φέτος -λέτε- τα χρηµατοδοτείτε µε 300 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Δεν µας λέτε, όµως, από πού προκύπτουν αυτά
τα 300 εκατοµµύρια ευρώ. Είναι ή δεν είναι 200 εκατοµµύρια
ευρώ -που είναι αποτυπωµένα στον προϋπολογισµό του 2016-
από τα ασφαλιστικά ταµεία, από την πώληση υπηρεσιών των νο-
σοκοµείων στα ασφαλιστικά ταµεία, δηλαδή από τους ίδιους
τους ασθενείς, τους ίδιους τους εργαζοµένους, που αυτοί τα αι-
µοδοτούν, τα χρηµατοδοτούν; Και τα 93 εκατοµµύρια ευρώ -για
να φτάσουµε στα 300 εκατοµµύρια ευρώ- ποια είναι; Η άσκηση
ιδιωτικής παροχής υπηρεσιών υγείας στα απογευµατινά ιατρεία.
Οι εισπράξεις, δηλαδή. Λεφτά από την τσέπη του λαού. 

Αυτή είναι η αύξηση που κάνετε. Και βγαίνετε και σηκώνετε
κουρνιαχτό ότι αυξάνετε τη χρηµατοδότηση των νοσοκοµείων.
Και είναι πρόκληση και απάτη ολκής η προβολή από την Κυβέρ-
νηση των µέτρων αυτών ως απαρχή και άλλων που θα ακολου-
θήσουν, για τη στήριξη των λεγόµενων ευάλωτων ή και ευπαθών
οµάδων, πολύ περισσότερο που επιδιώκει να εγκλωβίσει τον λαό
στο να µετράει τη φιλολαϊκότητα µε τον αριθµό των ψίχουλων,
την ίδια στιγµή που υπάρχει τεράστιος κοινωνικός πλούτος, δη-
µιούργηµα των ίδιων των εργαζοµένων, που τον καρπώνονται οι
καπιταλιστές. 

Σε αυτούς, λοιπόν, δίνετε καρβέλια, που τα παίρνετε από τον
λαό και στον λαό πετάτε ψίχουλα. Και αυτά είναι µόνο για τους
εξαθλιωµένους. Αυτή ακριβώς είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, για παροχή ελάχιστων παροχών στους τελείως εξα-
θλιωµένους. Αυτή την πολιτική προτάσσετε και αυτή την πολιτική
ακολουθείτε. Γι’ αυτό, µη µας το παρουσιάζετε πως πρόκειται
για µια ρηξικέλευθη, αριστερή, ανατρεπτική πολιτική πρόταση. 

Ενώ, όµως, ακόµα και αυτές οι ψιλοπαροχές προχωρούν µε
βήµα σηµειωτόν, η Κυβέρνηση προχωράει µε άλµατα τον οδο-
στρωτήρα των αντιλαϊκών µέτρων, γιατί αυτό επιτάσσουν τα συµ-
φέροντα του κεφαλαίου που έχει αναλάβει να διεκπεραιώσει,
οδηγώντας στα όρια της φτώχειας όλο και µεγαλύτερο τµήµα
των λαϊκών νοικοκυριών. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο  Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ)

Πάει πολύ, λοιπόν, να παρουσιάζει η Κυβέρνηση τα ψίχουλα
που δίνει ως µέτρα µε ταξικό πρόσηµο, µέτρα στήριξης των φτω-
χότερων, όταν µε την πολιτική της οδηγεί σε φτωχοποίηση το
σύνολο των ανέργων, των εργαζόµενων, των συνταξιούχων, των
αυτοαπασχολούµενων, µεγάλο τµήµα των αγροτών, αυξάνοντας
τις διαστάσεις τόσο της απόλυτης, όσο και της σχετικής φτώ-
χειας. 

Οι χιλιάδες λαϊκές οικογένειες, που δυσκολεύονται να τα βγά-

λουν πέρα µην ξέροντας τι να πρωτοπληρώσουν κάθε φορά -τα
φάρµακα ή τα τρόφιµα, το ρεύµα ή το πετρέλαιο-, οι χιλιάδες
συνταξιούχοι, που είδαν τις συντάξεις να πετσοκόβονται κι άλλο,
τα χιλιάδες λαϊκά νοικοκυριά, που κινδυνεύουν να χάσουν τα σπί-
τια τους, όλοι αυτοί δεν καταγράφονται και δεν υπολογίζονται
ως φτωχοί από την Κυβέρνηση, διότι µάλλον τους θεωρεί προ-
νοµιούχους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Αντιπρόεδρε,
θα συµπληρώσει ο κ. Δελής, που ακολουθεί. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ  (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 

Να γιατί απέναντι στη φτώχεια που προκαλεί το σύστηµα της
εκµετάλλευσης είναι ο αγώνας για ανάκτηση των απωλειών, για
σταθερή και µόνιµη δουλειά για όλους, για ουσιαστική προστα-
σία των ανέργων, για κατάργηση των µνηµονίων και όλων των
εφαρµοστικών νόµων. 

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι φιλολαϊκή διέξοδος από την
κρίση δεν είναι δυνατόν να υπάρχει µέσα στο πλαίσιο του συστή-
µατος. Αυτό, όµως, δεν µας οδηγεί στην παραίτηση από τη διεκ-
δίκηση αιτηµάτων, που στοιχειωδώς ανταποκρίνονται στις ανά-
γκες ενός λαού, που αντιµετωπίζει µπροστά του το φάσµα της
µεγαλύτερης φτώχειας και περαιτέρω των νέων βαρών. 

Οι εργαζόµενοι και τα άλλα λαϊκά στρώµατα δεν πρέπει να
συµβιβαστούν µε το χαµήλωµα της απαιτητικότητας, µε το οποίο
τους ποτίζουν το κεφάλαιο, οι κυβερνήσεις του και τα κόµµατά
του. 

Κριτήριο στη διαµόρφωση των αιτηµάτων τους πρέπει να είναι
οι σύγχρονες λαϊκές ανάγκες, για την ικανοποίηση των οποίων
υπάρχουν σήµερα όλες οι υλικές προϋποθέσεις, που, όµως, θυ-
σιάζονται στον βωµό του καπιταλιστικού κέρδους. 

Γνωρίζουµε πολύ καλά πως αυτά τα µέτρα που προτείνουµε
µέσα από τη συγκεκριµένη πρόταση νόµου, όπως και αντίστοιχα
µέτρα µε άλλες προτάσεις νόµου που έχουµε καταθέσει, είναι
αµυντικά µέτρα. Είναι, όµως, και µια άµυνα που δίνει στους ερ-
γαζόµενους τη δυνατότητα να αντεπιτεθούν και κυρίως να κατα-
λάβουν πως ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Δηµοκρατία, όπως και όλα τα άλλα
κόµµατα, έχουν καθαρά ταξική πολιτική υπέρ του κεφαλαίου,
ανεξάρτητα του ανταγωνισµού τους. Κι όλοι όσοι υπόσχονται
βελτίωση της θέσης του λαού, χωρίς να θίγουν τη γραµµή της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, τη γραµµή του κεφαλαίου, δεν προσφέ-
ρουν τίποτα άλλο, παρά την επικινδυνότητα της αυταπάτης. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ελάτε, κύριε Δελή.

Τα είπε όλα ο κ. Λαµπρούλης. Πιστεύω δεν θα έχετε τόσα πολλά
εσείς να πείτε. Εννοώ πάνω από επτά λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Θα προσπαθήσω να είµαι συνεπής στον
χρόνο µου. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητάµε σήµερα την πρόταση
νόµου του ΚΚΕ, που προβλέπει ορισµένα επείγοντα µέτρα για
την ανακούφιση της λαϊκής οικογένειας, η οποία στενάζει από
µια αντιλαϊκή πολιτική, που έγινε ιδιαίτερα βάρβαρη στα χρόνια
της κρίσης, µέτρα επείγοντα, που βγάζουν από τα λαϊκά νοικο-
κυριά τη θηλιά της υπερχρέωσής τους στις τράπεζες, θηλιά που
τα πνίγει κάθε µέρα. 

Πώς απαντάει η Κυβέρνηση; Πώς απαντούν τα υπόλοιπα κόµ-
µατα της Αντιπολίτευσης στην πρόταση αυτή του ΚΚΕ, που εδέ-
ησε επιτέλους να έρθει και στην Ολοµέλεια; Με ταξικά αντανα-
κλαστικά, µε ταξική προσήλωση και συνέπεια και πανοµοιότυπη
επιχειρηµατολογία την απορρίπτουν.  

Όταν υποχρεώνονται να πάρουν θέση, µε το κεφάλαιο ή µε
τον λαό, οι µάσκες πέφτουν. «Δεν αντέχει η οικονοµία», µας λέτε.
Και πότε άντεχε αυτή για τον λαό; Με µπόλικο «τσάι και συµπά-
θεια» για τα λαϊκά στρώµατα ο ΣΥΡΙΖΑ την απορρίπτει, λέγοντας
ότι δεν την επιτρέπει η εγχώρια και διεθνής οικονοµική κατά-
σταση και ότι, αν εφαρµοστεί, θα προκαλέσει την άµεση κατάρ-
ρευση του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος. 

Από κοντά και η Νέα Δηµοκρατία, στο ίδιο µήκος κύµατος, λέει
ότι αυτή η πρόταση λύνει ένα πρόβληµα, αλλά δηµιουργεί ένα
άλλο κι έτσι την απορρίπτει. Τα ίδια το ΠΑΣΟΚ, επειδή, λέει, έχει
διαφορετική φιλοσοφία, για να µην πει ταξική επιλογή. Το Ποτάµι
διαµαρτύρεται, γιατί η πρόταση του ΚΚΕ, που τη θεωρεί και γε-
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λοία, ήρθε στη Βουλή και συζητιέται. Ακόµη κι αυτό τους ενοχλεί.
Ενώ, η Ένωση Κεντρώων τη θεωρεί άδικη.

Όσο για τη φασιστική Χρυσή Αυγή, την τάχα αντισυστηµική
και φιλολαϊκή, αυτή την πρόταση του ΚΚΕ για µέτρα ανακούφι-
σης των λαϊκών νοικοκυριών τη θεωρεί εκτός πραγµατικότητας
και της προκαλεί και γέλιο, µάλιστα. Φανταζόµαστε το ίδιο και
στη µεγαλοεργοδοσία. 

Αλήθεια, ποιοι είναι όλοι αυτοί που µε ένα στόµα και µια φωνή
λένε όχι σε στοιχειώδη µέτρα ανακούφισης για τα λαϊκά νοικο-
κυριά; Δεν είναι τα κόµµατα που φόρτωσαν στον λαό τα τρία µνη-
µόνια, το ένα χειρότερο από το άλλο; Δεν είναι τα κόµµατα που
έχουν στο κεφάλι τους κορώνα την Ευρωπαϊκή Ένωση; Τα κόµ-
µατα που υλοποιούν και στηρίζουν την αντιλαϊκή στρατηγική της;
Τα κόµµατα που κινούνται εντός του καπιταλιστικού δρόµου;
Αδιάφορο αν άλλος βρίσκεται στα δεξιά, άλλος στη µέση και
άλλος αριστερά αυτού του ίδιου δρόµου. Δεν είναι τα κόµµατα
που παραµυθιάζουν τον λαό µας µε τη δίκαιη ανάπτυξη που θα
έρθει και ως τότε υποµονή; «Μη µιλάς! Μη ζητάς πολλά! Μείωσε
τις απαιτήσεις σου! Ζήσε µε τα λίγα, ζήσε µε τα ψίχουλα! Μη φο-
βάσαι την εξαθλίωση! Σου έχουµε ετοιµάσει και συσσίτια, έρχε-
ται κι ένα επίδοµα αλληλεγγύης. Αυτά που έχεις ανάγκη για σένα
και τα παιδιά σου δεν είναι ρεαλιστικά. Είναι ανέφικτα και ανεδα-
φικά». 

Αλήθεια, ποιο είναι για εσάς το όριο του εισοδήµατος; Ο ορι-
σµός της λαϊκής οικογένειας; Το είπατε, είναι η εξαθλίωση. Γιατί
τα θεωρείτε µη ρεαλιστικά όλοι σας; Μα, γιατί θίγουν τα ιερά και
τα όσια του σάπιου συστήµατος που εξυπηρετείτε. Τα τραπεζικά
κέρδη, τα κέρδη του κεφαλαίου, την καπιταλιστική ανάπτυξη. 

Να γιατί θεωρείτε ρεαλιστικό να φορτώσετε τα δισεκατοµµύ-
ρια των ανακεφαλαιοποιήσεων των τραπεζών στις πλάτες του
λαού και δεν θεωρείτε ρεαλιστική τη διαγραφή των τόκων των
δανείων των λαϊκών νοικοκυριών στις ίδιες τράπεζες. Να γιατί θε-
ωρείτε ρεαλιστικό να διαγράφετε τα πρόστιµα και τις οφειλές
εκατοµµυρίων των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων και θεω-
ρείτε µη ρεαλιστική τη διαγραφή του µισού έστω δανείου, που
πήρε κάποτε µια λαϊκή οικογένεια για να αποκτήσει ένα σπίτι ή
για να σπουδάσει τα παιδιά της. 

Να γιατί µπουκώνετε το κεφάλαιο µε κίνητρα, επιδοτήσεις, φο-
ροαπαλλαγές δισεκατοµµυρίων και θεωρείτε µη ρεαλιστικό να
µην πληρώνουν -και µε τι λεφτά άλλωστε- τα µεγαλύτερα θύµατα
της καπιταλιστικής ζούγκλας, οι άνεργοι, τα δάνειά τους, ρίχνον-
τάς τους στα σαγόνια των καρχαριών των funds. Να γιατί θεω-
ρείτε ρεαλιστικό και λογικό να έχουν όσες φοροαπαλλαγές
θέλουν οι εφοπλιστές ή να πληρώνουν όλοι τους µαζί καµµιά δε-
καπενταριά εκατοµµύρια, τρεις-τέσσερις ποδοσφαιρικές µετα-
γραφές δηλαδή, και θεωρείτε µη ρεαλιστικό να µειωθούν για
30% έστω οι οφειλές προς τις τράπεζες των χιλιάδων απελπισµέ-
νων αυτοαπασχολουµένων, φτωχών αγροτών, κτηνοτρόφων και
ψαράδων. 

Να γιατί θεωρείτε ρεαλιστικό και λογικό να µην πληρώνουν τον
ειδικό φόρο στο αέριο οι βιοµήχανοι, αλλά να τον πληρώνουν τα
λαϊκά σπίτια, να απαλλάσσονται από τον ΦΠΑ στο ηλεκτρικό οι
εξαγωγικές εταιρείες, αλλά όχι και τα λαϊκά νοικοκυριά. Να έχουν
αφορολόγητα καύσιµα οι εφοπλιστές, αλλά όχι οι µικροί αγρό-
τες. Γιατί όλα τα ζητήµατα που έχουν κρίσιµη σηµασία για το κε-
φάλαιο, την κερδοφορία του, την ανταγωνιστικότητά του, σας
ενώνουν απέναντι στις προτάσεις του ΚΚΕ. Απορρίπτετε ακόµη
κι αυτές σαν τη σηµερινή που δίνουν µια ανάσα στον λαό µας.

Όσο για το γνωστό, για την καραµέλα, δηλαδή, ότι το ΚΚΕ τα
παραπέµπει όλα στον σοσιαλισµό, µε την πρότασή µας αυτή δεν
σας ζητήσαµε, κύριε Υπουργέ, να οικοδοµήσετε τον σοσιαλισµό.
Άλλωστε, ούτε µπορείτε ούτε και θέλετε. Δεν είναι και δική σας
δουλειά αυτή. Άλλη αποστολή αναλάβατε, να υπηρετήσετε την
καπιταλιστική βαρβαρότητα και αποσπάτε και τα εύσηµα, µάλι-
στα, του κεφαλαίου.

Εν κατακλείδι, ο δικός σας ρεαλισµός ξεκινά από τις ανάγκες
του κεφαλαίου. Ο δικός µας ρεαλισµός ξεκινάει από τις λαϊκές
ανάγκες. Το ποιος ρεαλισµός επικρατεί, τελικά, κρίνεται κάθε
µέρα από την έκβαση της ταξικής πάλης. Εκεί θα κριθεί και η
τύχη της σηµερινής πρότασης του ΚΚΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε, κύριε

Δελή, για την τήρηση του χρόνου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, είκοσι έξι µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί από τη
Γερµανία. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Ασηµακοπούλου.
ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ελπίζω ότι συµ-

φωνούµε όλοι ότι είµαστε εδώ όχι γιατί έχει κανείς κάποια αντίρ-
ρηση µε το ότι πρέπει να βοηθάµε τους αδύναµους συµπολίτες
µας, είτε επειδή έχουν πληγεί απ’ αυτή τη συγκεκριµένη κρίση
είτε γενικότερα, αλλά επειδή συζητάµε το πώς θα το πετύχουµε
αυτό. Υπάρχει µια πρόταση νόµου από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας, το οποίο, βεβαίως, έχει µια συγκεκριµένη ιδεολογική
αφετηρία που το διέπει.

Δεν θα αντιπαρατεθώ µε αυτό. Νοµίζω ότι αυτό έχει γίνει πολ-
λές φορές σ’ αυτή την Αίθουσα. Η Κυβέρνηση απαντά σ’ αυτό:
«Ωραία ιδέα. Εξάλλου την είχαµε εµείς, την έχουµε καταθέσει κι
εµείς, τα έχουµε πει κι εµείς αυτά, αλλά τώρα είµαστε Κυβέρ-
νηση και έχουµε καταλάβει ότι δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα
αυτή τη στιγµή».

Νοµίζω ότι ο εισηγητής µας κ. Μηταράκης, όπως και η Κοινο-
βουλευτική µας Εκπρόσωπος σήµερα, η κ. Κεραµέως, έχουν
επαρκώς στοιχειοθετήσει και επιχειρηµατολογήσει και για τα
δικά µας πεπραγµένα στον τοµέα αυτό, αλλά και για τις προτά-
σεις που έχουµε στο µέλλον.

Ναι, κύριε Υπουργέ, απευθύνοµαι σ’ εσάς, επειδή αναφερθή-
κατε στο διαφηµιστικό σποτ, όπου ο κ. Μητσοτάκης θέτει στό-
χους δηµοσιονοµικούς και θα υπάρχει και συγκεκριµένη τοποθέ-
τηση προγράµµατος για το πώς θα τους επιτύχουµε αυτούς τους
στόχους ρεαλιστικά κι εσείς λοιδορείτε το σποτάκι αυτό. Και την
ώρα που το λέγατε, σκέφτοµαι ειλικρινά, δηλαδή, να βάλουµε
δίπλα -αν και δεν ήταν ένα διαφηµιστικό σποτάκι, αλλά είναι ένα
βίντεο που µπορεί να το βρει ο καθένας- το βίντεο του κ. Τσίπρα,
ο οποίος παίρνει αγκαλιά µια γλυκύτατη κυρία, που θα µπορούσε
να είναι η γιαγιά µου, και της λέει ότι δεν θα κοπεί το ΕΚΑΣ. Ας
συγκρίνουµε, λοιπόν, αυτά τα δύο βίντεο. 

Μας γίνεται µια σταθερή κριτική -στο πνεύµα αυτό µίλησε και
ο Υπουργός- γενικότερα από την Κυβέρνηση και από τον ΣΥΡΙΖΑ.
Η κριτική αυτή λέει το εξής: Κάτι λέει ο ΣΥΡΙΖΑ και εµείς όταν το
σχολιάζουµε αυτό, όταν κάνουµε προβλέψεις για το µέλλον, κα-
ταστροφολογούµε. Κατόπιν τούτου, όταν επιβεβαιώνονται οι
προβλέψεις και έπονται και άλλα ψέµατα σε συνέχεια των προ-
εκλογικών υποσχέσεων και του λαϊκισµού, για παράδειγµα, όταν
θέλουµε να µιλήσουµε για το παρελθόν, δεν επιτρέπεται αυτό,
γιατί παρελθοντολογούµε. Αυτή είναι η κατηγορία. Απαγορεύεται
και έχουµε κι εµµονή, όπως λέει ο Υπουργός, µε αυτό. 

Ήρθε εδώ προχθές ο Υπουργός, ο κ. Χουλιαράκης, και έγινε
έξαλλος, εξανέστη, ρωτώντας: «Ποιος είναι ο κ. Γκάλµπρεϊθ;»
Δεν τον ήξεραν τον κ. Γκάλµπρεϊθ. 

Και εσείς µας λέτε, κύριε Υπουργέ: «Είναι δυνατόν να υπήρχε
ένα τέτοιο σχέδιο κι εγώ να µην το ήξερα;». Ρωτάω κι εγώ: «Είναι
δυνατόν να υπήρχε ένα plan X και να µην το ήξερε η Κυβέρ-
νηση;». «Όχι», µας είπε ο Υπουργός στην επιτροπή και χαρακτή-
ρισε φαντασιακό το σχέδιο αυτό.

Τον φανταστήκαµε όλοι τον κ. Βαρουφάκη. Δεν υπήρχε ο κ.
Βαρουφάκης. Βέβαια, ο κ. Τσίπρας τον θεωρούσε φανταστικό
τον κ. Βαρουφάκη, µε άλλη έννοια βέβαια, όταν πήγαινε βόλτες
µαζί του στον Εθνικό Κήπο. 

Ξέρετε, φανταστήκαµε, όλοι εµείς φαντασιωνόµαστε. Φαντα-
στήκαµε ότι κάποτε είπατε στον κόσµο ότι θα σκίσετε το µνηµό-
νιο, ότι θα καταργήσετε τον ΕΝΦΙΑ, ότι θα δώσετε σεισάχθεια,
ότι θα ζούµε σε µια εποχή κατά την οποία ο κ. Τσίπρας λέει «go
back, κυρία Μέρκελ» και παίζουν τα νταούλια και χορεύουν οι
αγορές! Φανταστήκαµε όλοι, φαντασιωνόµασταν ότι είπατε κάτι
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για το «κανένα σπίτι στα χέρια τραπεζίτη», φαντασιωνόµασταν
και φανταστήκαµε το πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης και αργό-
τερα το παράλληλο πρόγραµµα και ότι είχατε υποσχεθεί στον
κόσµο ότι θα τους δώσετε δύο δισεκατοµµύρια σε ανθρωπιστική
βοήθεια. Αυτά όλα εµείς τα φανταστήκαµε και καταστροφολο-
γούσαµε όταν προβλέπαµε ότι µπορεί να κλείσουν οι τράπεζες.
Για φαντάσου τι είχαµε πει! Καταστροφολογούσαµε όταν λέγαµε
ότι µπορεί να έλθει τρίτο µνηµόνιο. Για φαντάσου! 

Βέβαια, µας ξεπεράσατε στη φαντασία µας, γιατί δεν φαντα-
στήκαµε το δηµοψήφισµα, δεν φανταστήκαµε ότι µπορεί το «όχι»
του δηµοψηφίσµατος να το πάρετε και να το κάνετε ένα ηχηρό
«ναι». Μας ξεπεράσατε σ’ αυτό. Βεβαίως, ποτέ δεν φανταστή-
καµε ότι υπήρχε εις γνώση του Πρωθυπουργού ένα σχέδιο, το
οποίο προσοµοίαζε µε χούντα, το οποίο είχε τράπεζες κρατικές
να µας µοιράζουν υποσχετικές και τον στρατό στους δρόµους.
Ναι, δεν το φανταστήκαµε αυτό.

Δεν ξέρω αν είναι αλήθεια, αλλά αν υπάρχει ένα τέτοιο φαν-
τασιακό σχέδιο -κάποιος το επικαλείται αυτό- γιατί να µη γίνει
µια εξεταστική και να το συζητήσουµε;

Ας µιλήσουµε λίγο για το παρελθόν. Δεν πειράζει. Πολλές
φορές µιλάµε για το παρελθόν. Το λες και αστείο να µας κατη-
γορείτε ότι µιλάµε εµείς και έχουµε εµµονή µε το παρελθόν, όταν
η απάντηση –και είστε συνεπείς στη µεθοδολογία σας- είναι
πάντα η ίδια: «Για όλα φταίµε εµείς που κυβερνήσαµε µαζί µε το
ΠΑΣΟΚ σαράντα χρόνια». Αυτή είναι η στάνταρ απάντηση. Πού
εδράζεται αυτή; Στο παρελθόν εδράζεται. 

Βεβαίως, ακόµα φανταζόµαστε. Δεν είναι η πραγµατικότητα
αυτή που ζούµε. Φανταζόµαστε ότι τα «κόκκινα» δάνεια και τα
«πράσινα» µαζί τα δώσατε στα funds, φανταζόµαστε ότι πήρατε
αυτά τα µέτρα, φανταζόµαστε ότι αυξήθηκε ο ΦΠΑ, φανταζόµα-
στε ότι αυξήθηκε το κόστος των εισιτηρίων στο µετρό και στα
λεωφορεία, φανταζόµαστε ότι καταργήθηκε ο ΦΠΑ στα νησιά,
φανταζόµαστε ότι αυξήθηκαν οι φόροι, φανταζόµαστε ότι θα
πληρώσουµε ΕΝΦΙΑ και µάλλον σε τέσσερις δόσεις, φανταζόµα-
στε όλα αυτά τα πράγµατα. Φανταζόµαστε ότι έκλεισαν δεκα-
πέντε χιλιάδες τετρακόσιες εννέα επιχειρήσεις στο πρώτο
εξάµηνο, αύξηση από πέρσι 42%, φανταζόµαστε ότι ζούµε σε
συνθήκες ύφεσης, φανταζόµαστε ότι ο «Μαρινόπουλος» έχει
κλείσει, φανταζόµαστε ότι οι εργαζόµενοι αυτοί απολύθηκαν,
φανταζόµαστε ότι κλείνουν επιχειρήσεις. Όλα αυτά τα φανταζό-
µαστε, γιατί η πραγµατικότητα είναι ότι έρχεται η ανάπτυξη και
εκτοξεύεται η ελληνική οικονοµία. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Ρέει χρήµα και εµείς φανταζόµαστε ότι συµβαίνει κάτι άλλο. Αυτό
συµβαίνει. 

Εγώ, όµως, θα µείνω στο ότι όντως επιτρέπεται να κάνουµε
και προβλέψεις και µάλιστα στην πολιτική καλό είναι να κάνεις
προβλέψεις, γιατί η αξιοπιστία σου κρίνεται και από το αν βγαίνει
στην πραγµατικότητα η πρόβλεψη. 

Εγώ σας κάνω µια πρόβλεψη. Τώρα είναι καλοκαίρι και έρχεται
ο Σεπτέµβριος και θα τελειώσει όλο αυτό το πράγµα. Την 1η Σε-
πτεµβρίου το ηµερολόγιο γράφει, αν το δείτε, «η αρχή της Ινδί-
κτου». Ξεκινά το θρησκευτικό έτος την 1η Σεπτεµβρίου. Η αρχή
της Ινδίκτου είναι µια ελληνοποιηµένη φράση που προέρχεται … 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Την ανοχή σας για τριάντα δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε, πα-
ρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Φαντάζοµαι, κυρία
Ασηµακοπούλου, ότι θα τελειώσετε.

ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Τριάντα δευτερόλεπτα ζή-
τησα, κύριε Πρόεδρε. Τα έχω, παρακαλώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεχίστε, κυρία συ-
νάδελφε.

ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ο ορισµός, λοιπόν, της
λέξης αυτής προέρχεται από τους φόρους που έβαζαν οι Ρω-
µαίοι. Για δεκαπέντε χρόνια κρατούσαν αυτοί οι φόροι. 

Εγώ προβλέπω, λοιπόν, ότι µπορεί εσείς να λέτε για τα 86 δι-
σεκατοµµύρια, αλλά από την 1η Σεπτεµβρίου έρχεται ο λογαρια-
σµός στα σπίτια του κόσµου και αυτά τα οποία θα δείτε και αυτά
τα οποία θα ακούσετε από τον κόσµο δεν µπορείτε να τα φαντα-
στείτε αυτήν τη στιγµή.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαριστού-
µε.

Κύριε Κατσώτη, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά το µέγιστον.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η συζήτηση σήµερα είναι αποκαλυπτική για τη θέση των κοµ-

µάτων απέναντι στις λαϊκές ανάγκες και αναδείχθηκε εδώ ποιος
είναι µε ποιον. 

Με την πρόταση νόµου το ΚΚΕ διεκδικεί µέτρα σήµερα, ώστε
να χαλαρώσει η θηλιά, που είναι έτοιµη να πνίξει χιλιάδες λαϊκές
οικογένειες.

Το ερώτηµα που απαντήθηκε από πολλούς είναι εάν επιδεινώ-
θηκε ή αν βελτιώθηκε η ζωή της λαϊκής οικογένειας, εάν είναι πιο
ασφαλής ή η ανασφάλεια κυριαρχεί στη ζωή της. Από τη συζή-
τηση, όπως είπα, αποδεικνύεται ότι η κατάσταση επιδεινώθηκε,
η ανασφάλεια κυριαρχεί. Σε ποια πτυχή της ζωής του λαού δεν
είναι πιο δύσκολα, πιο οξυµµένα τα προβλήµατά του;

Ο ΣΥΡΙΖΑ στην τοποθέτηση των Βουλευτών του ισχυρίζεται
ότι για την κατάσταση, που έχουν περιέλθει οι λαϊκές οικογέ-
νειες, ευθύνη έχει η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Αυτή είναι η µισή αλήθεια. Η άλλη µισή
είναι ότι η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, όχι µόνο δεν αντέστρεψε
την πορεία, όχι µόνο δεν ακύρωσε ούτε έναν νόµο της Νέας Δη-
µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, αλλά τους διατηρεί όλους, τους υλο-
ποιεί όλους τους νόµους που φτωχοποιούν τον λαό και µε την
πολιτική της πήρε µέτρα που επιδείνωσαν τη ζωή του λαού
ακόµα περισσότερο απ’ ό,τι πριν. 

Για αυτό εξάλλου στηρίχθηκε ο ΣΥΡΙΖΑ από το κεφάλαιο, για
να υλοποιήσει ακριβώς τις δεσµεύσεις που είχε αναλάβει πριν
έρθει στην Κυβέρνηση απέναντί του, προωθώντας όλα τα µέτρα,
τις µεταρρυθµίσεις, τις αναδιαρθρώσεις –όπως θέλετε ονοµάστε
τις- που έχει ανάγκη σήµερα το κεφάλαιο για να ανακάµψει. Συ-
νέχισε να φορτώνει στον λαό τα βάρη της καπιταλιστικής κρίσης,
το χρέος που δηµιούργησε η ίδια η καπιταλιστική ανάπτυξη, µε
αντιλαϊκά µέτρα, αντιασφαλιστικά, που δεν έχουν τέλος. Και για
το εργασιακό, όπως λέει ο κ. Κατρούγκαλος, θα πάρει µέτρα
όπως στο ασφαλιστικό για να διαφυλάξει τις συντάξεις να µη µει-
ωθούν. Έτσι και οι εργασιακές σχέσεις. Οι συνταξιούχοι, βέβαια,
βλέπουν τα πράγµατα πού πάνε, βλέπουν την τσέπη τους να
αδειάζει από αυτή την αντιασφαλιστική πολιτική, από τον νόµο-
λαιµητόµο, από τη λεπίδα που έπεσε στις συντάξεις τους. 

Τι λέει ο ΣΥΡΙΖΑ για την πρόταση νόµου; Δεν δεχόµαστε την
πρόταση του ΚΚΕ, λέει ο κ. Σταθάκης, γιατί θα έπρεπε να κου-
ρευτούν τα δάνεια κατά 50%, αφορά το 90% των υπερχρεωµέ-
νων νοικοκυριών, θα δηµιουργούσε προβλήµατα στις τράπεζες.
Ισχυρίζεται ότι πήραµε µέτρα, δηµιουργήσαµε ισχυρό θεσµικό
πλαίσιο. Για όσους δεν µπορούν να ανταποκριθούν σε αυτό το
πλαίσιο και χάσουν το σπίτι τους, έχουµε πάρει µέτρα –λέει- για
συσσίτια, για επιδότηση του ενοικίου, για δωρεάν ρεύµα, ίσα να
ζεσταίνει τον θερµοσίφωνα. Έτσι και αλλιώς –λέει- να µάθει ο
λαός να ζει έτσι, γιατί οι συνθήκες έχουν αλλάξει. Αυτή είναι η
θέση του. Μιλάνε µε συµπάθεια, µε κατανόηση, αλλά νοµοθετούν
µε σκληρότητα απέναντι στα λαϊκά στρώµατα για να υπερασπί-
σουν το κεφάλαιο και τις ανάγκες τους. Προβάλλετε το πρό-
γραµµα της ανθρωπιστικής κρίσης ως µέτρο για την αντιµε-
τώπιση των συνεπειών της πολιτικής στήριξης του κεφαλαίου. 

Σε αυτή τη γραµµή από καθαρή ταξική σκοπιά αντέδρασαν και
τα άλλα κόµµατα. Υπερασπίζονται µε πάθος την εργοδοσία, δεν
ανέχονται το παραµικρό που θα µειώνει την κερδοφορία της.
Απλώνουν δίχτυ προστασίας στους επιχειρηµατικούς οµίλους,
ώστε να έχουν την πλήρη ελευθερία για να εκµεταλλεύονται µε
τον πιο άγριο τρόπο τους εργαζόµενους. 

Το 2016 όλοι εσείς θεωρείτε ουτοπία να έχει ο κόσµος δουλειά
µε συγκροτηµένα δικαιώµατα, να έχει σταθερό ηµερήσιο χρόνο.
Θεωρείτε ουτοπία να υπάρχουν συλλογικές συµβάσεις εργα-
σίας. Θεωρείτε ουτοπία να έχει σπίτι ο εργαζόµενος, η λαϊκή οι-
κογένεια, να σπουδάζει το παιδί του, να αποκαθιστά την υγεία
του, να τρέφεται επαρκώς, να έχει ρεύµα, τηλέφωνο, νερό. Το
2016 για εσάς σοβαρό και σύγχρονο είναι ο λαός να ψάχνει στα
σκουπίδια για να κερδίζουν τα αφεντικά που υπηρετείτε. Για

12866 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



εσάς σοβαρό και σύγχρονο είναι να κοιµάται ο λαός στον δρόµο,
να µην µπορεί να πάρει τα φάρµακα, να αποκαταστήσει την υγεία
του. Για εσάς σοβαρό και σύγχρονο είναι ο λαός να ζει µε 300
ευρώ, πότε στη µισοδουλειά, πότε στην ανεργία, να σταµατά να
ονειρεύεται, να σχεδιάζει, να έχει προσδοκίες. Για εσάς πάνω
από όλα είναι οι επιχειρηµατικοί όµιλοι, οι τράπεζες, τα συµφέ-
ροντά τους. Αυτή τη βαρβαρότητα µε όλη τη δυστυχία που φέρ-
νει στον λαό υπερασπίζεστε. 

Κάποιοι την υπερασπίζονται µε µεγαλύτερο πάθος, όπως ο
προκλητικός αγορητής του Ποταµιού αλλά και της Ένωσης Κεν-
τρώων, οι οποίοι βγάζουν σπυριά, αντιδρούν, σκούζουν, όταν βά-
ζεις θέµα στήριξης των εργαζοµένων και του λαού. Η πρότασή
µας καλύπτει την πλειοψηφία του λαού που υποφέρει, που επι-
δεινώθηκε η θέση του από τα µονοπώλια, τους επιχειρηµατικούς
οµίλους, απ’ αυτούς που έχουν τα κλειδιά της οικονοµίας, την
πραγµατική εξουσία. 

Η πρότασή µας λέει να πληρώσουν αυτοί που ευθύνονται για
την εξέλιξη της ζωής της λαϊκής οικογένειας. Αυτό δηµιουργεί
την αντίδρασή σας. Βλέπετε την πρότασή µας ως κόκκινο πανί.
Θίγει τα ιερά και τα όσια των καπιταλιστών που στηρίζετε, που
ζουν σε βάρος της πλειοψηφίας του λαού, που τσεπώνουν τον
πλούτο που παράγουν. Αυτό για να είναι αποτελεσµατικό πρέπει
να συνοδεύεται και από αντι-ΚΚΕ πόλεµο. Γιατί µόνο το ΚΚΕ έχει
πρόταση απελευθέρωσης του λαού από τα δεσµά της καπιταλι-
στικής εκµετάλλευσης. Γιατί µόνο το ΚΚΕ είναι µπροστά στον
αγώνα για την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών. 

Εµείς, ναι, έχουµε άλλη πρόταση για την οργάνωση της οικο-
νοµίας, που θα γίνει µε την εξουσία της εργατικής τάξης και των
συµµάχων τους. Οικονοµία που κύριο κριτήριο της ανάπτυξής
της θα είναι η ικανοποίηση των όλο και διευρυµένων αναγκών

του λαού και όχι τα κέρδη των µονοπωλιακών και επιχειρηµατι-
κών οµίλων. Εσείς αυτούς υπερασπίζεστε. Τους βιοµήχανους,
τους εφοπλιστές, τους µεγαλοξενοδόχους, τους µεγαλεµπό-
ρους. Εµείς υπερασπιζόµαστε όλους αυτούς που θίγονται από
τη δική τους κυριαρχία. Τους εργαζόµενους, τους άνεργους,
τους αυτοαπασχολούµενους, τους αγρότες, τους κτηνοτρό-
φους, τους ψαράδες.

Την πρότασή µας, όπως είπαµε, και εισηγητικά την καταθέ-
τουµε σε όλες τις λαϊκές οργανώσεις των εργαζοµένων, των αυ-
τοαπασχολουµένων και των υπολοίπων λαϊκών στρωµάτων. Τους
καλούµε να βγάλουν τα συµπεράσµατα από τη στάση των άλλων
κοµµάτων και να διεκδικήσουν άµεσα -µέσα από ένα ισχυρό κί-
νηµα που οι ίδιοι πρέπει να συµβάλουν να δηµιουργηθεί- τα
µέτρα από την ελάφρυνση από τα βάρη, που τους φόρτωσε το
µεγάλο κεφάλαιο και το πολιτικό του προσωπικό.

Σε αυτόν τον αγώνα το ΚΚΕ θα είναι µπροστά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε τον κ.

Κατσώτη
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-

θρων και του συνόλου της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του
Υπουργείου Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού: «Μέτρα ανα-
κούφισης της λαϊκής οικογένειας». 

Η πρόταση νόµου δεν θα τεθεί σε ψηφοφορία, γιατί εµπίπτει
στις διατάξεις του άρθρου 73 παράγραφος 3 του Συντάγµατος. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κάτι µε το οποίο διαφωνούµε. Το έχου-
µε πει αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σε αυτό το σηµείο θα
διακόψουµε τη συνεδρίαση για λίγα λεπτά και θα επανέλθουµε
µε τη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, συνεχίζεται η συνεδρίαση. Εισερχόµαστε στη συζή-
τηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αρχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 1094/5-7-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς του Λαϊκού Συν-
δέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση από την Τουρκία
µέσω του προξενείου της Κοµοτηνής για την αγορά ακινήτων πε-
ριουσιών απελπισµένων Ελλήνων στη Θράκη.

Τον λόγο έχει ο κ. Λαγός για δύο λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Σας ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, εδώ έχουµε να κάνουµε µε ένα πολύ σηµαν-

τικό ζήτηµα, κατά την άποψή µας, κατά την άποψη της Χρυσής
Αυγής. Υπάρχει το ζήτηµα του τουρκικού προξενείου, το οποίο
λειτουργεί µε τρόπο τελείως απαράδεκτο µέσα στα ελληνικά
εδάφη, στην ελληνική χώρα. Κάνει πράγµατα τα οποία απαγο-
ρεύονται διά του νόµου να συµβαίνουν και έχουµε µπει στη δια-
δικασία να βλέπουµε ότι υπάρχει µια τουρκική τράπεζα η Ziraat
Bank, η οποία ευθέως τροφοδοτείται µε χρήµατα και χρηµατο-
δοτείται από το τουρκικό προξενείο. Αυτό έχει ως αποτέλεσµα
να αγοράζουν εκτάσεις γης από τους Έλληνες χριστιανούς, που
ζουν στην περιοχή, λόγω της ανέχειας και της κρίσης η οποία
υπάρχει. 

Η τράπεζα αυτή η συγκεκριµένη έχει µπει τελείως παράνοµα,
έχει δώσει δάνεια χαµηλότοκα από το 2008 µέχρι και σήµερα.
Υπάρχει πακτωλός χρηµάτων πάνω σε αυτή τη διαδικασία και
όσοι Έλληνες δεν µπόρεσαν να αποπληρώσουν τα δάνειά τους,
η τράπεζα αυτή δεν έρχεται σε καµµία συνεννόηση, απλώς παίρ-
νει τις εκτάσεις γης που είχε ζητήσει σαν βασική προϋπόθεση να
τις βάλουν υποθήκη οι άνθρωποι εκεί. 

Εδώ, λοιπόν, δηµιουργείται ένα τεράστιο πρόβληµα, στο οποίο
το ελληνικό κράτος και η ελληνική Κυβέρνηση πρέπει να λάβει
θέση. Όπως επίσης υπάρχει και το ζήτηµα -και θα σας το πούµε
στην πορεία και στη συνέχεια- των ψευτοµουφτήδων που είναι
εκεί, των διάφορων ιµάµηδων, που είναι αυτοί οι οποίοι παίρνουν
χρήµατα –επαναλαµβάνω και πάλι- από το τουρκικό προξενείο,
κάνουν ό,τι θέλουν, δεν ελέγχονται από το ελληνικό κράτος,
βγαίνουν θρασύτατα και δηλώνουν ότι τα εδάφη αυτά είναι τουρ-
κικά εδάφη και το ελληνικό κράτος µε τη σιωπή του και µε την
ανοχή του, δείχνει ότι αναγνωρίζει αυτά τα οποία λένε. 

Πρέπει, λοιπόν, η Ελλάδα να προστατεύσει τους ντόπιους κα-
τοίκους που έχουµε εκεί πέρα. Έχουµε συγκεκριµένο περιστα-
τικό. Μπορώ να σας πω το όνοµα της οικογένειας, η οποία είναι
σε ένα Ποµακοχώρι ονόµατι Μίσχος στην περιοχή του Ιάσµου.
Ήταν η µοναδική ελληνική οικογένεια και πριν από λίγα χρόνια
αυτοί οι άνθρωποι ήθελαν να πουλήσουν το σπίτι τους και το έδι-
ναν µε ένα συγκεκριµένο ποσό. Τα στοιχεία υπάρχουν και µπορώ
να σας τα δώσω όποτε θέλετε, να µην τα αναφέρουµε τώρα εδώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πήγε, λοιπόν, το τουρκικό προξενείο µετά από ελάχιστες
µέρες και τους έδωσε τα διπλάσια χρήµατα, προκειµένου οι άν-
θρωποι αυτοί να φύγουν από κει. Και προς τιµήν τους οι άνθρω-
ποι αρνήθηκαν, κράτησαν την περιουσία τους και είναι ακόµη σε
αυτό το χωριό. Είναι η µοναδική χριστιανική οικογένεια που είναι
εκεί πέρα. Όµως, το ελληνικό κράτος δεν κάνει τίποτα για όλους
αυτούς. Και πόσοι άλλοι µπορούν να αντισταθούν σε αυτό το
οποίο συµβαίνει.

Επαναλαµβάνω και πάλι ότι το ζήτηµα είναι πάρα πολύ σο-
βαρό. Η τράπεζα αυτή, η Ziraat Bank, πρέπει να τονίσουµε ότι
δραστηριοποιείται µόνο στην περιοχή της Θράκης και των Δω-
δεκανήσων και αυτό δεν είναι τυχαίο, αλλά συµβαίνει διότι η Άγ-
κυρα, κατά καιρούς, έχει πει ότι σε αυτές τις δύο περιοχές
υπάρχουν τουρκικές µειονότητες. Το γεγονός και µόνο ότι ανα-
φέρουν τουρκικές µειονότητες είναι απαράδεκτο να το ακούµε
και να το δεχόµαστε. Έχει πάει, λοιπόν, εκεί πέρα, έχει υποθη-
κεύσει τεράστιες εκτάσεις ελληνικής γης και εν συνεχεία τις

παίρνουν –γιατί δεν µπορούν να τις αποπληρώσουν οι άνθρωποι
τώρα- και χωρίς κανέναν πλέον διακανονισµό ουσιαστικά πάνε
σε τουρκική κυριότητα. Αυτή είναι η διαδικασία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία. Έχετε και
δευτερολογία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Αυτή είναι η διαδικασία και πρέπει να µου
απαντήσετε τι θα κάνετε πάνω σε αυτά. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ.

Αλεξιάδης. Παρακαλώ για την τήρηση του χρόνου.
Παρακαλώ, κύριε Αλεξιάδη, έχετε τρία λεπτά. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχουν σηµεία της ερώτησή σας, κύριε Βουλευτά, που είναι

αρµοδιότητα του Υπουργείου Εξωτερικών και του Υπουργείου
Ανάπτυξης. Δεν είναι δικής µου αρµοδιότητας και δεν µπορώ να
σας απαντήσω για όλα τα ζητήµατα.

Σε ό,τι αφορά το ζήτηµα της φορολογίας, που θέτετε στην
ερώτησή σας -εγώ γι’ αυτό µπορώ να σας απαντήσω εδώ- µπορώ
να σας πω µε σαφήνεια ότι για το Υπουργείο Οικονοµικών δεν
υπάρχει ούτε διάκριση ούτε επιβράβευση ούτε κανένα άσυλο σε
κανέναν ανάλογα µε τις θρησκευτικές του ή άλλες απόψεις. Δεν
υπάρχει κανέναν άσυλο για το Υπουργείο Οικονοµικών. Όλοι οι
φορολογούµενοι, για µας, έχουν τις ίδιες επιβαρύνσεις και τα
ίδια δικαιώµατα. Άρα οποιοσδήποτε Έλληνας φορολογούµενος
αγοράσει οποιοδήποτε περιουσιακό στοιχείο, πρέπει µε βάση τη
φορολογική του δήλωση να µπορεί να δικαιολογήσει αυτή την
αγορά. 

Και το λέω εδώ δηµόσια, γιατί δεν έχω να κρύψω τίποτα ή να
φοβηθώ. Εάν υπάρχει οποιαδήποτε καταγγελία ή αναφορά για
οποιονδήποτε φορολογούµενο, ότι έχει κάνει αγορά περιουσια-
κών στοιχείων, τα οποία δεν έχει εµφανίσει στη φορολογική του
δήλωση –γιατί, αν τα εµφανίσει στη φορολογική του δήλωση,
αµέσως θα ζητηθεί αυτόµατα το «πόθεν έσχες» αυτών των περι-
ουσιακών στοιχείων- οι αρµόδιες υπηρεσίες θα το εξετάσουν
αµέσως. Δεν έχουµε καµµία διάθεση να καλύψουµε ή να χαρι-
στούµε σε κανέναν. Οι φορολογικοί νόµοι είναι σαφέστατοι και
εφαρµόζονται σε όλους χωρίς καµµία εξαίρεση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Λαγός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Σας ζήτησα να αναφερθούµε -και αναφέρ-

θηκα συγκεκριµένα- στην τράπεζα Ziraat Bank, η οποία λειτουρ-
γεί τελείως αυτόνοµα και θα σας πω και άλλα περιστατικά που
υπάρχουν.

Κατ’ αρχάς να αναφερθούµε στον ψευδοµουφτή της περιοχής,
για τον οποίο ένα ντοκουµέντο, που τώρα ήρθε στην επιφάνεια,
λέει ότι υπάρχει µια απόδειξη, που εκδόθηκε στις 2 Σεπτεµβρίου
του 2014, ύστερα από τη διενέργεια εράνου, που πραγµατοποι-
ήθηκε στο χωριό Πάχνη για τη συγκέντρωση χρηµάτων. Αυτή η
απόδειξη έχει κοπεί στο όνοµα του πρώην διευθυντή του ιερο-
σπουδαστηρίου Κοµοτηνής κ. Σαµπρί Μποσνάκ, ενώ τα χρήµατα
στον ψευδοµουφτή της Ξάνθης, σύµφωνα µε το παραστατικό, τα
παρέδωσε η κόρη του πρώην διευθυντή κ. Νουσεϊµπά Μποσνάκ.
Τα χρήµατα αυτά, σύµφωνα µε την απόδειξη, αναφέρεται ότι
είναι το ποσό των 1.500. Τα χρήµατα αυτά δεν έχουν ελεγχθεί,
τα παραστατικά και οι αποδείξεις αυτές δεν έχουν ελεγχθεί ούτε
από την εφορία ούτε από το ελληνικό κράτος.

Η συγκεκριµένη κυρία, όµως, λέει ότι: «Σε αυτή την ενέργεια
που κάναµε στη Πάχνη συγκεντρώθηκαν 21.830 ευρώ. Σε αυτά
προστέθηκαν και άλλες δωρεές και το συνολικό ποσό ανεβαίνει
στις 22.580 ευρώ, τα οποία δόθηκαν».

Τα χρήµατα αυτά που µαζεύουν αυτοί οι άνθρωποι εκεί ελέγ-
χονται; Οι διεργασίες που κάνουν αυτοί οι άνθρωποι εκεί ελέγ-
χονται; Ο ψευδοµουφτής µε τους ψευτοϊµάµηδες που είναι εκεί,
τα µαθήµατα που παραδίδουν σε νηπιαγωγεία, τα οποία δεν θα
έπρεπε να λειτουργούν -γιατί λειτουργούν τελείως παράνοµα
σαν τουρκικά νηπιαγωγεία- ελέγχονται;

Αυτοί οι άνθρωποι παίρνουν διπλούς µισθούς. Παίρνουν από
το τουρκικό προξενείο και παίρνουν και τα λεφτά που µαζεύουν
εκεί από τους κατοίκους. Υπόκεινται σε έλεγχο αυτοί οι άνθρω-
ποι;
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Προφανώς, όχι. Και αυτό πρέπει, λοιπόν, να το κοιτάξετε. Και
δεν είναι τυχαίο ότι µετά από ερωτήσεις της Χρυσής Αυγής τα
δύο συγκεκριµένα αυτά νηπιαγωγεία, που λειτουργούσαν παρά-
νοµα στην περιοχή της Κοµοτηνής έκλεισαν, έβαλαν λουκέτο.
Και η Χρυσή αυγή δίνει τον λόγο της ότι θα προσπαθήσει να
βάλει λουκέτο και στο τουρκικό προξενείο, όταν της δοθεί η δύ-
ναµη, γιατί αυτά που κάνει δεν γίνονται µε βάση τις συµφωνίες
που υπάρχουν µεταξύ των κρατών, αλλά λειτουργούν τελείως
αυτόνοµα και ανεξέλεγκτα.

Επίσης, θα σας αναφέρω και ένα άλλο περιστατικό, γιατί υπάρ-
χει συγκεκριµένος -δεν θα αναφέρω πάλι το όνοµά τους εδώ
πέρα, έχω να σας δώσω τα στοιχεία- µουσουλµάνος, ο οποίος
αυτοπροσδιορίζεται Τούρκος στην περιοχή, Τούρκος αγρότης,
ο οποίος την τελευταία πενταετία έχει αγοράσει χίλια στρέµµατα
γης. Μάλιστα, οι Έλληνες εκεί πέρα τα πουλούσαν προς 1.000,
1.500 ευρώ το στρέµµα και αυτός έχει πάει και τα αγοράζει µε
2.500 ευρώ. Αυτός ο άνθρωπος έχει ελεγχθεί; Πώς µπόρεσε να
κάνει αυτές τις αγορές; Πώς δικαιολογεί τα χρήµατά του;

Και όταν για τον κάθε Έλληνα υπάρχουν εξονυχιστικοί έλεγχοι
που δεν τον αφήνουν να δικαιολογήσει ούτε 10 ευρώ, που δεν
µπορεί να τα δικαιολογήσει -και καλά γίνεται και σωστό είναι
αυτό- πώς µπορούν εκεί πέρα κάποιοι αγρότες που δηλώνουν,
οι οποίοι µόνο αγρότες δεν είναι, να εξαγοράζουν τα ελληνικά
µας εδάφη; Αυτά τα πράγµατα πρέπει να τα προσέξουµε.

Επίσης, θα ήθελα να πω εδώ πέρα ότι υπάρχει σκάνδαλο µε
τη Ziraat Bank, γιατί υπάρχει ένας νόµος της Κυβέρνησης, ο
ν.3978/2011, ο οποίος ρυθµίζει το ευαίσθητο θέµα που αφορά
στον χαρακτηρισµό των παραµεθορίων περιοχών και λέει ότι δεν
µπορεί µια τράπεζα εκεί, κυρίως αν δεν είναι ελληνική, να βάλει
υποθήκη εκτάσεις γης. Η Ziraat Bank, όµως, το καταπατά αυτό
και το καταπατά πάνω σε ένα παραθυράκι που υπάρχει από τον
νόµο, που η Κυβέρνησή σας πρέπει να το καταργήσει και λέει ότι
κατά έναν περίεργο τρόπο, όµως, οι κυβερνώντες εισήγαγαν στο
άρθρο 114 και µια δεύτερη παράγραφο µε προεδρικό διάταγµα
που ορίζει ότι µπορεί να αρθεί ο χαρακτηρισµός «παραµεθόριος»
σε κάποιες από τις περιοχές που αναφέραµε παραπάνω.

Εδώ υπάρχει σκάνδαλο. Ενώ ο νόµος λέει ότι δεν µπορούν να
το κάνουν αυτό το πράγµα, εµείς έχουµε αφήσει ένα παραθυράκι
και δικαιολογούµε την τουρκική τράπεζα που ελέγχεται άµεσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέπουµε στην τουρκική τράπεζα, που λειτουργεί µέσα από

το τουρκικό προξενείο, να εξαγοράζει τα ελληνικά εδάφη. Και
όταν κάποτε οι µουσουλµάνοι εκεί πάνω γίνουν πλειοψηφία µε
αυτό τον ρυθµό γεννήσεων και όταν αυτοί οι άνθρωποι δηλώνουν
ότι είναι Τούρκοι -πολλοί από αυτούς- και το ελληνικό κράτος
τους ανέχεται, αυτό είναι ένα µείζον ζήτηµα.

Πείτε µου, λοιπόν, σε αυτά, γιατί αφορά το οικονοµικό ζήτηµα
που σας είπα προηγουµένως για τα σκάνδαλα του ψευδοµουφτή
της περιοχής, για τα σκάνδαλα της τράπεζας Ziraat, πώς σκέφτε-
στε να αντιδράσετε;

Και επαναλαµβάνω ότι πρέπει, επίσης, να γίνει και διεξοδική
έρευνα στα υποθηκοφυλακεία της περιοχής, για να έχουµε µία
πλήρη εικόνα του τι συµβαίνει, τι ανήκει πού. Στη Θράκη έχουν
ξεπουληθεί τα πάντα. 

Η Χρυσή Αυγή δεν θα το επιτρέψει. Θα κάνουµε ό,τι είναι δυ-
νατόν και ελπίζουµε να έχετε καλή διάθεση, προκειµένου να λύ-
σουµε αυτό το τεράστιο ζήτηµα.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Αλεξιάδης έχει
τον λόγο.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Βουλευτά, είπα και στην πρωτοµιλία µου -και θα το
επαναλάβω- ότι τµήµατα της ερώτησής σας αφορούν άλλα
Υπουργεία. Τα θέµατα της θρησκευτικής ηγεσίας της περιοχής
και τα θέµατα του ελέγχου των τραπεζών δεν είναι στην αρµο-
διότητά µου, δεν µπορώ να απαντήσω για όλα τα ζητήµατα. 

Σε ό,τι αφορά τα θέµατα της αρµοδιότητας του Υπουργείου
Οικονοµικών, όλα τα νοµικά πρόσωπα µη κερδοσκοπικού χαρα-
κτήρα έχουν υποχρέωση να κάνουν φορολογικές δηλώσεις,
όπως και το συγκεκριµένο που είπατε. Έχουν υποχρέωση να δη-

λώνουν τα έσοδά τους και αν το συγκεκριµένο νοµικό πρόσωπο
είχε έσοδα και δεν τα έχει δηλώσει, έχει κάνει και φορολογική
παράβαση, µεταξύ των άλλων. 

Περιµένω, λοιπόν, τις συγκεκριµένες καταγγελίες ή τη συγκε-
κριµένη αναφορά, να µας τα δώσετε και να είστε σίγουροι ότι θα
διαβιβαστούν την ίδια µέρα στις αρµόδιες υπηρεσίες και θα γίνει
έλεγχος. Το λέω για χιλιοστή φορά: Δεν έχουµε διάθεση να κα-
λύψουµε κανέναν. Δεν εξαρτώµαστε από κανέναν. Όποιος έχει
κάνει παράβαση, θα ελεγχθεί. 

Σε ό,τι αφορά το θέµα της αγοράς, όποιος αγοράσει οτιδή-
ποτε στην Ελλάδα, αν το δηλώσει στη φορολογική του δήλωση,
αυτόµατα µέσω της φορολογικής του δήλωσης θα πρέπει να δι-
καιολογήσει το ποσό της αγοράς. Υπάρχει περίπτωση κάποιος
να κάνει µια αγορά και να µην τη δηλώσει στη φορολογική του
δήλωση. Έχουµε τέτοια φαινόµενα, τα οποία βρίσκονται στην πο-
ρεία, µε άλλους ελέγχους που κάνουµε. Εάν υπάρχουν καταγγε-
λίες και για τέτοια πράγµατα, να έρθουν οι καταγγελίες στο
Υπουργείο και σας διαβεβαιώ ότι θα τα ερευνήσουµε αναλυτικά. 

Σε ό,τι αφορά δε τα θέµατα της αγοράς γης και ποιος έχει τι,
προχωράει η διασταύρωση του Κτηµατολογίου, δηλαδή αυτό
που γίνεται µε την καταγραφή των περιουσιακών δεδοµένων µε
τα στοιχεία του Ε9 του Υπουργείο Οικονοµικών -είναι µέσα και
στις υποχρεώσεις που έχουµε από τον ν.4336/2015- και έτσι δεν
θα µπορεί κάποιος να δηλώνει ότι έχει στην ιδιοκτησία του κά-
ποιο ακίνητο σε κάποια περιοχή, χωρίς να το έχει δηλώσει στις
φορολογικές του δηλώσεις.

Σε ό,τι αφορά, λοιπόν, τα ζητήµατα τα φορολογικά, που θέ-
σατε στη ερώτησή σας και είναι της δικής µου αρµοδιότητας,
σας λέω ότι δεν χαριζόµαστε σε κανέναν. Θα γίνει έλεγχος και
θα σας ενηµερώσουµε για όποιο στοιχείο µας φέρετε και σε καµ-
µία περίπτωση ούτε να αδικήσουµε ούτε να ευνοήσουµε κανέναν
θέλουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεχίζουµε µε την
πέµπτη µε αριθµό 1110/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λαρίσης
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αντιµετώπιση
των προβληµάτων των απολυµένων εργαζοµένων της Ένωσης
Αγροτικών Συνεταιρισµών (ΕΑΣ) Λάρισας. 

Κύριε Λαµπρούλη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το ζήτηµα που αναδεικνύουµε µε τη συγκεκριµένη ερώτηση

είναι τα προβλήµατα των απολυµένων εργαζοµένων της Ένωσης
Αγροτικών Συνεταιρισµών Λάρισας, τα οποία προέκυψαν µετά
την απόλυσή τους -ήδη διανύουν τον τέταρτο χρόνο από την
απόλυση- µετά το κλείσιµο της ΕΑΣ Λάρισας. 

Βεβαίως, οι εργαζόµενοι δεν έχουν αποζηµιωθεί, δεν έχουν
πληρωθεί το µεγαλύτερο ποσό, που αντιστοιχεί σε δεδουλευ-
µένα, αλλά και στις αποζηµιώσεις τους από την απόλυση. Ένα
επιπλέον πρόβληµα που ανέκυψε είναι ότι το ελληνικό δηµόσιο,
η Κυβέρνηση κατ’ επέκταση, αντί να παρέµβουν στην επίσπευση
της διαδικασίας της εξόφλησης των οφειλόµενων ποσών από τα
έσοδα –είτε ενοικίαση είναι είτε πώληση περιουσιακών στοιχείων
της πρώην ΕΑΣ- µπλόκαραν τον λογαριασµό εκκαθάρισης στην
Εθνική Τράπεζα, µε αποτέλεσµα να µην έχουν τη δυνατότητα να
εισπράττουν τα χρήµατα οι απολυµένοι, όσα κι όποτε µπορούν
να µπούνε. 

Βεβαίως, η κατάσταση είναι οξυµµένη. Το κατανοούµε όλοι -
κι εσείς το κατανοείτε, κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ- ότι µετά
από τρία χρόνια ανεργίας, έστω και αυτά τα χρήµατα των απο-
ζηµιώσεων και των δεδουλευµένων, που δεν έχουν εισπραχθεί,
είναι ένα σοβαρό ζήτηµα για τους ίδιους τους εργαζόµενους,
πλέον άνεργους.

Το ερώτηµα, λοιπόν, που τίθεται προς την Κυβέρνηση και στον
Υπουργό είναι το αν και πότε –εµείς λέµε άµεσα- θα ξεµπλοκάρει
ο λογαριασµός εκκαθάρισης στην Εθνική Τράπεζα από το ελλη-
νικό δηµόσιο, να δοθεί απόλυτη προτεραιότητα στην καταβολή
των οφειλόµενων δεδουλευµένων και αποζηµιώσεις στους απο-
λυµένους εργαζόµενους και να επισπευστεί η διαδικασία εκκα-
θάρισης της επιχείρησης και ο πλειστηριασµός των περιουσια-
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κών της στοιχείων. 
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Λαµπρούλη.
Κύριε Αλεξιάδη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, πολιτικά η απάντηση για όλα αυτά τα ζητή-

µατα δόθηκε από τον αρµόδιο Υπουργό σε συγκέντρωση στη Λά-
ρισα, η οποία έγινε γνωστή για τις γραφικότητες κάποιων και όχι
για τη µαζικότητα και το περιεχόµενό της. Δεν ήξερα ότι θα ήταν
εδώ ο αρµόδιος Υπουργός, οπότε και θα απαντήσω εγώ στα φο-
ρολογικά θέµατα και στα υπόλοιπα ζητήµατα. Διότι, όπως κατα-
λαβαίνετε, υπάρχουν ζητήµατα που δεν είναι του Υπουργείου
Οικονοµικών. Παρ’ όλα αυτά, θα σας καταθέσω και σχετικά έγ-
γραφα στα Πρακτικά, για να έχετε µια πλήρη ενηµέρωση. 

Σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα, που θέτετε µε την ερώτησή σας,
για ένα σοβαρό θέµα, που απασχολεί εργαζόµενους µε τερά-
στιες οφειλές, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης µας ενηµε-
ρώνει ότι η ΕΑΣ Λάρισας βρίσκεται σε διαδικασία λύσης και
εκκαθάρισης από τον Νοέµβριο του 2012. Όπως µας ενηµερώνει
ο ΟΑΕΔ, οι εργαζόµενοι της συγκεκριµένης επιχείρησης έχουν
υποβάλει αιτήσεις για καταβολή ανεξόφλητων αποδοχών λόγω
αφερεγγυότητας, οι οποίες απερρίφθησαν και λέει τις γνωµοδο-
τήσεις κ.λπ.. Ως εκ τούτου, η εκκαθάριση της ΕΑΣ Λάρισας στην
Αγιά δεν εµπίπτει στην κατάσταση αφερεγγυότητας µε την ειδική
έννοια και, συνεπώς, δεν είναι δυνατόν να καταβληθούν σε ερ-
γαζόµενους της παραπάνω επιχείρησης ανεξόφλητες αποδοχές
λόγω αφερεγγυότητας του εργοδότη, σύµφωνα µε το π.δ.1/
1990, όπως ισχύει, σε ό,τι αφορά το θέµα της πληρωµής απ’
αυτή την πηγή.

Όπως µας ενηµερώνει το Υπουργείο Εργασίας για το ίδιο ζή-
τηµα, οι συνολικές οφειλές, που προσδιορίζει το Υπουργείο Ερ-
γασίας, είναι στο 1.226.418.000, ένα τεράστιο ποσό και, δυστυ-
χώς, όπως λέει και το ίδιο το Υπουργείο, η διαδικασία της εκκα-
θάρισης προχωρά µε αργούς ρυθµούς, λόγω και της απεργίας
των δικηγόρων, ενώ ο επίµαχος λογαριασµός, στον οποίο πιστώ-
νονται τα χρήµατα από την εκποίηση των περιουσιακών στοι-
χείων, έχει δεσµευτεί για οφειλές στο δηµόσιο.

Τέλος, σε ό,τι αφορά το Υπουργείο Οικονοµικών –όλα αυτά τα
έγγραφα θα κατατεθούν και θα σας τα δώσουµε, για να ενηµε-
ρωθείτε- όπως ενηµερώνουν οι Διευθύνσεις του Υπουργείου Οι-
κονοµικών -για τη δική του αρµοδιότητα- για τα χρέη, δηλαδή τη
δική µου αρµοδιότητα, για το ζήτηµα της ακύρωσης και άρσης
ή µη της ως άνω συγκεκριµένης κατάσχεσης που έχει κάνει το
Υπουργείο Οικονοµικών, ξαναλέω, αρµόδιο τυγχάνει το δικαστή-
ριο, που έχει επιληφθεί της υπόθεσης λόγω της υφιστάµενης εκ-
κρεµοδικίας. Διότι έχει παραπεµφθεί η υπόθεση στο Διοικητικό
Πρωτοδικείο Λάρισας και δεν έχει µέχρι στιγµής δικαστεί αυτή η
ιστορία.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Συνοπτικά -διότι σας είπα όλα τα δεδοµένα και σας κατέθεσα
τα σχετικά έγγραφα για την υπόθεση- είναι ένα θέµα το οποίο
παρακολουθούµε. Δεν εξαρτάται από την Κυβέρνηση στο 100%,
διότι είναι µέσα και η δικαιοσύνη και άλλες καταστάσεις, που
πρέπει να «τρέξουν» πιο γρήγορα. Υπάρχει µεγάλη καθυστέρηση
πραγµατικά, όπως αναφέρει το Υπουργείο Εργασίας. Είναι ένα
κοινωνικό πρόβληµα, για το οποίο προσπαθούµε στο υφιστάµενο
νοµικό πλαίσιο να πιέσουµε για να λυθεί όσο γίνεται πιο γρή-
γορα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Λαµπρούλη,
έχετε τον λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Σας άκουσα µε προσοχή, κύριε Υπουργέ. Τώρα, το αν πήγε ο
κ. Αποστόλου στη Λάρισα ή όπου επιθυµεί ο ίδιος να πάει, για να
προπαγανδίζει και βεβαίως να καταθέτει την άποψη της Κυβέρ-

νησης για την πολιτική που πρόκειται να ακολουθήσει το επόµενο
διάστηµα στον αγροτικό τοµέα, είναι δικαίωµά του και δεν πέφτει
λόγος σε εµένα, για να το πω έτσι. Πολιτικά, βεβαίως, θα τον κρί-
νω. Και τον κ. Αποστόλου και εσάς και την Κυβέρνηση, µε βάση
τις πολιτικές που ακολουθείτε. 

Δείτε τώρα το ζήτηµα. Είναι εκατόν σαράντα τέσσερις εργα-
ζόµενοι. Αναφέροµαι στην ΕΑΣ Λάρισας. Με βάση τις εκκαθαρί-
σεις που γίνονται σε όλη τη χώρα, µε αφορµή και τον τελευταίο
νόµο που ψηφίστηκε για τη δηµιουργία πλέον των νέων ενώσεων,
από τις προηγούµενες ενώσεις και µε βάση τις εκκαθαρίσεις πε-
ρίπου πέντε χιλιάδες, όπως εκτιµούν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι, µπο-
ρεί και παραπάνω από πέντε χιλιάδες θα βρεθούν εκτός. 

Εµείς έχουµε συγκεκριµένες προτάσεις. Βεβαίως, εάν µου
λέτε ότι είστε αναρµόδιος σε ένα µεγάλο ή µικρό µέρος της ερώ-
τησης ή του θέµατος, µε συγχωρείτε πάρα πολύ, αλλά θα µπο-
ρούσε το Υπουργείο, µε τις υπηρεσίες που έχει, να είχε δώσει
απάντηση. Εµείς καταθέσαµε απλή ερώτηση και περιµέναµε να
πάρουµε κάποια απάντηση µέσα στον χρόνο που προβλέπεται.
Δεν πήραµε καµµία απάντηση, ούτε κάτι που έστω να µας παρα-
πέµπει σε άλλο Υπουργείο. Περιµέναµε και περισσότερο ακόµη
από το διάστηµα που προβλέπεται και αναγκαστήκαµε να κατα-
θέσουµε την ερώτηση ως επίκαιρη, για να έρθετε στη Βουλή να
το συζητήσουµε. 

Άρα, λοιπόν, για να λύνω κάθε ενδεχόµενη παρεξήγηση, δεν
είναι δική µας υπαιτιότητα. Αυτά πρέπει να τα βλέπουν και τα
Υπουργεία. 

Έρχοµαι τώρα στο προκείµενο. Μιλάµε για εκατόν σαράντα
τέσσερις εργαζόµενους της ΕΑΣ Λάρισας. Τους χρωστούν δε-
δουλευµένα και αποζηµιώσεις 5 εκατοµµυρίων. Έχουν πάρει τα
τελευταία τρία χρόνια ανά εξάµηνο από 300 έως 500, άντε στην
καλύτερη περίπτωση 600 ευρώ και καταλαβαίνετε ότι το µεγα-
λύτερο ποσοστό των οφειλοµένων δεν το έχουν πάρει. Και εδώ
πρέπει, βεβαίως, η Κυβέρνηση, εάν χρειαστεί και µε νοµοθετικές
παρεµβάσεις, να προχωρήσει, για να λυθούν αυτά τα ζητήµατα,
γιατί δεν είναι µόνο αυτός ο αριθµός, αλλά το αναφέρω, µιας και
µιλάµε για το συγκεκριµένο ζήτηµα στη Λάρισα. 

Και λέµε: Αν χρειάζεται νοµοθετική ρύθµιση, πάρτε την πρω-
τοβουλία στην κατεύθυνση να ολοκληρώνεται η διαδικασία της
εκκαθάρισης σε σύντοµο διάστηµα και όχι σε χρονικό ορίζοντα,
γιατί δεν υπάρχει χρονικός ορίζοντας σήµερα στις εκκαθαρίσεις.
Να έχουν οι εργαζόµενοι προτεραιότητα στην κατάταξη των
οφειλετών έναντι όλων, ώστε να προκύπτει, όταν προκύπτει προ-
ϊόν εκκαθάρισης και να µην αντιµετωπίζουν πρόβληµα ανακοπής,
όπως γίνεται σήµερα από το δηµόσιο. Αυτό έγινε. 

Για παράδειγµα, το ζήτηµα της προοπτικής αυτών των ανθρώ-
πων. Σας είπα το νούµερο, όπως το υπολογίζουν περίπου και οι
ίδιοι. Είναι ηλικίας πενήντα -συν, πλην- ετών. Τι θα απογίνουν; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Έχουµε συγκεκριµένη πρόταση. Εµείς λέµε να προσληφθούν
αυτοί οι εργαζόµενοι στα νέα σχήµατα που θα δηµιουργηθούν,
στις νέες ενώσεις. Έχουν και την εµπειρία και την τεχνογνωσία,
αν θέλετε, του χώρου και του αντικειµένου. 

Βεβαίως, να πω εδώ ότι σε αυτή την πρόταση που κάνω µε τον
τελευταίο νόµο δεν τους δίνεται αυτή η δυνατότητα, βελτιώστε
το. Έτσι δεν είναι, κύριε Αποστόλου; Δεν έχουν τη δυνατότητα
να απορροφηθούν αυτοί οι εργαζόµενοι από τους νέους αγροτι-
κούς συνεταιρισµούς, µε βάση τον τελευταίο νόµο. Εµείς, όµως,
το βάζουµε. Δείτε το και µε µια νοµοθετική παρέµβαση να γίνει. 

Επίσης, αυτοί οι εργαζόµενοι να έχουν δικαίωµα απόσπασης
και σε άλλες υπηρεσίες. Γιατί δεν είναι εφικτό αυτό; Σε υπηρε-
σίες, δηλαδή, όπως είναι ο ΟΠΕΚΕΠΕ, δήµοι, περιφέρειες, ΕΛΓΑ,
ΟΓΑ κ.λπ., σχετικά µε το αντικείµενό τους, που όλα αυτά είναι σε
σχέση µε το αντικείµενο που είχαν έως τώρα, ούτως ώστε να κα-
λύψουν τα τεράστια κενά. Δείτε τι γίνεται στον ΕΛΓΑ, για να µην
πω για άλλες υπηρεσίες. Και, βεβαίως, να προβλεφθεί νοµοθε-
τικά, αν θέλετε, να έχουν το δικαίωµα οι εργαζόµενοι από την
ΕΑΣ που τίθενται σε εκκαθάριση πλειστηριασµών σε όλη την ακί-
νητη περιουσία των πρώην ΕΑΣ στο ύψος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Να απαντήσει ο Υ-
πουργός, κύριε Λαµπρούλη.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
…πρώτοι να παίρνουν τα χρήµατα. 

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κύριος Υπουργός

έχει τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Θα µπορούσε κανείς να κατηγορήσει αυτή την Κυβέρνηση
για πάρα πολλά λάθη, καθυστερήσεις, παραλήψεις, πείτε το
όπως θέλετε, αλλά ότι κάνει αυτή η Κυβέρνηση προπαγάνδα,
όταν υφιστάµεθα τη χειρότερη προπαγάνδα που έχει υποστεί
ποτέ κυβέρνηση από το ’74 µέχρι τώρα, παραποιώντας και πα-
ραπληροφορώντας συγκεκριµένα µέσα µαζικής ενηµέρωσης σε
ό,τι κάνουµε, αυτό δεν µπορούµε να το δεχθούµε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Σε εµάς απευθύνεστε; 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Είπατε κάτι για προπαγάνδα. Ότι κάναµε τη συγκέντρωση
για προπαγάνδα. Δεν την κάνουµε για προπαγάνδα, την κά-
νουµε…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Εγώ αυτό είπα;

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Δεν είπα ότι κάνετε εσείς προπαγάνδα. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Είπα να προπαγανδίσει τις θέσεις της Κυβέρνησης. Αυτό είπα.
Δεν είναι κακό αυτό. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Δεν προπαγανδίζουµε τις θέσεις της Κυβέρνησης, κύριε
Βουλευτά. Αυτό που κάνουµε εµείς -µε σεβασµό στη διαφορε-
τική άποψη, ακούστε την άποψή µας- είναι να προσπαθούµε µε
δηµοκρατικό τρόπο να ενηµερώνουµε τους πολίτες για το τι
έγινε. Δεν προσπαθούµε να προπαγανδίσουµε ούτε να παραπλη-
ροφορήσουµε, ακριβώς επειδή υπάρχει απέναντί µας ένα µέ-
τωπο προπαγάνδας και παραπληροφόρησης και κάποια στιγµή
ως κόµµα πρέπει να πάρετε και θέση γι’ αυτό το ζήτηµα, αλλά
αυτό είναι µια άλλη κουβέντα. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Η προπαγάνδα δηλαδή είναι κακή λέξη για εσάς;

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Να έρθουµε στο θέµα της συγκεκριµένης ερώτησης. Συγ-
κεκριµένα πράγµατα. 

Σε σχέση µε την εκκαθάριση, συµφωνούµε -το λέει το ίδιο το
Υπουργείο Εργασίας, δεν κρυβόµαστε- ότι πάει πολύ αργά και
πρέπει να πάει πιο γρήγορα. Βεβαίως θα πιέσουµε να προχωρή-
σει πιο γρήγορα η εκκαθάριση, για να λυθεί αυτό το θέµα. Αυτό
είναι το ένα.

Το δεύτερο. Στο θέµα του δικαστηρίου δεν µπορούµε να πα-
ρέµβουµε στη δικαιοσύνη, το ξέρετε πολύ καλά. Έχει προσφύγει
η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών στη δικαιοσύνη, το µονοµε-
λές διοικητικό πρωτοδικείο απέρριψε το αίτηµα και εκκρεµεί να
δικαστεί η υπόθεση στο Διοικητικό Πρωτοδικείο Λάρισας. Σε
αυτό, λοιπόν, το θέµα δεν µπορούµε να κάνουµε κάτι άλλο και
σας έφερα και την απάντηση του ΟΑΕΔ, που απαντάει στο συγ-
κεκριµένο ερώτηµα που έβαλα. 

Με δεδοµένο, λοιπόν, το θεσµικό πλαίσιο που υπάρχει αυτή τη
στιγµή, δεν υπάρχει δυνατότητα να φέρουµε µια τροπολογία και
να πούµε τι; Κάνουµε την εκκαθάριση σε ένα µήνα ή να φέρει µια
τροπολογία και να πούµε ότι το τάδε δικαστήριο θα αποφασίσει
διαφορετικά;

Σας είπα και πριν –τα ακούει και ο πιο αρµόδιος από εµένα
Υπουργός ο κ. Αποστόλου- ότι προσπαθούµε µε αυτό το θέµα
και θα έχουµε σύντοµα συγκεκριµένη λύση. Δώσαµε τη λύση
αυτή και στις επαφές που είχαµε µε τους αγρότες, για να αντι-
µετωπιστεί το πρόβληµα. Δεν λέµε ότι δεν υπάρχει πρόβληµα.
Προσπαθούµε µέσα από το θεσµικό πλαίσιο που υπάρχει να λύ-
σουµε το συγκεκριµένο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Για τα υπόλοιπα, κύριε Υπουργέ, που σας έβαλα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε.
Θα συζητηθεί η έκτη µε αριθµό 1108/11-7-2016 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων

Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη -που είναι γνωστός για τον χειρι-
σµό του χρόνου- προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τον
τρόπο υπολογισµού του ενιαίου φόρου ιδιοκτησίας ακινήτων
(ΕΝΦΙΑ).

Ο κ. Κόκκαλης έχει τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Στην Ελλάδα καλύτερα να µιλάµε λι-

γότερο, κύριε Πρόεδρε, και να δουλεύουµε περισσότερο.
Μπαίνω στο θέµα. Κύριε Υπουργέ, σχεδόν όλοι οι Έλληνες ρω-

τούν και τους απασχολεί ο ΕΝΦΙΑ.
Βούληση αυτής της Κυβέρνησης και πρόθεση είναι να εξορ-

θολογιστεί. Πρόσφατα υποχρεώνονται και τα αγροτεµάχια µε
ΕΝΦΙΑ. 

Απλό ερώτηµα και ξεκάθαρο. Πώς θα υπολογιστεί ο ΕΝΦΙΑ, η
αξία; Βάσει ποιου έτους; Βάσει ποιας αντικειµενικής αξίας; Του
2010 ή του 2015; Με δεδοµένο ότι υφίσταται και η σχετική από-
φαση του Συµβουλίου της Επικρατείας, που έκρινε ως παρά-
λειψη οφειλοµένης ενέργειας από το δηµόσιο και έθεσε στο
δηµόσιο προθεσµία έξι µηνών για αναµόρφωση των αξιών. Είναι
ξεκάθαρο το ερώτηµά µου. Η αξία του ΕΝΦΙΑ θα είναι βάσει
ποιων ετών; 

Δεύτερον. Είναι στην πρόθεση -δεν ξέρω αν είναι στη δικιά σας
αρµοδιότητα- η απαλλαγή ΦΠΑ για µικρές επιχειρήσεις µε τζίρο
έως 15– 20.000 ευρώ; 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε. Επιβεβαιώσατε τη φήµη σας.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σωστά επισηµάνατε, κύριε Βουλευτά, ότι πρέπει να µιλάµε λι-

γότερο και να δουλεύουµε περισσότερο. Όµως για να µπορούµε
εµείς οι Υπουργοί να κάνουµε περισσότερη δουλειά, πρέπει να
βοηθηθούµε από το κοινοβουλευτικό έργο. Εγώ ήρθα σήµερα να
απαντήσω σε τέσσερις ερωτήσεις και έχουµε αύριο άλλες τρεις
και πρέπει να ετοιµαστούµε και για το νοµοσχέδιο που έχουµε
στην επιτροπή. Έχω έρθει σήµερα τρεις φορές στη Βουλή, γιατί
µου είπαν στις 12.00,’ µετά στη 13.00’ και ξεκινήσαµε τώρα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Είστε ο πιο συνεπής. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Η συνέπεια τιµωρείται τελικά και πρέπει να επανεξετά-
σουµε τη θέση µας.

Σε ό,τι αφορά τα συγκεκριµένα θέµατα που είπατε, για τα δύο
ζητήµατα. Πρώτα από όλα, σε σχέση µε τον ΕΝΦΙΑ. Υπάρχει κά-
ποιος λογικός πολίτης σε αυτή την χώρα, που θα πει ότι τα αγρο-
τεµάχια ως περιουσιακό στοιχείο πρέπει να εξαιρεθούν από τον
ΕΝΦΙΑ; Αγροτεµάχια είναι τα οικόπεδα εκτός σχεδίου, ας το
πούµε έτσι. Διότι αγροτεµάχια είναι σε µια τουριστική περιοχή,
το «φιλέτο» που είναι σε µια παραλία. Αγροτεµάχιο είναι και αυτό,
κατά την έννοια που ξέρετε καλύτερα από εµένα από τα νοµικά.
Εγώ είµαι οικονοµολόγος. Δεν υπαγόταν στον ΕΝΦΙΑ για τα φυ-
σικά πρόσωπα, ενώ υπαγόταν για τα νοµικά πρόσωπα. Αυτό το
θέµα λύθηκε και πλέον στον ΕΝΦΙΑ υπάγονται και τα αγροτεµά-
χια. Νοµίζω κάθε λογικός άνθρωπος σ’ αυτό το πράγµα θα συµ-
φωνήσει.

Σε ό,τι αφορά όλη αυτή τη φασαρία και την ανακατωσούρα
που έχει σηκωθεί, ως προς το πώς θα υπολογιστεί ο ΕΝΦΙΑ ή ο
συµπληρωµατικός µάλλον φόρος για τα αγροτεµάχια, δεν υπάρ-
χει κανένα πρόβληµα. Έχει προβλεφθεί. Το περιγράφει ακριβώς
ο νόµος. Θα σας καταθέσω εδώ το σχετικό έγγραφο της Γενικής
Διεύθυνσης Φορολογικής Διοίκησης της αρµόδιας υπηρεσίας
της Διεύθυνσης Εφαρµογής Φορολογίας Κεφαλαίου, όπου δια-
βεβαιώνουν ότι έχει γίνει ό,τι χρειάζεται και συνεπώς ο τρόπος
προσδιορισµού της αξίας των αγροτεµαχίων είναι σαφώς ορι-
σµένος από τον νόµο και δεν τίθεται κανένα θέµα νοµοθετικού
κενού.

Άλλωστε να σας θυµίσω ότι στην αντίστοιχη συζήτηση ο κ.
Χουλιαράκης, που είναι ο αρµόδιος για το Γενικό Λογιστήριο,
προσδιόρισε ακόµα και τον αριθµό. Είπε περίπου ότι έξι εκατοµ-
µύρια φορολογούµενοι θα έχουν τον ίδιο, λίγο πιο πάνω λίγο πιο
κάτω, ΕΝΦΙΑ. Δηλαδή δεν θα έχουµε διαφορά στον ΕΝΦΙΑ για
έξι εκατοµµύρια φορολογούµενους. Για εξακόσιες χιλιάδες φο-
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ρολογούµενους που έχουν τη µεγάλη και την πολύ µεγάλη περι-
ουσία, βεβαίως και θα έχουµε περισσότερο ΕΝΦΙΑ. Σε αυτό κά-
ποιοι διαφωνούν. Τι να κάνουµε; Ο καθένας έχει τις πολιτικές του
απόψεις και τις κοινωνικές αναφορές. Σε ό, τι αφορά, λοιπόν, στο
θέµα του ΕΝΦΙΑ αυτά. 

Σε ό,τι αφορά στο θέµα του ΦΠΑ. Στο θέµα του ΦΠΑ υπάρχει
συγκεκριµένη απαλλαγή, η οποία προβλέπεται και θα σας κατα-
θέσω τα σχετικά έγγραφα, για τζίρο µέχρι 10.000 ευρώ εκτός
ΦΠΑ. Αυτή τη στιγµή δεν εξετάζεται κάποια νοµοθετική ρύθµιση
για την αύξηση αυτού του ορίου των 10.000 ευρώ. Βεβαίως µε
τις αλλαγές που έχουµε στα δηµοσιονοµικά µεγέθη και µε την
πορεία εκτέλεσης του προϋπολογισµού, αυτό θα επανεξεταστεί.
Όµως αυτή τη στιγµή προώθηση κάποιας νοµοθετικής ρύθµισης
γι’ αυτό το ζήτηµα δεν υπάρχει. Άλλωστε να θυµίσω ότι αυτό
προβλέπεται από οδηγία του 2006, όπου ορίζεται το σχετικό
ανώτατο όριο για την Ελλάδα και για να αλλάξει αυτό, προϋπό-
θεση αποτελεί η έγκριση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή του σχε-
τικού αιτήµατος της χώρας µας. 

Άρα και για το ένα θέµα και για το άλλο, σας απήντησα. Συνο-
πτικά ο ΕΝΦΙΑ προχωράει κανονικά για τα αγροτεµάχια και για
το θέµα του ΦΠΑ τα 10.000 ισχύουν αυτή τη στιγµή. Θα το εξε-
τάσουµε µε την αλλαγή όλων των δηµοσιονοµικών µεγεθών της
χώρας. Όµως δεν έχουµε τώρα κάποια νοµοθετική ρύθµιση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καλά να είναι να σε
καµµία παραλία ή θάλασσα. Αν είναι σε καµµία λίµνη µε καλάµια
το αγροτεµάχιο; 

Τον λόγο έχει ο κ. Κόκκαλης.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Θα ήθελα να κάνω µια διευκρίνιση.

Δεν αφορούσε η ερώτηση µόνο τα αγροτεµάχια. Σωστά το εί-
πατε. Πλην όµως και τα αστικά ακίνητα ως προς τον τρόπο υπο-
λογισµού, την αντικειµενική αξία, µε τις παλιές αντικειµενικές ή
µε τις νέες αντικειµενικές; Αυτό είναι το ερώτηµα. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Πολύ συγκεκριµένο. 
Κύριε Αλεξιάδη, έχετε τον λόγο. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Θα απαντήσω, αλλά να πω πρώτα από όλα για τις λίµνες,
γιατί υπάρχουν νοµοί µε πολλές λίµνες στην Ελλάδα και πρέπει
να το σεβαστούµε αυτό. Όταν έχεις χωράφι κοντά σε µέρος που
είναι µε καλάµια και κοντά σε λίµνη, είναι µικρή η αξία του. Οπότε
δεν έχεις µεγάλο πρόβληµα, γιατί θα πληρώσεις µικρό συµπλη-
ρωµατικό φόρο σε αυτό. 

Σε ό,τι αφορά το θέµα των αντικειµενικών αξιών, έχει προβλε-
φθεί αυτό σαφέστατα στον νόµο. Δεν υπάρχει πρόβληµα µε τις
αντικειµενικές αξίες. Δεν θα αδικηθούν οι πολίτες. Είναι αντικει-
µενικές αξίες που δεν είναι κοντά στις εµπορικές, γιατί, δυστυ-
χώς, δεν έχουµε ακόµα αυτό το στοιχείο. Ελπίζουµε ότι θα το
έχουµε µέσα στο 2017. Όµως είναι αντικειµενικές αξίες, που είναι
κοντά και σίγουρα πιο κάτω από τις εµπορικές αξίες. 

Σε κάποιες περιοχές της χώρας, όπως για παράδειγµα τις του-
ριστικές περιοχές, πιθανόν οι αντικειµενικές αξίες µε βάση τις
οποίες θα υπολογιστεί ο ΕΝΦΙΑ, να είναι πιο χαµηλές από την
πραγµατική εµπορική αξία του ακινήτου. Δεν µπορούσαµε, όµως,
να κάνουµε κάτι διαφορετικό. Δεν προλαβαίναµε κάτι άλλο για
φέτος. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα συζητηθεί η
έβδοµη µε αριθµό 1104/8-7-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Ένωσης Κεντρώων κ. Γεωρ-
γίου-Δηµητρίου Καρρά προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την ανάγκη άρσης των κατασχέσεων των τραπεζικών λογα-
ριασµών της εταιρείας «ΝΒΕΕ Α.Ε.» (Ναυπηγεία Ελευσίνας).

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Κατ’ αρχάς, θα µου επιτρέ-
ψετε, κύριε Πρόεδρε, να παρατηρήσω ότι ο κ. Αλεξιάδης είναι εκ
των συνεπεστέρων στον κοινοβουλευτικό έλεγχο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν υπάρχει αµφιβο-
λία, κύριε Καρρά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Είναι και υποχρέωση, ό-
µως, των Υπουργών ο κοινοβουλευτικός έλεγχος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μαζί µε τον κ. Απο-
στόλου. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Βεβαίως. 
Προχωρώ, λοιπόν. Το ζήτηµα της βιοµηχανίας ναυπηγείων

στην Ελλάδα είναι γνωστό. Επιχειρήθηκε τα παλαιότερα χρόνια,
να διασωθούν µέσω προγραµµάτων εξοπλιστικών. Κατέληξαν
εκεί που κατέληξαν. Δεν είναι το αντικείµενο της ερώτησής µου.
Το αντικείµενο της ερώτησής µου συνίσταται στο εξής, ότι η ελ-
ληνική πολιτεία κατέληξε τελικά να ενισχύσει τα ναυπηγεία και
του Σκαραµαγκά, αλλά το θέµα µας είναι τα ναυπηγεία Ελευσί-
νας σήµερα, µε την ανάθεση ολοκληρώσεως εξοπλιστικών προ-
γραµµάτων, τα οποία είχαν µια κακή τύχη. 

Έρχεται, λοιπόν, πρόσφατος νόµος της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ και κάνει µια τριµερή σύµβαση µεταξύ Πολεµικού Ναυτι-
κού, εταιρείας ναυπηγείων και του προσωπικού, που αναφέρει
ότι πρέπει να ολοκληρωθούν οι δύο τορπιλάκατοι του Πολεµικού
Ναυτικού, οι οποίες έχουν µείνει εκεί, για να καταστεί δυνατό κά-
ποια στιγµή το δηµόσιο, να εξασφαλίσει τα χρήµατα που έχει δα-
πανήσει µέχρι στιγµής, αλλά και να εξασφαλιστούν η εργασία
του προσωπικού και η ίδια η υπόσταση των ναυπηγείων, αφού
ακόµα και ο Πρωθυπουργός προχθές έσπευσε στην Κίνα να θέ-
σει θέµα ναυπηγείων. 

Έρχεται, λοιπόν, προχθές η Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Εσό-
δων, να επιβάλλει κατάσχεση στους τραπεζικούς λογαριασµούς
της Εταιρείας Ναυπηγείων Ελευσίνος. Το θέµα παίρνει δηµοσιό-
τητα. Παρεµβαίνει η ΓΣΕΕ και λέει ότι κινδυνεύουν οι θέσεις ερ-
γασίας των εξακοσίων πενήντα περίπου εργαζοµένων στα
ναυπηγεία και κινδυνεύει να µαταιωθεί και το πρόγραµµα ολο-
κλήρωσης των δύο τορπιλακάτων. Πρέπει να εκσυγχρονίσουν τις
παλαιότερες και να τις αντικαταστήσουν. 

Η ενέργεια αυτή καθ’ ηµάς, κατά τους εργαζοµένους, καθ’
όλους, δεν ήταν δικαιολογηµένη από την Κυβέρνηση, διότι το
χρέος της εταιρείας όπως έχει αναρτηθεί στον ιστότοπο του
Υπουργείου Οικονοµικών της Γενικής Γραµµατείας, είναι
4.300.000 ευρώ µε συνεισπραττόµενα περίπου 1.500.000 ευρώ,
που σηµαίνει ότι οι απαιτήσεις της εταιρείας από την ολοκλή-
ρωσή είναι πολύ µεγαλύτερες. Εποµένως γιατί διακόπτει µε την
κατάσχεση των τραπεζικών λογαριασµών; 

Θυµίζω, κύριε Αλεξιάδη, ότι είναι κατ’ εφαρµογή του ΚΕΔΕ, ως
κατάσχεση εις χείρας τρίτων των τραπεζών. Τα γνωρίζετε καλύ-
τερα από µένα αυτά. Διακόπτει, λοιπόν, τη δυνατότητα πληρω-
µής της µισθοδοσίας των εργαζοµένων, επιφέρει αδυναµία
προµήθειας υλικών για το ναυπηγείο και µαταιώνει κάθε προσπά-
θεια. 

Θα παρακαλέσω, λοιπόν, τον κύριο Υπουργό, να µας πει ποιο
είναι το πραγµατικό ύψος των οφειλών, τις αιτίες των οφειλών,
ποια µέτρα προτίθεται να λάβει η Κυβέρνηση, ούτως ώστε να
αρθεί η κατάσχεση και να συνεχιστούν οι εργασίες προς δύο δη-
µόσιους σκοπούς, για την εξασφάλιση των θέσεων και για την
ολοκλήρωση του εξοπλιστικού προγράµµατος εθνικής άµυνας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Αλεξιάδη,
έχετε τον λόγο. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, είναι γνωστές οι νοµικές σας γνώσεις. Οπότε
εγώ ως οικονοµολόγος, δεν θα παραδώσω σε εσάς µαθήµατα
νοµικής. Πρώτα απ’ όλα όµως, να σας ξεκαθαρίσω το εξής: Ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι µε βάση το φορολογικό απόρρητο, δεν έ-
χουµε δυνατότητα να απαντήσουµε στο πρώτο σκέλος της ερώ-
τησής σας για το ύψος των οφειλών. Δεν έχουµε τη δυνατότητα,
δηλαδή, λόγω φορολογικού απορρήτου να αναπτύξουµε αυτό
το ζήτηµα. 

Δεύτερον, καλά κάνατε και αναφερθήκατε στον Κώδικα Εί-
σπραξης Δηµοσίων Εσόδων. Είναι ένας νόµος από το 1974, γιατί
τελευταία ορισµένοι προσπαθούν και αυτόν να τον φορτώσουν
στον Αλεξιάδη. Γιατί φταίει για πάρα πολλά ο Αλεξιάδης. Φταίει
ακόµα και γι’ αυτό. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Όχι, εγώ δεν το κάνω. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
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κών): Εγώ το ’74 ήµουν στη δεύτερη τάξη του γυµνασίου, δεν
ήµουν σε κάποιο Υπουργείο για να µπορώ να κάνω τέτοια πράγ-
µατα. 

Εν πάση περιπτώσει σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο για τα
ναυπηγεία και το όλο πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί, ο ν.4361/
2016 προέβλεπε τη δυνατότητα στο να µη γίνεται κατάσχεση, όχι
γενικά και αόριστα για τα πάντα. Προέβλεπε ότι δεν επισπεύδον-
ται και αναστέλλονται κ.τ.λ., αναφερόµενος στον ΚΕΔΕ, αποκλει-
στικά και µόνο σχετικά µε την περιουσία σε βάρος της κινητής
και ακίνητης περιουσίας του νοµικού προσώπου, µε την επωνυ-
µία «ΝΒΕΕ Α.Ε.» αποκλειστικά και µόνο στο βαθµό που η κινητή
και ακίνητη περιουσία επηρεάζει την ολοκλήρωση του προγράµ-
µατος ναυπήγησης των πολεµικών πλοίων ΤΠΚ υπ’ αριθµόν 6 και
7 του Πολεµικού Ναυτικού και για όσο χρονικό διάστηµα αυτό
διαρκεί. 

Δεν ήταν δηλαδή ο συγκεκριµένος νόµος. Δεν έδινε γενικά για
τη συγκεκριµένη επιχείρηση µια τέτοια δυνατότητα. Έδινε µόνο
για τα συγκεκριµένα χρήµατα, που αφορούν τη ναυπήγηση των
πλοίων του Πολεµικού Ναυτικού. Δεν αναστελλόταν δηλαδή καθ’
ολοκληρία η λήψη αναγκαστικών µέτρων σε βάρος περιουσιακών
στοιχείων της εταιρείας, αλλά µόνο εκείνων που παρεµποδίζουν
τη ναυπήγηση των συγκεκριµένων πλοίων, και ως εκ τούτου η
φορολογική διοίκηση δεν έχει αρµοδιότητα να κρίνει ποια είναι
τα ακατάσχετα περιουσιακά στοιχεία της εταιρείας, ώστε να
εξαιρούνται κάθε φορά από την κατάσχεση. 

Στην όλη αυτή διαδικασία -είναι εδώ και ο αρµόδιος Υπουργός,
ο κ. Βίτσας- έγιναν ίσως και άστοχες ενέργειες και καταστάσεις
που έτρεξαν πιο γρήγορα από το κανονικό ή ερµηνείες που δεν
έπρεπε να δοθούν. Θα έπρεπε να δούµε αυτά τα πράγµατα εµείς
ως δηµόσια διοίκηση –εγώ πρώτα απ’ όλα έχω την ευθύνη, δεν
τη ρίχνω κάπου αλλού- µε ένα διαφορετικό µάτι και να δούµε ότι
πίσω από αυτά τα πράγµατα, πίσω από αυτά τα νούµερα, κρύ-
βονται άνθρωποι, καταστάσεις, οικογένειες και όλα αυτά τα ζη-
τήµατα και βεβαίως και εθνικά ζητήµατα, όπως είναι η ναυπή-
γηση πολεµικών πλοίων. 

Έγιναν αυτά τα λάθη που έγιναν. Δηµιουργήθηκαν αυτά τα
προβλήµατα. Έπρεπε και η εταιρεία να λειτουργήσει διαφορε-
τικά, να ενηµερώσει ποιοι λογαριασµοί της είναι για το συγκεκρι-
µένο, ποιοι είναι για τα υπόλοιπα. Αυτό που θέλουµε να πούµε,
είναι ότι ακατάσχετο γενικά και αόριστα, αυτή η εταιρεία δεν έχει.
Έχει µόνο για τους συγκεκριµένους λογαριασµούς. Πρέπει µέσα
από τη συγκεκριµένη διαδικασία να λύνουµε αυτά τα ζητήµατα. 

Υπάρχει πλέον συνεργασία του Υπουργείου Εργασίας, του
Υπουργείου, που είναι ο κ. Βίτσας εδώ παρών, Εθνικής Αµύνης
και του Υπουργείου Οικονοµικών για να λυθεί αυτό το πρόβληµα
–όπως και λύθηκε- και να µην ξαναδηµιουργηθεί και να µην το
έχουµε µπροστά µας και να προχωράει οµαλά η όλη διαδικασία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Καρρά, έχετε
τον λόγο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Είναι ενδιαφέρουσα η απάντηση του Υπουργού. Είναι οµολο-
γηµένο. 

Θα πω, λοιπόν, κι εγώ ιστορικά ότι ο ΚΕΔΕ είναι νόµος της δι-
κτατορίας, είναι ο ν.357/1974, κύριε Αλεξιάδη. Ας καταργηθεί,
λοιπόν, αφού επιβιώνει. 

Ως προς το ειδικότερο θέµα, θα συµφωνήσω εν µέρει. Πράγ-
µατι ο νόµος δεν διευκρινίζει ποια είναι τα κατασχετά ή τα ακα-
τάσχετα περιουσιακά στοιχεία. Διευκρινίζει µόνο στο µέρος που
αφορούν την εκτέλεση του προγράµµατος του Πολεµικού Ναυ-
τικού. Έχει όµως ένα ζήτηµα εδώ, εφόσον ο νόµος ήταν ασαφής
και δεν διευκρίνιζε. Δεν µπορούµε να το καταλογίσουµε στην
εταιρεία, όπως λέει ο κύριος Υπουργός, διότι επισπεύδον είναι
το Υπουργείο Οικονοµικών -η δηµόσια διοίκηση έχει την ευθύνη-
ενώ αντισυµβαλλόµενος του ναυπηγείου είναι το Πολεµικό Ναυ-
τικό, τουτέστιν υπηρεσία δηµόσια. 

Συνεπώς, λοιπόν, µε την έννοια αυτή, αν σταθούµε στον νόµο,
λέει «κάθε κινητή ή ακίνητη περιουσία που επηρεάζει την ολο-
κλήρωση του προγράµµατος ναυπήγησης». Θα όφειλε, λοιπόν,
και το Υπουργείο Οικονοµικών –θα επιµείνω σε αυτό το σηµείο-
να κατατάξει ποιες εργασίες γίνονται, ποια είναι τα κόστη για το

ναυπηγείο, για τη ναυπήγηση και ποιες είναι εµπορικές, γενικού
περιεχοµένου πράξεις.

Διότι σήµερα πού φτάσαµε; Φτάσαµε, επειδή το 30% των µι-
σθών, των αµοιβών των εργαζοµένων το έχει αναλάβει µε τη σύµ-
βαση –το γνωρίζει ο κ. Βίτσας- αυτό να το πληρώνει το Πολεµικό
Ναυτικό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Κύριε Καρρά…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Το ναυπηγείο και το 70%
το δηµόσιο. Το ξέρω, κύριε Βίτσα, δεν υπάρχει αµφιβολία. Αυτό
το 30%, κύριε Πρόεδρε, οφείλω να πω ότι σε µεγαλύτερο µέρος
αφορά δεδουλευµένα. Η σύµβαση που κυρώθηκε από τη Βουλή
την άνοιξη –είχαν ένα χρόνο να πληρωθούν οι άνθρωποι αυτοί-
προέβλεψε ότι θα πάρουν και τα δεδουλευµένα οι εργαζόµενοι
των ναυπηγείων από τις καταβολές του Πολεµικού Ναυτικού
µέσω της εταιρείας. Αυτό, λοιπόν, διακόπηκε αυτή τη στιγµή. 

Επιπλέον, θέλω να κάνω µια πρόταση στον κ. Αλεξιάδη και
στον κ. Βίτσα -ο οποίος είναι παρών και χαίροµαι γι’ αυτό- γιατί
ξέρω ότι θα απαντήσει στην ερώτηση του συναδέλφου µου, του
κ. Σαρίδη.

Κύριε Αλεξιάδη και κύριε Βίτσα, υπάρχει ένα κονδύλι εδώ µέσα
40 εκατοµµυρίων, το γνωρίζετε αυτό το κονδύλι, το οποίο θα
δοθεί -αν κατανοώ τη σύµβαση- µετά την ολοκλήρωση και την
πιστοποίησή της. Θα είναι σταδιακά, αλλά στο τέλος δεν θα εξο-
φληθεί, αν δεν παραδοθούν οι τορπιλάκατοι.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Θα εξοφληθεί τότε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Όταν παραδοθούν, λοιπόν.
Συγχωρέστε µε, να τελειώσω και µετά θα το πείτε.

Διαβάζω εδώ ότι για την υλοποίηση του προγράµµατος, θα
υπάρξει επιπλέον ενίσχυση µε το ποσό των 40 εκατοµµυρίων
ευρώ. Αυτό είναι ανακριβές ή είναι ακριβές; Συνεπώς αυτό το
ποσό το οποίο έστω και σταδιακά θα αποδοθεί, δεν θα εξασφά-
λιζε τις απαιτήσεις του Υπουργείου Οικονοµικών, αν είχε γίνει
διαχωρισµός µεταξύ των κονδυλίων, για το ποια εντάσσονται στο
ακατάσχετο και ποια εντάσσονται στις άλλες υποχρεώσεις πέραν
της συµβάσεως της εταιρείας των ναυπηγείων και δεν θα είχαµε
πρόβληµα σήµερα µε εργαζόµενους; Εγώ τα στοιχεία τα οποία
λέω, τα λέω από την ανακοίνωση της ΓΣΕΕ. Επικοινωνήσαµε µε
τη ΓΣΕΕ και µας είπαν ότι εκεί υπάρχει πρόβληµα όχι µόνο των
εργαζοµένων αλλά και γενικότερο πρόβληµα.

Εποµένως έκανα την ερώτηση και θα παρακαλέσω τον κ. Αλε-
ξιάδη, ειδικότερα µε την εµπειρία που έχει στην οικονοµική διοί-
κηση, να αναζητήσει λύση. Να αρθούν οι δεσµεύσεις των
τραπεζικών λογαριασµών, γιατί η εταιρεία αυτή φαίνεται ότι δεν
έχει ξεχωριστούς λογαριασµούς. Μπορεί να το κάνει και σκό-
πιµα, κύριε Υπουργέ. Εγώ δεν θέλω να αθωώσω κανέναν. Πρέπει
να βρεθεί λύση, µε την οποία να µπορεί να εξασφαλίζεται η άνετη
µισθοδοσία στο σύνολο, εβδοµήντα το Πολεµικό Ναυτικό, τριά-
ντα η εταιρεία για τα δεδουλευµένα, ούτως ώστε να µη χρησιµο-
ποιούνται οι εργαζόµενοι και για άσκηση πιέσεως ακόµα να µπο-
ρούν να απολαύουν τον κόπο τους και την προσφορά εργασίας
και το Πολεµικό Ναυτικό στο τέλος να αποκτήσει εκείνο το οποίο
έκανε προσπάθεια για να εξοπλίσει τη χώρα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε πολύ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Βουλευτά, έπρεπε αν ανοίξουµε το θέµα ναυπηγεία
στην Ελλάδα, θα έπρεπε να συζητάµε εδώ µε τις µέρες και θα
ήταν καλό να ήταν παρόντες και οι πρωταγωνιστές που οδήγη-
σαν τη χώρα σε αυτές τις περιπέτειες, διότι ορισµένοι από αυ-
τούς τους πρωταγωνιστές είναι εδώ και µας κουνάνε ακόµα το
δάκτυλο και µας κατηγορούν για ένα σωρό πράγµατα, ενώ όλη
αυτή η ιστορία έχει ονοµατεπώνυµα και διευθύνσεις.

Σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο ερώτηµα που κάνατε, η Γενική
Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων η οποία είχε αρµοδιότητα γι’ αυτά
τα ζητήµατα, είναι µια ανεξάρτητη γραµµατεία και από 1-1-2017
θα είναι τελείως ανεξάρτητη. Αυτό έχει ψηφίσει η ελληνική
Βουλή και έτσι πρέπει να λειτουργούµε. Εγώ ενηµερώθηκα για
την όλη ιστορία από το διαδίκτυο. Δεν έχω κάποια αρµοδιότητα.
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Δεν ερωτήθηκα ούτε υπάρχει υποχρέωση από τις υπηρεσίες,
που έκαναν πολύ καλά τη δουλειά τους σε υπηρεσιακό επίπεδο.

Τώρα το αν έπρεπε να γίνει ένα έγγραφο παραπάνω, αν έπρε-
πε να υπάρχει µια συνεννόηση περισσότερη, αν έπρεπε να γίνουν
όλα αυτά, αυτά να τα συζητήσουµε. Δεν έχει δυνατότητα η πολι-
τική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών, κανένας από τους
τρεις µας Υπουργούς, να παρέµβει ούτε καν να ενηµερωθεί πριν
γίνει αυτό το πράγµα. Αυτό το πράγµα γίνεται αυτόµατα.

Από εδώ και πέρα, γίναµε όλοι πιο σοφοί. Θα υπάρχει καλύ-
τερη συνεννόηση, καλύτερος συντονισµός, ώστε να µη δε-
σµεύονται χρήµατα, τα οποία είναι στο συγκεκριµένο νόµο του
2016., διότι για τα υπόλοιπα χρήµατα βεβαίως και θα υπάρχουν
δεσµεύσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφωνας Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε τον κ.
Αλεξιάδη για την παρουσία του.

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1107/11-7-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Καρδίτσας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρυσούλας Κατσαβριά-
Σιωροπούλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για ανάθεση
του ρόλου της αρµόδιας αρχής για τη µέτρηση των ποιοτικών
χαρακτηριστικών ινών της κλωστικής κάνναβης, στο Εθνικό Κέν-
τρο Ποιοτικού Ελέγχου Βάµβακος.

Κυρία Κατσαβριά, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η εισαγωγή της καλλιέργειας της κλωστικής

κάνναβης στην Ελλάδα µε την υπογραφή της ΚΥΑ µε ΦΕΚ 929/6-
4-2016 ως µία νέα αξιόπιστη και κερδοφόρα εναλλακτική καλ-
λιέργεια, ενδεχοµένως να αποτελέσει µια νέα προοπτική για την
ελληνική γεωργία.

Το προϊόν αυτό της βιοµηχανικής κάνναβης είναι κοινώς πα-
ραδεκτό ότι είναι ακίνδυνο και βρίσκει πλήθος βιοµηχανικών
εφαρµογών. Πρόκειται αφ’ ενός για ένα προϊόν του οποίου η καλ-
λιέργεια είναι σχετικά εύκολη, καθώς οι εδαφικές και κλιµατικές
συνθήκες είναι ευνοϊκές και απαιτεί λιγότερους πόρους σε νερό
και λιπάσµατα σε σύγκριση µε άλλες ποτιστικές καλλιέργειες,
όπως για παράδειγµα το βαµβάκι, αφ’ ετέρου η κάνναβη θα µπο-
ρούσε να στηρίξει µια αλυσίδα δραστηριοτήτων µε προφανείς
θετικές επιδράσεις στην απασχόληση και το εισόδηµα των αγρο-
τών που θα το καλλιεργήσουν.

Νοµίζω πως όλοι αναγνωρίζουν ότι αυτή η ΚΥΑ είναι αποτέλε-
σµα µιας δύσκολης προσπάθειας από την πλευρά της Κυβέρνη-
σης, να ξεδιαλύνει το θολό τοπίο γύρω από το παρεξηγηµένο
φυτό της κάνναβης.  

Πολύ σωστά, κύριε Υπουργέ, ορίσατε τα θεσµικά όργανα και
τις διαδικασίες που πρέπει να τηρηθούν, προκειµένου η καλλιέρ-
γεια της βιοµηχανικής κάνναβης να πραγµατοποιείται µε από-
λυτα σύννοµο τρόπο. Πολύ σωστά, επίσης, ορίσατε τον ελληνικό
γεωργικό οργανισµό «ΔΗΜΗΤΡΑ» ως τον αρµόδιο φορέα, ο
οποίος θα έχει την ευθύνη της δηµιουργίας οδηγού καλλιέργειας
ποικιλιών βιοµηχανικής κάνναβης και της αξιολόγησης των ποι-
κιλιών της βιοµηχανικής κάνναβης.

Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι στην Καρδίτσα λειτουργεί το
Εθνικό Κέντρο Ποιοτικού Ελέγχου Βάµβακος, το οποίο είναι
τµήµα του ΕΛΓΟ «ΔΗΜΗΤΡΑ» και το κέντρο αυτό είναι διαπιστευ-
µένο από το ΕΣΥΔ και ασχολείται µε επάρκεια και επιτυχία ως
προς την αξιολόγηση της παραγωγής και της ποιότητας του βαµ-
βακιού.

Το Εθνικό Κέντρο Βάµβακος, θεωρώ ότι είναι ο µόνος φορέας,
που διαθέτει την υποδοµή, την τεχνογνωσία και τα στελέχη να
κάνει το ίδιο και µε την κλωστική κάνναβη.

Σας ερωτώ, λοιπόν, εάν προτίθεστε να αξιοποιήσετε το Εθνικό
Κέντρο Ποιοτικού Ελέγχου Βάµβακος και να του αναθέσετε επι-
πλέον και τον ρόλο της αρµόδιας αρχής για την κλωστική κάν-
ναβη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κυρία συνάδελφε, σας ευχαριστώ για την ερώ-
τηση, γιατί αγγίζετε ένα κοµµάτι που αφορά την καλλιέργεια της
κλωστικής κάνναβης, που είναι αρκετά σοβαρό και είναι αυτό του
ελέγχου και της καταµέτρησης των ποιοτικών χαρακτηριστικών
των ινών της.

Είναι ένα θέµα, το οποίο δεν το έχουµε προσεγγίσει ακόµη.
Θα το αποφασίσουµε. Όµως ιδιαίτερα σας ευχαριστώ, γιατί η
ερώτηση δίνει τη δυνατότητα σε µένα, να πληροφορήσουµε τον
αγροτικό χώρο για την πορεία που έχει µέχρι σήµερα η απόπειρα
που επιχειρήσαµε να εισάγουµε την καλλιέργεια της κλωστικής
κάνναβης στην αγροτική γη.

Κατ’ αρχάς αυτό αποτελούσε υποχρέωσή µας, γιατί µε τον
ν.1307/2013 είχε ενσωµατωθεί στην εθνική νοµοθεσία το Ενω-
σιακό Δίκαιο που επέφερε την καλλιέργεια της συγκεκριµένης
ποικιλίας.

Είναι αλήθεια ότι καθυστερήσαµε. Καθυστέρησε η χώρα µας
και, µάλιστα, ιδιαίτερα δεν προφθάσαµε την καλλιεργητική πε-
ρίοδο σε όλες τις περιοχές της χώρας, µε αποτέλεσµα να µην
υπάρχει όχι µόνο η απαραίτητη ενηµέρωση στους αγρότες, αλλά
κυρίως σε πολλές περιοχές παρ’ ότι ήθελαν κι άλλοι να µπουν,
δεν πρόφτασαν, γιατί ήδη η καλλιεργητική περίοδος έµπαινε
προς το τέλος της και δεν µπορούσαν να ανταποκριθούν.

Έτσι, λοιπόν, παρά τη θετικότατη ανταπόκριση που υπήρξε
στη συγκεκριµένη προσπάθεια, οι εκτάσεις που καλλιεργήθηκαν,
δεν ήταν αυτές που, τουλάχιστον εµείς, επιθυµούσαµε. Τα στοι-
χεία δείχνουν ότι σε τέσσερις περιφερειακές ενότητες ανταπο-
κρίθηκαν οι αγρότες. Μιλάµε για Αιτωλοακαρνανία, Εύβοια,
Βοιωτία και Χανιά. Το ξεκίνηµα έγινε, όµως και εµείς πιστεύουµε
ότι θα υπάρξει πολλαπλασιασµός την επόµενη χρονιά και, κυ-
ρίως, γιατί τα πρώτα βήµατα δείχνουν ότι η καλλιέργεια πάει
πάρα πολύ καλά.

Ως τότε, λοιπόν, στα πολλά ερωτήµατα που υπάρχουν, είµαστε
υποχρεωµένοι να απαντήσουµε. Ένα από τα ερωτήµατα είναι
αυτό που βάζετε εσείς, που αφορά τη µέτρηση των ποιοτικών
χαρακτηριστικών των ινών. Υπάρχουν και άλλα. Υπάρχουν ερω-
τήµατα, τα οποία έχουν σχέση µε τον έλεγχο, µε την αποθήκευση
της συγκοµιδής.

Αυτό που εγώ θέλω να σας πω, είναι ότι θα εξετάσουµε την
περίπτωση ανάθεσης του έργου που ρωτάτε στο Εθνικό Κέντρο
Ποιοτικού Ελέγχου Βάµβακος, που εδρεύει στην Καρδίτσα. Πε-
ρισσότερα, βεβαίως, θα σας πω στη δευτερολογία µου, για το
πώς πρέπει να προσεγγίσουµε το συγκεκριµένο ζήτηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, κύρια Κα-
τσαβριά, έχετε τον λόγο. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ: Σας ευχαριστώ,
κύριε Υπουργέ, για την απάντηση η οποία ικανοποιεί την ανάγκη
για την ενθάρρυνση της καλλιέργειας της κλωστικής κάνναβης.
Μία τέτοια προσέγγιση ενδεχοµένως θα ανοίξει τον δρόµο για
την αγροτική ανάπτυξη, µε τη στροφή στην παραγωγή και άλλων
αγροτικών προϊόντων που θα προσπορίζει όφελος για τους
αγρότες και θα σέβεται το περιβάλλον. 

Η αξιοποίηση και η ενίσχυση του Εθνικού Κέντρου Ποιοτικού
Ελέγχου Βάµβακος της Καρδίτσας είναι πρωταρχικής σηµασίας
για την ορθολογική και αποτελεσµατική εισαγωγή της καλλιέρ-
γειας της κλωστικής κάνναβης. Σας υπενθυµίζω ότι το κέντρο
είναι διαπιστευµένο από το ΕΣΥ µε το ISO 17025 για την µέτρηση
των ποιοτικών χαρακτηριστικών των ινών βάµβακος και είναι ένα
από τα ελάχιστα εργαστήρια που διαθέτουν αυτή τη διαπί-
στευση. 

Επίσης στο κέντρο λειτουργούν συσκευή ανάλυσης ξένων
υλών σε βαµβάκι και λοιπές ίνες, σύστηµα εργαστηριακής ανά-
λυσης κλωστικών ινών και των παραγώγων τους µε µηχάνηµα εγ-
γραφής και αναπαραγωγής εικόνων και προβολικό µικροσκόπιο
µε ψηφιακή κάµερα υψηλής ανάλυσης. Το κέντρο κατά γενική
οµολογία παρέχει ουσιαστική πληροφόρηση, επιστηµονικά τεκ-
µηριωµένη, τόσο στο Υπουργείο σας όσο και στους βαµβακο-
καλλιεργητές. 
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Θα ενθυµείστε, φαντάζοµαι, και την ενδιαφέρουσα συζήτησή
µας για το κέντρο στο πλαίσιο µιας άλλης επίκαιρης ερώτησής
µου, σχετικά µε το βαµβάκι και το Εθνικό Κέντρο Βάµβακος.

Ο ΕΛΓΟ «ΔΗΜΗΤΡΑ» έχει δείξει µεγάλο ενδιαφέρον, όπως και
υψηλόβαθµοι παράγοντες της πολιτικής ηγεσίας και των υπηρε-
σιών του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης που πρόσφατα επι-
σκέφθηκαν κατόπιν εντολής σας –και σας ευχαριστούµε γι’ αυτό-
το Εθνικό Κέντρο Βάµβακος, οι οποίοι εξέφρασαν την ικανοποί-
ησή τους για τον άριστο τρόπο λειτουργίας του και έδειξαν εν-
διαφέρον για την κάλυψη των αναγκών του και για την πλήρη
αξιοποίησή του και ένταξή του στη διαδικασία της παραγωγικής
ανασυγκρότησης της γεωργίας στη χώρα µας. 

Σύµφωνα µε τα στοιχεία που έχω στη διάθεσή µου, κύριε
Υπουργέ, θεωρώ ότι για την αξιοποίηση του κέντρου αυτού, προ-
κειµένου να ανταποκριθεί αποτελεσµατικά και στην καλλιέργεια
της κλωστικής κάνναβης, απαιτούνται τρία πράγµατα. Πρώτον,
η συµπλήρωση του εξοπλισµού του για την µέτρηση των ποιοτι-
κών χαρακτηριστικών των ινών της κλωστικής κάνναβης, δεύτε-
ρον, η πρόσληψη τριών εξειδικευµένων επιστηµόνων και, τρίτον,
η εξασφάλιση των αναγκαίων πόρων για την εκπόνηση ερευνών
και την εφαρµογή προγραµµάτων πειραµατικής καλλιέργειας
της κλωστικής κάνναβης, ώστε να φτάσουµε σε ασφαλή συµπε-
ράσµατα για την περαιτέρω ανάπτυξη της καλλιέργειας στη
χώρα.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να πιστεύω ότι θα αναθέσετε στο Εθνικό
Κέντρο Βάµβακος και τον ρόλο της υποστήριξης της καλλιέρ-
γειας της κλωστικής κάνναβης και ότι παράλληλα θα εξασφαλί-
σετε τις απαραίτητες προϋποθέσεις που σας περιέγραψα
παραπάνω για την ενίσχυσή του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Αγαπητή κυρία συνάδελφε, δεν θα αναθέσω
εγώ. Αρµόδια αρχή είναι ο ΕΛΓΟ «ΔΗΜΗΤΡΑ», ο οποίος, βε-
βαίως, και γνωρίζει ότι όλες αυτές οι προϋποθέσεις που αναφέ-
ρατε, υπάρχουν από πλευράς του Ελληνικού Κέντρου Βάµβακος,
όπως επίσης γνωρίζουµε όλοι ότι χρειάζεται να συµπληρωθούν
αυτές οι προϋποθέσεις, µε αυτά που αναφέρατε εσείς από πλευ-
ράς εξοπλισµού, από πλευράς προσωπικού και από πλευράς των
απαραίτητων πόρων. Όλα αυτά θα τα αξιολογήσει ο ΕΛΓΟ «ΔΗ-
ΜΗΤΡΑ», ο οποίος ως αρµόδια αρχή έχει το δικαίωµα και εννοώ
ότι δεν είναι υποχρεωτικό ούτε απέναντι στην ενωσιακή ούτε και
απέναντι στην εθνική νοµοθεσία, να προχωρήσει στην ανάθεση
της συγκεκριµένης εργασίας. 

Εµείς πιστεύουµε ότι όντως το Εθνικό Κέντρο Ποιοτικού Ελέγ-
χου Βάµβακος έχει αυτές τις προϋποθέσεις, όµως ο ΕΛΓΟ «ΔΗ-
ΜΗΤΡΑ» θα δει συνολικότερα το συγκεκριµένο ζήτηµα και θα
είναι αυτό που ουσιαστικά θα απαντήσει. 

Η δική µας τοποθέτηση, όπως σας την είπα, είναι συγκεκρι-
µένη. Από κει και πέρα δεν µπορώ να σας πω εγώ σήµερα, να το
«δέσω» 100% ότι αύριο ξεκινάει το Ελληνικό Κέντρο Βάµβακος
την συγκεκριµένη διαδικασία. Θα το δούµε. Έχουµε τον χρόνο
µπροστά µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι η έκτη µε αριθµό 1109/11-7-2016

επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλο-
νίκης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Γεωργίου Λαζαρίδη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την τροποποίηση της νοµοθε-
σίας που αφορά διατάξεις του Κώδικα Διοικητικής Δικονοµίας,
δεν θα συζητηθεί. Αρµόδιο Υπουργείο είναι το Υπουργείο Δικαιο-
σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων.

Επίσης δεν θα συζητηθεί η δέκατη πέµπτη µε αριθµό 914/27-
5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πει-
ραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού
προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε τη δηµιουργία παράνοµων νηπιαγωγείων και οικοτρο-
φείων στην Ξάνθη.

Ακόµα δεν θα συζητηθεί η δέκατη έκτη µε αριθµό 545/15-2-
2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθη-
νών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζαρούλια

προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουρ-
γίας στο ΕΚΑΒ.

Θα συζητηθεί η όγδοη µε αριθµό 1069/28-6-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας του Λαϊκού
Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την ανακριβή τη-
λεπισκόπηση των εκτάσεων που οδηγεί σε πρωτοφανές οικονο-
µικό αδιέξοδο τους βαµβακοκαλλιεργητές.

Κύριε Μίχο, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, σε οικονοµικό τέλµα έχουν οδηγήσει τους

βαµβακοκαλλιεργητές οι ανακριβείς δορυφορικές τηλεπισκοπή-
σεις των εν λόγω καλλιεργειών. Η ανεπαρκής ενιαία ενίσχυση
του ΟΠΕΚΕΠΕ, οι συνεχείς αναβολές στην εξόφληση της -σε πο-
σοστό άνω του 45% των δικαιούχων- και η αντιστοιχία των πραγ-
µατικών εκτάσεων µε τις δορυφορικές απεικονίσεις, συνιστούν
παράγοντες αναστολής των αγροτικών δραστηριοτήτων των
βαµβακοκαλλιεργητών, ενώ στερούν από αυτούς την εξασφά-
λιση των αναγκαίων πόρων για την κάλυψη των αναγκών της
σποράς. 

Η συνδεδεµένη ενίσχυση δεν καταβάλλεται, διότι οι δορυφο-
ρικές απεικονίσεις συµπεριέλαβαν γεωγραφικές ιδιοµορφίες εις
βάρος των δηλουµένων εκτάσεων, ενώ η τηλεπισκόπηση διενερ-
γήθη σε ακατάλληλη χρονική περίοδο, η οποία δεν είναι ενδει-
κτική της ποσότητας των πραγµατικών εκτάσεων. 

Σας ερωτώ. Θα αξιολογήσετε άµεσα τις υποβαλλόµενες εν-
στάσεις στις αρµόδιες υπηρεσίες του ΟΠΕΚΕΠΕ, ώστε να απο-
κατασταθούν οι ανακρίβειες των τηλεπισκοπήσεων, οι οποίες
έχουν τεράστιο οικονοµικό αντίκτυπο στους βαµβακοκαλλιεργη-
τές; Και δεύτερον, πότε θα καταβληθούν οι αναγκαίες επιδοτή-
σεις;

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριοι συνάδελφοι, η µέθοδος του ελέγχου
µέσω τηλεπισκόπησης είναι µια αποδεκτή και αξιόπιστη επιστη-
µονική µέθοδος για την αναγνώριση και µέτρηση των καλλιερ-
γειών και ισοδυναµεί ουσιαστικά µε τη διενέργεια επιτόπιου
ελέγχου. Εφαρµόζεται σε όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. 

Οφείλω, επίσης, να σας γνωρίσω, ότι οι έλεγχοι επαλήθευσης
των όρων επιλεξιµότητας της βασικής ενίσχυσης µε την µέθοδο
της τηλεπισκόπησης, αφορά ένα ποσοστό 5%. Αυτό ορίζει η ευ-
ρωπαϊκή νοµοθεσία. Δηλαδή από όλους τους παραγωγούς µόνο
ένα ποσοστό 5% ελέγχεται. Επίσης οι έλεγχοι αυτοί γίνονται µε
βάση συγκεκριµένες προδιαγραφές και οδηγίες της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής. 

Όσον αφορά τώρα στην αποτελεσµατικότητα της µεθόδου,
µπορεί εύκολα κάποιος να το διαπιστώσει µέσα από τα πορί-
σµατα ελέγχου όλων των µηχανισµών της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
που ελέγχουν και τον ΟΠΕΚΕΠΕ και τις ελληνικές αρχές κάθε
χρόνο. 

Επιτρέψτε µου να σας πω -και το γνωρίζετε- ότι ιδιαίτερα την
περασµένη χρονιά, το 2015, ήταν η χρονιά όπου ο έλεγχος δεν
έφερε ούτε 1 ευρώ πρόστιµο, κάτι που γινόταν κατά κόρον όλα
τα προηγούµενα χρόνια. 

Αυτό που εγώ θέλω να σας πω, είναι ότι οι ενστάσεις που
έχουν υποβληθεί, βρίσκονται αυτή την ώρα στη διαδικασία ελέγ-
χου. Όµως γενικά για τις συνδεδεµένες ενισχύσεις που αφορούν
το βαµβάκι, ήδη χθες στην παρουσία µου στη Λάρισα ανακοινώ-
θηκε ότι µέχρι τέλος Ιουλίου του 2015, θα γίνουν όλες οι πληρω-
µές. Όσες από αυτές τις ενστάσεις γίνουν αποδεκτές µέσα από
την ίδια διαδικασία -δεν έχει ολοκληρωθεί, για αυτό και δεν έ-
χουµε κάνει τις σχετικές πληρωµές, όµως σύντοµα αύριο, µεθαύ-
ριο θα ολοκληρωθεί- θα πληρωθούν και αυτές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ.
Μίχος. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ. 
Εύχοµαι να πάρουν οι αγρότες την επιδότησή τους, τις ενισχύ-

σεις τους. Όµως θέλω να ρωτήσω το εξής: Πώς τις προηγούµε-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞ’ - 14 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016 12875



νες χρονιές έπαιρναν για συγκεκριµένα στρέµµατα τις ενισχύσεις
τους και φέτος άλλαξε;

Δεύτερον, γιατί δεν έγινε η τηλεπισκόπηση την κατάλληλη χρο-
νική περίοδο και έγινε τώρα; Εκτός από αυτό, ξέρετε ότι το ελ-
ληνικό βαµβάκι είναι από τα καλύτερα παγκοσµίως. Αυτούς τους
παραγωγούς πρέπει να τους βοηθήσει το ελληνικό κράτος. 

Έχουµε πάρα πολλά -ας το πούµε- παράπονα για τη βόρεια
Ελλάδα, κυρίως στους Νοµούς Ξάνθης και Κοµοτηνής. Αυτά τα
στοιχεία ήρθαν από εκεί και φυσικά από αγρότες της υπόλοιπης
Ελλάδος. 

Κανένα θέµα δεν υπάρχει µε τους τουρκόφρονες της Θράκης,
οι οποίοι παίρνουν τις ενισχύσεις τους τον καιρό που πρέπει και
δεν παίρνουν οι Έλληνες. 

Πρέπει, λοιπόν, πρώτα απ’ όλα να κοιτάξουµε τους ανθρώ-
πους αυτού του τόπου, που αγαπάνε την πατρίδα τους. Οι αγρό-
τες είναι οι τελευταίοι παραγωγοί που υπάρχουν στην πατρίδα
µας. Κρατάνε τις Θερµοπύλες. Δεν υπάρχει άλλος παραγωγικός
τοµέας αυτή τη στιγµή εκτός από τους αγρότες και τους κτηνο-
τρόφους. Κάντε κάτι να βοηθήσετε αυτούς τους ανθρώπους, να
παίρνουν τις ενισχύσεις στην ώρα τους, γιατί όπως ξέρετε, όταν
ο αγρότης και ο κτηνοτρόφος πάρει την ενίσχυση τη στιγµή που
πρέπει, θα µπορέσει να αντεπεξέλθει και στις υποχρεώσεις. 

Δεν θα αρχίσω να λέω για τους φόρους και όλα τα υπόλοιπα
που έχει βάλει η Κυβέρνησή σας. Τουλάχιστον βοηθήστε τους.
Δώστε τους τις ενισχύσεις. Ξέρετε πάρα πολύ καλά, τι σηµαίνει
δουλειά στο χωράφι. Ξέρετε πάρα πολύ καλά, τι θα πει κατα-
στροφή από καιρικές συνθήκες. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι οι
περισσότεροι αγρότες αυτή τη στιγµή δεν έχουν στον ήλιο µοί-
ρα. 

Βοηθήστε τους, λοιπόν, να µπορέσουν να κρατήσουν τις περι-
ουσίες τους και να παράγουν, γιατί είναι οι τελευταίοι –το ξανα-
λέω- που παράγουν αυτή τη στιγµή στην πατρίδα µας. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Οι περασµένες χρονιές δεν έχουν καµµία σχέση
µε την πρώτη χρονιά εφαρµογής µιας νέας ΚΑΠ. Μιλάµε για την
ΚΑΠ 2014-2020, η οποία έχει αλλάξει εντελώς τα δεδοµένα µε
βάση τα οποία γίνονται οι κατανοµές των δικαιωµάτων και των
ενισχύσεων. Ο αγροτικός κόσµος έχει πληροφορηθεί ότι φέτος
οι πληρωµές θα γίνουν µέχρι τις 15 Οκτωβρίου 2016, κάτι το
οποίο σηµαίνει ότι ο αρµόδιος Επίτροπος αναγνώρισε -και πράγ-
µατι συµβαίνει- ότι πολλές χώρες -όχι η Ελλάδα- είναι απ’ αυτές
που ακόµα δεν έχουν ολοκληρώσει τις σχετικές πληρωµές, γιατί
η εφαρµογή της νέας ΚΑΠ δηµιουργεί πολλές δυσκολίες. Υπάρ-
χουν πάρα πολλά προβλήµατα. Προέκυψε, ας πούµε, για πρώτη
φορά η περιθωριοποίηση. Προέκυψε ο πρώτος πυλώνας, ο δεύ-
τερος πυλώνας. Δηλαδή, µιλάµε για κατανοµή δικαιωµάτων, που
έπρεπε να γίνουν από την αρχή. Βεβαίως συναντήσαµε -ιδιαίτερα
άλλες χώρες, όχι εµείς- πολλές δυσκολίες. 

Γιατί να γίνει τηλεπισκόπηση φέτος; Η τηλεπικόπηση είναι µια
διαδικασία η οποία επαναλαµβάνεται κάθε τρία χρόνια. Είχαµε
προηγούµενα γεωχωρικά δεδοµένα όπου, για παράδειγµα, έδει-
χναν τον κτηνοτρόφο αντί να έχει τους βοσκοτόπους του, τις επι-
λεξιµότητες µέσα στον νόµο του, να είναι χιλιόµετρα µακριά. Από
την Ήπειρο πήγαιναν στην Κρήτη, ή από την Πελοπόννησο πή-
γαιναν στην Μακεδονία. Αυτά τα ξεπεράσαµε. Καταλαβαίνετε ότι
ξεπερνώντας αυτά, σηµαίνει ότι υπήρξαν πάρα πολλές δυσκο-
λίες. Όµως είµαστε από τις πρώτες χώρες, που δεν θα κάνουµε
χρήση του δικαιώµατος πληρωµών µέχρι τις 15 Οκτωβρίου. 

Εµείς λέµε ότι ιδιαίτερα εκκρεµότητες που έχουµε από παλιά,
θα προσπαθήσουµε µέχρι τις 15 Αυγούστου -το πολύ µέχρι τέλος
Αυγούστου- να ολοκληρωθούν. Βεβαίως αυτό σηµαίνει ότι από
την επόµενη χρονιά, θα µπούµε σε µια περίοδο πληρωµών που
δεν θα υπάρχει περίπτωση να δηµιουργούν προβλήµατα στους
αγρότες και όλοι ξέρουµε ότι ειδικά οι ενισχύσεις αποτελούν, δυ-
στυχώς, σήµερα το µοναδικό εργαλείο ρευστότητας που έχει ο
αγροτικός χώρος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε τον κ.
Αποστόλου για την απάντηση στις επίκαιρες ερωτήσεις. 

Η ένατη µε αριθµό 1084/4-7-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
εφαρµογή των συλλογικών συµβάσεων εργασίας στα ξενοδο-
χεία, δεν θα συζητηθεί λόγω απουσίας του κ. Κατρούγκαλου στο
εξωτερικό.

Η πρώτη µε αριθµό 1106/11-7-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Νικολάου Ηγουµενίδη προς τον Υπουργό Υ-
γείας, σχετικά µε τη δηµιουργία νέων τοµέων ΕΚΑΒ στην ευρύ-
τερη περιοχή της Κρήτης, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κ. Πολάκη.

Επίσης, η δέκατη µε αριθµό 1080/4-7-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά
µε τη στελέχωση του ΕΚΑΒ στο Νοµό Λάρισας και τη δηµιουργία
τοµέων ΕΚΑΒ σε κέντρα υγείας του Νοµού Λάρισας, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η ενδέκατη µε αριθµό 1044/27-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Δράµας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Χρήστου Καραγιαννίδη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την επαγγελµατική και εργασιακή αναβάθµιση
των «βοηθών νοσηλευτών», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού.

Η δέκατη έβδοµη µε αριθµό 944/3-6-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Παρασκευής  Χριστοφιλοπούλου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τους ασθενείς που χει-
ρουργούνται µε δικά τους έξοδα στο Πανεπιστηµιακό Γενικό Νο-
σοκοµείο Θεσσαλονίκης «ΑΧΕΠΑ», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού.

Η δέκατη ένατη µε αριθµό 966/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε την κατάσταση στο Γενικό Κρατικό Νίκαιας, δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η εικοστή µε αριθµό 935/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τις ελλείψεις και τα προβλήµατα του στόλου του ΕΚΑΒ, δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Τέλος, η εικοστή πρώτη µε αριθµό 825/25-4-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Ένω-
σης Κεντρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικονόµου προς τον Υπουρ-
γό Υγείας, σχετικά µε την υπολειτουργία του Αντικαρκινικού Νο-
σοκοµείου Μεταξά, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 1102/8-7-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λακωνίας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τα κρούσµατα φυµατίωσης σε κέν-
τρο φιλοξενίας προσφύγων στην Ήπειρο.

Ορίστε, κύριε Δαβάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πριν από µερικές µέρες είδαν το φως της δη-

µοσιότητας διάφορες τοποθετήσεις περί ενδείξεως θετικών πε-
ριστατικών στην εξέταση µαντού για τη φυµατίωση, όχι κρούσµα-
τα φυµατιώσεως, αλλά ενδείξεις θετικές στο µαντού. Φυσικά,
αυτό δεν λέει τίποτα, διότι πολύς πληθυσµός, πολύς κόσµος, εν-
δεχοµένως να βρεθεί θετικός σε αυτήν την παράµετρο. 

Παράλληλα, απ’ ό,τι πληροφορηθήκαµε, έχουν επιστρατευθεί
η Υγειονοµική Υπηρεσία, η Διεύθυνση Υγειονοµικού των Ενόπλων
Δυνάµεων, της οποίας τα στελέχη από τον διευθυντή της µέχρι
το οποιοδήποτε στέλεχος της Υγειονοµικής Υπηρεσίας, διακρί-
νονται για την επάρκεια, την αυτοθυσία τους, την κατάρτισή
τους, τον επαγγελµατισµό τους. Και αυτό, να ξέρετε, και εσάς -
πιστεύω- και εµένα, µας δηµιουργεί µια αίσθηση ηρεµίας. Είναι
ένα εκλεκτό Σώµα η Υγειονοµική Υπηρεσία, ειδικώς του Στρατού,
αλλά και όλων των Ενόπλων Δυνάµεων. 

Παρ’ όλα αυτά, επειδή διαχέονται πολλά και διάφορα, τα οποία
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έχω την αίσθηση ότι έχουν γίνει και αντικείµενο εκµεταλλεύσεως
από διάφορους χώρους, θα ήθελα µε την ευκαιρία αυτής της
ερώτησης, που πριν από λίγες µέρες είχα καταθέσει ως επίκαι-
ρης, να διευκρινιστούν τα θέµατα -και πιστεύω ότι µε τη δική σας
παρουσία θα διευκρινιστούν- και να δηµιουργηθεί µια αίσθηση
ηρεµίας και για το προσωπικό και για τους ανθρώπους οι οποίοι
φιλοξενούνται σε αυτά τα κέντρα. 

Εν πάση περιπτώσει, θα πρέπει να υπάρξει εκείνη η κατάλληλη
αντιµετώπιση, ούτως ώστε και να µην επαναληφθούν κρούσµατα
παραπληροφόρησης, ενδεχοµένως, και όχι κρούσµατα φυµατίω-
σης ή να µην επαναληφθούν πράγµατα, τα οποία όλοι τα απευ-
χόµαστε, δηλαδή η διάδοση µιας λοιµώδους νόσου -αυτής ή
κάποιας άλλης- κάτι που είναι ένα ενδεχόµενο στο συνωστισµό
τόσου πληθυσµού στα κέντρα. Και αισθάνοµαι ότι η υπηρεσία
είναι καθ’ όλα έτοιµη προς αυτό.

Αναµένω µε ενδιαφέρον την απάντησή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Βίτσας έχει τον

λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Κύριε Δαβάκη, ευχαριστώ πολύ για τον τρόπο µε τον
οποίο θέσατε προφορικά την ερώτησή σας, γιατί αυτό είναι το
βασικό και όχι να προκαλείται φόβος και µάλιστα ανύπαρκτος.
Άλλωστε, συζητάµε δύο άνθρωποι -δεν ξέρω την επαγγελµατική
σας ιδιότητα, νοµίζω πως δεν είστε γιατρός…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Δικηγόρος είµαι. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Έχουµε την ίδια επαγγελµατική ιδιότητα, αλλά δεν εί-
µαστε γιατροί. Έχει µια σηµασία. 

Έχω διαβάσει κι εγώ αυτά τα δηµοσιεύµατα, τα οποία δεν
έχουν βάση, ακριβώς γιατί -όπως είπατε- πολύς κόσµος βγαίνει
θετικός στο µαντού. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι θα νοσήσει. 

Απλά, θέλω να θυµίσω ότι από το 2001, σε συνεργασία των Ε-
νόπλων Δυνάµεων και των ΚΕΕΛΠΝΟ έχει σταµατήσει ο προλη-
πτικός εµβολιασµός. Άλλωστε, για να µην πει κανείς τίποτα άλλο,
έχει σταµατήσει ο προληπτικός εµβολιασµός και στα παιδιά σε
όλη την Ελλάδα. Διότι στην ουσία τι µας έτυχε; Κάποιος πρόσφυ-
γας ο οποίος είχε νοσηλευτεί µε φυµατίωση στη χώρα του, ήρθε
στην Ελλάδα, δεν το είπε και παρέµεινε. Και υπάρχει αυτή η δια-
δικασία όταν έρχεσαι σε επαφή, διότι έχει ένα χαµηλό -όπως δια-
πιστώνει και η γιατρός που πήγε- ως χαµηλά µέτριο ποσοστό
κινδύνου. 

Μετά από αυτό, εµείς κάναµε ανά εικοσάδες τις αντίστοιχες
πνευµονολογικές και άλλες εξετάσεις.

Υπήρξαν αξιωµατικοί ή οπλίτες που βγήκαν θετικοί στο µαν-
τού. Ορισµένοι πρέπει να σας πω, ότι µε µια έννοια αποκλείστη-
καν, γιατί είχαν κάνει εµβολιασµό για τη φυµατίωση. Άρα, µε
αυτόν τον τρόπο, επειδή εµπλέκονται περίπου ογδόντα σε αυτό,
ολοκληρώνουµε αυτήν τη διαδικασία. Κρούσµα δεν υπάρχει. 

Αυτό είναι το ένα και το σηµαντικό. Και σας έδωσα και απάν-
τηση όσον αφορά το πόσοι έχουν εµπλακεί.

Συγχρόνως εµείς -ως Ένοπλες Δυνάµεις εννοώ- από τα σα-
ράντα ένα κέντρα φιλοξενίας έχουµε στρατιωτικές υγειονοµικές
δυνάµεις στα τριάντα. Τα άλλα έντεκα γίνονται µε άλλους τρό-
πους, όπως από το Υπουργείο Υγείας, τους «Γιατρούς χωρίς σύ-
νορα» κ.λπ.. Επεµβαίνουµε συνέχεια, παρακολουθούµε τη διαδι-
κασία και παίρνουµε όλο και επιπλέον µέτρα, που αφορούν µο-
λυσµατικές ασθένειες και έχουν να κάνουν µε την καθαριότητα
κ.λπ.. 

Σε αυτήν την λογική θα συνεχίσουµε. Δεν υπάρχει κανένας
φόβος, δεν υπάρχει καµµία λογική να σηκώνουµε αυτό το θέµα.
Νοµίζω ότι ως τώρα και σε αυτό το επίπεδο καλά τα έχουµε κα-
ταφέρει, γιατί έχουµε πάντα το νου µας. Αυτό έχει σηµασία, να
έχουµε πάντα το νου µας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ. Δα-

βάκης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Δεν περίµενα διαφορετική απάντηση

από τον κύριο Υπουργό, που πιστεύω ότι παρακολουθεί το θέµα
-µάλιστα είναι ένα σοβαρό θέµα- ούτως ώστε να µην αφήνει πε-
ριθώρια.

Εγώ θα ήθελα, κλείνοντας, γιατί δεν χρειάζεται και πολύς χρό-

νος γι’ αυτήν την υπόθεση, να πω ότι το προσωπικό της 8ης ΕΑΝ,
αυτής της ταχυκίνητης µονάδας φύλαξης των συνόρων, αποκλει-
στικά απασχολείται µε το θέµα της φυλάξεως σε εκείνη τη συγ-
κεκριµένη περιοχή, στο Τσεπέλοβο Ιωαννίνων.

Πρώτον, είναι εκτός αποστολής. Το λέµε. Αυτοί οι άνθρωποι,
οι στρατιωτικοί, στους οποίους εµφιλοχωρεί και ο φόβος του οι-
ουδήποτε κρούσµατος, κάποια στιγµή πρέπει να απεµπλακούν
από την όλη υπόθεση. Το ένα είναι αυτό. Και νοµίζω ότι πρέπει
κάποια στιγµή να αρχίσει να είναι ορατός ο χρόνος που θα υπάρ-
ξει απεµπλοκή των Ενόπλων Δυνάµεων από την υπόθεση φύλα-
ξης, Υγειονοµική Υπηρεσία Ενόπλων Δυνάµεων Πρόληψης, κ.λπ..

Το άλλο ζήτηµα, κύριε Υπουργέ -και νοµίζω ότι πρέπει να το
δείτε- είναι το εξής: Στους υπόλοιπους χώρους φύλαξης των
προσφύγων τι γίνεται; Υπάρχουν εξετάσεις; Εξετάζονται οι φιλο-
ξενούµενοι; Θεωρώ ότι δεν πρέπει να εξετάζονται. Δηλαδή,
µπήκε όλος ο µηχανισµός στο Τσεπέλοβο, που υπήρξε αυτό το
κρούσµα του θετικού, αλλά πρέπει να δούµε και τι γίνεται µε
ελέγχους στα άλλα κέντρα φιλοξενίας, δηλαδή, στη Χίο, στη Μυ-
τιλήνη, στη Σάµο, στην Κω. Πρέπει νοµίζω να εµπλακεί το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, που κατ’ αρµοδιότητα είναι το πλέον υπεύθυνο γι’ αυτήν
την περίπτωση, µε συµπλήρωση της Υγειονοµικής Υπηρεσίας
των Ενόπλων Δυνάµεων, παραπληρωµατικά. 

Διαφορετικά τι κάνουµε; Αντιλαµβάνεστε ότι έχει µπει όλο το
ζήτηµα του µεταναστευτικού στους ώµους των Ενόπλων Δυνά-
µεων, µε ό,τι αυτό µπορεί να συµπαρασύρει. Και αυτό το οποίο
σκέφτεται ο κάθε άνθρωπος -είτε είναι εργαζόµενο στέλεχος σε
αυτούς τους χώρους είτε φιλοξενούµενος- είναι «µην συµβεί και
σε εµάς». Άρα, πρέπει να στραφεί ο φακός του ενδιαφέροντος
άλλων δοµών της πολιτείας -όπως του ΚΕΕΛΠΝΟ- και στα άλλα
κέντρα φιλοξενίας και όχι συνέχεια οι Ένοπλες Δυνάµεις να ξε-
λασπώνουν τις ευθύνες της πολιτείας και για θέµατα υγειονοµι-
κής φύσεως.

Πολύ σωστά είπατε -και είπα- ότι η Υγειονοµική Υπηρεσία του
Στρατού ξηράς έκανε αυτό που ήταν δεδοµένο ότι θα κάνει. Και
αυτό µας κάνει να είµαστε πιο ήσυχοι από τον καθένα. Ας στρα-
φεί λίγο ο φακός του ενδιαφέροντος και στα άλλα κέντρα φιλο-
ξενίας, διότι ενδεχοµένως µπορεί να ανακύψει ένα άλλο θέµα ή
πιο ώριµο κρούσµα, που να είναι περισσότερων ενδείξεων προς
την κατεύθυνση αυτής της νόσου ή κάποιας άλλης νόσου, και
πάλι να αρχίσουν άλλα κρούσµατα παραπληροφόρησης ή κραυ-
γών ή «ήρθαν να µας κολλήσουν» και κάτι τέτοια που έλεγε και ο
κ. Καµµένος.

Εµείς, τόσα χρόνια σε αυτήν την Αίθουσα, δύο δεκαετίες, δια-
κρινόµαστε για την υπευθυνότητα, την σοβαρότητα και την απο-
φυγή λαϊκισµού. Μπορεί να είναι ελάττωµα για τη σηµερινή
πολιτική ζωή αυτό, αλλά τώρα δεν µπορούµε να αλλάξουµε. 

Άρα, λοιπόν, ζητώ από έναν άνθρωπο, του οποίου την σύνεση
µπορώ να την διαπιστώσω, να υπάρξει και στα άλλα κέντρα υπο-
δοχής ο ίδιος, ταυτόσηµος έλεγχος και το ενδιαφέρον και άλλων
ανθρώπων της πολιτείας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Βίτσα, έχετε

τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Κύριε Δαβάκη, κατ’αρχήν, φαντάζοµαι ότι µε τον όρο
φύλαξη εννοείτε φύλαξη υγείας. Γιατί οι Ένοπλες Δυνάµεις δεν
φυλάττουν τα κέντρα φιλοξενίας. Είναι δουλειά της Αστυνοµίας,
η προστασία του πολίτη. Εµείς, οι Ένοπλες Δυνάµεις, έχουµε
άλλες υπηρεσίες για τη συγκρότηση και τη λειτουργία αυτών των
κέντρων. Να το κάνουµε καθαρό αυτό, για να µην έχουµε καµµία
παρεξήγηση. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Για τις υπηρεσίες υγείας, εννοείται. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Θέλω απλά να το διευκρινίσω. 
Δεύτερο ζήτηµα. Σε όλα τα κέντρα γίνεται η ίδια προσπάθεια.

Και από εκείνη τη στιγµή που επιτύχαµε –νοµίζω ότι αυτό είναι
παραδειγµατικό- να εκκενωθεί η Ειδοµένη χωρίς να γίνει τίποτα,
αυτό είναι πια παγκόσµια πρωτοτυπία. Σε συµφωνία και συνερ-
γασία µε το Υπουργείο Υγείας έχουµε ξεκινήσει και εµβολια-
σµούς στα παιδιά ιδιαίτερα, αλλά και σε µεγαλύτερους. Νοµίζω
ότι πάει πάρα πολύ καλά. Και σήµερα πάλι είχαµε µια τέτοια σύ-
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σκεψη, που το βάλαµε αυτό. 
Και βεβαίως, δεν εννοείται ότι η 8η Μεραρχία φυλάττει όλη την

Ελλάδα. Αλλού έχει την ευθύνη η Αεροπορία, αλλού ο Στρατός
Ξηράς. Δεν έχει το Πολεµικό Ναυτικό εδώ, έχει στο Σχιστό και
αλλού. 

Επίσης, επειδή το αναφέρετε στην ερώτησή σας το λέω, µέχρι
στιγµής στο ΓΕΕΘΑ αναφορά στελέχους για άρνηση υπηρεσίας
µε την αιτιολογία ότι δεν τηρούνται τα µέτρα υγιεινής και ασφά-
λειας στις δοµές φιλοξενίας όπου εµπλέκονται, δεν υπάρχει. Το
λέω για να είναι καθαρό και αυτό και σε σχέση µε µια αναφορά
ή ένα δηµοσίευµα στην Ήπειρο από τον Σύνδεσµο Στρατιωτικών
Ηπείρου, που νοµίζω ότι ήταν ατυχές και δώσαµε και προχθές
στη συζήτηση αµοιβαίες εξηγήσεις και µε τον αντίστοιχο Πρό-
εδρο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Εγώ δεν κάλεσα…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Όχι, δεν απαντάω προσωπικά σε εσάς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε κύριε

Υπουργέ. 
Κάνω γνωστό στο Σώµα ότι η δεύτερη µε αριθµό 1103/8-7-

2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Χαλκιδι-
κής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βαγιωνά προς τον Υ-
πουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε τον κίνδυνο
διακοπής της κατασκευής ζωτικής σηµασίας έργων στην Χαλκι-
δική, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κ. Τσιρώνη.

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 1095/5-7-2016 επίκαιρη ερώτηση
του δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συν-
δέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τον Υπουργό
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την το-
ποθέτηση της κ. Τσουκαλά στη θέση της Αντιπροέδρου του Κέν-
τρου Μελετών Ασφαλείας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κ. Τόσκα.

Η τέταρτη µε αριθµό 1097/6-7-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής και  Βουλευτή Δω-
δεκανήσου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ.
Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
την «ανυπαρξία πολιτικής στην προάσπιση της υγείας των πολι-
τών», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού Υγείας
κ. Ανδρέα Ξανθού.

Επίσης, η πρώτη µε αριθµό 5701/27-5-2016 ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράτα-
ξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουρ-
γό Υγείας, σχετικά µε το σχεδιασµό για την έναρξη λειτουργίας
του πολυδύναµου Ιατρείου Τυµπακίου –Ηρακλείου Κρήτης, δεν
θα συζητηθεί.

Η δέκατη τέταρτη µε αριθµό 1042/24-6-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτή-
των Ελλήνων κ. Αθανασίου Παπαχριστόπουλου προς τον Υπουρ-
γό Οικονοµικών, σχετικά µε τον εξωδικαστικό συµβιβασµό του
ελληνικού δηµοσίου µε τη «SIEMENS», δεν θα συζητηθεί, λόγω
φόρτου εργασίας του κ. Τσακαλώτου. 

Η δέκατη όγδοη µε αριθµό 961/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σάκη Βαρδαλή προς τους Υπουρ-
γούς Οικονοµικών και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την Ελληνική
Βιοµηχανία Οχηµάτων, δεν θα συζητηθεί.

Η δεύτερη µε αριθµό 4375/304/31-3-2016 ερώτηση-αίτηση κα-
τάθεσης εγγράφων του Δ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το οικονοµικό µέγε-
θος της σύµβασης µε τον Κιµ Γκλεν, δεν θα συζητηθεί. Έχει µια
περιπετειώδη ιστορία αυτή η ερώτηση.

Η τρίτη µε αριθµό 3062/10-2-2016 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή Λακωνίας κ. Λεωνίδα Γρηγοράκου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά την αποζηµίωση των µεριδιούχων συνεται-
ριστικών τραπεζών, δεν θα συζητηθεί. 

Τώρα θα συζητηθεί η έβδοµη µε αριθµό 1105/8-7-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή A’ Θεσσαλονίκης
της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Εθνι-
κής Άµυνας, σχετικά µε την κατάσχεση εταιρικών λογαριασµών
της εταιρείας «Ναυπηγεία Ελευσίνας». 

Στην ερώτηση του κ. Σαρίδη θα απαντήσει ο κ. Βίτσας. Μάλλον
είναι συνέχεια της προηγούµενης ερώτησης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. Ήµασταν δύο τοµεάρχες και αντί-
στοιχα κάναµε στους αρµόδιους Υπουργούς την ερώτηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία. Άρα, είναι και
χρονικά εύκολη η συζήτηση της ερώτησης.  

Έχετε τον λόγο, κύριε Σαρίδη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, στις 6 Ιουλίου έγινε γνω-

στό από τη Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων ότι προχώρησε
στην κατάσχεση λογαριασµών των ναυπηγείων Ελευσίνας, στην
προσπάθειά της να εισπράξει µέρος των οφειλών που όφειλαν
τα ναυπηγεία προς το ελληνικό δηµόσιο.  

Η κίνηση αυτή προκάλεσε µεγάλο πρόβληµα στα ναυπηγεία
Ελευσίνας, καθόσον µέσα απ’ αυτούς τους λογαριασµούς πραγ-
µατοποιείτο, όχι µόνο η µισθοδοσία του προσωπικού της εται-
ρείας, αλλά γινόταν όλη η κίνηση µε τις εισπράξεις από τρίτους
και τις πληρωµές των προµηθευτών. 

Εκτός των άλλων, µε την αιφνιδιαστική αυτή κίνηση της Γενι-
κής Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων τίθεται εν αµφιβόλω η
οµαλή ολοκλήρωση του έργου της κατασκευής των δύο πυραυ-
λακάτων του Πολεµικού Ναυτικού. 

Αυτή η απόφαση της Γενικής Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων
είναι αυθαίρετη, καθόσον µε τον ν. 4361/2016, που ψηφίστηκε
στη Βουλή προστατεύεται η περιουσία των ναυπηγείων Ελευσί-
νας, µε σκοπό την πληρωµή της µισθοδοσίας των εργαζοµένων,
αλλά και την επίτευξη της ολοκλήρωσης του προγράµµατος κα-
τασκευής των δύο πυραυλακάτων. 

Είναι απορίας άξιον το γεγονός αυτό το οποίο συντελέστηκε,
καθόσον έρχεται λίγους µήνες µετά τη συµφωνία του Πολεµικού
Ναυτικού µε τα Ναυπηγεία της Ελευσίνας και εφόσον είχαν ήδη
κάποιοι Έλληνες εφοπλιστές από τη δική τους πλευρά εκφράσει
το ενδιαφέρον για να χρησιµοποιήσουν τις υπηρεσίες των ναυ-
πηγείων Ελευσίνας, γεγονός το οποίο θα οδηγούσε -πιστεύουµε
και εµείς- σε µια λύση του προβλήµατος που ονοµάζεται ναυπη-
γεία Ελευσίνας. 

Ως εκ τούτου, ερωτάστε, κύριε Υπουργέ: Τι προτίθεστε να κά-
νετε, προκειµένου να καταστεί δυνατή η οµαλή ολοκλήρωση του
προγράµµατος των δύο πυραυλακάτων του Πολεµικού Ναυτι-
κού; 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Κύριε Σαρίδη, κατ’ αρχάς πρέπει να κάνουµε τρεις πα-
ραδοχές. 

Η πρώτη παραδοχή είναι ότι κύριος στόχος της Γενικής Γραµ-
µατείας Δηµοσίων Εσόδων είναι να συγκεντρώνει χρήµατα, ιδι-
αίτερα αυτά που οφείλονται στο δηµόσιο και ιδιαίτερα από
εκείνες τις εταιρείες ή τα εταιρικά σχήµατα, τις ιδιοκτησίες τε-
λικά, οι οποίες οφείλουν. Δεν θα µπω σ’ αυτό το θέµα, διότι απάν-
τησε ο κ. Αλεξιάδης. Άρα, κανένας δεν µπορεί να κατηγορήσει
κάποιον επειδή έκανε καλά τη δουλειά του. Να το ξεκαθαρί-
σουµε. 

Η δεύτερη παραδοχή πρέπει να είναι -επειδή αναφέρθηκε και
από τον κ. Καρρά- ότι η ναυπήγηση δύο πυραυλακάτων δεν κο-
στίζει 40 εκατοµµύρια. Οι συγκεκριµένες κοστίζουν περίπου 300
εκατοµµύρια. 

Εάν πάρουµε αυτές τις δύο παραδοχές, θα βρούµε και το πρό-
βληµα, πώς δηµιουργείται. Δηλαδή, δεν µπορείς να συνδέσεις
τη ναυπήγηση των δύο πυραυλακάτων µε το συγκεκριµένο ποσό,
που αναφέρεται στη συµφωνία, που είναι επέκταση των προ-
ηγούµενων συµβολαίων και το οποίο καλύπτει το 70%, ενώ είναι
και το άλλο 30%. Ας µην εξηγώ τώρα τον νόµο, που και οι ίδιοι
ξέρουµε. 

Αυτοί οι λογαριασµοί που αφορούν τα 40 εκατοµµύρια δεν
έχουν κατασχεθεί. Δεν έχει κατασχεθεί κανένας απ’ αυτούς τους
λογαριασµούς, γιατί δεν µπορούσε να κατασχεθεί. Υπάρχει, ό-
µως, κατά τη γνώµη µου, ένα πρόβληµα στην ερµηνεία. Δηλαδή,
τα ναυπηγεία Ελευσίνας, για να ναυπηγήσουν αυτές τις πυραυ-
λακάτους, έχουν και άλλα χρήµατα από το συµβόλαιο που θα
πρέπει να βάλουν και τα οποία τα έχουν σε άλλους λογαρια-
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σµούς. Αυτό είναι το ένα βασικό θέµα. 
Το δεύτερο βασικό θέµα είναι ότι αυτή τη στιγµή, τα ναυπηγεία

Ελευσίνας εκτελούν και άλλα προγράµµατα του Πολεµικού Ναυ-
τικού, δηλαδή το «ΜΥΚΟΝΙΟΣ», αλλά και offset που προέρχονται
από τις προηγούµενες συµβάσεις. Άρα, βρεθήκαµε σε µια συ-
νεννόηση µε τη Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων κατά τού-
το: Να τους στείλουµε τι αφορά το συνολικό αυτό πρόγραµµα –
γι’ αυτό εξήγησα ότι µε 40 εκατοµµύρια δεν φτιάχνουν το σύ-
νολο- και αυτά να φύγουν από την κατάσχεση. 

Το Πολεµικό Ναυτικό ήδη σήµερα -γιατί υπήρξε µια συνάντηση
στο τέλος της προηγούµενης εβδοµάδας και σήµερα, σε συνεν-
νόηση µε τη διεύθυνση των ναυπηγείων Ελευσίνας- στέλνει τα
απαραίτητα έγγραφα, οπότε θα αποδεσµευθούν αυτά τα χρή-
µατα. Αυτό θα γίνεται κάθε φορά που το Πολεµικό Ναυτικό βάζει
χρήµατα που δεν αφορούν τα 40 εκατοµµύρια, αλλά αφορούν
το σύνολο του προγράµµατος. Αυτό θα δηµιουργήσει και µια κα-
τάσταση ηρεµίας στα ναυπηγεία. Έχουν άλλα προβλήµατα τα
ναυπηγεία και οφειλές και προς τράπεζες -όπου εκεί βεβαίως δεν
θα υπάρξει ηρεµία- τα οποία αφορούν την ιδιοκτησία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Σαρίδη, έχετε
περαιτέρω απορίες; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Όχι, αλλά ας δευτερολογήσω, κύριε
Πρόεδρε, µια και έχω το δικαίωµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Σαρίδη, έχετε
τον λόγο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Δεν κρύβουµε την ικανοποίησή µας από
την τοποθέτησή σας, κύριε Υπουργέ. Προσδιορίζει σαφώς ότι το
Υπουργείο και η ηγεσία του έχουν επίγνωση της πραγµατικότη-
τας και στηρίζουν τις συµφωνίες και τις δεσµεύσεις τις οποίες
έχουν δώσει. Ελπίζουµε και ευχόµαστε να τηρήσετε όλες σας τις
υπόλοιπες δεσµεύσεις, τις οποίες έχετε δώσει ως Υπουργός και
ως Υπουργείο, που αφορούν την Ελληνική Αµυντική Βιοµηχανία
και την ΕΛΒΟ στη Θεσσαλονίκη.

Η Ελλάδα δεν χωράει άλλα λουκέτα. Δεν χωράει να χάσει άλλα
περιουσιακά στοιχεία, από αυτά τα οποία της έχουν µείνει. Και
τα ναυπηγεία είναι περιουσιακό στοιχείο της Ελλάδας και η Αµυν-
τική Βιοµηχανία είναι και εκείνη περιουσιακό στοιχείο της Ελλά-
δας. Περιουσιακό στοιχείο είναι και η τεχνογνωσία και η νεολαία
της. Αν δεν µπορεί το Υπουργείο Οικονοµικών και η Γενική Γραµ-
µατεία Δηµοσίων Εσόδων να διαφυλάξει αυτά τα περιουσιακά
στοιχεία, τότε κάντε το εσείς, κύριε Υπουργέ.

Η απάντησή σας φανερώνει σαφώς δύο πράγµατα. Την προ-
σωπική σας αποφασιστικότητα να βοηθήσετε, αλλά και το γεγο-
νός πως κάτι δεν πάει καλά. Το λέµε αυτό, γιατί το τελευταίο
χρονικό διάστηµα έχει γίνει µια πολύ µεγάλη προσπάθεια από τις
υγιείς πολιτικές δυνάµεις αυτού του τόπου να ανακτήσει ο πολί-
της την εµπιστοσύνη του απέναντι στους θεσµούς και στη λει-
τουργία της Δηµοκρατίας. Τέτοιες κινήσεις, σαν τις κινήσεις της
Γενικής Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων, µάλλον προχωρούν στο
να τινάξουν όλο αυτό το σκεπτικό στον αέρα.

Ο λόγος για τον οποίο η Ένωση Κεντρώων στηρίζει τον θεσµό
των ανεξαρτήτων αρχών είναι γιατί πιστεύει ότι αυτές οι ανεξάρ-
τητες αρχές θα µπορέσουν να συµβάλουν στην αποκατάσταση
της εµπιστοσύνης των Ελλήνων πολιτών απέναντι στους κρατι-
κούς µηχανισµούς.

Η Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων µε αυτήν την κίνηση
δεν δηµιούργησε πηγή εσόδων, αλλά ουσιαστικά δηµιούργησε
πηγή προβληµάτων. Επειδή από το 2017 και µετά, τη θέση της
Γενικής Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων θα την πάρει η ανεξάρ-
τητη αρχή δηµοσίων εσόδων, όπου αποτελεί µνηµονιακή µας
υποχρέωση και ήδη ψηφίστηκε και αποτελεί νόµο του κράτους,
από τη δική µας πλευρά, οφείλουµε να πούµε ότι θα πρέπει να
βλέπουµε και εµείς και εσείς τα πράγµατα από µια διαφορετική
σκοπιά. Άλλωστε, τι µήνυµα πιστεύουµε ότι µπορεί να λαµβάνει
κάποιος, ο οποίος αυτή τη στιγµή µας ακούει, για όλο αυτό το
χάος που έγινε µεταξύ των υπηρεσιών; 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, θέ-

λετε να προσθέσετε κάτι;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Μόνο µια κουβέντα ακόµα, κύριε Πρόεδρε, για να δι-

ευκολύνω και τη συζήτηση. 
Απάντησα στο κύριο ζήτηµα, αλλά θέλω να πω ότι έχουµε κα-

τακτήσει µια πολύ καλή συνεργασία µε τη Γενική Γραµµατεία Δη-
µοσίων Εσόδων και αυτό είναι βασικό, για να λύνονται προβλή-
µατα, όπως και µε το Υπουργείο Οικονοµικών για το σύνολο των
ζητηµάτων που αφορούν την Αµυντική Βιοµηχανία, η οποία βρέ-
θηκε και είναι σε δύσκολη θέση, αλλά νοµίζω ότι έχει πολύ δυ-
ναµικό µπροστά της.

Και µια και το έφερε η κουβέντα, σας απαντώ ότι έχει σχεδόν
ολοκληρωθεί -κάτι λίγο µένει- ο εξωδικαστικός συµβιβασµός του
ΥΠΕΘΑ, των Ενόπλων Δυνάµεων µε την ΕΛΒΟ, άρα πολύ γρή-
γορα θα είναι και διαθέσιµα 7 εκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε
προηγούµενη διαδικασία, οπότε δεν θα έχετε και λόγο να κάνετε
και άλλη ερώτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ, για την παρουσία και τις απαντήσεις. 

Κάνω γνωστό στο Σώµα ότι η δωδέκατη µε αριθµό 1041/24-6-
2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Γεωργίου Λαζαρίδη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε τις
εξετάσεις λήψης πιστοποιητικού επιτυχούς εξέτασης των ενερ-
γειακών επιθεωρητών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κ.
Σκουρλέτη. 

Αντίστοιχα, η δέκατη τρίτη µε αριθµό 1043/24-6-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αργολίδας της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννη Μανιάτη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε την
προαναγγελία τραγικών εξελίξεων στον τοµέα της παραγωγής
ηλεκτρικής ενέργειας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κ.
Σκουρλέτη.

Τέλος, η τέταρτη µε αριθµό 1093/5-7-2016 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την κατάργηση του ΕΚΑΣ, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του Υφυπουργού κ. Πετρόπουλου.

Θα συζητηθεί, όµως, η πέµπτη µε αριθµό 1111/11-7-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή, προς
τους Υπουργούς Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων και
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την εκπαίδευση των προσφύγων.

Ο κ. Δελής έχει τον λόγο για δυο λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στη χώρα µας εδώ και µήνες εξαιτίας και των

αποφάσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης βρίσκονται εγκλωβισµένοι
εξήντα χιλιάδες περίπου πρόσφυγες, θύµατα ιµπεριαλιστικών
πολέµων και επεµβάσεων. Βεβαίως, εξακολουθούν και σήµερα
να είναι επίκαιρα και βασικά τα αιτήµατα για την άµεση αναγνώ-
ριση της προσφυγικής τους ιδιότητας, τη δηµιουργία ανθρώπι-
νων χώρων προσωρινής διαµονής και κυρίως την ικανοποίηση
του αιτήµατός τους, του βασικού τους αιτήµατος –τουλάχιστον
των περισσοτέρων- για οργανωµένη και ασφαλή µετακίνηση στις
χώρες του τελικού τους προορισµού. 

Όµως, κύριε Υπουργέ, υπάρχει µια πλευρά στο προσφυγικό
ζήτηµα, η οποία είναι ιδιαίτερα ευαίσθητη και επείγουσα. Είναι
τα χιλιάδες προσφυγόπουλα, που εκτός από όλα τα προβλήµατα
που έχουν και οι υπόλοιποι πρόσφυγες, τα παιδιά αυτά έχουν εγ-
καταλείψει φυσικά τα σχολεία τους, αλλά εξακολουθούν να
έχουν εκπαιδευτικές ανάγκες και χρειάζονται γι’ αυτό την άµεση
κρατική στήριξη του Υπουργείου Παιδείας για την ικανοποίηση
αυτών των εκπαιδευτικών αναγκών. 

Ταυτόχρονα, επειδή τα περισσότερα -για να µην πω όλα-
έχουν και τραυµατικές εµπειρίες, χρειάζονται και εκείνη την ψυ-
χολογική υποστήριξη από ειδικούς, για να ξεπεράσουν τα τραύ-
µατα που έχουν από όσα βίωσαν. Χρειάζεται, λοιπόν, κατά τη
γνώµη µας, άµεση κρατική παρέµβαση εκπαιδευτικής στήριξης
και δηµιουργικής απασχόλησης αυτών των παιδιών είτε στους
χώρους φιλοξενίας είτε στα σχολεία, που δεν λειτουργούν τώρα
το καλοκαίρι, αντί αυτά τα παιδιά να περιπλανούνται άσκοπα
στους απαράδεκτους, έτσι και αλλιώς, χώρους φιλοξενίας. 
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Σας ρωτάµε, λοιπόν, για τα αναγκαία µέτρα που πρέπει να
πάρει το Υπουργείο σας για να ικανοποιηθούν αυτές οι ανάγκες,
τόσο οι εκπαιδευτικές όσο και οι ανάγκες της ψυχολογικής υπο-
στήριξης, µαζί βεβαίως µε την πρόσληψη και όλου του αναγκαίου
προσωπικού, για εκπαιδευτικούς και ψυχολόγους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΠΕΛΕΓΡΙΝΗΣ (Υφυπουργός Παιδείας, Έρευνας

και Θρησκευµάτων): Θα ήθελα να κάνω ένα γενικό σχόλιο
πρώτα, ότι το Υπουργείο Παιδείας έχει εµπειρία από την εκπαί-
δευση παιδιών στον τόπο µας προερχόµενων από άλλες χώρες.
Μετά τη Μεταπολίτευση, µε το κύµα των παλιννοστούντων Ελ-
λήνων και κατόπιν των οικονοµικών µεταναστών δηµιουργήθηκαν
τα διαπολιτισµικά σχολεία, για να καλύψουν τις ανάγκες αυτών
των παιδιών.

Θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι σύµφωνα µε το κεντρικό
επιχειρησιακό όργανο µετανάστευσης στις 13 Ιουλίου 2016
έχουν δηλωθεί πενήντα επτά χιλιάδες εβδοµήντα εννιά πρόσφυ-
γες, εκ των οποίων το 40%, δηλαδή οι είκοσι δύο χιλιάδες οκτα-
κόσιοι τριάντα ένας, είναι παιδιά κάτω των δεκαοκτώ ετών. 

Η εκπαιδευτική πολιτική του Υπουργείου Παιδείας για τους
πρόσφυγες, για την εκπαίδευσή τους, κατανέµεται σε τέσσερις
τοµείς. Ο πρώτος τοµέας αφορά στη συγκρότηση επιτροπής για
τους πρόσφυγες, που έγινε τον Μάρτιο του 2016, µε άξονες ερ-
γασίας: Πρώτον, την καταγραφή παιδιών νηπιακής, σχολικής και
µετασχολικής ηλικίας, προκειµένου να προσδιοριστούν οι ανάγ-
κες υποστήριξης, φροντίδας και εκπαίδευσης των παιδιών αυ-
τών. 

Δεύτερον, την καταγραφή προσφύγων, που θα µπορούσαν να
εργαστούν ή να συνεισφέρουν εθελοντικά στις εκπαιδευτικές
δράσεις, βάσει πιστοποιηµένων προσόντων, καθώς επίσης και
άλλων δεξιοτήτων. Και τρίτον, την εκπαίδευση και επιµόρφωση
του προσωπικού που εµπλέκεται στην εκπαιδευτική διαδικασία
και άλλες συναφείς δράσεις. 

Προς υποβοήθηση αυτής της επιτροπής για τους πρόσφυγες
συγκροτήθηκαν δύο παράπλευρες επιτροπές, µια επιστηµονική
και µια καλλιτεχνικού περιεχοµένου, αποτελούµενες από πανε-
πιστηµιακούς µε ειδίκευση στη διαπολιτισµική εκπαίδευση, στην
παιδαγωγική, στην κοινωνιολογία, στην ανθρωπολογία, στη γε-
ωγραφία και στην προσχολική αγωγή. 

Στο πλαίσιο των επιτροπών αυτών διαµορφώθηκε η οργάνωση
δράσεων υπέρ των προσφύγων, τόσο στη διάρκεια του καλοκαι-
ριού όσο και µετά την έναρξη του νέου σχολικού έτους. Οι δρά-
σεις αυτές αφορούν σε αθλητικές και καλλιτεχνικές εκδηλώσεις,
στην εξοικείωση µε νέες τεχνολογίες, σε µαθήµατα της ελληνι-
κής γλώσσας ως ξένης γλώσσας για όλες τις ηλικίες παιδιών και
εφήβων και, τέλος, πληροφόρηση προσφύγων για το ελληνικό
εκπαιδευτικό σύστηµα.

Ο δεύτερος τοµέας της εκπαιδευτικής πολιτικής του Υπουρ-
γείου µας αφορά στις ενέργειες του Ινστιτούτου Εκπαιδευτικής
Πολιτικής. Το Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πολιτικής έχει συλλέξει
το εκπαιδευτικό υλικό, που έχει παραχθεί στο πλαίσιο των ευρω-
παϊκών προγραµµάτων, τα οποία έχουν εφαρµοστεί σε τάξεις
υποδοχής και σε κανονικές τάξεις διαπολιτισµικών σχολείων, µε
τελικό στόχο την αξιοποίηση του υλικού αυτού στο δικό µας προ-
σφυγικό περιβάλλον. Στη δευτερολογία µου θα αναφερθώ στους
άλλους δύο τοµείς της εκπαιδευτικής δράσης του Υπουργείου
µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Δελή, έχετε να
προσθέσετε κάτι; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Φυσικά.
Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε προσοχή. Αυτό που µένει τε-

λικά και αυτό που υπάρχει έτσι κι αλλιώς είναι ότι για την αντιµε-
τώπιση του προβλήµατος των αναγκών των προσφυγόπουλων
έχετε συστήσει µια επιστηµονική επιτροπή, που απλώς καταγρά-
φει και καταθέτει προτάσεις, χωρίς κανέναν ουσιαστικό σχεδια-
σµό, χωρίς τον παραµικρό σχεδιασµό υλοποίησης αυτών των
προτάσεων. 

Εδώ πρέπει να πούµε ότι και τα όποια χρονοδιαγράµµατα δρά-
σης είχαν τεθεί από την πλευρά του Υπουργείου έχουν κατα-

στρατηγηθεί. Ας πούµε, από τον Ιούνιο, από όσο ξέρουµε, σύµ-
φωνα και µε ανακοινώσεις του Υπουργείου, ήταν να ξεκινήσουν
οι εκπαιδευτικές δραστηριότητες για τα προσφυγόπουλα. Δεν
έχει γίνει απολύτως τίποτα. 

Θέλουµε να πούµε εδώ ότι πραγµατικά, ήδη αυτή τη στιγµή
που µιλάµε γίνονται αρκετές εκπαιδευτικές παρεµβάσεις στον
χώρο που ζουν, που φιλοξενούνται τα προσφυγόπουλα. Αυτές
οι παρεµβάσεις, όµως, κύριε Υπουργέ, γίνονται εν τη πλήρη α-
πουσία της Κυβέρνησης και του Υπουργείου Παιδείας. Είναι κυ-
ριολεκτικά άφαντο το Υπουργείο Παιδείας από τους χώρους φι-
λοξενίας των προσφύγων. 

Από τους εβδοµήντα έξι φορείς, που ξέρουµε ότι παρεµβαί-
νουν µε εκπαιδευτικές δράσεις, να πούµε ότι οι τριάντα έξι είναι
σύλλογοι, ενώσεις και εθελοντικές οργανώσεις. Οι τριάντα δύο
είναι µη κυβερνητικές οργανώσεις. Υπάρχουν πέντε πανεπιστή-
µια και τρεις δηµόσιοι φορείς: ο ΟΑΕΔ, η Δηµόσια Βιβλιοθήκη
και η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδα. Τέλος, υπάρχουν και έξι-επτά
πρωτοβουλίες των ίδιων των προσφύγων. Το Υπουργείο Παι-
δείας, όµως, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει πουθενά. 

Στην πραγµατικότητα, νοµίζουµε ότι πέρα από τα σχέδια επί
χάρτου, στα οποία επιδίδεται το Υπουργείο, το πρόβληµα απαιτεί
άµεση αντιµετώπιση και όχι από τον Σεπτέµβρη που έρχεται και
θα δούµε. Στην πραγµατικότητα, λοιπόν, έχετε αναθέσει και αυτό
το έργο στις λεγόµενες µη κυβερνητικές οργανώσεις. 

Θυµίζω εδώ ότι παλαιότερα -όχι και πάρα πολύ παλιά- είχαµε
καταθέσει µια ερώτηση στον αρµόδιο Υπουργό και προς έκπληξή
µας, µας απάντησε ότι δεν γνωρίζει το Υπουργείο ποιες ακριβώς
είναι οι µη κυβερνητικές οργανώσεις στη χώρα µας και ποια είναι
ακριβώς η δραστηριότητά τους. 

Τα έχετε αναθέσει, λοιπόν, όλα ή τα περισσότερα στις µη κυ-
βερνητικές οργανώσεις, για τις οποίες βέβαια έχουν ακουστεί
πολλά. Ξέρουµε όλοι τι γίνεται. Οι ΜΚΟ έχουν συν τοις άλλοις
και το αποκλειστικό προνόµιο της χρηµατοδότησης και µάλιστα
παχυλής. Αφήστε που δρουν, οι περισσότερες από αυτές, ανε-
ξέλεγκτα. 

Αυτό που θέλουµε και -αν θέλετε- απαιτούµε εξ ονόµατος αυ-
τών των δύστυχων παιδιών, των προσφυγόπουλων, είναι να πάρει
άµεσα το Υπουργείο πρωτοβουλίες. Δεν υπάρχει καιρός για χά-
σιµο. Μιλάµε για παιδιά, που έχουν τον τρόµο ζωγραφισµένο στα
µάτια τους, από αυτά που έχουν ζήσει. Νοµίζουµε ότι χρειάζεται
να αισθανθούν ότι ζουν σε ανθρώπινες συνθήκες. 

Να πάρετε, λοιπόν, πρωτοβουλίες, ως Υπουργείο, µε κρατική
χρηµατοδότηση ή και µε κονδύλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
ακόµα και του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών, έτσι ώστε να ικα-
νοποιηθεί η ανάγκη αυτών των παιδιών για εκπαιδευτική και ψυ-
χολογική στήριξη. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, βάλ-

τε τον επίλογο. 
ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΠΕΛΕΓΡΙΝΗΣ (Υφυπουργός Παιδείας, Έρευνας

και Θρησκευµάτων): Κύριε Βουλευτά, νοµίζω ότι αδικείτε το
Υπουργείο, όταν λέτε ότι περιορίζεται στον σχεδιασµό και δεν
παρεµβαίνει - θα σας εξηγήσω αµέσως- όπως επίσης ότι έχει
αναθέσει όλο το έργο σε άλλες οργανώσεις πέραν αυτού. Η πα-
ρουσία του είναι έντονη. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να αναφερθώ στους δύο άλλους τοµείς της
εκπαιδευτικής πολιτικής του Υπουργείου µας. Ο πρώτος είναι η
δηµιουργία του γραφείου εκπαίδευσης προσφύγων, που έχει ως
έργο τη δηµιουργία σχολικών µονάδων και παραρτηµάτων στις
ήδη υπάρχουσες εκπαιδευτικές µονάδες παράλληλων τάξεων και
τάξεων υποδοχής. 

Ενεργοποιείται και αφορά στην υλικοτεχνική υποδοµή της εκ-
παίδευσης προσφύγων εντός και εκτός των χώρων φιλοξενίας,
στη µετακίνηση των µαθητών στις εκπαιδευτικές µονάδες, στην
αναζήτηση τρόπων χρηµατοδότησης, στη συνεργασία µε ελλη-
νικούς και διεθνείς φορείς, στην παρακολούθηση και υλοποίηση
των σχετικών πρωτοκόλλων και στη διεθνοποίηση του ζητήµατος
των προσφύγων. 

Επίσης, θα ήθελα να σας πω ότι ένας τέταρτος τοµέας καλύ-
πτει άλλες δράσεις, πέρα από αυτές που σας είπα. Συγκεκρι-
µένα, αφορά στους εκπαιδευτικούς όλων των βαθµίδων εκπαί-
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δευσης µε επιµόρφωση ή εξειδίκευση στη διαπολιτισµική εκπαί-
δευση και στη διδασκαλία της ελληνικής ως ξένης γλώσσας.
Αποσκοπούµε, δηλαδή, στην απόσπαση αυτών των εκπαιδευτι-
κών στη θέση συντονιστού εκπαίδευσης προσφύγων στους χώ-
ρους φιλοξενίας των προσφύγων, προκειµένου να ενηµερώσουν
τους πρόσφυγες στον χώρο ευθύνης των. Αποσκοπούµε στο να
επικαιροποιούν την καταγραφή -διότι οι πληθυσµοί διαρκώς αλ-
λάζουν- των µαθηµάτων των µαθητών προσφύγων µε ηλικιακά
και παιδαγωγικά κριτήρια, να παρακολουθούν και να συντονίζουν
την εκπαιδευτική πολιτική του Υπουργείου Παιδείας για τους
πρόσφυγες στους χώρους φιλοξενίας και στον περιβάλλοντα
αστικό ιστό. 

Θα ήθελα να σας διαβεβαιώσω ότι το Υπουργείο Παιδείας είναι
παρόν, από την πρώτη στιγµή που ενεπλάκη, στο θέµα της εκ-
παίδευσης αυτών των προσφύγων. Βέβαια, µην υποτιµάτε τον
σχεδιασµό. Χρειάζεται σχεδιασµός, για να ξέρεις τα βήµατα που
θα ακολουθείς για να αντιµετωπίσεις τα προβλήµατα. 

Έχω την εντύπωση ότι το Υπουργείο µας έχει καλύψει ένα µε-
γάλο κοµµάτι της εκπαίδευσης των προσφύγων. Και βέβαια, έχει
πολλά να κάνει. Πιστεύω ότι θα µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε
αυτό το ζήτηµα στο πεδίο της εκπαίδευσης. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαριστού-

µε. 
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 16.00’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο ηµέρα
Παρασκευή 15 Ιουλίου 2016 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: συζήτηση επικαί-
ρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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